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Martin ZAORA L

 2x foto: Facebook

PROSTĚJOV A je to tu zase! Michal 
Bradáč býval jedním z nejobávaněj-
ších pouličních rváčů Prostějova. 
Dostával se opakovaně do konfliktu 
se sousedy, hosty hospod po celém 
městě a nezastavil se ani před policisty. 
Za to i za řadu krádeží několikrát seděl. 
Když byl před dvěma roky propuštěn, 
mnozí doufali, že už se do vězení ne-
vrátí. Zvláště, když s přítelkyní vycho-
vává sotva narozeného chlapce. Jenže 
poslední červencové úterý jej i  jeho 
bratra Pavla zatkli policisté (Večerník 
informoval v minulém vydání – pozn.
red.). Oba je obvinili ze série vloupání 
do provozoven i soukromých domů. 
Bratrům tak zcela reálně hrozí, že na 
poměrně dlouhou dobu skončí za mří-
žemi. Jejich maličké děti tak pravděpo-
dobně budou vyrůstat bez otců...
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Bezdomovec pod dohledem. 
V okolí hlavního nádraží v Prostějově 
a čerpací stanice ve Vrahovicích se po-
hybuje zhruba čtyřicetiletý bezdomo-
vec. Obtěžuje kolemjdoucí lidi a pod 
hrozbami násilí po nich požaduje 
peníze nebo cigarety. Na stížnosti ob-
čanů zareagoval ředitel městské policie, 
bezdomovec je prý už pod dohledem. 

Přesně takovou částku vyjmuli rad-
ní z rozpočtu města Prostějova na 
pomoc spolkům a organizacím ve 
městě při řešení energetické krize.

5 000 000

„JSOU TADY DÁMY, 
TAKŽE NEMŮŽU 
BÝT VULGÁRNÍ!“

Primátor Prostějova František 
Jura se na tiskové konferenci 
rady města rozvášnil při debatě 
o státní podpoře sportu.

Osmdesátiletý rocker s  legen-
dární kapelou Olympic řádil ve 
čtvrtek večer na pódiu na prostě-
jovském náměstí. Jako za mlada! 

PETR JANDA
Foto: Martin Zaoral

Už druhý odklad. Plán byl jasný, 
s prvním prázdninovým dnem se do 
sídliště Svornosti měly zakousnout 
bagry a měla tak být zahájena revita-
lizace tohoto vrahovického sídliště. 
Kvůli průtahům ve výběrovém říze-
ní se však. stavební investice města 
odložila na začátek srpna. A nyní do-
šlo k dalšímu odkladu na září... 

POÈASÍ v regionu

Zdroj: meteocentrum.cz

Pondìlí 28/17 °C
Soběslav

25/15 °C
Roman

Støeda 28/14 °C
Vavřinec

Ètvrtek 30/15 °C
Zuzana

Pátek 30/15 °C
Klára

Sobota 30/16 °C
Alena

Nedìle 28/17 °C
Alan

Rozdíly v cenách

Prostějov (mik) – Ceny pohonných 
hmot „lezou“ pomalu dolů, i když mno-
zí z nás motoristů by si přáli ještě daleko 
razantnější slevy. Co však během uplynu-
lého týdne zarazilo nejen Večerník, byla 
rozdílnost cen na jednotlivých čerpacích 
stanicích. „Já blbec jsem natankoval 
za dva tisíce korun naftu na benzínce 
v Plumlovské ulici. Mělo to 46,90 za litr. 
Když jsem přijel domů, syn mi okamžitě 
sdělil, že před hodinou tankoval naftu ve 
Vrahovicích už za 44,50 za litr. Málem 
mě z toho trefil šlak,“ svěřil se Večerníku 
Pavel Blatner. Prostějovské čerpací stani-
ce jsou známé tím, že ceny nafty i benzí-
nu si vzájemně konfrontují a sjednocují. 
Minulý týden ale kdesi nastala chyba... 

Zaparkovat není kde

Prostějov (mik) – Možnost zaparko-
vat svůj automobil v těsné blízkosti své-
ho domova už v Prostějově dávno není 
jednoduché. Natož na sídlišti Hloučela. 
„Přijíždím každý den z práce až po osm-
nácté hodině, a to už prostě na vyhraze-
ných parkovištích není možné vozidlo 
odstavit. Všude je plno, dokonce i před 
popelnicemi, kde se parkovat nesmí. 
V  drtivé většině případů jsem nucen 
parkovat až u nemocnice a pak jdu zhru-
ba pět set metrů domů. Jinak to u nás na 
sídlišti pomalu ani nejde,“ řekl Večerní-
ku Jiří Labounek ze sídliště Hloučela. 
No, jen málokomu se podaří zaparkovat 
přímo pod oknem svého bytu.

Prostějov (mik) – Houbaři na Pros-
tějovsku se už pomalu loučí s  vidinou 
toho, že z lesů v letošním roce ještě někdy 
půjdou s  plnými košíky. Houby prostě 
nerostou v celém prostějovském regionu. 
Ovšem to není ten jediný důvod, proč 
nyní chodit do lesa. Jak se Večerník pře-
svědčil na vlastní oči během uplynulého 
pondělí v lesích okolo Čunína, návštěv-
níky přírody teď určitě zláká vidina sběru 
ostružin. Těm současné počasí vyhovuje 
a právě dozrávají. A že jich je! 

RYCHLÝ
NÍK

Prostějovský magistrát prohrál několik 
let dlouhý soudní spor. Už v roce 2015 
zažalovala radnici seniorka Radmila 
Kousavá poté, co procházela náměstím 
a z výšky pokálel její nový norkový ko-
žich holub. Paní Kousavá měla tehdy 
pocit, že za škodu na jejím kožichu je 
zodpovědné město.
„Když radnice vůbec nic nedělá proti 
holubům, kteří kálejí všude možně na 
lidi, a to na veřejném prostranství, tak 
jsem prostě na magistrát podala žalo-

bu. V ní jsem požadovala jak zaplacení 
čistírny, což mě stálo patnáct stovek, 
tak odškodnění za psychickou újmu. 
Z toho, že mě hovno z výšky plesklo na 
hlavu a  pak na kožich, jsem byla dva 
týdny v  psychické depresi,“ svěřila se 
Radmila Kousavá. 
Jak Agentura Hóser zjistila, soud se tou-
to kauzou zabýval necelých sedm let 
a pořád se nemohl dobrat rozsudku. Až 
teď. „Uznali jsme nároky žalující strany. 
Holubi sice nejsou majetkem magistrátu, 
ale serou ve městě. V případu paní Kou-
savé je město povinno zaplatit jí čistírnu 
a odškodnění ve výši půl milionu korun,“ 
informoval soudce prostějovského soudu 
Karel Soudný. A nejen to. „Budiž tento 

pravomocný rozsudek precedentem. Od 
této chvíle je občanovi, který bude na 
veřejném prostranství pokálen od holu-
ba, město povinno jeho znečištěný oblek 
okamžitě nechat vyčistit na své náklady,“ 
dodal soudce Soudný. 
Čerstvý rozsudek samozřejmě hnul 
žlučí představitelům vedení magistrátu. 
„Holuby odchytáváme do pastí a likvi-
dujeme. Co pro to máme už udělat víc? 
Mně osobně spadl holubí trus do kafe, 
které jsem si dal v kavárně vedle radni-
ce. A  rozčiloval jsem se nějak? Možná 
trochu, ale novou kávu jsem rozhodně 
nepožadoval,“ čílí se primátor Prostě-
jova Francimór Kopačka. „Teď nás bu-
dou lidi otravovat s kdejakým hovnem,“ 

utrousila zase náměstkyně pro životní 
prostředí a  likvidaci holubů Miládka 
Bitva u Sokolova. 
Vedení magistrátu tedy hodlá schválit 
drastické opatření proti rozmnoženým 
holubům. „Abychom ušetřili náklady 
za čištění oděvů posr..., pardon poká-
lených lidí, tak přivoláme na pomoc 
myslivce, kteří denně budou na náměstí 
holuby střílet,“ oznámil Agentuře Hóser 
první náměstek primátora Jiří Nikam-
nepospíchal. 
 Za Agenturu Hóser Majkl

Agentura

Text v této rubrice je smyšlený,
nikterak pravdivý a redakce

Večerníku se od něj distancuje.
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PROSTĚJOV Za zdravým vzduchem a odpočinkem není třeba jezdit lán světa, dovolená se dá strávit téměř „za humny“ 
a o spoustu zábavy nemusí být nouze. Cílová stanice prvního červencového týdne byla v Jedovnici v kempu Olšovec a zážitek to 
byl především cestou tam i zpět. Projet se historickým vozidlem Karosa ŠL 11, tak taková jízda se přeci jen nepoštěstí každému. 
A to umocněná nevšedními zážitky, takže vzpomínky nekalí ani nepříliš vydařené počasí. Navíc nutno dodat, že zájem o tento 

skvost byl i ze strany dalších obyvatel kempu, které s radostí majitel Jan Ruszó s tímto krasavcem seznamoval. 

Foto: Jan Frehar
Jan FREHAR

NANA

Prostějovská policie vyhlásila celostátní pátrání po 

dvojici osob, která je podezřelá z  trestné činnosti 

a  skrývá se před spravedlností na neznámých 

místech nebo se nacházejí na neznámém místě. 

Strážci zákona žádají veřejnost o  pomoc při

jejich dopadení. Prostějovská policie žádá občany,

aby v  případě zjištění místa pobytu uvedených 

osob neprodleně kontaktovali kterékoliv oddělení 

Policie ČR prostřednictvím bezplatné linky 158.

PÁTRÁNÍ

se narodil 26. ledna 1981 a trvalé byd-
liště má hlášeno v  okrese Prostějov. 
Na hledaného vyhlásila prostějovská 
policie celostátní pátrání dne 3. srpna 
2022. Jeho zdánlivé stáří je v rozmezí 
od 40 do 45 let, měří okolo 182 cen-
timetrů, má střední postavu, hnědo-
modré oči a hnědé vlasy. 

MILAN  ZATLOUKA L 

se narodil 30. prosince 1972 a  trvalé 
bydliště má hlášeno v  okrese Prostě-
jov. Na hledaného vyhlásila prostě-
jovská policie celostátní pátrání dne 
6. ledna 2016. Jeho zdánlivé stáří je 
v rozmezí od 40 do 42 let, měří okolo 
185 centimetrů, má střední postavu 
a hnědé rovné vlasy. 

ROMAN  KONFÁL 

po dvojici hledaných

Nadmíru nezodpovědná matka! 
Policisté předminulou neděli večer 
vyjížděli do Nezamyslic, kde lidé na-
šli ženu ležící na cestě a vedle ní stálo 
nezletilé dítě školního věku. Strážce 
zákona vulgárně urážela a odmítala 
s nimi jakkoliv spolupracovat. Čtyři-
atřicetiletá „dáma“ nadýchala 1,43 
promile alkoholu a co víc, pozitivně 
vyšel také test na drogy, kdy byla pod 
vlivem pervitinu. 

Nebylo tedy divu, že krkavčí mat-
ka skončila na záchytce v  Olo-
mouci a  malé dítě bylo předáno 
rodinným příslušníkům. Celá zá-
ležitost je šetřena jako přestupek 
proti veřejnému pořádku a  o  ce-
lém incidentu byla rovněž podána 
zpráva na oddělení sociálně práv-
ní ochrany dětí. 

300

KRIMI•• Pondělí •• 
Prohrát můžeš, bát se nesmíš. „Prohra není můj nepřítel. Strach z prohry 
je můj nepřítel,“ prohlásil Rafael Nadal. Právě tento neobyčejně zarputilý te-
nista, jenž to dotáhl k opravdovému mistrovství, kdysi v Prostějově startoval 
v rámci Mezinárodní tenisové soutěže družstev do 14 let ITF World Junior 
Tennis Finals. Stejné klání odstartovalo už po třiadvacátí na místních teniso-
vých kurtech.  

•• Úterý •• 
Liják bez střechy. „Manželství je přístřešek, do něhož při každé bouři tro-
chu zateče,“ upozornil Buddha. Skutečné tornádo, které jim vzalo pomysl-
nou střechu nad hlavou, prožili manželé z Prostějova. Jejich případ skončil 
u prostějovského soudu. 

•• Středa •• 
Takovy só všeci.  „Gdež se Vašek narodil, bel deset kylu těžké. A gdež mo 
šňuro ostřehle, šil z porodnice pěške. Vašek bel klok dobře ževené. Zrodil se 
na Hané, kde takovy só všeci, tělo samé sval, prase posnidal, o nás totiž nésó 
vubec žádni chlapi měci,“ zpívá kapela Stracené ráj v populární písni Vašek. 
Pravé hanácké bigbít zněl v rámci Prostějovského léta i z náměstí T. G. Ma-
saryka. 

•• Čtvrtek •• 
Veliký otazník.  „Posečkej, lásko má, okamžik, vždyť svět je veliký otazník, 
pořád se jenom ptáš a odpovědi, tý se nedočkáš,“ zpívá se v jedné z nejkrás-
nějších písní skupiny Olympic, která vystoupila na náměstí v rámci Prostě-
jovského léta. Odpověď na otázku, jak dlouho budou legendární Olympici 
ještě zpívat a hrát, však nezazněla ani tentokrát.   

•• Pátek •• 
Cizí děti, vlastní problémy. „Všichni víme, jak vychovávat cizí děti,“ uvě-
domoval si básník Jiří Žáček. Vyzkoušet si to na vlastní kůži mohou kromě 
učitelů také nevlastní rodiče v rámci tzv. střídavé péče. Ta se stala hlavním 
námětem snímku Střídavka, v němž se ze tří rodin stala jedna velká. Nová 
česká komedie byla k vidění v letním kině v Mostkovicích.  

•• Sobota •• 
Stihli to včas. „Pijme pivo, dokud žijem, po smrti se nenapijem!“ vyzývá jed-
no z českých přísloví. Příležitost k pití piva všichni lidé dostali na tradičních 
Pivních slavnostech na Stražisku.  

•• Neděle •• 
Souboje na zámku. „Manželství je vyzvání přírody na souboj,“ glosoval 
francouzský spisovatel Romain Rolland. Nespočet soubojů lidé mohli vidět 
v  rámci Šermířského víkendu na plumlovském zámku. Vystoupily nejen 
významné skupiny historického šermu, ale i celá řada kejklířů a divadelníků.  

„7 dnù Veèerníku v kostce“„7 dnù Veèerníku v kostce“
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František JURA,

V těchto dnech si všichni společně užíváme 
Prostějovského léta. Po dvou letech, kdy 
musela být řada akcí na poslední chvíli ru-
šena nebo přesouvána na náhradní termí-
ny, se konečně mohou konat koncerty, di-
vadelní představení a další akce zcela bez 
omezení. Minulý týden jsme se tak mohli 
radovat třeba z vystoupení kapely Strace-
né ráj vedené mým kamarádem, starostou 
a senátorem Markem Ošťádalem, kterého 
pravděpodobně znáte pod přezdívkou 
Pepin z Hané. Později jsme se mohli zapo-
slouchat do nesmrtelných hitů Olympicu 
s Petrem Jandou. Program bude v násle-
dujících dnech pokračovat a open air akce 
v září vyvrcholí velkým koncertem Micha-
la Davida. Jsem přesvědčen, že vystoupení 
tohoto hitmakera zaplní naše náměstí 
a krásně završí plnohodnotný návrat kul-
tury do centra města. Zvu všechny naše 
občany, aby si akce připravené městem při-
šli užít a vynahradit si tak dobu, kdy jsme 
tuto možnost neměli.
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PROSTĚJOV Pokud se často 
pohybujete okolo hlavního 
nádraží v  Prostějově, a  to ať 
už v  Janáčkově ulici, nebo na 
druhé straně poblíž čerpací 
stanice ve Vrahovicích, zřejmě 
jste právě tohoto bezdomov-
ce zaregistrovali. Mnozí z  vás 
s  ním mají velmi negativní 
zkušenosti. Muž přežívající se 
svojí družkou v  karavanu na 
parkovišti za nádražím často 
kolemjdoucí bezostyšně otra-
vuje, žebrá a často se uchyluje 
také k výhrůžkám. Není divu, 
že už si někteří občané stěžují 
přímo na magistrátu a  poža-
dují ochranu před tímto člo-
věkem. Večerníku však tento 
muž vše zapřel a tvrdí, že pro 
nikoho nebezpečný není...

Michal KA DLEC

 Foto: Michal Kadlec 

EXKLUZIVNĚ
EXKLUZIVNĚ

PROSTĚJOV Ptáček měl z pekla štěstí! Všímavá obyvatelka Fanderlíkovy ulice v Prostějově minu-
lou středu večer zaregistrovala, že z okapu domu visí ptačí mládě. Rychlý telefonát na linku 156 
zajistil mladému rorýsi obecnému záchranu! „Ve středu 3. srpna ve večerních hodinách vyjížděli 
strážníci na ulici Fanderlíkova, kde se dle oznamovatelky pod střechou zachytil pták. Jednalo se 
o mládě rorýse obecného, který měl zaseknutou nohu v okapu. Strážníci na místo přivolali hasiče, 
kterým se podařilo opeřence vyprostit. Pták utrpěl zranění nohy, jelikož se před záchrannou akcí 
sám usilovně snažil vysvobodit. Následující den byl převezen na Husovo náměstí,“ informovala 
o pozitivní záležitosti Tereza Greplová, tisková mluvčí Městské policie Prostějov. Vystrašené a zra-
něné mládě rorýse si od hasičů a strážníků převzali ochránci přírody.  (mik)

Pták se zaseklPták se zasekl

Město ani policie nechrání slušné lidi 
PŘED NEPŘIZPŮSOBIVÝMI!

PROSTĚJOV Nemovitost ve vlast-
nictví města v ulici Marie Pujmanové 
číslo 10 je nechvalně proslulý růz-
nými kauzami. Není divu, že i zdej-
ší obyvatelé ho nazývají „domem 
hrůzy“. Večerníku se ozvala Božena 

Antlová, která zde žije už patnáct let a byt si kdysi musela nechat 
zrekonstruovat na vlastní náklady. Z jejího dopisu doslova až mrazí 
v zádech. Detailně totiž popisuje, jak složitě se žije s nepřizpůsobi-
vými lidmi. K zamyšlení vede i skutečnost, že Domovní správa ani 
policisté nedokáží nejen této ženě nijak pomoci... 

pro Večerník 

Michal
KADLEC

EXKLUZIVNÍ
zpravodajství

➢ O CO JDE? ČTĚTE NA STRA NĚ 10

NA VÁŠ NÁMÌT

PROSTĚJOV Vandalové jsou 
zhoubou tohoto města. Jak Ve-
černík na konci června tohoto 
roku informoval, zatím nezná-
mý pachatel výrazným způso-
bem poničil kašnu na náměstí 
Spojenců v  Prostějově. Na dně 
kašny vytvořil díry a poničil tak 
izolaci i  samotné potrubí s  pří-
vodem vody. Policie po pacha-
teli či spíše pachatelích zatím 
marně pátrá. 
Za první pololetí tohoto roku ve-
dení magistrátu spočítalo škody na 

městském majetku vinou vandalů 
na bezmála čtvrt milionu korun. 
A  největším dílem se o  to postaral 
právě případ z  náměstí Spojenců. 
Někdo totiž poškodil zařízení kašny 
se škodou 147 000 korun. „Napros-
to nechápu, co se takovým lidem 
honí hlavou, že mohou klidně takto 
ničit práci druhých,“ posteskl si Jiří 
Pospíšil, první náměstek prostějov-
ského primátora. Jak připomněl, 
zmíněná kašna prošla před dvěma 
lety náročnou, a  hlavně nákladnou 
rekonstrukcí. 

Potěšitelnou zprávou ale je, že kašna 
už je znovu v provozu. „Škody na ní 
byly tak rozsáhlé, že jsme ji na zhru-
ba měsíc museli vyřadit z  provozu. 
Opravy proběhly zdárně, a tak jsme 
kašnu mohli první srpnový týden 
znovu otevřít a je plně funkční. Věří-
me, že znovu opravený povrch kašny 
nebude lákat k  ničení,“ uvedl první 
náměstek primátora. „V současnosti 
je poškození jako škodní událost na-
hlášeno k prošetření Policii ČR k do-
hledání pachatele,“ dodal Pospíšil. 

(mik) 

Opravená kašna 

Ale co pachatel, 

vypátrá ho 

policie? 
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PROSTĚJOVSKO Znáš moje 
jméno, ale ne můj příběh. Slyšel 
jsi, co jsem udělal, ale ne, čím vším 
jsem si prošel.“ Tento citát si před 
lety vyvěsil na svůj facebookový 
profil Michal A. Mladý muž se 
narodil a do 18 let žil jako Nikola 
A. Svoji křehkost nezapřel ani po 
sérii operací, ač se ji snaží masko-
vat plnovousem a siláckými gesty. 
V jeho osudu podstatnou roli se-
hrály drogy, které vytvořily dlou-
hý STÍN MINULOSTI.  
Už to bude více jak čtyři roky, co 
se Michal A. vloupal do hostince 
U  Lípy v  Otaslavicích, odkud po-

chází. Tam v té době pracovala jeho 
maminka, která jej z  takto vyděla-
ných peněz živila. Kromě toho také 
společně s  Ladislavem Pospíšilem 
vykradl obchod Jednoty ve Ptení. 
Oba byli obžalovaní také z  krádeže 
v  sokolovně v  Otaslavicích, kterou 
se jim ovšem nepodařilo prokázat. 
Zatímco Pospíšil putoval do vězení, 
Michal A. z  celé věci vyvázl s  pod-
mínečným trestem. Musel se však 
vyhnout konzumaci drog, kromě 
marihuany si totiž občas dopřával 
i pervitin.  
V  současné době jej na Prostě-
jovsku zastihnete jen zřídkakdy. 

„Něco mi dluží, ale absolutně ne-
tuším, kde bych ho sehnal. Jistý je, 
že trávu hulí pořád, to už k němu 
prostě patří. Slyšel jsem, že by měl 
dělat s nějakými lidmi v Německu 
nebo ve Francii a do České repub-
liky se prý už raději moc nevrací,“ 
prozradil Večerníku jeden z našich 
čtenářů, který naznačil, že Michal 
A. se opět dostal do konfliktu se 
zákonem. 
Nakolik je tato informace pravdivá, 
se nám však přes veškerou snahu 
ověřit nepodařilo, stejně tak jsme 
nebyli schopni zjistit aktuální místo 
jeho pobytu.   (mls)

Napsáno

6. 8. 2012

Hradební ulice
jak šel čas Prostějovem ...jak šel čas Prostějovem ...

Příště: Nerudova ulice Příště: Nerudova ulice 

Tudy vedly hradby. 

2x foto: SOkA a Martin Zaoral 

Naši předci tvrdili, že vůně hnoje nebo močůvky 
je vůní domova. Těžko říct, protože v  Prostějově 
cítíme „libé“ vůně domoviny každý rok. A jako na-
schvál vždy v době, kdy nás kromě onoho smradu 
z polí otravuje navíc vedro, před kterým rovněž není 
úniku. K  prvnímu hnojení polí v  jižní části Pros-
tějova už došlo před pár týdny a našinec to přežil 
celkem v klidu, vždyť puch močůvky byl cítit jen pár 
hodin, navíc v  noci. Mnozí z  nás tuto nevoňavou 
mizérii tedy naštěstí prospali. Možná nás čeká ješ-
tě jedno smradlavé období, ale pořád je to lepší než 
dýchat na ulici zplodiny aut. Nebo ne?   (mik)
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Statek Prostějov po roce opět nasadil proti ce-
lému městu zbraně nejtěžšího kalibru! Na po-
lích mezi Určickou a Brněnskou ulicí ve čtvr-
tek zemědělci zalili čerstvé strniště hnusnou 
smradlavou močůvkou. Neuvěřitelný puch se 
záhy pořádně rozšířil, a to především do jižní 
části Prostějova. Zásluhou intervence Večer-
níku se však zemědělci rozhodli nepříjemně 
zapáchající močůvku zaorat ještě týž den.
Před rokem jsme byli svědky úplně stejné situa-
ce, v parném vedru se zemědělci rozhodli hnojit 
a neskutečným zápachem zamořili celý Prostějov. 
„Jde nám o dodržení termínu, nemůžeme se řídit 
počasím. Bylo by lepší, kdybychom pole hnojili 
tak při patnácti stupních a pod mrakem. Ale pole 
se hnojí vždy v srpnu po skončení žní a před setím 
nových plodin. V takto silné intenzitě se to však 
děje pouze jednou za čtyři roky,“ vysvětlil Večer-
níku na začátku srpna loňského roku František 

Křivánek, ředitel Statku Prostějov. Jenže uprostřed 
uplynulého týdne, takřka přesně po roce, se jižní 
částí Prostějova dalo projet jen za cenu zadržené-
ho dechu... „To je k nevydržení, musíme mít v tom 
horku zavřená okna, jinak bychom se zřejmě 
v bytě udusili smradem. Ti zemědělci snad nemají 
soudnost...,“ láteřil ve čtvrtek Jaroslav N. z Prostějo-
va bydlící v ulici Dr. Horáka. Do redakce pak volali 
i další, podobně rozhořčení občané... Co na to řekl 
šéf prostějovského statku minulý čtvrtek? „Zdá 
se mi, že tento národ je neuvěřitelně zludračený. 
Každý chce jíst zdravě, přitom chemická hnojiva 
nikomu nevadí. My ale hnojíme organickými lát-
kami. Zatím pole zavážíme močůvkou, kterou do 
čtyřiceti hodin podle zákona zaoráme,“ bagateli-
zoval celou situaci František Křivánek. Jak sám při-
znal, nával daleko silnějšího smradu z polí v těsné 
blízkosti města nás teprve čeká. „V tomto směru 
bude skutečně asi hůř, drůbeží trus začneme na 

pole navážet teprve za týden,“ prozradil Večerníku 
aktuálně v sobotu večer František Křivánek. Jak 
již bylo uvedeno, díky tomu, že jsme se ve čtvrtek 
odpoledne o rozlévání močůvky začali okamžitě 
zajímat, Statek Prostějov se rozhodl nečekat na 
zákonných 40 hodin a „tekutý smrad“ byl zaorán 
okamžitě. „Kdybyste se o to tak vehementně ne-
zajímali, nechali bychom to tak, jak nám ukládá 
zákon. Takto můžete veřejnost uklidnit, že jsme 
pro ni udělali maximum,“ uvedl ředitel František 
Křivánek. Znovu ale připomínáme, že Prostě-
jované projdou ještě jednou těžkou zkouškou. 
Už tento týden budou zemědělci na pole mezi 
Určickou a  Brněnskou ulicí rozvážet drůbeží 
trus. „Jde o celoroční produkci trusu, a přestože 
máme objednány velkokapacitní rozmetače, 
může to trvat celý den. A  jelikož chceme být 
znovu ohleduplní, zaoráme ho co nejdřív,“ slíbil 
František Křivánek.  

Vrátil se podivný karavan
před Kaufland?

Údajně se toulá po Francii

Byla toByla to
 Nikola  Nikola 

z Otaslavic, z Otaslavic, 

MichalMichal

PROSTĚJOV Tato 
událost vzbudila velké 
pozdvižení! Začátkem 
loňského srpna se na 
parkovišti před Kau-
flandem v  Okružní 
ulici objevil prostorný 
obytný přívěs uzamče-
ný dost netradičně 
dvěma visacími zámky. 
Dle prvotních informa-
cí v  něm měl probíhat 
bujarý noční život, do-
konce se proslýchalo, že 
slouží jako nevěstinec. 
Zhruba v  polovině říj-
na, tedy po víc jak dvou 
měsících, karavan z par-
koviště zmizel. Večerník 
zajímalo, jak se situace 
vyvinula dál...  
Odstavený karavan před 
Kauflandem vrtal hlavou 
mnoha lidem. Mimo jiné 
se objevovaly výtky, že po 
delší dobu zabírá místo ji-
ným vozům. Celou záleži-
tost prověřovali i strážníci, 
nic protizákonného však 
neobjevili. 
Večerníku se podařilo 
majitele kontaktovat. Po-
měrně svérázný třiačtyři-

cetiletý muž pocházející 
z  Přerova ovšem popřel, 
že by v přívěsu provozoval 
kuplířství. Zároveň při-
znal, že netuší, kdy z místa 
odjede. „Na mém autě mi 
probodali gumy a nevím, 
jestli budu mít na opravu. 
Taky jsem ztratil klíče od 
tažného zařízení. Asi si tu 
ještě nějaký čas postojím,“ 
reagoval muž v  létě na 
naše dotazy. 
Po několika měsících se 
mu jeho problémy zřejmě 
podařilo vyřešit. Zhruba 
v  polovině října, tedy po 
víc jak dvou měsících, ka-
ravan z parkoviště zmizel. 
Letos v létě se už nevrátil. 
Přesto i  tentokrát jeden 
karavan bezplatné stání na 
parkovišti před supermar-
ketem využíval. „Stojí tu 
asi dva týdny. Bydlí v něm 
rodina, jež vyjíždí na ko-
lech do okolí,“ prozradila 
Večerníku v polovině čer-
vence jedna z  obyvatelek 
z  blízkého panelového 
domu, která má o dění na 
rušném parkovišti každo-
denní přehled.  (mls) 
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Michal KA DLEC
„V neděli 31. července před dvaadvacátou hodinou 
jsme na linku 158 obdrželi oznámení o ženě, která se 
válí na cestě v obci Nezamyslice a má u sebe nezleti-
lé dítě školního věku. Na základě toho hlídka ihned 
vyjela na místo a opilou ženu i s dítětem našla na ulici 
30. dubna,“ sdělila Miluše Zajícová, tisková mluvčí 

Krajského ředitelství policie Olomouckého kraje. 
S opilou a, jak se následně ukázalo, i zfetovanou 
ženou to nebylo jednoduché. „S  policisty žena 
odmítala spolupracovat, a navíc se stali terčem jejích 
nevybíravých slovních vulgárních útoků. Protože 
na několikrát opakované výzvy nereagovala, byla 
zajištěna a skončila na policejním oddělení, odkud 
putovala na základě rozhodnutí lékaře na záchytku 
do Olomouce,“ popsala další průběh zásahu Milu-
še Zajícová. „Jak se v průběhu šetření ukázalo, byla 
čtyřiatřicetiletá žena pod vlivem alkoholu, kdy na-
dýchala 1,43 promile, a  taky měla pozitivní orien-
tační test na amfetamin a metamfetamin,“ shrnula.
A jak dopadlo dítě? „To předali policisté do rukou rodin-

ných příslušníků a o celém incidentu byla podána zprá-
va na oddělení sociálně právní ochrany dětí. Její jednání 
evidujeme a  šetříme jako přestupek proti veřejnému 
pořádku,“ uzavřela mluvčí krajských policistů. 

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
zpravodajství

MartinMartin ZAORAL ZAORAL
Ke konfliktu mezi oběma manžely 
mělo dojít v  jejich domě ve Vraho-
vicích už loni v lednu. Vzhledem ke 
zranění ženy i tomu, že na noze mu-
sela nosit nejprve sádru a pak i orté-
zu, skončilo vše u  trestního soudu.  
V případě odsouzení by obžalovaný 
musel mimo jiné také zaplatit zdra-
votní pojišťovně 65 000 korun za 
léčení své partnerky. Dle obžaloby 

také jeho manželka kvůli zranění 
nohy skončila na více jak tři měsíce 
v  pracovní neschopnosti. Proto jej 
žaluje o dalších 30 000 korun, o něž 
by měla vyšší příjmy ze zaměstnání.  
Ale to není vše. Žena si rovněž při-
brala advokátku a  požaduje ještě 
128 000 korun bolestného. Přitom se 
opírá o odborné vyjádření lékaře, který 
v  minulosti patřil mezi soudní znalce, 
nyní však již toto oprávnění nemá. 
Jak se velice brzy ukázalo, obě stra-
ny vidí celou záležitost radikálně 
jinak. „Ničeho jsem se nedopustil, 
takže uzavření jakékoliv dohody 
nepřipadá v  úvahu,“ reagoval obža-
lovaný muž na návrh státní zástup-

kyně uzavřít dohodu o vině a trestu. 
Z tohoto důvodu muselo být v celé 
věci vedeno dosti podrobné dokazo-
vání. Vzhledem k  tomu, že za vším 
stály dlouhodobé rodinné spory 
i  skutečnosti, že světlo do sporu 

svých rodičů musely vnést předvo-
lané děti, byla veřejnost z  dalšího 
průběhu hlavního líčení vyloučena. 
Rozsudek nakonec ani po celoden-
ním maratónu nepadl, hlavní líčení 
bylo odročeno na polovinu září. 

Kočka zničila žaluzie 

V  ranních hodinách minulého 
pondělí 1. srpna strážníci řešili ne-
obvyklý případ. Na služebnu Měst-
ské policie v Prostějově se dostavila 
žena s tím, že jí předchozí den cizí 
kočka vlezla pootevřeným oknem 
do bytu a  poškodila žaluzie. Ke 
zjištění skutečného stavu věci byla 
na místo vyslána hlídka. V obýva-
cím pokoji oznamovatelky byly 
žaluzie do poloviny celého okna 
poničené, pravděpodobně tím, jak 
se kočka snažila z  pokoje dostat 
ven. Hlídka zkontaktovala i souse-
dy. Majitele šedobílé kočky, která 
škodu způsobila, se ovšem najít ne-
podařilo. Škoda byla vyčíslena na 3 
000 korun. 

S opilou sousedkou 
na záchytku

Předminulý pátek 29. července 
se na strážníky prostřednictvím 
linky 156 obrátila žena s tím, že jí 
vulgárně nadávala sousedka. Po 
příjezdu na místo hlídka zkontak-
tovala v bytě nad oznamovatelkou 
značně opilou osmačtyřicetiletou 
ženu. Ta všechny kolem sebe slov-
ně napadala a  urážela i  zasahující 
hlídku. U podnapilé „dámy“ stráž-
níci provedli orientační dechovou 
zkoušku s  pozitivním výsledkem 
2,99 promile alkoholu v  dechu. 
Ženu nebyl schopen ukočírovat 
ani její přítel, který se dostavil na 
místo. Lékař tedy rozhodl o umís-
tění do protialkoholické záchytné 
stanice. Za doprovodu strážníků 
byla dotyčná transportována pře-
vozní sanitkou do zdravotnického 
zařízení v Olomouci. Svým jedná-
ním se dopustila přestupku proti 
veřejnému pořádku a občanskému 
soužití. Celou záležitost projedná 
příslušný správní orgán.

Opilec bral 
léky na játra!

Ve středu 3. srpna vpodvečer vy-
jížděli strážníci prověřit telefonické 
oznámení o  opilci ležícím v  ulici 
Šárka. Jednalo se o  šestačtyřiceti-
letého muže, který byl ve značně 
opilém stavu. Ani za pomoci kama-
rádů se muž nedokázal postavit na 
nohy. Strážníci si na místo vyžádali 
příjezd lékaře k posouzení zdravot-
ního stavu a  schopnosti převozu 
na záchytku. Bylo zjištěno, že muž 
bere léky na játra, na které požil 
alkohol. Lékař rozhodl o  převozu 
opilého muže do nemocnice na 
další vyšetření.  

168
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Chytili ho 
s kradeným masem

Minulý čtvrtek 4. srpna vpodve-
čer přijali policisté na lince 158 
oznámení o  přistižení pachatele 
při krádeži v prodejně, která sídlí 
v  Janáčkově ulici. Třiačtyřiceti-
letého lapku zadrželi pracovníci 
prostějovského obchodu a po pří-
jezdu policistů se nacházel na mís-
tě a s hlídkou spolupracoval. Zjis-
tilo se, že odcizil dvě balení masa 
v hodnotě 231 korun a poté chtěl 
prodejnu potichu a  bez zaplacení 
nepozorovaně opustit. To se mu 
ale nepodařilo a skončil v rukách 
strážců zákona. Dle zjištěných 
okolností se dopustil přestupku 
proti majetku, který s ním hlídka 
Policie ČR vyřešila na místě ulo-
ženou pokutou ve výši 1 000 korun 
na místě nezaplacenou. Jestli si 
zboží později odkoupil, anebo ho 
přešla na maso chuť, to už nebylo 
předmětem dalšího šetření poli-
cistů...    
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VYSOUDÍ PENÍZE? 
Obě strany u soudu trvaly na svém, 

svědčit musely i jejich děti  

PROSTĚJOV Konflikty patří k životu. Mohou být jeho potřeb-
ným kořením, ale mohou také vést do slepých uliček, z nichž ne-
ní návratu. Přesně tam se ocitl manželský pár z Prostějova, který 
se sešel minulé úterý u prostějovského soudu. Muž zde byl ob-
žalován z toho, že své manželce dal facku, následkem čehož ona 
upadla a zlomila si kotník. On sám však popíral, že by se něčeho 
takového dopustil, a naopak upozorňoval na povahu a činy své 
manželky. Přestože byl Večerník vykázán ze soudní síně, jelikož 
líčení se konalo bez účasti veřejnosti, základní informace o pří-
padu i z průběhu jednání se nám podařilo získat. 

OPILÁ A ZFETOVANÁ MATKA
SE VÁLELA PO ZEMI

Její dítě policisté odvezli domů, vše řeší i sociálka

NEZAMYSLICE To snad není ani pravda! 
Člověk se v tomto případě musí nutně 
zaobírat otázkou, jestli tato žena má vů-
bec právo vychovávat dítě?! Policisté 
předminulou neděli vyjížděli k nahláše-
nému případu do Nezamyslic, kde se na 
zemi měla válet opilá žena. Kousek od ní 
postávalo vyděšené dítě školního věku. 
Čtyřiatřicetiletá matka posléze hrubě urá-
žela členy policejní hlídky. A jak se později 
ukázalo, žena nebyla jenom opilá, ale na-
víc pod vlivem drogy! 

PROSTĚJOV Během posledního červencového 
víkendu kontaktovali strážníky v  terénu nebo tele-
fonicky poctiví nálezci, kteří jim předali nalezené 
peněženky nebo přímo finanční hotovost zapome-
nutou ve výdejním slotu bankomatu. 
V  prvním případě ponechal peněženku s  finanční 
hotovostí a  platební kartou na lavičce v  centru města 
devětasedmdesátiletý muž. „Měl štěstí, že ji nalezla ko-
lemjdoucí třiapadesátiletá žena, která ji předala strážní-
kům. Seniora hlídka v místě bydliště dohledala a nález 
mu předala,“ prozradil Tereza Greplová, Vedoucí sku-
piny prevence kriminality Městské policie Prostějov. 
Druhý den se na strážníky obrátila devětatřicetiletá žena 
s  tím, že v  bankomatu někdo zanechal peníze. „Stráž-
níci nález převzali a vrátili příslušné bance. Ten, kdo je 
zapomněl, má možnost se obrátit na vlastní banku, a to 
i v případě výběru z bankomatu jiného peněžního ústa-
vu,“ vzkázala Greplová. 
Ve třetím případě strážníci přebírali od poctivého ná-
lezce peněženku s doklady a finanční hotovostí, kterou 
ponechal devatenáctiletý muž na automyčce. „Hlídkou 
byl dotyčný mladý muž zkontaktován v místě bydliště, 
kde mu byl nález předán,“ popsala šťastný konec tisková 
mluvčí prostějovských strážníků. „Všem nálezcům patří 
poděkování za to, jak se zachovali. Ne každý by jednal 
stejně jako oni!“ dodala.     (mik)  

aneb
PROSTĚJOV Před pár roky Michal Bradáč 
nejrůznější rvačky přímo přitahoval. Se 
svým bratrem bojovali prakticky se všemi 
sousedy v  domě na ulici J. V. Myslbeka. Ti 
z nich vzhledem k jejich urostlým postavám 
a zálibě v bojových sportech i drogách měli 
celkem pochopitelný strach. Vše vyvrcholi-
lo tím, že se třiatřicetiletý Bradáč policejní 
hlídce představil jako „Brouk Pytlík“ a brá-
nil se následnému zatčení. Při rvačce pak 
jednomu z mužů zákona vykloubil koleno. 
Zatím poslední odsouzení přišlo za rvačku 
před barem Ponorka. Dle svědků se jí sám 
Bradáč snažil vyhnout, nakonec se však nechal 
vyprovokovat. V létě 2020 byl Michal Bradáč 
z vězení propuštěn. 
Jeho o  osm roků mladší bratr Pavel ve srov-
nání s  Michalem není tak urostlý a  na první 
pohled tedy nevzbuzuje takový respekt. Na 
druhé straně má dlouhodobé problémy s per-
vitinem, pod jehož vlivem provádí hodně ne-
bezpečné kousky, jimiž ohrožuje nejen sebe, 
ale hlavně ostatní. Jak už Večerník informoval, 
koncem letošního dubna ujížděl bez řidičáku 

a totálně zfetovaný policistům. V autě své pří-
telkyně to bral hlava nehlava nejen po silnici, 
ale i přes pole. Divoká honička skončila v lese, 
kde jej zradil nejprve vůz a posléze i jeho fyzic-
ká kondice. Před vězením ho u soudu zachrá-
nilo nenarozené dítě, které aktuálně čeká se 
svojí přítelkyní. Nyní vše nasvědčuje tomu, že 
i ono bude minimálně první roky svého života 
vyrůstat bez vlastního otce. 
V úterý 26. července policisté během po-
měrně razantně vedeného zásahu oba bra-
try zatkli. V průběhu uplynulého týdne se 
nám podařilo zjistit proč. „Oba muži byli 
zadrženi na základě předchozího souhlasu 
k zadržení podezřelého vydaného Okresním 
státním zastupitelstvím Prostějov. Následně 
byli obviněni ze sériové majetkové trestné 
činnosti na úseku vloupání do provozoven 
a  soukromých objektů,“ reagovala na dota-
zy Večerníku ohledně policejního zásahu 
Miluše Zajícová, tisková mluvčí Krajského 
ředitelství policie Olomouckého kraje s tím, 
že v  průběhu tohoto týdne bude k  případu 
vydána podrobnější tisková zpráva.  (mls)
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Kdo z nás by neměl rád psy? Mnozí nějakého čtyřnohého miláčka doma mají, a tak jen mohou potvrdit, že se nejspíš stal nerozlučným členem domácnosti, bez kterého si snad už ani nedovedou představit domácí pohodu. 
Vždyť právě věrní a oddaní chlupáči nepochybně patří k našim nejlepším a nejmilejším přátelům. Pokud si vyberete pejska z útulku a jste zdaleka, prosíme, ověřte si telefonicky, zda pejsek již nebyl vydán. 

Ušetříte si tím cestu, ale i případné zklamání.
Informace a  odchyt psů na tel.: 606 855 797  nebo při osobní návštěvě na adrese VOŘÍŠEK - ÚTULEK PRO PSY, SAMOTA 133, 798 58 ČECHY POD KOSÍŘEM. Vedoucím útulku je 

Ing. et Bc. Leopold Dostál.

ARGO  MIRINDA    GREGORY   

Evelin KAMENYTSKY
2. 8. 2022 | 51 cm | 3,95 kg

Držovice

Aneta ŠENKOVÁ
28. 7. 2022 | 50 cm | 3,35 kg

Senice na Hané

Vaišnaví Rádha FRECHOVÁ
1. 8. 2022 | 52 cm | 3,55 kg

Nové Sady

BLAHOPØEJEME!!!
Všem novorozeňátkům a jejich pyšným 
rodičům přeje PROSTĚJOVSKÝ Večerník 

život provázený klidem, zdravím a jen těmi 
nejradostnějšími událostmi. 

Vítejte  na  světě,  děťátka!

Vítejte na svìtì galerie miminek na www.vecernikpv.cz

Aleš PALÁT
1. 8. 2022 | 50 cm | 3,80 kg 

Loučany

Lukáš TUMMA
27. 7. 2022 | 51 cm | 3,45 kg 

Němčice nad Hanou

Tobias ŽAMPACH
1. 8. 2022 | 51 cm | 3,20 kg 

Kralice na Hané

Posílejte svá miminka
VÁŽENÍ RODIČE,
Fotografie narozených miminek pořizujeme každou středu 
v porodnici Nemocnice Prostějov. Pokud již miminko na pokoji 
nezastihneme a máte zájem, aby snímek miminka byl zveřej-
něn na  této straně Večerníku v rámci rubriky „Vítejte na světě“, 
zašlete fotografii na adresu miminka@vecernikpv.cza dodejte 
k tomu údaje: jméno a příjmení miminka, datum narození, výš-
ka a váha při narození a také adresu bydliště, na kterou vám pak 
zašleme jako dárek graficky redakčně zpracovaný obrázek. 

Děkujeme! 
 Redakce PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku

PROSTĚJOV Střední zdravotnická škola 
Prostějov otevírá v prvním pololetí školní-
ho roku 2022/2023 již sedmnáctý běh kur-
zu pro seniory, který má název Odpověd-
ným přístupem ke stáří, zdravý životní styl 
a ochrana člověka za mimořádných událos-
tí, který je pořádán díky finanční podpoře 
statutárního města Prostějova.
„Kurz je určen všem seniorům, kteří nechtějí 
jen sedět doma, ale chtějí se něco dozvědět 

například o  těchto tématech: Mimořádné 
události – poskytování první pomoci, před-
cházení onemocněním, relaxační techni-
ky, očista organismu,“ poznamenal Martin 
Mokroš, ředitel SZŠ Prostějov s tím, že veš-
kerou problematiku přednášejí zkušení lek-
toři, kterými jsou vyučující na škole. 
Kurz bude zahájen v  září 2022, termín bude 
upřesněn všem přihlášeným, je v  rozsahu 
třiceti hodin, vždy v  odpoledních hodinách 

a  zájemci se mohou přihlásit buď na email: 
skola@szdravpv.cz, kde uvedou heslo KURZ 
SENIOR 17, telefonicky na čísle 582 343 861. 
Počet účastníků je omezen.
Předchozích šestnáct běhů kurzu se setkalo 
s  mimořádným ohlasem a  jak uvedli sami 
účastníci, byl pro ně podnětem k  většímu 
zájmu o sebe sama. „Účastníci na závěr obdr-
ží i  certifikát o  absolvování,“ dodal Mokroš.    

(red)
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➢ ze strany 3
PROSTĚJOV Stížnost na prostě-
jovský magistrát poslal předminu-
lý týden rozhořčený občan, který 
se s  bezdomovcem už nejednou 
potkal. A  nikdy to nebyla veselá 
příhoda z  natáčení, ba právě na-
opak. Mnozí Prostějované se do-
konce obávají obávaným úsekem 
byť jen projít.
„V poslední době v okolí autobusového 
i  vlakového nádraží v  Janáčkově ulici 
obtěžuje velice nepříjemný bezdomo-
vec. Jde o  muže asi kolem čtyřicítky, 
menší zavalité postavy, má černé vlnité 
vlasy a kulatý obličej. Nosí hnědé triko, 
šedé kalhoty a  černé pracovní boty. 

Nejčastěji přebývá v  přívěsu za želez-
ničním přejezdem ve Vrahovické ulici, 
kousek od benzínky. Mám pocit, že je 
to stejný člověk, který dříve podobně 
obtěžoval u  domu s  pečovatelskou 
službou v  Brněnské ulici,“ napsal na 
internetové stránky města muž, který 
však nezveřejnil své jméno. 
A o co že jde? „Pán nám neustále vstu-
puje do cesty, žádá po nás finanční 
částky, pořvává po nás, sprostě nám 
nadává a vyhrožuje. Opravdu z něj jde 
strach, už se bojíme jít si nakoupit do 
Alberta. Nejsme tak bohatí, abychom 
se mohli neustále ‚vyplácet‘! A dotyčný 
žádá stále vyšší částky. Jsme tady zvyklí 
na ledasco, ale tohle opravdu přesahuje 
všechny meze,“ nastínil chlapík. 

Že nejde o  žádné smyšlené nebezpe-
čí, potvrdil Večerníku ředitel Městské 
policie Prostějov. „Víme, o  koho jde, 
a monitorujeme ho, je s ním v kontak-
tu strážník okrskové služby a  náprava 
by měla být už zjednána. Ve spolupráci 
s magistrátem chystáme jisté opatření, 
aby k obtěžování obecně nedocházelo 
nebo aby byla možnost nějakého řeše-
ní. Tento bezdomovec bydlel původně 
v bytu města, z důvodu různých problé-
mů mu ale nebyl prodloužen nájem,“ 
sdělil exkluzivně Večerníku Libor Še-
bestík. Jaká konkrétní opatření a řešení 
strážníci přijali, ovšem neprozradil. Stě-
žovatele na chování bezdomovce zaujal 
také fakt, že muž přebývá v karavanu na 
pozemku města, což považují za zábor 

veřejného prostranství. „Ten, kde stojí 
přívěs, není v majetku města,“ vyvrací 
tuto tezi šéf prostějovských strážníků.
Večerník se předminulou sobotu 
odpoledne setkal s  mužem, na kte-
rého srší jen samé stížnosti, osobně.
Se svojí družkou se v tu chvíli schovával 
před deštěm v  přívěsu společně s  ně-
kolika psy. Jakmile spatřili redaktora 
Večerníku, oba vyšli ven. „Na mě si 
někdo stěžuje? Já nikoho neobtěžuju 
a  nikomu nevyhrožuju! Občas něko-
ho požádám o  pomoc, jsme vlastně 
bezdomovci a  přežíváme tady v  tom 
karavanu. Pokud byste o někom věděl, 
tak ho prodáme za třicet tisíc korun,“ 
spustil zhruba čtyřicetiletý muž, který 
odmítl prozradit své jméno. Stejně jako 

jeho přítelkyně. „Tady přítel tu a  tam 
požádá někoho o cigáro, to je tak všech-
no. Doslova živoříme, já beru devět ti-
síc měsíčně od sociálky a z toho se vyžít 
nedá. A že stojíme s karavanem tady? Je 
to pozemek Českých drah a jsme s nimi 
domluveni. Vždyť nás sem poslali sami 
policajti,“ uvedla žena, která se při roz-
hovoru s Večerníkem rozplakala. 
Oba přitom slíbili, že si dají pozor na 
své chování, aby nikomu nezavdali pří-
činu ke stížnostem. Tak uvidíme. „Dě-
kujeme za případnou pomoc,“ vzkázal 
závěrem chlapík.

ná povinnost je zřizovat, a tím umož-
nit občanům města ukládat i  třídit 
vybrané složky komunálního odpadu, 
které jsou dále předávány k  recyklaci 
nebo likvidaci oprávněným subjek-
tům. Tím se snižuje množství směs-
ného odpadu, čímž se snižují náklady 
na jeho likvidaci. Dalším podstatným 
faktorem je i  recyklace předaných 
odpadů, čímž město naplňuje plán 
odpadového hospodářství,“ zdůraznil 
Pospíšil s tím, že do budoucna město 
neuvažuje o zřízení dalšího sběrného 
dvora. „Současná kapacita sběrných 
dvorů zatím dostačuje, ale s přibýva-
jícím množstvím odpadů zvažujeme, 
že bychom ten v Anenské ulici do bu-
doucna rozšířili,“ připustil tuto mož-
nost první náměstek primátora. 
Otázkou ale také je, zda všichni Pro-
stějované si na možnost ukládat od-
pady do sběrných dvorů zvykli. Neu-
stále se totiž ve městě objevují černé 
skládky... „Většina občanů si cestu do 
sběrných dvorů najde. Samozřejmě se 
občas objeví někdo, komu je zatěžko 
naložit nepotřebnou věc a  odevzdat 
ji na správné místo. Pak se setkáváme 
u  kontejnerů na ulicích se starým ná-
bytkem, s  koberci a  jinými zařízeními 
z domácností. Jen upozorňuji, že tako-
vé jednání je hodnoceno jako zakládání 
černé skládky a může být, při dopadení 
viníka, pokutováno,“ poznamenal na 
toto téma Jiří Pospíšil. 
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Do sběrných dvorů dováží Prostějované 

 
RevitalizaceRevitalizace 

PROSTĚJOV Jak Večerník infor-
moval již v  předešlých vydáních, 
prostějovský magistrát připravu-
je masivní revitalizaci veřejného 
osvětlení v  Kolářových sadech. 
Mnohem úspornější žárovky se ale 
budou zavádět i  v  jiných částech 
města. Z  výsledků jednání rady 
města, která se konala minulé úte-
rý, vyplynulo, že magistrát postup-
ně provádí revitalizace osvětlení 
v  různých dalších lokalitách. Na 
řadě je aktuálně Sídliště Svobody, 
kde dojde k výměně 85 kusů stáva-
jících sodíkových svítidel. Důvo-
dem je nejen obnova již vyslouži-

lého osvětlení, ale i budoucí úspora 
elektrické energie.
„Jedná se o  výměnu stávajících so-
díkových svítidel za moderní LED 
svítidla s regulací stmívání včetně za-
bezpečení stavebního dozoru a certi-
fikovaného měření osvětlení. Náklady 
na realizaci této akce jsou ve výši přes 
941 tisíc korun,“ informoval první 
náměstek primátora Jiří Pospíšil (Pé-
Véčko). Jak dále doplnil, revitalizaci 
osvětlení může podpořit dotace z Mi-
nisterstva průmyslu a obchodu.
Rada města Prostějova před nedáv-
nem schválila i  projektový námět, 
přípravu a  podání žádosti o  dotaci 

na uvedený projekt z Národního plá-
nu obnovy. „Kromě jiného je kvalitní 
osvětlení důležité i pro pocit bezpečí na-
šich občanů,“ upozorňuje prostějovský 
primátor František Jura (ANO 2011). 
„Žádost o  dotaci byla ze strany minis-
terstva akceptována a byla ohodnocena 
jako úplná, formálně správná a přijatelná 
z hlediska podmínek pro přijetí žádosti. 
Na základě akceptace jsou pro žádost 
rezervovány finanční prostředky ve výši 
přes 724 tisíc korun. Jedná se o  maxi-

mální možnou výši podpory – konečná 
výše může být ovšem snížena,“ kalkuluje 
první náměstek Pospíšil s tím, že rekon-
strukci veřejného osvětlení by realizova-
la společnost ELTODO OSVĚTLENÍ 
v  rámci platné Smlouvy pro správu 
a  údržbu veřejného osvětlení a  dalších 
souvisejících zařízení ve městě Pros-
tějov bez nutnosti realizovat veřejnou 
zakázku, jelikož tato činnost je obsahem 
smlouvy s termínem realizace do konce 
roku 2022.  (mik)

„Na výměnu žárovek
jsme získali obrovskou dotaci,“ 
libuje si první náměstek Pospíšil

PROSTĚJOV Prostějované mají teď 
asi největší starost o to, kam se skrýt 
před úmorným vedrem, ovšem 
konšelé už myslí na několik měsí-
ců dopředu. Na tiskové konferenci 
rady města se ve středu Večerník do-
zvěděl, že radní už mají dohodnuto 
další fungování mobilního kluziště 
na náměstí T. G. Masaryka. Zbývá 
jen dotáhnout smluvní podmínky 
s pronajímatelem této tradiční zimní 
atrakce v centru Prostějova.  

Michal KA DLEC
Zimní čas je sice ještě dost daleko, nic-
méně příprava na zabezpečení aktivit 
v tomto období běží naplno. A opět se 
plánuje v centru města ledové kluziště. 

První pronájem se uskutečnil již v roce 
2015, o pět let později led na náměstí 
chyběl kvůli protiepidemickým opat-
řením, takže v  letošním roce se bude 
jednat o sedmý ročník. 
„Ve všech předchozích letech městu 
mobilní kluziště pronajímala společ-
nost Energo Choceň a  jak ze strany 
nájemce, tak ze strany pronajímatele 
nebyly k provozu kluziště vážnější při-
pomínky. A  případné nedostatky byly 
řešeny bezodkladně. Stejně tomu tak 
bude i  letos,“ věří Jiří Pospíšil (PéVéč-
ko), první náměstek primátora statu-
tárního města Prostějov. 
„Pronájem se většinou uzavíral na de-
větapadesát dnů, kdy provoz začínal 
první listopadový týden a  končil prv-

ní lednový týden následujícího roku. 
K dřívějšímu zahájení nepřistupujeme 
kvůli klimatickým podmínkám a s tím 
souvisejícími zvýšenými náklady za 
elektrickou energii. Kvůli nízkému 
zájmu návštěvníků po Novém roce 
neplánujeme ani pozdější ukončení 
pronájmu,“ uvedl k oblíbenému kluzi-
šti Pospíšil. 
Jak dále vyplynulo, radní už s pronají-
matelem dotahují poslední záležitosti 
ve smlouvě. „Musíme v  ní mimo jiné 
specifikovat i  jasná pravidla v případě, 
že by do zimy opět výrazněji vzrostla 
cena elektrické energie a  my tak byli 
nuceni platit vyšší poplatky,“ přidal pri-
mátor Prostějova František Jura (ANO 
2011). 

Kluziště 
je již 

domluveno! 

„Na mě si někdo stěžuje?“

PROSTĚJOV Samotné zahájení 
již dlouho avizované revitalizace 
vrahovického Sídliště Svornosti 
provázejí samé problémy. Staveb-
ní práce v tomto zákoutí Vrahovic 
měly začít prvním dnem letních 
prázdnin, od té doby jsou však již 
podruhé odloženy! Proč, to Večer-
níku vysvětloval na tiskové kon-
ferenci po jednání rady města ná-
městek prostějovského primátora 
pro stavební investice. 
Revitalizace sídliště měla být zahájena 
1.  července, ovšem žádné stroje se bě-
hem prvního měsíce prázdnin v daném 
místě neobjevily. „Vyskytly se určité pro-
blémy ve výběrovém řízení, které vše 
zdržely. Se stavebními pracemi začneme 
v úvodu srpna,“ komentoval tehdy prv-
ní odklad Jiří Rozehnal (ANO 2011), 

náměstek primátora zodpovědný za sta-
vební investice v Prostějově. 
Jenže ouha, ani v srpnu se na Sídlišti Svor-
nosti nekoplo do země! „Během uply-
nulého týdne jsme tento problém řešili. 
Nejprve došlo ke zpoždění výběrového 
řízení, ale teď už byly vybrány dva subjek-
ty, které se budou na revitalizaci sídliště 
spolupodílet. V tuto chvíli jde ale o to, aby 
se obě firmy dohodly na přesném postu-
pu prací. My chceme, aby proběhly kon-
tinuálně a nebyly přerušované. Nechce-
me žádné prodlevy, aby nebyl narušen 
uživatelský komfort zde žijících obyvatel. 
Proto opět dochází k mírnému zpoždě-
ní a  začátek revitalizace tak odkládáme 
o dalších pár týdnů,“ objasnil Rozehnal 
s tím, že snad na začátku září by se na Síd-
lišti Svornosti měly objevit první stavební 
stroje.  (mik)

PROSTĚJOV Možná ještě v  živé 
paměti máme březnové mimořád-
né jednání prostějovského zastupi-
telstva, které mělo původně schvá-
lit V. změnu územního plánu města 
Prostějova. Nakonec se tak nestalo, 
prostějovští radní ze snahy prosadit 
změny nakonec předem vycouvali. 
Protesty opozice, ovšem i  stovek 
občanů, totiž byly velice silné. 
Součástí V. změny územního plánu 
Prostějova totiž byla i  snaha změnit 
prostor mezi nemocnicí a biokorido-
rem Hloučela ve stavební zónu. S tím 
ale nesouhlasilo na 1 500 občanů Pro-
stějova vydatně podporovaných opo-
zicí v zastupitelstvu. Protestovali proti 
tomu, že další kus zeleně má padnout 
bytové výstavbě. Radní nakonec pře-
kvapivě hned v úvodu mimořádného 
jednání zastupitelstva svůj návrh stáh-
li. 
Nyní se ale vytasili s tím, že V. změna 
územního plánu Prostějova se bude 

zase brzy probírat a  schvalovat. 
Jenže bez onoho třaskavého bodu!
„Odsouhlasili jsme z této páté změny 
vyjmout veškeré změny území v rám-
ci pozemků od nemocnice směrem 
k  biokoridoru Hloučela. Protože se 
ale celkově v případě V. změny územ-
ního plánu Prostějova jedná o  velice 
koncepční práci a v tomto dokumentu 
jsou desítky dalších potřebných změn, 
předložíme ji předělanou právě bez 
zmíněných pozemků v severozápadní 
části Prostějova. Bude to sice zname-
nat přepočítávání některých položek, 
ale nemělo by jít o nic složitého,“ vy-
světlil Jiří Rozehnal (ANO 2011), ná-
městek primátora statutárního města 
Prostějov. „Takto sestavená V. změna 
územního plánu města Prostějova by 
se mohla schválit ještě letos, pro příští 
rok bychom nechali jako samostatný 
bod řešení již zmíněných pozemků za 
nemocnicí směrem k  Hloučele,“ věří 
Rozehnal.  (mik)



V první řadě je to ochota lidí hýbat 
se na čerstvém vzduchu. Mnozí 

z  nás během covidu totálně zlenivě-
li. Svého času populární, nicméně 
dost problematické heslo „Zůstaň 
doma, zachráníš životy“ si někteří 
vzali skutečně za své. A to i po uvol-
nění protiepidemických opatření. Ži-
voty stále „zachraňují“ hlavně tím, že 
většinu času prosedí doma u telefonu 
či na počítači a když už vyrazí do práce 
či za nákupy, tak jedou autem. Tímto 
způsobem samozřejmě žádný život 
nezachraňují, naopak si ten svůj poma-
lu ničí...  

N echci nijak zlehčovat covid, 
přesto jsem přesvědčený, že 

epidemie lenosti a  na to navazující 
obezita jsou pro zdraví lidí výhledově 
ještě nebezpečnější než celý zákeřný 
virus. Důvod je minimálně v tom, že 
zatímco covidem byli ohroženi ze-
jména ti starší a obtloustlejší z nás, tak 
lenost platí úplně pro všechny. Týká 
se stejně tak čím dál pasivnějších dětí, 
dospělých i seniorů. 

M yslíte si, že se vás něco tako-
vého netýká. Že jste tlustí 

jen kvůli tomu, že nejste líní se po-
řádně najíst? Pak vás nesporně čeká 

víc problémů, než si vůbec dokážete 
představit. Nejenže vás budou bolet 
záda a zadýcháte se jen, co vyjdete pár 
schodů.  Navíc budete mít problém 
s  vyprazdňováním a  zácpou, zatuh-
nou vám klouby a rozhýbat je vám dá 
pořádně zabrat. Nepochybně se vám 
také zvýší krevní tlak, budete se ne-
kontrolovaně přejídat, čekají vás 
problémy se spánkem, vaše nálady 
se budou střídat jako na houpačce 
a  velmi často budete propadat do 
depresí, které mohou skončit i váž-
nějším psychickým onemocněním.
A pokud si přes to všechno stále myslí-
te, že se na nedostatek pohybu neumí-
rá, pak zatím nemáte cukrovku a do-
sud se vám vyhýbal infarkt či mozková 
mrtvice. To vše bude v případě obezity 
pouze otázka času. 

N ejde ovšem pouze o to, že jed-
nou do roka vyrazíte na Smr-

žické vandr. Pokud pohyb jako takový 
nezařadíte mezi vaše běžné denní akti-
vity, pak stejně chátrání vlastního zdra-
ví nezastavíte. Nebudete-li se každý 
den hýbat alespoň hodinu, pak vám 
to vaše tělo velice brzy spočítá. 

K de ale na pravidelný pohyb brát 
čas? Vždyť ho někdy kvůli práci 

nemáme ani na své blízké! I na to exis-
tuje odpověď – pro úplný začátek stačí, 
pokud o svém volnu strávíte v pohybu 
stejně dlouhou dobu jako na internetu 
či u  televize. Hodně pomůže, když 
začnete do práce chodit pěšky nebo 
jezdit na kole. Pokud máte děti, 
o  které se musíte starat, ani to pro 
vás nemůže být překážka, ale spíše 
motivace. Ostatně co pro jejich radost 
ze života můžete udělat víc než je vytáh-
nout ven? A co jim pro jejich budouc-
nost můžete dát víc než jim ukázat, jak 
to udělat, aby i ony zůstaly trvale zdravé? 

Ahoj všichni,
nevím jak vy, ale mě někdy pře-
padne myšlenka, že jsem již velký 
pamětník. A  proč mi ta myšlenka 
naskočila dnes? No inu proto, jeli-
kož máme třicet let od toho, co se 
v brněnské vile Tugendhat 8. červ-
na hned po volbách sešli pánové 
Klaus a  Mečiar a  projednali zále-
žitost rozdělení Československa, 
která se pak ve stejné vile dořešila 
26. srpna. Pak také abdikoval pre-
zident Havel a  bylo vymalováno. 
Společný stát Masaryka, Beneše 
a  Štefánika zmizel 1. ledna 1993 
z  mapy a  pouze dořešovací proto-
koly ohledně majetku připomínaly 
naši společnou existenci. Přemýš-
lím, jak tento státní rozvod dnes 
nazvat, ale prostě je třeba to brát 
jako fakt. Dětem, které se narodily 
po roce 1993, se dnes může spoluži-
tí dvou národů zdát jako pohádka, 
případně dokonce sci-fi, my pamět-
níci máme na co vzpomínat. Jako 
v každém manželství došlo na chví-
le hezké, ale i na chvíle nepříjemné. 
Za sebe říkám, že těch hezkých bylo 
více, ale nechám na každém, jak to 
vidí. Myslím si, že každý z nás má 
pořád na Slovensku přátele a zná-
mé a že si umíme společně zanadá-
vat na politiky, umíme si dokonce 
vzájemně fandit ve fotbale a hokeji, 
samozřejmě jedinou výjimkou je 
vzájemný zápas našich celků. A to 
pak neznáme bratra. Smutné je, 
když se někdy do sebe pustíme na 
sociálních sítích, to se pak v  plné 
nahotě ukazuje, že asi bylo lepší 
jít od sebe, protože právě ty mladší 
generace nepolíbené společným sou-
žitím tvrdě hájí své bohužel mnoh-
dy nesmyslné pravdy. A když se do 
debaty vložíme my starší, tak jsou 
schopni nás internetově rozsápat. 
Opět se tady ukazuje, že neznalost 
dějin neomlouvá a  že víra pouze 
v jeden mediální či politický proud 
je nesmysl, pouze poctivá analýza 
nás umí dovést k pravdě. V každém 
případě přeji nám i  našim sloven-
ským sousedům, aby se nám všem 
dobře žilo. 

Marty

MARTYHO
SLOUPEK

Toto nelze přehlédnout! Každý pořadatel sportovní akce 
pro širokou veřejnost vám potvrdí, že zájem o pohyb me-
zi lidmi nepřehlédnutelně upadá. Patrné to není pouze na 
dříve velmi populárních běžeckých závodech, ale i na se-
tkáních určených opravdu každému. Za jasný důkaz může 
posloužit největší turistická akce v regionu Smržické vandr. 
Přestože letos v den jeho konání panovalo nádherné po-
časí, ve srovnání s rekordním rokem 2016 na něj dorazila 
sotva polovina lidí! Skvělý organizátorský tým, pohodová 
atmosféra, výběr z velkého množství nejrůznějších tratí, so-
lidní propagace i ta oblíbená paštika na kontrolách přitom 
zůstaly stejné. Co se tedy změnilo?  

FEJETON
TEREZY ZAORALOVÉ

EPIDEMIE LENOSTI TRHÁ REKORDY, ,,,

ANALÝZA
MARTINA
ZAORALA

Jako kdyby toho nebylo dost. Válka na Ukraji-
ně, vedra a s nimi spojené sucho, obavy, zda do 
našich domácností bude od podzimu vůbec 
proudit plyn, či drahota s pohonnými hmota-
mi. A teď ke všemu ještě ten zpropadený covid! 
Když se letos na jaře zrušila veškerá protiepi-
demická opatření, nedělal jsem si žádné iluze 
o  tom, že tento virus nadobro zmizel a  už se 
nevrátí. Ale vrátí, na to můžete vzít jed! 
Jenže ani já jsem neočekával, že první varování 
o rapidně se zvyšujícím počtu nakažených při-
jde už během července. Jak je to možné, když 
všichni odborníci tvrdili, že koronavirus nemá 
během teplých dní šanci? No co už, covid je 
prostě zpátky a my s ním musíme počítat. Jen 
nevím, co od něj čekat. A co hlavně očekávat od 
současné vlády. Budeme zase brzy chodit v re-

spirátorech? Budou se rušit kulturní a společen-
ské akce? Bude sport opět bez diváků? Tak na 
tyto otázky zatím odpověď nikdo nezná. Sou-
časný ministr zdravotnictví sice nedávno v te-
levizi „moudře“ hovořil o tom, že žádná plošná 
protiepidemická opatření se už očekávat nedají, 
ale dá se tomu věřit? 
Aktuálně přibývá v Česku okolo čtyř tisíc naka-
žených denně. Bude vláda takto stejně mluvit 
i na podzim, když nakažených bude padesát ti-
síc za den? Uvidíme. Ale teď opravdu nevím, na 
co se připravit a co zlého nás ještě potká.

Kávu si dopřávám každé ráno k snídani. 
Ani v  tom největším parnu si nedovedu 
představit, že bych den začala bez ní. 
V  tomto horkém počasí jsem si nicméně 
ještě víc oblíbila kávu ledovou. Když jsem 
pak při opakovaných návštěvách jedno-
ho z  místních koupališť zjistila, že tuto 
dobrotu prodávají v tamním občerstvení, 
nemohla jsem odolat.
Poprvé, když jsem ji ochutnala, se mé 
chuťové pohárky přímo roztančily. Žád-
nou lepší ledovou kávu jsem nikdy nikde 
neochutnala, ani v  těch nejlepších ka-
várnách. Poměr kávy a  vody byl doko-
nale vyvážený a  zejména bylo naprosto 
famózní spojení studené kávy s drceným 
ledem, jaký se zpravidla přidává do le-
dové tříště. V  takovém případě je nápoj 
neustále vychlazený, což v těchto vedrech 

doslova bodne. Ve chvíli, kdy jsem svůj 
první drink vypila, jsem se rozhodla, že 
se stane mým pravidelným společníkem 
při každé návštěvě koupaliště.
Toto potěšení mi však od té doby zůstalo 
zapovězeno. Kdykoli jindy jsem na kou-
paliště zavítala a vystála si na něm fron-
tu, tak mi bylo řečeno, že káva zrovna 
došla. Když jsem se zeptala, kdy ji dopl-
ní, odpověď zněla, že za 15 až 20 minut. 
Nechtěla jsem vypadat nenasytně, a  tak 
jsem jako dáma chodila vždy minimálně 
s desetiminutovým zpožděním. K mému 
rozhořčení mi bylo opět řečeno, že káva 
došla. Tento koloběh se při mých návště-
vách stal bohužel pravidlem.
To mě vede k jedinému závěru – lidé ko-
lem mě jsou absolutní obžerové. Slovo 
„obžera“ chápejte jako člověka, který se 

oddává obžerství (odtud základ slova 
pro obžery), v jídle a pití je nestřídmý, ne-
zná míru. Těchto obžerů je na koupališti 
opravdu mnoho. Pořád něco jedí nebo 
pijí z  přilehlého občerstvení, ale hlavně 
neustále a  opakovaně ždímají stroje na 
mou ledovou kávu do poslední kapky!
Nebýt těchto obžerů, určitě bych si le-
dovou kávu na koupališti dala víc než 
jednou. Nezbývá mi tedy nic než dou-
fat. V  to, že se lidé nad sebou zamyslí 
a začnou být minimálně v popíjení kávy 
alespoň trochu střídmější. V to, že se tím 
sníží počet obžerů na koupališti. A  na-
konec v to, že se díky tomu ta nejlepší le-
dová káva konečně stane při návštěvách 
koupáku mým neodmyslitelným společ-
níkem. A  já se tak budu moci stát tím 
pravým obžerou…

Nevím, co čekat od
covidu

Michal
KADLEC

K

Ještě donedávna jsem byl přesvědčen, že když město nechalo zbourat staré 
baráky za kolejemi u místního nádraží, zmizí z této lokality i bezdomovci. 
Minulý týden jsem po dlouhých měsících jel vlakem na chatu do Ptenského 
Dvorku a nasedal jsem právě na místním nádraží. A co jsem uviděl? Uvnitř 
výpravní budovy posedávalo asi pět lidí bez domova, na lavičkách na peróně 
dalších pět a před nádražím postávali dva muži, kteří žebrali drobné peníze. 
Nemám naprosto nic proti lidem bez domova, ale zajímalo by mě, co je pořád 
drží v této lokalitě? Chápu, že nemají kam jít, ale od toho je tady přece azylový 
dům nebo podobné služby.  Petr Hájek, Prostějov

Bydlím na sídlišti Hloučela a ráda bych, kdyby-
chom se hlavně o  víkendu mohli tady všichni 
v klidu vyspat. Z jedné strany od Hloučely nás 
ruší hlasitá hudební produkce ze dvou občer-

stvení, ze druhé strany zase hlasitý křik návštěv-
níků čerpací stanice, kteří se zde zdržují ve vel-
kém počtu dlouho do noci a  popíjejí alkohol. 
Zajímalo by mě, proč obojí máme poslouchat 

až do dvou nebo tří hodin do rána a proč proti 
nadměrnému nočnímu hluku neudělá něco ve-
dení města, potažmo městská policie. 

Kateřina Nečasová, Prostějov 

Ve Vrahovické ulici funguje informační radar na mě-
ření rychlosti. Na základě jeho ukazatelů nikdo není 
trestán, jde jen o  to, aby řidiči dostávali informace 
o rychlosti, kterou právě jedou. Podle mého názoru 

jde o výborný nápad. Vždyť na řidiče nemusí dohlížet 
jen takové radary, které mají za úkol poslat co nejvíce 
hříšníků k zodpovědnosti a zaplacení pokuty. Když 
pozoruji provoz na Vrahovické ulici, tak každý z šofé-

rů dá okamžitě nohu z plynu poté, co mu informační 
radar ukáže vyšší rychlost než padesátku. A o to přece 
jde, nebo ne? Takže i tyto radary pomáhají k udržení 
disciplíny na silnicích.  Bohdan Kubeš, Prostějov

Přečetla jsem si ve Večerníku o ženě, která při přejíždění na kole ze silnice na cyk-
lostezku ve Vrahovické ulici upadla a způsobila si zranění. Ano, na tom nájezdu 
ční „šlupek“, který zde vymyslela nějaká chytrá hlava. Já bych ale chtěla sdělit, že 
ani my chodci se ve Vrahovické ulici necítíme bezpečně. Chodník okolo bývalé-
ho Agrostroje je sice dostatečně široký, v žádném případě ho ale nepoužívají jen 
chodci. Ohrožují nás nejen cyklisté, ale v poslední době mnohem častěji i ko-
loběžkáři. Právě oni vůbec neberou ohledy na kolemjdoucí pěší, které ohrožují 
divokou jízdou. Jde proti tomu vůbec něco dělat? 

Jiřina Nováková, Prostějov 
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Michal
KADLEC

PŮVODNÍ
zpravodajství

Sběrné dvory mají pro celé odpado-
vé hospodářství města Prostějova 
obrovský význam. „Každá obec musí 
mít ze zákona sběrný dvůr, na nějž 
mohou lidé odvážet odpad, který lze 
ještě nějakým způsobem recyklo-
vat nebo který musí být zlikvidova-
ný specializovanou firmou. Sběrné 
dvory tak mají své místo v  systému 
odpadového hospodářství a  za léta 
existence se velmi osvědčily i v Pro-
stějově,“ podotkl Jiří Pospíšil (Pé-
Véčko), první náměstek primátora 
statutárního města Prostějova. Sám 

vzápětí zmínil i to, jaký druh odpadu 
občané do sběrných dvorů nejčastěji 
přivážejí. „Podle naší evidence nejví-
ce tun předaného odpadu obsahuje 
objemný odpad jako nábytek, ko-
berce, matrace, lino a podobně. Dále 
následují plasty, bioodpad, dřevo 
a  ostatní složky komunálních odpa-
dů,“ uvedl Pospíšil, kterého se Večer-
ník dále zeptal, co všechno se může 
na sběrných dvorech ukládat? „Ob-
jemný odpad, bioodpad, plasty, papír, 
sklo, dřevo, kovy, textil, pneumatiky, 
použité elektro a nebezpečný odpad 
jako barvy, laky, oleje, autobaterie 
a  podobně. Předání těchto odpadů 
na sběrném dvoře je zdarma v rámci 
místního poplatku za odpady, občan 
musí ovšem prokázat trvalé bydliště 
v  Prostějově. Provozovatel sběrné-
ho dvora navíc umožňuje občanům 

ukládat i stavební suť za poplatek 1,50 
koruny za kilogram,“ podotkl první 
náměstek primátora. 
V poslední době se hodně diskutu-
je o  nové službě, kterou magistrát 
zavedl před několika měsíci. A  to 
je sběr upotřebených jedlých ole-
jů z  domácností. „Použité rostlinné 
oleje z domácností mohou obyvatelé 
města odevzdávat na sběrné dvory 

a od jara letošního roku také do dva-
ceti kusů sběrných nádob umístěných 
v ulicích města, zatím jsou kontejnery 
na jedlé oleje umístěny především 
v  blízkosti sídlišť. Do konce srpna 
chceme na dalších místech rozmístit 
ještě dvacet nádob. Jen pro zajíma-
vost, v červenci při prvním svozu pou-

žitých olejů z nádob bylo svezeno cel-
kem 655 kilogramů olejů,“ konstatoval 
Jiří Pospíšil. 
A  jaké jsou vůbec roční náklady 
města na provoz sběrných dvorů 
a jak se tato investice vyplatí? „Roč-
ní náklady na provoz dvou sběrných 
dvorů jsou celkem 3 261 254 korun. 
Jak jsem již řekl, nejde o  to, jestli se 
sběrný dvůr vyplatí, je to prostě zákon-
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Prostějov (mik) – Prostějovští 
radní minulé úterý schválili roz-
počtové opatření, kterým se zvyšují 
výdaje na regeneraci sídliště Brněn-
ská – Dobrovského. Předmětem 
probíhající investiční akce města 
je obnova veřejných prostranství, 
konkrétně se jedná o  rekonstruk-
ci a  budování nových chodníků, 
komunikací, parkovišť, veřejného 
osvětlení a zeleně. Nyní se však při 
revitalizaci objevila nutnost více-
nákladů, které si vyžádají 945 000 
korun. Jak je popsal náměstek pri-
mátora pro stavební rozvoj a inves-
tice města, důvodem jsou přeložky 
kabelového vedení. „V  rámci této 
velké investiční akce bylo nutné 
přeložit kabelové vedení vysokého 
a nízkého napětí. Na základě před-
pisu platby od společnosti EG.D 
je nutné po zpracování projektové 
dokumentace uhradit doplatek ve 
výši 945 tisíc korun,“ vysvětlil Jiří 
Rozehnal (ANO 2011). 

Prostějov (mik) – Až do konce říj-
na se budou muset řidiči vypořádat 
s  menšími dopravními komplika-
cemi v  Mlýnské ulici v  Prostějově. 
„Tuto ulici částečně uzavírá novo-
stavba bytového domu. Uzavírku 
povolil náš odbor na dobu od 4. 
srpna do 31. října. Délka částečné 
uzavírky je padesát metrů a  ob-
jízdná trasa není stanovena,“ uvedl 
na internetových stránkách www.
úrostejov.eu Jan Vejmělek, vedoucí 
odboru dopravy prostějovského 
magistrátu. 

Dotace na prevenci

Prostějov (mik) – Rozšíření ka-
merového systému a  softwaru, 
forenzní značení, pobyty pro děti 
nebo modernizace pracoviště stráž-
níků – to jsou oblasti, do kterých se 
městu podařilo načerpat dotační 
finance. „Jedním z  poskytovatelů 
dotací bylo Ministerstvo vnitra 
ČR, které na rozšíření a reprodukci 
městského kamerového systému, 
včetně instalace panoramatické ka-
mery, poskytlo dotaci ve výši 550 
tisíc korun. Další dotační podporu 
poskytlo na rozšíření analytických 
funkcí softwaru kamerového systé-
mu ve výši 350 tisíc korun. Forenz-
ní značení jízdních kol a invalidních 
vozíků syntetickou DNA bylo ze 
stejného zdroje podpořeno část-
kou přes 18 tisíc korun. Dotovány 
byly i návazné pobyty pro děti, a to 
částkou přes 28 tisíc korun. Dalším 
poskytovatelem dotační podpory 
byl Olomoucký kraj, a  to v  oblasti 
modernizace pracoviště operač-
ního střediska městské policie. 
Ten poskytl téměř 44 tisíc korun,“ 
vypočítala náměstkyně primátora 
pro sociální oblast Alena Rašková 
(ČSSD). 

Prostějov (mik) – Možná málo-
kdo z  Prostějovanů ví, že veškeré 
poštovní služby pro prostějovský 
magistrát už několik let nezajiš-
ťuje Česká pošta. „Je to tak, v této 
oblasti využíváme společnost 
Mechanika, a  to už několik let. 
S  jejími službami jsme maximál-
ně spokojeni a navíc jsou výrazně 
levnější než od České pošty. Nebyl 
tedy důvod nic měnit, a proto jsme 
rozhodli, že tyto služby bude pro 
magistrát i v příštích letech zajišťo-
vat právě Mechanika,“ uvedl pro-
stějovský primátor František Jura 
(ANO 2011). „Pro všechny naše 
odbory magistrátu, které rozesí-
lají různé dokumenty občanům, 
organizacím, spolkům a dalším, je 
tato služba výhodná. Je to lepší než 
kupovat na každý dopis známku za 
nehoráznou cenu čtyřicet korun,“ 
dodal náměstek primátora Jiří Ro-
zehnal (ANO 2011).

RYCHLÝ
NÍK

PROSTĚJOV V  roce 2001 nechal magistrát zbourat nechvalně 
proslulé romské „kolonky“ U svaté Anny a o několik let později zde 
byl vybudován a zprovozněn první sběrný dvůr. Jeho kapacita ale 
nestačila poptávce, a tak byl v roce 2008 otevřen nový sběrný dvůr 
v Průmyslové ulici. Obě zařízení se postupem doby stala nedílnou 
součástí odpadového hospodářství města Prostějova. Občané měs-
ta sem dovážejí odpad nejrozličnějšího druhu, ovšem většinou ta-
kový, který nelze odložit do běžných popelnic nebo kontejnerů na 
tříděný odpad. Jak vůbec sběrné dvory fungují a jakým způsobem 
jsou využívány, pohovořil Večerník s prvním náměstkem primátora 
Prostějova Jiřím Pospíšilem. Právě on má odpadové hospodářství 
a komunální služby ve své radniční kompetenci. 

„Uvažujeme o rozšíření dvora v Anenské ulici,“ 
dívá se do budoucna první náměstek primátora Jiří Pospíšil

Do sběrných dvorů dováží Prostějované Do sběrných dvorů dováží Prostějované 

tisíce tun odpadu
Revitalizace 

PROSTĚJOV Po vypití takového 
množství alkoholu neměl vůbec 
na elektrokole co dělat. Jenomže 
starší muž vypil dvě sedmičky vína 
a vydal se na cestu napříč sídlištěm 
Hloučela. V  ulici Jana Zrzavého 
v  opilosti naboural do zaparkova-
ného vozidla a drobně se zranil. 
V  neděli 31. července odpoledne jel 
čtyřiašedesátiletý senior na elektroko-
le po popíjení alkoholických nápojů 
ve směru z ulice Kpt. Otakara Jaroše 
směrem k  ulici Jana Zrzavého v  Pro-
stějově. „Při jízdě vlivem svého neu-
těšeného stavu, do kterého se přivedl 
sám, přehlédl zaparkované vozidlo 
značky Renault a narazil do jeho zadní 

části. Při pádu si způsobil jen drobné 
oděrky,“ popsala nevšední karambol 
Miluše Zajícová, tisková mluvčí Kraj-
ského ředitelství policie Olomoucké-
ho kraje. 
Záhy policisté přišli na to, proč se-
nior na elektrokole při jízdě tak fa-
tálně selhal. „Po provedené dechové 
zkoušce se hodnoty na zařízení za-
stavily nejprve na 2,07 a poté na 2,08 
promile alkoholu. Policistům starší 
muž sdělil, že před jízdou popíjel a vy-
pil dvě sedmičky vína. Hmotná škoda 
byla předběžně stanovena na deset 
tisíc korun,“ uvedla mluvčí krajské po-
licie s tím, že havárie cyklisty je nadále 
v šetření.  (mik)

PROSTĚJOV Během uplynulého 
roku zde proběhla první etapa re-
konstrukce silniční komunikace. 
Ještě letos se na tomto místě objeví 
stavební dělníci znovu. Prostějov-
ský magistrát se totiž rozhodl ke ge-
nerální rekonstrukci chodníků ve 
Vrahovické ulici. A to v celém úse-
ku na severní straně ulice od mostu 
přes Hloučelu po další most přes 
Romži. A bude to stát další miliony 
korun! 
Radní na svém úterním jednání schvá-
lili zahájení zadávacího řízení podli-
mitní veřejné zakázky na stavební prá-
ce v rámci první etapy oprav chodníků 
ve Vrahovicích. Jak Večerníku na stře-
deční tiskové konferenci rady města 

potvrdil primátor František Jura, kon-
krétně se bude jednat o rekonstrukci 
chodníků a  vjezdů po severní straně 
ulice, tedy od mostu přes řeku Hlou-
čelu po most přes Romži. Projekt 
o celkové délce chodníků 689 metrů 
má pět úseků. 
„První část v  délce 232 metrů za-
hrnuje úsek ulice Vrahovické mezi 
křižovatkami s  ulicemi Tovární 
a  Smetanova. Půjde o  kompletní vy-
bourání všech stávajících konstrukcí 
chodníků. Nové kryty chodníků jsou 
navrženy z  betonové zámkové dlaž-
by, vjezdy mimo chodník z betonové 
zatravňovací dlažby. Dojde i k rekon-
strukci veškerých prvků odvodnění. 
Na křížení s  komunikací ulice Sme-

tanova je navrženo místo pro přechá-
zení chodců,“ vysvětlil budoucí práce 
první muž radnice primátor František 
Jura (ANO 2011). 
Předpokládaná hodnota veřejné za-
kázky v  rámci prvního úseku je 4,57 
milionu korun, celkově by měly 
všechny přijít na 11,72 milionu. „Po-
žadovaná doba dokončení prvního 
úseku je nejpozději do 30. listopadu 
2022 s  předpokladem zahájení prací 
do 15. září letošního roku. Nabídky 
budou hodnoceny na základě ekono-
mické výhodnosti,“ prozradil Jiří Ro-
zehnal (ANO 2011), náměstek pri-
mátora pro stavební investice s tím, že 
tato akce bude financována výhradně 
z prostředků magistrátu.  (mik) 
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Vzpomínáte na dobu, kdy jste chodili do autoškoly? Kde byla součástí 
kurzu i technická výuka, kde se mimo jiné říkalo, jak máte kontrolovat 
auto před jízdou? Dané kroky jsou celkem úsměvné, jelikož to dnes už 
skoro nikdo nedělá. Přesto jsou věci, které je čas od času dobré udělat 
a zkontrolovat. O co se jedná? Večerník přináší rady, podle kterých by-
ste se mohli řídit při jednoduché kontrole svého vozidla předtím, než 
vyjedete na dlouhé cesty. Určitě to zvládnete sami, aniž byste na tyto 
věci potřebovali hledat pomoc autoservisů či jiných služeb.

PneumatikyPneumatiky

Nejde o to, že by bylo třeba pravidelně 
měnit letní a  zimní. To dnes už ví 
v podstatě každý. My se podíváme na 
to, že velmi důležitý je také správný tlak 
v pneumatikách. A to z toho důvodu, 
že má vliv na jejich opotřebení, má 
vliv na jízdní vlastnosti, stejně jako 
má vliv i na spotřebu. Je tedy mnoho 
důvodů, proč je dobré kontrolovat 
správné nahuštění. Optimální hod-
noty doporučené výrobcem najdete 
třeba na víčku nádrže nebo na vnitřní 
straně vašich dveří. Pokud si chcete 
ulehčit práci, kupte si novější automo-
bil, který už využívá TMPS ventilků. 
Ty tlak monitorují a  v  případě, že 
klesne pod určitou mez, vás o  tom 
informují. Stačí dofouknout a můžete 
pokračovat v jízdě.

LakLak
Nechce se vám automobil 
pravidelně mýt? Dělá to tak hodně 
lidí. Jednoduše proto, že jim nijak 
výrazně nezáleží na jeho kráse, ale 
hledí hlavně na to, aby auto fun-
govalo. Ne vždy je tento postup 
vhodný. Pokud se chcete o své auto 
starat opravdu dobře, nezapomeňte 
ho pravidelně mýt. Prodloužíte tak 
krásu laku a  eliminujete vznik ko-

roze. Uvidíte, že tento postup se 
vám bohatě vrátí v  době, kdy bu-
dete automobil prodávat. Vhodné 
je myslet nejen na pravidelné mytí, 
a  to šetrnými, ale zároveň silnými 
přípravky. Dále je třeba volit i vhod-
nou ochranu. Ideální je vosk, díky 
kterému vůz doslova zakonzervu-
jete a tím ho dlouhodobě chráníte.

InteriérInteriér
Platí v  podstatě to stejné jako 
v  případě laku. I  o  interiér je třeba 
pečovat, aby vypadal stále jako nový 
a byl dokonale čistý. I to se podepíše 
na vyšší prodejní ceně, která zaplatí 
vaši práci i  přípravky. Ty volte kval-
itní, které jsou určené na ošetření 
a  nejlépe také oživení plastových 
dílů ve vašem interiéru. Věnujte se 
ale i  sedačkám, které je vhodné jak 
pravidelně vysávat, tak je i pravidelně 
čistit. Čím dříve odstraníte konkrétní 
nečistotu, tím je vyšší jistota, že na 
sedadle nezanechá stopy. A čisté auto 
prodáte nejen snadněji, ale prodáte 
ho také za vyšší cenu.

OlejOlej

Ten je třeba pravidelně měnit. Jaký 
je servisní interval právě u  vašeho 
vozu, to se dozvíte v  servisní knížce, 
návodu nebo třeba v  reklamačních 
podmínkách. Také zde najdete i  in-

formaci o  tom, který typ oleje je ten 
doporučený. A co doporučujeme my? 
Nepodceňovat pravidelnou výměnu 
oleje a také používání toho kvalitního. 
Jedině tak eliminujete poškození mo-
toru a také dokážete výrazně zvýšit jeho 
životnost. Kromě výměny je olej vhod-
né také jednou za čas zkontrolovat, zda 
je ho dost. Na druhou stranu jsou lidé, 
kteří raději spoléhají na kontrolku na 
palubní desce. Ta vám sice ukáže, že 
motorového oleje máte málo, ale ve 
chvíli, kdy se rozsvítí, je na tuto infor-
maci již pozdě. V  takovém případě je 
doporučeno zastavit a zcela logicky olej 
doplnit a teprve potom pokračovat.  

Brzdová kapalinaBrzdová kapalina
V  první řadě je důležité hledět na 
to, aby jí bylo dost. Tedy aby se její 

množství pohybovalo mezi ryskami 
v konkrétní nádržce. Pokud je po této 
stránce vše v pořádku, nezapomeňte 
ji jednou za čas kompletně vyměnit. 
To proto, že může začít takzvaně 
vodnatět. A to se podepisuje na jejích 
vlastnostech, které jsou pochopitelně 
horší. Hlavně potom u  delšího 
a  dlouhodobého sjíždění kopců to 
může být problém, jelikož brzdy se 
mohou nadměrně zahřívat.  

Chladicí kapalinaChladicí kapalina
Nejde o  vodu, ale o  směs, která má 
obchodní označení Fridex. Právě 
ten je vhodné používat, jelikož je tou 
nejlepší volbou. I zde platí, že v první 
řadě je dobré sledovat množství 
chladicí kapaliny. To proto, že díky ní 
eliminujete přehřátí motoru. To hrozí 

22
08

02
11

31
5

Z auta se v současnosti stala naprosto neodmys-
litelná součást života drtivé většiny lidí. Vlastnit 
motorové vozidlo už není výdobytkem pouze 
bohatší populace, pořizují si ho i ti, kteří se svojí 
výplatou vyjdou jen tak tak. Proč je automobil 
dnes tak důležitý pro život a některé rodiny vlastní 
třeba i dvě nebo dokonce tři auta? Je to jednodu-
ché, v dnešní uspěchané době, kdy honíme čas 
a je pro nás drahá každá minuta, se prostě bez 
čtyřkolového miláčka neobejdeme. Slouží nám 
k cestě do práce, na nákupy, výlety, dovolenou 
a podobně. A jak je auto důležité pro běžný život 
každého z nás, prokázala i nedávná doba, kdy i po 
drastickém zdražení pohonných hmot jsme ochot-
ni sáhnout hodně hluboko do peněženky, jen aby-
chom o možnost jezdit autem nepřišli. Motorové 
vozidlo zkrátka už považujeme za pevného člena 
rodiny, o kterého se staráme, „živíme“ ho a máme 
ho rádi. Musíme však také vědět, jak o něj co ne-
jlépe pečovat, aby nám nevypovědělo své služby. 
A právě dnešní tematická strana Večerníku může 
mnohým poradit, jak na to a  kam se obrátit 
v případech odborné pomoci. 
 Texty připravil: Michal Kadlec

Několik rad, podle nichž zvládnete kontrolu auta    

RECENZE OD OSTATNÍCH 

WEB 
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POJĎME TO 

SPOLEČNĚ 

PROBRAT

21. srpna
Kolářovy sady, u hvězdárny, 

Prostějov
od 16:00

instagram.com/AndrejBabis

Konečně mám Instagram!
Zadavatel: ANO 2011; zpracovatel: ANO 2011

ANO 2011ANO 2011
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Pneumatiky

Lak

Interiér

Olej

Brzdová kapalina

Chladicí kapalina

primárně v  létě. Během zimy zase 
hrozí problém s  tím, že může kapali-
na zmrznout. Je třeba zvolit správný 
podíl, a  to s  ohledem na venkovní 
teplotu. Stávající kapalinu je možné 
přeměřit hustoměrem, díky čemuž je 
možné jednoduše zjistit, zda je husto-
ta velká a riziko zamrznutí minimální, 
nebo je malá a hrozí problémy, jakmile 
teplota klesne pod bod mrazu. 

   sami

Každé auto potřebuje pravidel-
nou péči a tu je nejlepší přenechat 
odborníkům. Jak ale poznat ten 
správný autoservis právě pro 
vašeho čtyřkolového miláčka? 
Čtěte dál a v následujících bodech 
se to dozvíte! 

RECENZE OD OSTATNÍCHRECENZE OD OSTATNÍCH 
Než se začnete pídit sami na inter-
netových stránkách po vhodném au-
toservisu, zeptejte se svých známých, 
kteří také vlastní automobil. Určitě už 
budou mít nějaké ty zkušenosti, které 
vám hledání zjednoduší. Jestliže je ale 
většina vašich dobrých známých z dale-
kých měst, je zbytečné jezdit daleko jen 
pro pár prohlídek podvozku vašeho 
automobilu. V  tom případě nezbývá 
než se spoléhat na internet a  webové 
stránky jednotlivých autoservisů. 

WEB WEB 
Kromě internetových stránek naj-
dete na internetu i  mnohá nezávislá 
doporučení pro výběr toho správného 
autoservisu ve vašem okolí. Na so-
ciálních a  jiných sítích se můžete 

dozvědět spokojenost 
zákazníků, například 

podle hvězdičkového 
ohodnocení, případně 

pozitivních či negativních 
ohlasů. Webové stránky každého 

autoservisu o  něm něco vypovídají. 
Stačí jen dobře hledat. Kromě klasick-
ých informací je také vhodné nějakou 
dobu sledovat to, zda se stránky 
pravidelně mění, prostě zda se na nich 
něco děje. V  tom případě se jedná 
o seriózní autoservis, zvlášť pokud na 
stránkách uvádí, že má dlouholetou 
tradici. To znamená, že má spoustu 
zkušeností s  jednotlivými opravami 
a to může být tip pro vás, proč vybrat 
právě tento autoservis. O  stránkách 
něco vypovídá i vzhled. Čím více in-
formací, obrázků a novinek, tím lépe. 
To totiž znamená, že si nepotrpí jen na 
dobře odvedenou práci v  autodílně, 
ale dbá i na zájem zákazníků. 

Na internetu jste už „naoko“ 
vyhledali nejlepší autoservis, 
teď přichází zkouška praktická. 
Při ní předejte svůj automobil 
příslušnému servisu. O  kvalitě 
autoservisu vypovídá i  kvalita 
a  četnost nabízených služeb. Mezi 
takové by měly patřit služby lakýr-
nické, pneuservisní, mechanické, 
karosářské, ale i  dobrá rada od 
zkušených pracovníků. Praktická 

zkouška je například taková, při níž 
potřebujete rychle opravit automo-
bil, například během dne. Zvládne 
autoservis tuto zkoušku, nebo se 
omluví, že toho má moc? Správný 
autoservis vlastní taková zařízení 
a  zaměstnává takové zaměstnance, 
aby i  při velkém návalu zájemců 
zvládl všechny přijmout. Další 
zkouškou může být výměna dílů. 
Abyste se přesvědčili, že je díl 
značkový a  ne padělek, chtějte po 
automechanikovi účtenku od do-
davatele. Pakliže je to značkový do-
davatel, buďte klidní. Důležité pro 
váš výběr je, aby vás automechanik 
neodmítl. Je to přece vaše auto 
a  chcete o  něm vše vědět. Správný 
autoservis by měl přijmout všechny 
značky, a  to i  stará auta. Nejezděte 

do autoservisu, kde se na vaše staré 
auto budou dívat s  posměchem 
a říkat, že pro tento typ nemají díly.  

Při praktické zkoušce se zaměřte i na to, 
jaké vybavení autoservis nabízí. Dokáží 
opravit i  závažnější defekty na vašem 
automobilu? Možná si to nevyzkoušíte 
v praxi, protože máte nové auto, ale i tak 
se můžete porozhlédnout po opravně, 
pokud vám to tedy dovolí. Obecně ale 
platí, že pokud je vstupní místnost či 
dílna moderně vybavená, pojednává to 
o dobré finanční situaci podniku. To pro 
vás znamená i to, že k nim chodí spousta 
lidí a jsou s nimi spokojeni. Zvláště pokud 
v dílně stojí další a další auta, která jsou 
potřeba opravit. A možná odteď i to vaše.

22
05

13
10

84
0

Inspirujte se 
Inspirujte se 

internetem, ale dejte 
internetem, ale dejte 

a okolía okolí

JAK POZNAT KVALITNÍ A SERIÓZNÍ AUTOSERVIS
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ANO 2011

PROSTĚJOV Večerník na svých 
internetových stránkách provedl 
takový první malý průzkum, který s 
lehkou nadsázkou odhalil současné 
rozpoložení potencionálních vo-
ličů před komunálními volbami v 
Prostějově. Hlasování návštěvníků 
www.vecernikpv.cz přineslo zajíma-
vé výsledky, tedy hlavně co se týká 
obrovského náskoku v oblibě dvou 
politických subjektů. Zcela vážně se 
tato čísla ovšem brát nedají, jde spíše 
o jisté pobavení před startem finální 
fáze předvolební kampaně.      

V každém případě na druhou stranu 
leccos to naznačit může. A sami po-
litici berou tao čísla vážně, Možná až 
moc. Přestože kolikrát se jedná čistě 
a pouze o tipy médií, nikoliv kvalifi-
kované průzkumy od renomovaných 
agentur. 
Nejvíce hlasujících dává podle ankety 
našeho webu největší šance na vítěz-
ství v podzimních komunálních vol-
bách Občanské demokratické straně 
a nezávislým osobnostem města Pro-
stějova, kterým věří k pátečnímu dni 
1 307 hlasujících. O moc pozadu ne-

zaostává hnutí PéVéčko, kterému dalo 
během sedmi dnů hlas 1 109 přívržen-
ců. Tyto dva subjekty mají největší dů-
věru Prostějovanů, PéVéčko dokonce 
dlouho vedlo. S obrovským odstu-
pem pak zůstalo hnutí ANO 2011 (89 
hlasujících), SPD (38), ČSSD (23), 
Levicoví občané Prostějova a KSČM 
(20), Spojenci pro Prostějov (13), 
Piráti (10)a překvapivě také hnutí Na 
rovinu! (9). Na samém chvostu důvě-
ry je pak pouze se dvěma hlasy hnutí 
Zvířata potřebují pomoc a Sdružení 
zelených a nezávislých kandidátů. 

Na tyto „výsledky“ ankety zcela 
rozdílně reagovali jednotliví lídři 
prvních tří stran a hnutí, kterým 
voliči zatím vyjadřují největší pod-
poru. „Já si těchto výsledků velice 
vážím a pevně věřím, že důvěra 
Prostějovanů v naši stranu bude 
takto vyjádřena i v samotných ko-
munálních volbách. Ano, měla bych 
velikou radost, kdyby to takto do-
padlo i při sčítání výsledků, které 
se dozvíme v sobotu 24. září. Na-
ším cílem je každopádně získat co 
nejvíce mandátů v prostějovském 
zastupitelstvu,“ uvedla pro Večerník 
Milada Sokolová, lídryně a kandi-
dátka na primátora za ODS a nezá-

vislé osobnosti města Prostějova. 
Zcela jinak se ale na výsledky prů-
zkumu Večerníku dívá současný 
primátor František Jura. „Nezlobte 
se, ale já těmto anketám nedávám 
absolutně žádnou váhu! Když jsem 
sledoval na internetových stránkách 
stran a hnutí, které skončily v prů-
zkumu před námi, jak burcují lidi, 
aby na webu Večerníku hlasovali 
pro ně, tak si o tom myslím své. Jeho 
výsledky sice respektuji, ale je mi to 
jedno, stejně jako další jiné nesmy-
slné ankety před volbami,“ nebral si 
servítek lídr hnutí ANO 2011, které 
skončilo v naším anketě třetí. 
Současný první náměstek primáto-

ra a lídr hnutí PéVéčko Jiří Pospíšil 
přiznal, že ho výsledek průzkumu 
potěšil, ale zároveň zůstal opatr-
ným. „Důležité budou výsledky 
komunálních voleb, které prokáží 
skutečný stav na současné politické 
scéně v Prostějově,“ uvedl Pospí-
šil, který nedávno jasně vyhrál na 
internetových stránkách www.
vecernikpv.cz anketu, v níž ná-
vštěvníci webu hlasovali, koho by 
chtěli za příštího primátora.
Zda se tyto aktuální pocity voličů 
vyjádřené v číslech odrazí i v samot-
ných výsledcích komunálních voleb 
v Prostějově, to se dozvíme až v so-
botu 24. září odpoledne. 

V anketě na www.vecernikpv.cz 

bbylli nnejaaktiivnějšší voličči OODS 

aa nnezzávvisllýchh oosoobnnosstí.
V těsném závěsu PéVéčko
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S VÁŠNÍ PRO                    NAŠE MĚSTO

MILADA SOKOLOVÁ

TOMÁŠ LÁZNA

MAREK MOUDRÝ TOMÁŠ BLUMENSTEIN

JAN ZATLOUKAL

NEZÁVISLÝMI OSOBNOSTMI
S P O L U  S
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EXKLUZIVNÍ
reportáž

Pracovníci odboru rozvoje a investic 
Magistrátu statutárního města Pro-
stějova pracovali na Strategickém 
plánu několik let a  dali si na něm 
opravdu záležet. To ostatně ve čtvr-
tek 4. srpna ocenili i  zástupci z  řad 
veřejnosti, mezi kterými se objevili 
i  členové opozice prostějovského 
zastupitelstva. Účastníky veřejného 
projednávání Strategického plánu 
Prostějova do roku 2035 přivítal pri-
mátor města František Jura se svým 
náměstkem Jiřím Rozehnalem (oba 
za ANO 2011). „Rád bych vás tady 
přivítal při prezentaci, na které se 
pracovalo celé dva roky. Chtěl bych 
poděkovat pracovníkům odboru 
rozvoje a  investic za perfektní zpra-
cování všech potřebných dat i  ná-
vrhů, kterými se vedení města bude 
řídit při sestavování rozpočtů na 
příští roky,“ nechal se úvodem slyšet 
primátor František Jura. Následova-
la dvouhodinová prezentace plánu 
ze strany úředníků odboru rozvoje 
a investic, poté se do široké diskuze 
zapojila i zúčastněná veřejnost. 
Odbor rozvoje a  investic rozdělil 
Strategický plán Prostějova s  vý-
hledem až do roku 2035 do čtyř 
nejzásadnějších částí. „Zaměřili 
jsme se na oblast společnosti a  vol-
nočasových aktivit, dále na oblast 
životního prostředí a  adaptační stra-
tegie, oblast hospodářství – mobility 
a  plán udržitelné městské mobility 
a také na lokální ekonomiku,“ nastínil 
v  úvodu veřejné prezentace Václav 
Lužný, vedoucí oddělení rozvoje a in-
vestičních záměrů odboru rozvoje 
a  investic prostějovského magistrá-

tu. On i jeho dvě kolegyně následně 
představili desítky plánovaných 
investic, opatření a  nejrůznějších 
změn, které by do roku 2035 měly 
změnit tvář Prostějova k lepšímu. 
„Ve všech oblastech jsme vycházeli 
z  průzkumů veřejného mínění, kdy 
jsme ke každému bodu oslovili přes 
jedenáct stovek respondentů z  celé-
ho Prostějova,“ uvedl Lužný. „V první 
polovině roku 2021 jsme se obraceli 
na občany s  prosbou o  spoluprá-
ci prostřednictvím dotazníkového 
průzkumu. Magistrát připravil tři 
dotazníky a  pocitové mapy pro ob-
last životního prostředí, společnosti 
i  volnočasových aktivit a  poslední 
byl zaměřený na lokální ekonomiku 

a mobilitu. Dotazníky byly průběžně 
k dispozici online a umístěné v tištěné 
podobě v Prostějovských Radničních 
listech. O vyplnění jsme požádali také 
mládež na druhém stupni základních 

škol, studenty středních škol a  jejich 
rodiče. Odpovědi byly zpracovány 
anonymně, ale kdo uvedl v dotazníku 
kontakt, tedy telefon nebo e-mail, byl 
zařazen do slosování o 30 dárkových 
balíčků města Prostějova,“ popsal 
Václav Lužný. „Kromě občanů nás 
zajímají i  názory podnikatelů na 
rozvoj podnikatelského prostředí. 
Pro ně jsme ve spolupráci s Okresní 
hospodářskou komorou a CzechIn-
vestem připravili dotazník zacílený 
právě na ně.“ 
Pracovníci odboru pak přítom-
né občany informovali o  jed-
notlivých oblastech spjatých se 
životem v  Prostějově. Podrobně 
popsali, jak chtějí do roku 2035 
vylepšit jednotlivé oblasti a  po-
ctivě také pojmenovali všechny 
problémy, které Prostějov tíží a se 
kterými se stále nedaří „pohnout“ 
k  lepšímu. „Určitě asi všichni cítí-
me, že jedním z největších problémů 
našeho města je doprava. Prostějo-
vem prochází část dálnice D46, na 
které od roku 1990 vzrostl doprav-
ní provoz více než desetinásobně. 
A pokud zde dojde k nějaké události 
a  dlouhým kolonám, trpí tím celé 
město, protože drtivá většina řidičů 

pak jeden přes Prostějov. Dopravě 
v centru města na druhé straně ule-
vil severní obchvat, což pozitivně 
pocítila zejména Olomoucká ulice. 
Hledáme ale i  jiná řešení, třeba vý-

stavbu jihozápadního obchvatu. Co 
se týká životního prostředí, jsme 
rádi, že sedm z  deseti dotázaných 
Prostějovanů oceňuje množství 
zeleně ve městě i  to, jak magistrát 
podporuje projekty na zlepšení ži-
votního prostředí. V tomto ohledu je 
velice dobře hodnoceno i odpadové 
hospodářství města. Mezi slabiny 

naopak patří zanedbaná místa ve 
městě, například po zbouraných Jez-
deckých kasárnách, v okolí místního 
nádraží a  také městského hřbitova. 
V  následujících letech je taktéž po-

třeba zaměřit se více na revitalizaci 
vodních toků a  ploch v  Prostějově, 
na zadržování dešťové vody a její vy-
užití. Strategický plán Prostějova po-
čítá rovněž s významným rozšířením 
biokoridoru Hloučela,“ sdělil Václav 
Lužný v dlouhé prezentaci. 
V  dalším průběhu čtvrteční pre-
zentace úředníci odboru rozvoje 
a  investic probírali další témata ži-
vota ve městě a zároveň zmínili i své 
návrhy řešení. Dostalo se také na 
neustále se snižující počet obyvatel 
našeho města. „To je věc, která Pro-
stějov trápí už řadu let. Počet oby-
vatel se rok co rok snižuje a hodně 
k tomu v minulosti přispělo samo-
zřejmě i  odtržení Mostkovic a  Dr-
žovic. Já bych si moc přála, a  ve 
strategickém plánu jsou popsány 
možná řešení, aby do roku 2035 
měl Prostějov zpátky alespoň pět-
ačtyřicet tisíc obyvatel. Dnes se už 
v  tomto ohledu dostal na hodno-
tu 43 381 obyvatel,“ uvedla Jitka 
Vystavělová, referentka pro roz-
voj a  strategické záměry odboru 
rozvoje a  investic prostějovského 
magistrátu. „Zároveň se musíme 
zabývat problémem, že Prostějov 
stále opouštějí mladí lidé. Ať už 
kvůli vzdělání, nebo práci. Je obrov-
ská škoda, že zde nemáme vysokou 
školu. Bohužel, také průměrné pla-
ty jsou v Prostějově nízké a nedosa-
hují výšky z jiných krajů,“ podotkla 
Vystavělová, která přednesla i mož-
ná opatření, aby se podařilo zasta-
vit pokles obyvatel Prostějova. „Je 

potřeba ještě více zlepšit podmínky 
pro atraktivní život v našem městě, 
zvýšit podporu bydlení, zejména 
pro mladé rodiny. Je potřeba inves-
tovat peníze do školství a vzděláva-
cích institucí s  možností podpory 
vyššího školství. Se spokojeností 
obyvatel samozřejmě souvisí i zajiš-
tění bezpečnosti. Tady bych ovšem 
zmínila, že kriminalita v Prostějově 
se za poslední roky snížila až o po-
lovinu.“
Úředníci odboru rozvoje a  investic 
poté ještě pečlivě rozebírali další 
a další témata, která obsahuje Strate-
gický plán Prostějova na léta 2022 až 
2035. Občané přítomní na veřejném 
projednání chválili tvůrce tohoto zá-
sadního dokumentu a  ocenili jeho 
velice podrobné a konkrétní zpraco-
vání. Došlo i na několik připomínek, 
které si pracovníci magistrátu zapsali 
a slíbili jejich včlenění do Strategic-
kého plánu Prostějova. 
„Další připomínky mohou občané 
města ještě posílat do 15. srpna, kdy 
pracovníci odboru tento dokument 
uzavřou a  předají radě města ke 
schválení. V úterý 6. září ho pak bu-
dou schvalovat zastupitelé na svém 
posledním jednání v  tomto voleb-
ním období,“ popsal nejbližší chod 
událostí Jiří Rozehnal (ANO 2011), 
náměstek prostějovského primátora. 
Velice podrobně sestavený Stra-
tegický plán Prostějova mohou 
občané prostudovat na webových 
stránkách města v sekci rozvijime.
prostejov.eu. 
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„Romy prý ruším, mám se přestěhovat do lesa,“ 
hořekuje Božena Antlová. Zatím marně hledá pomoc
➢ ze strany 3

PROSTĚJOV Rušení nočního kli-
du, vulgární nadávky a  napadení, 
křik, kopání a  bouchání do dveří 
se řeší maximálně na přestupkové 
komisi se směšnou pokutou pro 
romské jedince. Vrcholem všeho je 
doporučení pracovníka Domovní 
správy, aby se paní Antlová raději 
přestěhovala jinam! 
„Již patnáct let bydlím v  ulici Marie 
Pujmanové číslo 10, a  to v  přízem-
ním bytě. Nejdřív jsem si ho musela 
na vlastní náklady zrekonstruovat 
a  nebylo to zrovna levné. Prvních 
sedm let to šlo, pak se ovšem do prv-
ního patra na naši stranu přistěho-
val Rom Ernest Gábor, který přišel 

z  nápravného zařízení. Okamžitě 
začal vyhrávat hlučnou hudbu na 
plné pecky, zpívat, řvát a  zvát si ná-
vštěvy stejného ražení. Tento hluk 
byl slyšet samozřejmě nejen v domě, 
ale i na ulici. Podala jsem stížnost na 
Domovní správu v Prostějově, proto-
že se to opakovalo stále dokola. Pan 
Ernest byl napomenut a  dál se nic 
nedělo. Jen další kravál. Proto jsem 
nucena velice často volat policii, a to 
jak ve dne, tak i  v  noci. To jsou de-
sítky výjezdů! Když jsem jej slušně 
upozornila, jestli by se nemohl ztišit, 
tak mi řekl, že on žije a neumírá tak 
jako já. A že se mám přestěhovat do 
lesa, že ho ruším,“ napsala Večerníku 
v otevřeném dopise Božena Antlová. 
Jak dále uvádí, je sedm let po mozko-

vé mrtvici a  nesmí se rozčilovat. 
„Když jsem pana Gábora dala na pře-
stupkovou komisi, tak dostal směšně 
nízkou pokutu, udělali mu ‚ty, ty, ty‘ 
a  dělá bordel dál. Tento člověk má 
přítelkyni, která má v  našem domě 
byt ve třetím patře. Ale dá se říct, že 
víc žije u něj než u sebe doma. Tihle 
dva se často nahlas hádají, sprosté 
nadávky jen létají, řvou na sebe, že 
nemají peníze a tak podobně. Navíc 
ta žena ve svém bytě načerno uby-
tovala svého bratra. Tyto osoby jsou 
věčně opilé, ovšem s placením nájmu 
mají problém... Zmíněná přítelkyně 
Martina Gabrišáková například vloni 
na Štědrý den pod značným vlivem 
alkoholu chodila po společné chod-
bě, řvala a  tloukla lidem do dveří. 

Vyšla jsem ven na chodbu a ptala se 
jí, co tady řve. Na to mi bylo řečeno, 
že jsem stará, plesnivá p..a, že mi nic 
není a ten invalidní důchod mám na 
h...o. A  že se mi nechce dělat! Dala 
jsem ji opět na přestupkovou komisi, 
ovšem znovu s  žádným výsledkem. 
Proto jsem opět poslala písemnou 
stížnost na Domovní správu a  vzá-
pětí jsem tam byla i osobně. Bylo mi 
řečeno, že dostanou vytýkací dopis. 
Ten sice dostali, ale je jim to úplně 
jedno, protože vědí, že se jim stejně 
nic zásadního nestane. Co všechno 
si slušní, platící nájemníci v  tomto 
městě a státě musejí nechat líbit?“ ptá 
se Božena Antlová, která Večerníku 
v  dopise popsala i  podivné jednání 
úřadů i policie. 

„Snad přece existuje nějaký domovní 
řád a paragrafy o občanském souži-
tí, ne? Všude, kde jsem si stěžovala, 
mi řekli, ať se odstěhuji! Proboha, 
proč bych se měla já stěhovat? Proč 
mají slušní lidé neustále ustupovat 
těm nepřizpůsobivým? Každý člověk 
má přece právo mít ve svém bytě klid, 
dívat se v klidu na televizi nebo si v kli-
du číst. Tito lidé jsou ubytováváni na 
této adrese, aby se prý začleňovali do 
normálního života. To se samozřejmě 
nikdy nestane, oni nemají ani nějakou 
minimální snahu! Také proč by to dě-
lali, když jim stát nebo město všechno 
platí a  zařídí. Jsem si jistá, že kdyby 
se takto chovali ´Neromové ,́ tak už 
tady dávno nebydlí. Je problém, že 
s  tím nikdo nechce nic mít. Policie 

řekne, že to má řešit Domovní správa, 
která ale přijde akorát na kontrolu, 
jestli je v bytech čisto, upozorní je, že 
se mají chovat slušně, a mají hotovo. 
Nám, co si stěžujeme, řeknou, že to 
máme dát na přestupkovou komisi. 
A tak je to pořád dokola. Kde to pro-
boha žijeme,“ uzavřela bezradně svůj 
otevřený dopis prostějovská občanka. 
Večerník na základě tohoto pod-
nětu bude život v domě v ulici Ma-
rie Pujmanové číslo 10 sledovat 
a  hlavně se bude v  příštích dnech 
ptát kompetentních lidí z Domov-
ní správy (ředitel Vladimír Průša 
byl v  minulém týdnu na dovolené 
– pozn.red.) i Městské policie Pro-
stějov, jak je vůbec taková situace 
možná...   (mik)

Magistrát plánuje více zeleně, řešení dopravy 

a cílem je i ZVÝŠENÍ POČTU OBYVATEL
PROSTĚJOV Na poslední možnou chvíli, ale přece. Odbor roz-
voje a investic prostějovského magistrátu představil veřejnosti 
uplynulý čtvrtek odpoledne v sále Kulturního klubu Duha ve 
Školní ulici Strategický plán Prostějova na období let 2022 až 
2035. Veřejné projednávání tohoto veledůležitého dokumentu 
mělo proběhnout už v únoru, kvůli covidové pandemii se ale 
několikrát odkládalo. Dvě desítky občanů si tak až minulý týden 
při čtyřhodinové prezentaci a následné diskuzi vyslechlo, jakým 
způsobem chce magistrát rozvíjet naše město v následujících 
letech. Nyní se ještě do 15. srpna bude čekat na další připomín-
ky občanů, v závěru srpna Strategický plán projedná rada města 
a v září ho budou schvalovat zastupitelé.

 Foto: Michal Kadlec

 Foto: Michal Kadlec
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pro Večerník 

Martin
ZAORAL

původní
zpravodajství

„Nefoťte nás, nefoťte nás, nechceme 
být někde na Facebooku!“ volá opa-
kovaně z vody plumlovské přehrady 
sympatická čtyřicátnice. „Proč nás 
nemá fotit? Budeme slavné!“ odvětí 
její pohledná kamarádka. Přestože 
obě jsou od břehu vzdáleny mini-

málně 40 metrů, voda jim sahá zhru-
ba po prsa. Už na první pohled je 
totiž patrné, že v přehradě je ve srov-
nání s  normálem velmi málo vody. 
Pokud se chtějí svlažit, musí návštěv-
níci pláže U  Lázničků nejprve ujít 
zhruba dvacet metrů po kamení. 
V plavkách je jich tu do dvaceti. Je-
den mládenec se v kraťasech a tričku 
kousek od nich prochází po „staré 
hrázi“, jejíž vrcholek se v  celé šířce 
přehrady skrývá jen pár centimetrů 
pod vodní hladinou.  

Voda se v srpnu Voda se v srpnu 
zhoršuje  zhoršuje  

I  při bližším pohledu vypadá voda 
v  přehradě celkem čistě, přesto je 
patrné, že už hladina pomalu získá-
vá světle zelenkavý nádech. Ostatně 
právě začátek srpna bývá v  posled-
ních letech pro kvalitu vody kritický. 
Kvůli množícím se sinicím se s želez-
nou pravidelností zhoršuje její stav. 
Zatím poslední měření krajských hy-
gieniků ji koncem července obodo-
valo stupněm 3 na pětibodové škále. 
Odborníci tak její kvalitu hodnotí 
jako „zhoršenou s  mírně zvýšenou 
pravděpodobností vzniku zdravot-

ních problémů, a to zejména u citli-
vých jedinců“. Zároveň doporučují 
se po koupání osprchovat. 
„Pokud by byla voda opravdu čistá, 
tak to na přehradě bude žít. Tak tomu 
ovšem není a přijde mi, že lidé si na to 
už bohužel začínají zvykat. Proto je 
jich tu tak málo,“ posteskl si rozčaro-
vaně muž, jemuž život kolem přehra-
dy očividně není lhostejný.  „Bagro-
vání pomohlo jen trošku, ale nebylo 
provedeno důsledně. Navíc sem cho-
dí jen lidé z Prostějova a okolí. Nikdo 

ze vzdálenějších končin sem nepřije-
de. Kromě lepší vody potřebuje pře-
hrada i výraznější propagaci,“ dodává 
častý návštěvník pláže U Lázničků.

Obnovená pláž čeká Obnovená pláž čeká 
na hosty na hosty 

Právě na ní se letos rozběhl provoz 
po delší pauze. Vzniklo zde dřevěné 
hrazení, nově otevřelo zmodernizo-
vané občerstvení, objevilo se také 
několik nových atrakcí včetně malé 

pláže s  jemným pískem. „Areál je 
hotový ani ne z  jedné třetiny, příští 
rok budeme zase o krok dál,“ přiblížil 
provozovatel pláže Radim Slepánek, 
který se však do hodnocení probí-
hající sezóny moc nehrnul. „Jsem tu 
první rok, nemám zatím s čím srov-
návat,“ reagoval.  Patrné bylo, že kou-
pajících byla na pláži opravdu hrstka, 
u občerstvení bylo zaparkováno ně-
kolik kol cyklistů, kteří se tu zastavili 
v průběhu jízdy po nové cyklostezce. 

pokračování na straně 13 >>>
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*** www.paprsek.cz ***

Areál Paprsek se nachází v Rychlebských horách na území Starého 

PAPRSEKPAPRSEK 

777 076 542

@@

Hotel v nadmořské výšce Hotel v nadmořské výšce 1022 m.n.m.1022 m.n.m. je v provozu  je v provozu celoročněceloročně 

...nabízí ubytování v ...nabízí ubytování v 2-5 lůžkových2-5 lůžkových pokojích pokojích

...leží na křižovatce vyhlášených turistických a cyklistických stezek....leží na křižovatce vyhlášených turistických a cyklistických stezek.

...dopřeje vám hydromasážní vířivku či kneippové vaničky ...dopřeje vám hydromasážní vířivku či kneippové vaničky 
s vyhřívanou lavicí v našem s vyhřívanou lavicí v našem Wellness centruWellness centru pro až 15 osob pro až 15 osob

Nedaleko chatyNedaleko chaty
se nachází se nachází 
DalimilovaDalimilova
rozhlednarozhledna

22
06

21
11

06
7

Deska pøipomene
 zmizelé sousedy 

Brodek u  Konice (mls) – Před ro-
kem v bývalé stodole rodinného domu 
v  Brodku u  Konice vzniklo muzeum, 
které se ohlíží za jedinečnou historií 
tohoto německy hovořícího ostrůvku. 
Ten kromě Brodku tvořily také Dešná, 
Lhota u  Konice, Runářov a  Skřípov. 
Právě lidé stojící za vznikem muzea nyní 
chystají odhalení pamětní desky oby-
vatelům Sprachinsel Deutsch-Brodek. 
K tomu by mělo dojít tuto neděli 14. srp-
na ve 14:00 hodin u hřbitova v Brodku 
u Konice. Následovat budou prohlídky 
k ročnímu výročí vzniku muzea.  

Smetanova se uzavøe  
Kostelec na Hané (mls) – Právě 
dnes, tedy v pondělí 8. srpna se uzavře 
Smetanova ulice v  Kostelci na Hané. 
Důvodem je celková oprava silnice, 
chodníků a dalších zpevněných ploch. 
V  dohledné době by se rovněž měla 
rozběhnout rekonstrukce nedaleké 
Třebízského ulice. Vše by mělo být 
hotovo do konce roku. V příštím roce 
dojde také na ulici Za Branou. Vše je 
součástí společného projektu, jehož 
realizace vyjde na 7,1 milionu korun.   

Oblíbená riviéra 
v novém   

Tovačov (mls) – Jezera u  Tovačova 
jsou odnepaměti častým cílem pros-
tějovských milovníků koupání v  čisté 
přírodní vodě. Během letošní sezóny 
se mohou návštěvníci Annínského je-
zera u Tovačova těšit z rozšířených pláží 
a lepšího vstupu do vody v podobě po-
zvolných svahů a  přístupových lávek. 
Úpravy tzv. Tovačovské riviéry trvaly 
tři měsíce a těžaři při ní využili i materiál 
z dosud fungující pískovny v Tovačově.

RYCHLÝ
NÍK

ALE 
MOSTKOVICE, PLUMLOV

Tohle je boj hodný Sisyfa. 
Přestože k plumlovské přehra-
dě váže mnoho lidí z Prostějova 
a okolí spousta nostalgických 
vzpomínek, během letošní se-
zóny se opět ukazuje, že návrat 
časů dávno minulých už zřejmě 
není možný. Příčin je více, ale 
tou hlavní je určitě hojně disku-
tovaná kvalita vody a letos opět 
i její množství. Navzdory tomu si 
mnozí nadšenci při pěkném po-
časí cestu k nádrži stále nachází. 
Večerník se o tom v tropickém 
pátečním odpoledni přesvědčil 
na vlastní oči.  

Návštěvníky plumlovské přehrady překvapuje 
nízký stav hladiny, kvalita vody je na trojce    

Foto: Martin Zaoral 
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„Vládne tu 

pohoda!



S  třetím ročníkem pěnčínského 
Letního plesu pod hvězdami si tak 
trochu pohrálo počasí, přesto mno-
hým přišlo krátkodobé ochlazení 
vhod. „Vyzvali jsme návštěvníky 
předem, aby dorazili v  oblecích 
a dámy v plesových šatech, což jak 
vidíte, většina z nich respektovala,“ 

usmíval se starosta Sboru dobro-
volných hasičů v Pěnčíně Lubomír 
Novák, který Večerníku hodinu po 
zahájení plesu konaného ve spor-
tovním areálu popsal, co je všech-
no připraveno. „Především bohatá 
kuchyně, v  níž dominují domácí 
hamburgery. Nechybí samozřejmě 

ani grilované maso nebo klobásy 
a  pochopitelně nabízíme míchané 
drinky, dobré pivo, víno a  také sli-
vovičku. Návštěvníci mají možnost 
si zatančit při živé hudbě, připraven 
je fotokoutek a na půlnoc i bohatá 
tombola,“ sdělil Večerníku Lubo-
mír Novák. 
I  přes menší nepřízeň počasí si do 
sportovního areálu v Pěnčíně našly 
cestu desítky návštěvníků, kteří se 
skvěle bavili.

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Martin Martin 
ZAORALZAORAL

Šermířský víkend na plumlovském 
zámku měl pro návštěvníky připrave-
nu zábavu po celý víkend. Program 
zde v sobotu 6. i v neděli 7. srpna měl 
začít vždy po půl desáté dopoledne 
a  skončit před pátou hodinou odpo-
ledne. Kvůli špatnému počasí však 
musel být v první den posunut. Nako-
nec se ale přece jen postupně předsta-
vily významná skupina historického 
šermu Malberk, regiment sedmileté 

války Corporal, divadelní společnost 
Malartres či spolek historického tan-
ce Roseta. Připraveny byly i  ukázky 
řemesel například Sedmihradské braš-

nářské dílny či ukázky hrnčířství, chy-
bět ani tentokrát nemohly sokolnické 
ukázky výcviku dravých ptáků, dobo-
vý tábor, oblíbená zvířátka, mnohá 
řemesla či stánky. 
Vzhledem k  dešti celá řada ná-
vštěvníků dopoledne vzala za vděk 
speciálními kostýmovanými pro-
hlídkami zámku, táhly i netradiční 
prohlídky zámeckých sklepů. Le-
tošní novinkou byl i hlídací koutek 
s dílničkou pro matky s dětmi. 
I s ohledem na počasí nedorazilo v so-
botu tolik lidí, kolik by si organizátoři 
představovali. „Na tento druh akce 

k  nám v  minulých letech v  průměru 
během obou víkendových dnů zaví-
talo asi patnáct set diváků. Dnes se 
jich tu otočilo zhruba jen šest stovek,“ 
zhodnotil v  sobotu večer kastelán 
zámku Pavel Zástěra, který očekával, 
že neděle bude i s ohledem na počasí 
o něco lepší. 
Po uplynulých dvou letech ve zna-
mení koronaviru se divadla, ale i další 
kulturní instituce včetně památek po-
týkají s citelným odlivem návštěvníků. 
„Ve srovnání s obdobím před korona-
virem jsme letos na zhruba dvou tře-
tinách. Ještě štěstí, že tu máme třeba 

výstavu Jana Saudka a jeho manželky, 
která přitáhla pozornost lidí z různých 
koutů republiky,“ dodal Zástěra.  
Vylepšit statistiku letošní ná-
vštěvnosti by jistě už příští víkend 

mohly pomoci oblíbené Noční 
prohlídky, při nichž budou moci 
návštěvníci při svitu svíček zažít 
tajemnou atmosféru dávných dob. 
Zároveň budou svědky šermířského 
turnaje, jehož vítěz pojme za choť 
krásnou Polyxenu z Pernštejna a pří-
tomní se pak dokonce zúčastní jejich 
svatby. 
Velkým tahákem zbytku sezóny pak 
nepochybně bude také divadelní 
představení mapující osudy slavné 
francouzské zpěvačky s  výmluvným 
názvem Edith Piaf: Dnes nechci spát 
sama. To na své pražské domovské 
scéně bývá pravidelně vyprodané 
již od svého uvedení v  roce 2018 
a úspěch sklízí i na zájezdech po celé 
republice. 

zprávy z regionu aneb jsme s vámi u toho...

Konicko • Kostelecko • Němčicko • Plumlovsko • Protivanovsko

Foto: Martin Zaoral 

jaké byly tváře šermířského víkendu...jjakkéé byylyy tváářee šeerrmíířskkéhohoo víkennnduuu.... 3x foto: Martin Zaoral 

Oslaví 130 let 

Březsko (mls) – Na sobotu 13. srpna se 
v Březsku plánují oslavy 130 let založení 
zdejšího Sboru dobrovolných hasičů.  
Program na fotbalovém hřišti odstartuje 
ve 13:30 hodin přivítáním hostů za do-
provodu Holóbkove mozeke, která bude 
k tanci a poslechu hrát po celé odpoledne. 
Ve 14:00 hodin vyjde pochod k  pom-
níku padlých na návsi. Od 15:00 hodin 
budou následovat ukázky práce hasičů, 
záchranářů a policie. Představí se i spolek 
Pomáháme psím srdcem, jenž ukáže práci 
s  asistenčními psy. Vše zakončí taneční 
zábava s kapelou Atom rock ze Zábřehu. 
Připraveno bude bohaté občerstvení.  

Z lázní do lázní
Slatinice (mls) – Nadcházející neděli 
14. srpna se bude konat 17. ročník tradiční 
rallye veteránů na pohodu „Z  lázní do 
lázní“. Jeho účastníci vyjedou v 10:00 hodin 
z lázní Skalka. Po cestě zastaví v zámeckém 
parku v Čechách pod Kosířem, kde budou 
historická vozidla k vidění zhruba v 10:30 
hodin. Cílem pak opět budou lázně Slat-
inice, kde od 12:00 hodin budou připraveny 
lázeňský jarmark, módní přehlídka 
dobového oblečení i zábava pro děti. Těšit se 
můžete na historická vozidla a jejich prohlíd-
ku, živou i reprodukovanou hudbu. 

Koválovice-Osíčany (sob) – Příjemnou 
a  pohodovou akci organizují o  nadcháze-
jícím víkendu hasiči z  Koválovic-Osíčan. 
Tamní sbor chystá malý výlet do nedalekého 
Březového háje, který je také zvaný Hliník. 
Nepůjde ale jen o chůzi do určitého místa. 
V cíli totiž zahraje kapela Markovanka a na 
místě bude připravené občerstvení. Součástí 
programu bude také tombola a několik ak-
tivit včetně například kuželek. Akce se bude 
konat tuto neděli 14. srpna od 14:00 hodin, 
nástup sborů bude už po půl druhé. 

RYCHLÝ
NÍK
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Jeden den pila 
a druhý nadýchala

Ve čtvrtek 4. srpna před polednem 
zastavila policejní hlídka v Určicích 
dvaatřicetiletou ženu při řízení 
osobního vozidla Volkswagen. Po 
kontrole dokladů proběhla dechová 
zkouška, která měla dva pozitivní 
výsledky se stejnou hodnotou, a  to 
0,57 promile. V  nemocnici se pod-
robila odběru krve a hlídce uvedla, 
že předchozí den vypila pět ciderů. 
Dál pokračovat v jízdě samozřejmě 
nemohla a  na místě jí byl zadržen 
řidičský průkaz. Případ šetří policis-
té jako přestupek proti zákonu o pro-
vozu na pozemních komunikacích.

Kvůli nepřízni počasí dorazilo „jen“ šest stovek diváků 
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>>> dokončení ze strany 11 
Ve srovnání s  pláží U  Lázničků se 
v pátek na protějším areálu U Vrbiček 
pohybovalo zhruba desetkrát více 
lidí. Podle zdejšího zkušeného pro-
vozovatele situace na přehradě není 
letos rozhodně ideální, nicméně 
v  uplynulých letech bývala i  horší. 
„Voda je na koupání zatím celkem do-
brá. Podobná bývala i v minulosti, ale 
tehdy se to tolik neřešilo. Přehrada 
prostě není pískovna, voda tu nikdy 
nebude úplně průhledná. Co mě 
ovšem mrzí, je to, že je jí opět málo 
a hladina se neustále snižuje,“ komen-
toval Radek Kocourek, který letošní 
sezónu hodnotí jako průměrnou. 
„Začátek prázdnin byl špatný kvůli 
počasí. Když začalo být tepleji, lidé si 
na přehradu cestu našli. Teď je otáz-
ka, jak to bude dál s vodou,“ pokrčil 
rameny Kocourek.   

Nic nového pod sluncem Nic nového pod sluncem 

Voda v  plumlovské přehradě je ostře 
sledována od roku 2014, kdy po 
několikaletém nákladném bagrování 

byla nádrž opět napuštěna. Od té doby 
kvalita vody pravidelně kolísá, v prvním 
prázdninovém měsíci bývá obvykle 
slušná, v srpnu se však vždy kazí a hy-
gienici koupání v  přehradě v  závěru 
prázdnin každoročně nedoporučují. 
V roce 2017 jej dokonce zakázali.  

Foto: Martin Zaoral 

PTENÍ Vyjít si jen tak na procház-
ku do polí nemusí být vždy zrovna 
dvakrát bezpečné. Své o  tom ví 
muž, který na začátku minulého 
týdne našel na poli mezi Ptením 
a  Holubicemi válečnou munici. 
A  tak měl policejní pyrotechnik 
práci... 
V úterý 2. srpna odpoledne se vydal 
mladší muž na procházku do polí 

v  katastru obce Ptení. V  místě zva-
ném Seče, asi 300 metrů od silniční 
komunikace Ptení – Holubice, nalezl 
předmět, který připomínal munici 
a zkontaktoval policisty prostřednic-
tvím linky 158. „Do telefonu uvedl, 
že by se mohlo jednat o dělostřelecký 
granát,“ informovala Miluše Zajíco-
vá, tisková mluvčí Krajského ředitel-
ství policie Olomouckého kraje. 

Jak se nakonec ukázalo, mužův od-
had byl správný. „Za pravdu mu dal 
později i přivolaný pyrotechnik, kte-
rý se dostavil na určené místo nálezu 
a  upřesnil, že se jedná o  granát ráže 
7,5 centimetrů pocházející z  doby 
druhé světové války. Munici si pře-
vzal a převezl ji k odborné likvidaci,“ 
dodala mluvčí krajských policistů. 

(mik)

PLUMLOV Tady se všechny oči upínaly na nebe. Právě temná mračna 
a souvislý déšť výrazným způsobem zasáhly do průběhu Šermířského 
víkendu na zámku v Plumlově. Jen málokdy v uplynulých letech při 
této tradiční akci panovalo tak psí počasí jako uplynulou sobotu. Kvůli 
nízké návštěvnosti organizátoři museli posunout celý dopolední pro-
gram. Naštěstí se po obědě mraky rozehnaly a zhruba šest stovek pří-
chozích si mohlo naplno užít připravené šermířské souboje, taneční 
vystoupení i ukázky řemesel. A kdo si chtěl na zámku bez starostí 
užít celý den, ten dostal šanci hned v neděli. To už bylo počasí mno-
hem příznivější, což se odrazilo i na vyšší návštěvě.

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz
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BRODEK U KONICE Dosti otrav-
ná „legrace“. Tak by se dalo asi nej-
výstižněji charakterizovat lumpár-
nu některých dětí, kteří pobíhají 
po vesnici a  zvoní lidem na zvon-
ky. Právě to se v  těchto dnech řeší 
v Brodku u Konice. 

Martin ZAORA L
Na jedné straně se pomalu vytrácejí-
cí „tradice“ a  oblíbená adrenalinová 
„zábava“ některých dětí. Na druhé 
straně nešvar, který dokáže pořádně 
nadzvednout zejména matky na ro-
dičovské dovolené. Zvonění na cizí 
zvonky a následný útěk býval vždy od-
věkou aktivitou všech zlobivých dětí. 
Právě s  ní se o  letních prázdninách 

musí potýkat řada obyvatel z Brodku 
u Konice. 
„Také se nám to stalo. Je to hodně nepří-
jemné hlavně v  noci, když člověk chce 
spát a  ještě má malé děti,“ potvrdila na 
sociálních sítích například Andrea S. Jiní 
z místních byli k tomuto způsobu tráve-
ní volného času malých „otravů“ celkem 
smířliví. „Aspoň v  Brodku je svět ještě 
normální a děti tu běhají po venku a nor-
málně zlobí,“ vyjádřil pochopení Petr H. 
Tím však u  mnohých narazil. „Pokud 
vám v deset hodin v noci začne někdo vy-
zvánět na zvonek a vzbudí vaše dítě, tak to 
rozhodně příjemné není,“ uzavřela rázně 
diskusi Dobromila C. 
Obec ani policie zatím tyto případy 
nemají nahlášeny, tudíž ani nic nešetří. Foto: internet 

V Pěnčíně se „plesalo“ pod hvězdami
PĚNČÍN Už potřetí, s výjimkou posledních dvou covidových let, uspořádali pěnčínští dobrovolní hasiči 
nádhernou akci, která si v této obci postupně získává stále větší oblibu. Když se řekne ples, každý si zřej-
mě vybaví taneční bál uprostřed zimy někde v sokolovně či kulturním domě. Hasiči z Pěnčína ovšem 
ples pořádají v létě, a to přímo pod hvězdami! 

  2x foto: Michal Kadlec
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SMRŽICE Pravé přátelství je určitě 
jedna z  nejcennějších věcí na světě. 
Oslavit Mezinárodní den přátelství 
piknikem na faře se rozhodlo v sobotu 
30. července několik rodin ze Smržic. 
Průběhu veskrze pozitivní akce nepřá-
lo nevlídné počasí. 

Martin ZAORA L
První piknik se v parku Jana Nepomuc-
kého ve Smržicích konal už v  srpnu 
2020. Po covidovém jaru nesl příznačný 
název Piknik proti samotě. Jeho letošní 
třetí ročník organizátoři spojili s farmář-
skými trhy, jež se ve Smržicích pravidel-
ně konají, a  na nichž místní prodávají 

vlastní ovoce, zeleninu, květiny a  další 
přebytky ze zahrádek. 
„Návštěvnost trhů se postupně zvedala, 
tentokrát však průběh znatelně pozna-
menal déšť. Před ním jsme se naštěstí na 
piknik mohli schovat do prostor fary, kde 
nám krásně hrála a zpívala Míla Špačková. 
Bylo nám tu dobře a doufáme, že se tato 
budova jednou dočká opravy,“ zhodnoti-
la sympatická Pavla Slezáčková ze Spolku 

rodičů Smržice, který si vzal za cíl pro-
střednictvím zajímavých akcí spojovat 
smržické starousedlíky s těmi, kteří se do 
obce přistěhovali relativně nedávno. 
Na úterý 30. srpna tak spolek chystá 
Loučení s prázdninami a začátkem října 
se děti budou moci vydat se skřítkem Pod-
zimníčkem na vycházku do okolí obce. Na 
konci stejného měsíce pak spolek uspořá-
dá soutěž o nejlepšího dýňového strašáka. 

PIKNIK
 Foto: Martin Zaoral

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

pro Večerník 

Michal
KADLEC

EXKLUZIVNÍ
reportáž

NA VÁŠ NÁMÌT



PROSTĚJOVPROSTĚJOV Přestože je stále na  Přestože je stále na 
cestách, jen zřídka jezdí někam da-cestách, jen zřídka jezdí někam da-
leko. Díky tomu asi nikdo nezná re-leko. Díky tomu asi nikdo nezná re-
gion a jeho přírodní zajímavosti tak gion a jeho přírodní zajímavosti tak 
dobře jako právě Eva Zatloukalová dobře jako právě Eva Zatloukalová 
(na snímku)(na snímku). A je jedno, zda se jedná . A je jedno, zda se jedná 
o  státem chráněné přírodní památ-o  státem chráněné přírodní památ-
ky, městské parky, či nejrůznější ky, městské parky, či nejrůznější 
zapadlá zákoutí. V  rámci druhého zapadlá zákoutí. V  rámci druhého 
dílu našeho obsáhlého rozhovoru, dílu našeho obsáhlého rozhovoru, 
jehož první část jste mohli najít v mi-jehož první část jste mohli najít v mi-
nulém vydání Večerníku, jsme čty-nulém vydání Večerníku, jsme čty-
řiašedesátiletou dámu požádali, aby řiašedesátiletou dámu požádali, aby 
se s námi podělila o tajemství svých se s námi podělila o tajemství svých 
oblíbených míst, na nichž kromě oblíbených míst, na nichž kromě 
přírodních krás pravidelně nachází přírodních krás pravidelně nachází 
i ten asi největší poklad, jímž je klid i ten asi největší poklad, jímž je klid 
a  vnitřní harmonie. Večerník také a  vnitřní harmonie. Večerník také 
zajímalo, kam směřuje Ekocentrum zajímalo, kam směřuje Ekocentrum 
Iris, jež řídí, a zda si dokáže život bez Iris, jež řídí, a zda si dokáže život bez 
své milované práce vůbec představit.  své milované práce vůbec představit.  
v rámci exkluzivního
interview
pro Večerník
se ptal
Martin
ZAORAL

 Prostějovsko máte prošlapané  Prostějovsko máte prošlapané 
jako málokdo jiný. Máte u nás něja-jako málokdo jiný. Máte u nás něja-
ké své oblíbené místo?ké své oblíbené místo?
„Kosíř. Nemyslím vrchol Kosíře s roz-„Kosíř. Nemyslím vrchol Kosíře s roz-
hlednou, spíš konkrétní místa, i méně hlednou, spíš konkrétní místa, i méně 
známá. Třeba přírodní památka Vápe-známá. Třeba přírodní památka Vápe-
nice nad Slatinkami s romanticky zvlně-nice nad Slatinkami s romanticky zvlně-
ným terénem, některá zákoutí v lesích ným terénem, některá zákoutí v lesích 
nebo louky na jihovýchodních svazích nebo louky na jihovýchodních svazích 
nad Čelechovicemi. Taky Malý Kosíř. nad Čelechovicemi. Taky Malý Kosíř. 
Ale třeba i přírodní park Kladecko s les-Ale třeba i přírodní park Kladecko s les-
ními rezervacemi nebo mokřad Uhliska ními rezervacemi nebo mokřad Uhliska 
u Horního Štěpánova…“u Horního Štěpánova…“

 Jaké zajímavé místo jste si v re- Jaké zajímavé místo jste si v re-
gionu pro sebe objevila naposledy? gionu pro sebe objevila naposledy? 
„Pro sebe třeba místo, na kterém neče-„Pro sebe třeba místo, na kterém neče-
kaně vykvetly vzácné orchideje. Toto kaně vykvetly vzácné orchideje. Toto 
místo ale neprozradím, kde se nalézá místo ale neprozradím, kde se nalézá 
(směje se)(směje se). Z toho jsem měla obrovskou . Z toho jsem měla obrovskou 
radost. Nebo mi místní ukázali starou, radost. Nebo mi místní ukázali starou, 
už v podstatě vyschlou studánku, o kte-už v podstatě vyschlou studánku, o kte-
ré jsem neměla ani tušení. A jinak jsem ré jsem neměla ani tušení. A jinak jsem 
v poslední době objevila Naučnou stez-v poslední době objevila Naučnou stez-
ku Světluška ve Ptení, kterou vybudova-ku Světluška ve Ptení, kterou vybudova-
li nadšenci ze spolku Ptení beze slibů. Je li nadšenci ze spolku Ptení beze slibů. Je 
to úžasné místo, pro děti i pro dospělé, to úžasné místo, pro děti i pro dospělé, 
neustále tu přibývají další prvky a já se neustále tu přibývají další prvky a já se 
před autory stezky hluboce skláním.“ před autory stezky hluboce skláním.“ 

 Kde se vlastně cítíte více doma:  Kde se vlastně cítíte více doma: 
u sebe v bytě nebo někde pod širou u sebe v bytě nebo někde pod širou 
oblohou? oblohou? 
„Doma se cítím určitě u sebe v bytě. „Doma se cítím určitě u sebe v bytě. 
Ale když jsem v přírodě, tak se cítím Ale když jsem v přírodě, tak se cítím 
jako na návštěvě u dobrých známých jako na návštěvě u dobrých známých 
či kamarádů, dívám se, co je nového, či kamarádů, dívám se, co je nového, 
jestli se místo změnilo k  lepšímu či jestli se místo změnilo k  lepšímu či 
k  horšímu. Já mám prostě pocit, že k  horšímu. Já mám prostě pocit, že 
lidi znají kdovíjaké známé památky lidi znají kdovíjaké známé památky 
a země daleko odtud, ale místa kolem a země daleko odtud, ale místa kolem 
svého domova neznají. A  přitom je svého domova neznají. A  přitom je 
v regionu tolik zajímavostí, o kterých v regionu tolik zajímavostí, o kterých 

nemají ani tušení. Možná jsou skrom-
nější, méně významná, ale jsou prostě 
‚naše‘!“ ‚naše‘!“ (úsměv)(úsměv)

 Spoustu času jste strávila obje- Spoustu času jste strávila obje-
vováním studánek, které jste velmi vováním studánek, které jste velmi 
podrobně zmapovala. Čím vás prá-podrobně zmapovala. Čím vás prá-
vě studánky tak fascinují? vě studánky tak fascinují? 
„Mám ráda všechny drobné památky „Mám ráda všechny drobné památky 
v  krajině, kapličky, kamenné mostky, v  krajině, kapličky, kamenné mostky, 
smírčí kříže, hranečníky apod. A  stu-smírčí kříže, hranečníky apod. A  stu-
dánky o  to víc, že jsou to přirozené dánky o  to víc, že jsou to přirozené 
vývěry pramenité vody, která je pro vývěry pramenité vody, která je pro 
přírodu tak důležitá. Mnohé studánky přírodu tak důležitá. Mnohé studánky 
v sobě nesou práci předchozích gene-v sobě nesou práci předchozích gene-
rací, které si jich vážily jako důležitých rací, které si jich vážily jako důležitých 
zdrojů pitné vody třeba při práci v lese zdrojů pitné vody třeba při práci v lese 
či na poli. Líbí se mi hledat pozůstatky či na poli. Líbí se mi hledat pozůstatky 
kamenných vyzdívek či dřevěných kamenných vyzdívek či dřevěných 
stříšek, vracet studánkám jejich podo-stříšek, vracet studánkám jejich podo-
bu či jim dávat nový ́ kabát .́“ bu či jim dávat nový ́ kabát .́“ 

 U které studánky jste byla nej- U které studánky jste byla nej-
častěji. A proč? častěji. A proč? 
„No ono to souvisí i  s  tím, kterou „No ono to souvisí i  s  tím, kterou 
studánku jsme upravovali, takovou studánku jsme upravovali, takovou 
pak přirozeně navštěvujeme častěji, pak přirozeně navštěvujeme častěji, 
kontrolujeme ji, máme k  ní silnější kontrolujeme ji, máme k  ní silnější 
vztah. Pro mě je to určitě U Františka, vztah. Pro mě je to určitě U Františka, 
studánky U Rourky a U Žabky, Svatá studánky U Rourky a U Žabky, Svatá 
voda u  Drahanovic. A  naší první re-voda u  Drahanovic. A  naší první re-
konstruovanou studánkou byla před konstruovanou studánkou byla před 
12 lety Libuška. Tady musím pochvá-12 lety Libuška. Tady musím pochvá-
lit lesní dělníky, že při vykácení suché-lit lesní dělníky, že při vykácení suché-
ho smrkového lesa studánku nejen ho smrkového lesa studánku nejen 
zachovali, ale cestu k ní také vyznačili zachovali, ale cestu k ní také vyznačili 
dřevěným zábradlím. Protože vím nej-dřevěným zábradlím. Protože vím nej-
méně o 3 studánkách, které při kácení méně o 3 studánkách, které při kácení 
takové štěstí neměly.“ takové štěstí neměly.“ 

 Proč potřebují studánky  Proč potřebují studánky 
péči člověka? péči člověka? 
„I  když lidé sami už „I  když lidé sami už 
studánky většinou ne-studánky většinou ne-
využívají, pořád jsou po-využívají, pořád jsou po-
třebné pro lesní zvěř. Jako třebné pro lesní zvěř. Jako 
přirozená napajedla, místa přirozená napajedla, místa 
úkrytu vodních bezobratlých, úkrytu vodních bezobratlých, 
jako zdroje vody pro okolní rostliny. jako zdroje vody pro okolní rostliny. 
A také jako ‚paměť krajiny‘, prostě drob-A také jako ‚paměť krajiny‘, prostě drob-
ná památka na časy minulé...“ná památka na časy minulé...“

 Obdobným způsobem se sna- Obdobným způsobem se sna-
žíte o  obnovu starých ovocných žíte o  obnovu starých ovocných 
sadů například na Kosíři, do čehož sadů například na Kosíři, do čehož 
zapojujete i  dobrovolníky. Je mezi zapojujete i  dobrovolníky. Je mezi 
lidmi o tuto činnost zájem? lidmi o tuto činnost zájem? 
„Obnova ovocných sadů je pro lidi zají-„Obnova ovocných sadů je pro lidi zají-
mavé téma, přece jen mají mnozí větší mavé téma, přece jen mají mnozí větší 
vztah ke stromům, které znají i ze svých vztah ke stromům, které znají i ze svých 
zahrádek. Veřejnost nejvíc zajímá sáze-zahrádek. Veřejnost nejvíc zajímá sáze-
ní, ostatně tohle je nejoblíbenější a nej-ní, ostatně tohle je nejoblíbenější a nej-
vděčnější činnost pro přírodu, do které vděčnější činnost pro přírodu, do které 
se veřejnost ráda zapojuje.“se veřejnost ráda zapojuje.“

 Dobře znáte i prostějovské par- Dobře znáte i prostějovské par-
ky. Máte mezi nimi nějakého svého ky. Máte mezi nimi nějakého svého 
oblíbence? oblíbence? 
 „Parky v  Prostějově zmapovala dok- „Parky v  Prostějově zmapovala dok-
torka Anna Švécarová, od které jsem se torka Anna Švécarová, od které jsem se 
toho hodně naučila! Měla jsem vždy toho hodně naučila! Měla jsem vždy 
moc ráda Spitznerovy sady, ale ještě před moc ráda Spitznerovy sady, ale ještě před 
revitalizací. Ne, že by se mi teď nelíbily, revitalizací. Ne, že by se mi teď nelíbily, 
vypadají moc dobře, ale ten genius loci vypadají moc dobře, ale ten genius loci 
zmizel. Byly vlastně pozůstatkem arbo-zmizel. Byly vlastně pozůstatkem arbo-
reta botanické zahrady, co strom, to jiný reta botanické zahrady, co strom, to jiný 
druh, moc se mi tam líbilo. A teď jsem druh, moc se mi tam líbilo. A teď jsem 
nejraději v Kolářových sadech, v té sbír-nejraději v Kolářových sadech, v té sbír-
kové části, troufám si říct, že tam znám kové části, troufám si říct, že tam znám 
skoro každý strom.“ skoro každý strom.“ (usměje se) (usměje se) 

 Spoustu času jste také strávila  Spoustu času jste také strávila 
v lesoparku Hloučela. Čím je tento v lesoparku Hloučela. Čím je tento 
prostor pro Prostějov tak důležitý?prostor pro Prostějov tak důležitý?

„No žijeme ve městě, k tomu na Hané „No žijeme ve městě, k tomu na Hané 
uprostřed rozsáhlých polí. Takže tako-uprostřed rozsáhlých polí. Takže tako-
vý souvislý pás zeleně, který obklopuje vý souvislý pás zeleně, který obklopuje 
říčku Hloučelu, je pro nás přírodní oá-říčku Hloučelu, je pro nás přírodní oá-
zou, místem relaxace i možností setkat zou, místem relaxace i možností setkat 
se s volně žijícími živočichy i zajímavý-se s volně žijícími živočichy i zajímavý-
mi stromy či rostlinami. Přiznám se, že mi stromy či rostlinami. Přiznám se, že 
před vybudováním asfaltové cyklos-před vybudováním asfaltové cyklos-
tezky jsem na Hloučelu chodila raději. tezky jsem na Hloučelu chodila raději. 
Teď je tam už na můj vkus příliš velký Teď je tam už na můj vkus příliš velký 
provoz. Ráda využívám postranní ces-provoz. Ráda využívám postranní ces-
tičky, kde vám zatím ještě nehrozí, že tičky, kde vám zatím ještě nehrozí, že 
vás srazí cyklista či bruslař. Jen-vás srazí cyklista či bruslař. Jen-
že i tam to láká cyklisty, že i tam to láká cyklisty, 
kteří kteří 

asfalt po-asfalt po-
řád nemusí. Takže řád nemusí. Takže 

co chudáci chodci? Ne-co chudáci chodci? Ne-
mohlo by být u Hloučely také jen mohlo by být u Hloučely také jen 

něco pro ně? Pro nerušené procházky něco pro ně? Pro nerušené procházky 
a pozorování přírody? Já bych se při-a pozorování přírody? Já bych se při-
mlouvala za zprůchodnění cestiček, mlouvala za zprůchodnění cestiček, 
pěšinek jen pro pěší…“  pěšinek jen pro pěší…“  

 Vždy, když hovoříte o své práci,  Vždy, když hovoříte o své práci, 
zmiňujete, že se jedná o  výsledek zmiňujete, že se jedná o  výsledek 
činnosti celého kolektivu. Jak byste činnosti celého kolektivu. Jak byste 
tedy charakterizovala tým, který se tedy charakterizovala tým, který se 
vytvořil v Ekocentru Iris? vytvořil v Ekocentru Iris? 
„Ekocentrum působí při Regionálním „Ekocentrum působí při Regionálním 
sdružení Iris. Ve vedení jsem já plus dvě sdružení Iris. Ve vedení jsem já plus dvě 
moje kolegyně Petra Floderová a Te-moje kolegyně Petra Floderová a Te-
reza Zajíčková. S nimi společně plánu-reza Zajíčková. S nimi společně plánu-
jeme všechny naše projekty, činnosti jeme všechny naše projekty, činnosti 
a témata, kterými se chceme zabývat. a témata, kterými se chceme zabývat. 
Každá jsme trochu jiná, každá do spo-Každá jsme trochu jiná, každá do spo-

lečné práce přináší něco důležitého lečné práce přináší něco důležitého 
a  každá je svým způsobem nezastu-a  každá je svým způsobem nezastu-
pitelná. V ekocentru dále pracují čtyři pitelná. V ekocentru dále pracují čtyři 
lektorky, které se věnují ekologické lektorky, které se věnují ekologické 
výchově veřejnosti, především progra-výchově veřejnosti, především progra-
mům pro školy a akcím pro veřejnost. mům pro školy a akcím pro veřejnost. 
Při Regionálním sdružení působí také Při Regionálním sdružení působí také 
Pozemkový spolek Prostějovsko, který Pozemkový spolek Prostějovsko, který 
se zaměřuje na ochranářské zásahy na se zaměřuje na ochranářské zásahy na 
chráněných územích. Tyto práce řídí chráněných územích. Tyto práce řídí 
náš další zaměstnanec, ten má přehled náš další zaměstnanec, ten má přehled 
o lokalitách, na nichž sečeme, a organi-o lokalitách, na nichž sečeme, a organi-
zuje externí pracovníky a  brigádníky, zuje externí pracovníky a  brigádníky, 
kteří se do prací zapojují. A  nesmím kteří se do prací zapojují. A  nesmím 
zapomenout na menší skupiny dob-zapomenout na menší skupiny dob-
rovolníků, například ‚studánkáři‘, or-rovolníků, například ‚studánkáři‘, or-
nitologové, geologové, botanici apod. nitologové, geologové, botanici apod. 
Všichni takhle společně spolupracuje-Všichni takhle společně spolupracuje-

me jako sehra-me jako sehra-
ný tým, v němž každý ný tým, v němž každý 
má své místo a  svou úlo-má své místo a  svou úlo- h u . h u . 
A  naprostá většina těchto lidí A  naprostá většina těchto lidí 
pracuje opravdu s  velkým pracuje opravdu s  velkým 
nasazením.“  nasazením.“  

Relativně ne-Relativně ne-
dávno ekocentrum pro dávno ekocentrum pro 
svoji činnost získalo svoji činnost získalo 
nové zázemí. Co to pro nové zázemí. Co to pro 
vás znamená? vás znamená? 
„Zázemí je pro nás velmi „Zázemí je pro nás velmi 
důležité. Rádi pořádáme růz-důležité. Rádi pořádáme růz-
né akce, přednášky, tvořivé dílny, né akce, přednášky, tvořivé dílny, 
setkávání. K tomu denně ‚učíme‘ eko-setkávání. K tomu denně ‚učíme‘ eko-
logické výukové programy pro ma-logické výukové programy pro ma-
teřské, základní i střední školy. A pro teřské, základní i střední školy. A pro 
nás je rozdíl, jestli budeme připravo-nás je rozdíl, jestli budeme připravo-
vat program u nás, anebo vyjíždíme vat program u nás, anebo vyjíždíme 
do škol. Znamená to posbírat několik do škol. Znamená to posbírat několik 
tašek s  mnoha pomůckami, naložit tašek s  mnoha pomůckami, naložit 
vše do auta a  dopravit se do školy, vše do auta a  dopravit se do školy, 
kde musíme někde zaparkovat, poté kde musíme někde zaparkovat, poté 
najít dané třídy a učitele a nachystat najít dané třídy a učitele a nachystat 
se rychle během přestávky na pro-se rychle během přestávky na pro-
gram. Případně se ještě musíme mezi gram. Případně se ještě musíme mezi 
dvěma programy se všemi věcmi stě-dvěma programy se všemi věcmi stě-
hovat do jiné učebny. A po skončení hovat do jiné učebny. A po skončení 
zase vše vrátit do tašek, naložit do zase vše vrátit do tašek, naložit do 
auta, dojet zpátky k  nám a  všechno auta, dojet zpátky k  nám a  všechno 
vyložit a uklidit. Zato nyní s novými vyložit a uklidit. Zato nyní s novými 
prostorami, můžeme velkou část pro-prostorami, můžeme velkou část pro-
gramů učit u nás, kde si v klidu všech-gramů učit u nás, kde si v klidu všech-
ny pomůcky nachystáme a  pak jen ny pomůcky nachystáme a  pak jen 
přivítáme děti, které k nám dojdou.“ přivítáme děti, které k nám dojdou.“ 

 Má to i nějakou výhodu pro děti?   Má to i nějakou výhodu pro děti?  
„Určitě. Nejsou stále ve své třídě, do-„Určitě. Nejsou stále ve své třídě, do-
stanou se do úplně jiného prostředí, stanou se do úplně jiného prostředí, 
nemají pocit, že se zase učí... Může-nemají pocit, že se zase učí... Může-
me navíc využít naší zahrady, jezírka, me navíc využít naší zahrady, jezírka, 
přírodnin a podobně. A v neposlední přírodnin a podobně. A v neposlední 
řadě při výuce můžeme propagovat řadě při výuce můžeme propagovat 
všechny ekologicky šetrné prvky naší všechny ekologicky šetrné prvky naší 
nové budovy ať už energeticky úspor-nové budovy ať už energeticky úspor-
ná opatření, či prvky zeleno-modré ná opatření, či prvky zeleno-modré 
infrastruktury a jít tak vlastním příkla-infrastruktury a jít tak vlastním příkla-
dem dětem i dospělým.“dem dětem i dospělým.“

 Kterým směrem by se měla  Kterým směrem by se měla 
činnost Irisu dále rozvíjet? činnost Irisu dále rozvíjet? 
„Rozhodně je třeba pokračovat „Rozhodně je třeba pokračovat 
v ekologické výchově všech generací. v ekologické výchově všech generací. 
Důležitá je výchova malých dětí, ne-Důležitá je výchova malých dětí, ne-
boť jejich prostřednictvím pak půso-boť jejich prostřednictvím pak půso-

bíme i na jejich rodiče. V posledních bíme i na jejich rodiče. V posledních 
letech se nám také daří připravovat letech se nám také daří připravovat 
pravidelné akce pro seniory a snaží-pravidelné akce pro seniory a snaží-
me se též působit na rodiny s dětmi. me se též působit na rodiny s dětmi. 
Ale je potřeba také rozvíjet činnost Ale je potřeba také rozvíjet činnost 
na poli ochrany přírody – nejen péči na poli ochrany přírody – nejen péči 
o přírodně cenné lokality, ale i pod-o přírodně cenné lokality, ale i pod-
poru prvků důležitých pro krajinu poru prvků důležitých pro krajinu 
a život v ní. Konkrétně jde o obnovu a život v ní. Konkrétně jde o obnovu 
studánek, sázení stromů nebo výro-studánek, sázení stromů nebo výro-
bu a  vyvěšování budek pro ptactvo, bu a  vyvěšování budek pro ptactvo, 
netopýry či hmyz, tvorba kamenic netopýry či hmyz, tvorba kamenic 
pro plazy apod. Rádi bychom se pro plazy apod. Rádi bychom se 
zaměřili více na zadržování vody zaměřili více na zadržování vody 
v krajině, třeba obnovu tůní, ale zde v krajině, třeba obnovu tůní, ale zde 
už by bylo potřeba mít tým lidí, kteří už by bylo potřeba mít tým lidí, kteří 
se tomu tématu věnují na odbornější se tomu tématu věnují na odbornější 
úrovni. A  takové nadšené lidi zatím úrovni. A  takové nadšené lidi zatím 
hledáme...“ hledáme...“ (pokrčí rameny)(pokrčí rameny)

 Dokážete si vůbec předsta- Dokážete si vůbec předsta-
vit, že i  vy jednou se svojí prací vit, že i  vy jednou se svojí prací 
skončíte. Jaké přitom budete mít skončíte. Jaké přitom budete mít 
pocity? pocity? 
„Zatím si to moc představit neu-„Zatím si to moc představit neu-
mím! mím! (úsměv)(úsměv) Že budu postupně  Že budu postupně 
ubírat svoje nasazení, že nebudu ubírat svoje nasazení, že nebudu 
věčně stát v  čele Irisu a  že některé věčně stát v  čele Irisu a  že některé 
činnosti omezím, to si představit činnosti omezím, to si představit 
dovedu. Ale že bych s touto činnosti dovedu. Ale že bych s touto činnosti 
skončila úplně, to ne. Já to povětši-skončila úplně, to ne. Já to povětši-
nou neberu jako práci, ale jako něco, nou neberu jako práci, ale jako něco, 
čím žiju, co mě baví, co mě naplňuje čím žiju, co mě baví, co mě naplňuje 
a  zároveň podněcuje. Samozřejmě a  zároveň podněcuje. Samozřejmě 
může se přihodit cokoliv, ale úplně může se přihodit cokoliv, ale úplně 
všeho bych se asi nikdy nevzda-všeho bych se asi nikdy nevzda-
la. Pokud mi zdraví bude sloužit, la. Pokud mi zdraví bude sloužit, 
vždycky zůstanu v  ČSOP alespoň vždycky zůstanu v  ČSOP alespoň 
jako dobrovolník.“jako dobrovolník.“
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vizitka
EVA ZATLOUKALOVÁEVA ZATLOUKALOVÁ

✓ narodila se 3. února 1958 v Prostějově
✓ vystudovala postupně ZŠ Kollárova, 
 dále Gymnázium Jiřího Wolkera 
 a Přírodovědeckou fakultu Univerzity Palackého 
 v Olomouci, obor učitelství matematika-biologie

✓ po promoci začala svoji profesní učitelskou dráhu na ZŠ Bohuslavice
 (1982-1985), následně přešla na ZŠ v Majakovského ulici 
 (1987-1988) a 11 let strávila na ZŠ v Rejskově ulici
✓ po zrušení školy v roce 2009 přešla na ZŠ v ulici E. Valenty, 
 kde učila až do roku 2018
✓ od té doby se už naplno věnuje práci pro Ekocentrum Iris 
✓ je rozvedená, má tři děti – syn Petr a dvojčata Jan a Lenka, 
 radost jí dělají už také čtyři vnoučata 
✓ jejím životním zájmem je příroda, zejména pak botanika, 
 dále fotografování, turistika a hudba
zajímavost: kromě přírody má velmi ráda hudbu, dlouhých 13 let, 
  a to až do roku 2008, vedla na ZŠ v Rejskově ulici hudební 
  soubor Musica, který pravidelně vystupoval v prostějovském
  Husově sboru  na tradičním Předvánočním zastavení

Já to povětšinou neberu jako práci, ale jako něco, 
čím žiju, co mě baví, co mě naplňuje a zároveň 
podněcuje. Samozřejmě může se přihodit cokoliv, 
ale úplně všeho bych se asi nikdy nevzdala. Pokud 
mi zdraví bude sloužit, vždycky zůstanu v ČSOP...

Eva Zatloukalová stojí za obnovou desítek studánek na Prostějovsku   Eva Zatloukalová stojí za obnovou desítek studánek na Prostějovsku   
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Kandidátka ODS spolu s Nezávislými osobnostmi města Prostějova
1. Milada Sokolová náměstkyně primátora, předsedkyně Okrašlovacího spolku

2. Tomáš Blumenstein radní města, ředitel spolku Svět vzdělání, předseda finančního výboru zastupitelstva města 

3. Tomáš Lázna vědecký pracovník, předseda spolku Pomáháme tancem, předseda komise pro IT a Smart city rady města    

4. Marek Moudrý ředitel Střední odborné školy podnikání a obchodu Prostějov, předseda komise pro cestovní ruch a podnikání rady města

5. Jan Zatloukal ředitel Sportcentra – domu dětí a mládeže, turistický průvodce, předseda sportovního klubu K2

6. Libor Marčan učitel biologie na Gymnáziu Jiřího Wolkera, včelař, předseda komise životního prostředí rady města

7. Vladimír Macháček lékař – ortoped, primář CZ Clinic Prostějov

8. Jana Valentová živnostnice, provozovatelka Rodinného centra Lodička

9. Jan Páleník restaurant manager restaurace Lobster 

10. Josef Sklenář předseda fotbalového oddílu TJ Sokol Čechovice, regionální manažer ČSOB

11. Petra Rubáčová ředitelka Základní školy Dr. Horáka

12. Jana Petříková živnostnice, majitelka Pall & Chinky

13. David Vysoudil živnostník, provozovatel kavárny Prostor

14. Zuzana Kubíčková živnostnice, jednatelka firmy Prachovka a občerstvení U Rockyho 

15. Jan Lázna středoškolský učitel na Střední zdravotnické škole Prostějov,  krajský garant Středoškolské odborné činnosti

16. Martina Radkovičová právnička, personální konzultant

17. Radek Wagner živnostník – optometrista, majitel Optiky Wagner

18. Jakub Gall obchodní manažer společnosti Gala Prostějov, mezinárodní volejbalový rozhodčí

19. Pavel Šmíd člen rady spolku PVfree.net, člen osadního výboru Žešov 

20. Petr Sokol vysokoškolský učitel, politický geograf a vexilolog

21. Roman Kupka regionální zástupce společnosti, trenér dětí TRX bez hranic

22. Tomáš Tesař bezpečnostní technik, pracovník Vzdělávacího institutu

23. David Červinka inženýr systémů kvality

24. Dana Lexmannová zástupkyně ředitele a účetní spolku Pomocná ruka

25. Marek Gerhard živnostník, fotograf na volné noze

26. Daniel Kolář fotbalový trenér, předseda klubu Haná Prostějov, manažer kvality

27. Markéta Valentová živnostnice, provozovatelka Marky obchůdku

28. Petr Marek výčepní restaurace Pilsner Urquell Prostějov

29. Andrea Hlavicová lékařka na interním oddělení

30. Martin Procházka fotbalový trenér mládeže TJ Sokol Vrahovice, vedoucí expedice logistiky

31. Kateřina Čermáková živnostnice, provozovatelka Svatebního salonu Marilyn

32. Tereza Baláková extraligová volejbalová hráčka 

33. Petra Píchalová asistentka společnosti FREE-MOTO, spoluzakladatelka FB skupiny Maminky z Prostějova a okolí

34. Daniel Valdez makléř, fotbalový hráč TJ Sokol Čechovice

35. Eliška Komárková smuteční řečnice 

SPOLU S NEZÁVISLÝMI

OSOBNOSTMI MĚSTA

PROSTĚJOVA

PROSTĚJOV Přestože je stále doba dovolených, už 

nyní je patrná zvýšená intenzita snah prostějov-

ských politických stran a hnutí o maximální zviditel-

nění. Ano, předvolební kampaň nabírá na obrátkách, 

vždyť do komunálních voleb v Prostějově zbývá už 

jen 47 dní! V pátek 23. a v sobotu 24. září budou mít 

voliči v Prostějově možnost projevit svoji vůli a důvě-

ru v ta politická uskupení, o kterých si myslí, že naše 

město povedou následující čtyři roky k ekonomické 

prosperitě, pořádku a bezpečnosti. 

Jak čtenáři z minulých vydání Večerníku vědí, letoš-

ních komunálních voleb v Prostějově se zúčastní de-

set politických subjektů, které se přihlásily do „sou-

těže“ o přízeň voličů. Každý z nás oprávněných voličů 

tak má ještě poměrně hodně času na to, aby zhodno-

til uplynulé čtyři roky a porovnal, které strany či hnu-

tí udělaly pro město více, které méně a které vůbec 

nic. A pak už bude jen čistě na každém z nás, komu 

podle svého nejlepšího svědomí a vědomí dáme dů-

věru, aby naše město vedl v následujícím volebním 

období. A jak už bylo řečeno, máme na přemýšlení 

ještě 47 dní... 

Dvoustranu připravil:
Petr KOZÁK, 
texty: 
Michal KADLEC

CHCETE SE PREZENTOVAT?
 STAČÍ ZAVOLAT 608 706 148

nebo NAPSAT NA E-MAIL: REDAKCE@VECERNIKPV.CZ
A PROSTOR BUDE VÁŠ! 

BOJ O PRIMÁTORSKÉ KŘESLO 
A MÍSTA V ZASTUPITELSTVU ZAČAL! 

„Dvojka“
odstoupil!

PROSTĚJOV Komunisté poprvé ve své historii v komunální poli-
tice v Prostějově ztratili samostatnou identitu. A podle informací 
Večerníku to uvnitř KSČM vře. Nově vzniklý subjekt kandidující 
v komunálních volbách s názvem Levicoví občané Prostějova 
a KSČM se podle všeho nelíbí všem jeho kandidátům. Důkazem 
toho může být překvapivá rezignace předního kandidáta KSČM 
Josefa Augustina...
Na začátku minulého týdne za-
slali do naší redakce svoji stížnost 
jak předseda Komunistické strany 
Čech a Moravy v Prostějově Ludvík 
Šulda, tak lídr kandidátky Levicoví 
občané Prostějova a KSČM Tomáš 
Kaláb. Oběma se nelíbilo, že jsme 
v minulých vydáních chybně uvedli 
název tohoto politického subjektu, 
který se bude ucházet o hlasy voličů 
v komunálních volbách. Přestože sa-
motní komunisté dříve prezentovali 
svůj název jako KSČM a  širší levi-
cové síly, ten nakonec není správný. 
„Důrazně vás žádám, abyste uváděli 
správný název kandidátní listiny, kte-
rý zní ‚Levicoví občané Prostějova 
a KSČM‘. Pod tímto názvem byla na 
Magistrát města Prostějova podána 
a bylo k tomu vydáno řádné potvr-
zení, které mohu kdykoli doložit,“ 
pustil se ostře do Večerníku Ludvík 
Šulda. 
Redakce tuto nepřesnost, která 
vznikla chybnou informací z  po-
čátku kampaně, tak tímto vše 
napravuje a  nově vytvořenému 
politickému subjektu i  jeho kan-
didátům se omlouvá... 
Jenže tento fakt nic nemění na 
tom, že zejména uvnitř prostě-
jovské KSČM to pořádně vře.
Bohužel, jednotliví kandidáti se 

bojí hovořit otevřeně, ale podle Ve-
černíkem zjištěných informací není 
atmosféra mezi prostějovskými 
komunisty dobrá. „S naším novým 
lídrem je špatná komunikace, ne-
bere telefony a zprávy si posíláme 
jen e-mailovou poštou. Navíc se 
scházíme pouze jednou týdně a to 
tak maximálně na hodinu,“ postě-
žoval si Večerníku jeden z kandidá-
tů koalice Levicoví občané Prostě-
jova a  KSČM, který si nepřál být 
jmenován. Lídr tohoto politického 
subjektu to však vidí úplně jinak! 
„Komunikace uvnitř kandidátky 
opravdu nebyla na nejlepší úrovni, 
bohužel někteří dlouholetí členové 
mají zřejmou nechuť k  používání 
modernějších forem komunikace 
a ustrnuli pouze na starých dobrých 
telefonech. Operativní komunikaci 
to pak jednoznačně škodí,“ je pře-
svědčen Tomáš Kaláb. 
A  co je nejpodstatnější, ještě před 
dvěma měsíci figuroval na druhém 
místě kandidátky dlouholetý člen 
KSČM a  služebně nejstarší prostě-
jovský zastupitel Josef Augustin, kte-
rý se tak po čtyřleté pauze chtěl vrátit 
do komunální politiky. „Ano, figuro-
val jsem na druhém místě a v jednu 
chvíli do vypadalo, že bych mohl být 
i lídrem,“ potvrdil nám samotný Au-

gustin. Ovšem aktuálně je všechno 
úplně jinak a  Josef Augustin z  kan-
didátní listiny Levicových občanů 
Prostějova a KSČM zmizel! „Mohu 
potvrdit, že jsem na kandidaturu re-
zignoval. A to z osobních a zdravot-
ních důvodů,“ řekl Večerníku minulý 
pátek ráno Josef Augustin. I  z  jeho 
hlasu bylo zřejmé, že za jeho rozhod-
nutím je ještě něco jiného. „Víc to ne-
chci a nebudu komentovat,“ odmítl 
někdejší dlouholetý zastupitel naše 
další dotazy.
Večerník zajímalo, co na neče-
kanou změnu říká vedení pros-
tějovské KSČM? „Pan Augustin 
rezignoval z  osobních důvodů,“ 
napsal jen velice stroze bez dalšího 

komentáře předseda prostějovské 
KSČM Ludvík Šulda. Samotný lídr 
kandidátky Levicových občanů 
Prostějova a  KSČM Tomáš Kaláb 
byl jen o něco málo sdílnější. „Josef 
Augustin dostal šanci se po nucené 
pauze v minulých komunálních vol-
bách opět prezentovat, bohužel se to 
ukázalo jako nešťastné řešení. Vzhle-
dem k profesi je ona pověstná skříň 
zřejmě bohatě zásobena, což vedlo 
k jeho odstoupení z osobních důvo-
dů těsně před samotným uzavřením 
podání kandidátek. Že to přineslo 
nemálo problémů, je logické,“ sdělil 
Večerníku Tomáš Kaláb a  de facto 
tím potvrdil, že nešlo o idylický roz-
chod. Ba právě naopak...  

PROSTĚJOV Jak je známo, do 
komunálních voleb v Prostějově 
vstupuje celkem deset politic-
kých subjektů. Jejich kandidáti 
se už zítra dozvědí, pod jakými 
čísly budou usilovat o hlasy vo-
ličů. Proběhne totiž veřejné lo-
sování. 
„V úterý 9. srpna ve 13.00 hodin za-
čne v sále Kulturního klubu Duha 
ve Školní ulici slavnostní losování 
číselného pořadí, podle kterého 
jednotlivé politické strany či hnutí 
budou vystupovat v komunálních 
volbách v Prostějově,“ informovala 
Jana Gáborová, vedoucí oddělení 
vnějších vztahů prostějovského 
magistrátu. 
Někteří lídři kandidujících stran 
by si přáli konkrétní čísla, dokonce 
i z pověrčivosti. „Mým šťastným 
číslem je osmička, proto bych si 
přál pro naše hnutí právě toto čís-
lo,“ svěřil se Večerníku primátor 
Prostějova a lídr hnutí ANO 2011 
František Jura. „Přiznám se, že po-
věrčivá jsem a z tohoto pohledu 
mám ráda šestku. Ovšem věřím, 
že nám bude vylosována jednička! 
A to proto, že číslo jedna bude v li-
dech evokovat skutečnost, že volby 
vyhrajeme,“ sdělila Večerníku veli-
ce sebevědomě Milada Sokolová, 
lídryně a kandidátka na primátor-
ku za ODS a nezávislé osobnosti 
města Prostějova.  (mik)

V úterý 
se 

losuje!
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den?Většina Prostějovanů bude hledat společnost, samota je zlá. Ovšem vězte, 

že ani v okruhu více lidí nemusíte najít to své štěstí. Ovšem předem vyhráno 
mají ti, kteří se dokáží bavit a  svým humorem budou umět nakazit 
i ostatní. 

Příliš si nebudete rozumět 
s  okolím, a  dokonce nenajdete 
shodu v  názorech ani v  kruhu 
rodinném. Bude vás trápit, že u ni-
koho nenajdete pochopení. Zkuste 
popřemýšlet, čím to může být. 

BERANI – 21. 3. až 20. 4.
Neustále vidíte na každém nějaké 
ty mouchy, ale ani vy nejste zrovna 
ideální. Chybí vám více sebekritiky. 
Možná vám pomůže nejbližší přítel, 
který vám z plných plic řekne, co si 
o vás myslí. 

STŘELCI – 23. 11. až 21. 12. 

Tento týden jen marně budete 
hledat nějakou zábavu a  víceméně 
se budete nudit. V  tom případě 
bude nejlepší, když se vrhnete 
do domácího úklidu. Při něm se 
opravdu vyřádíte. 

KOZOROZI –  22. 12. až 20. 1. 

Máte neustále pocit, že vás kolegové 
přehlížejí a nechtějí se s vámi bavit. 
Možná mezi nimi působíte hodně 
namyšleně a  oni si s  vámi nemají 
o čem povídat. Tyto vztahy se hned 
tak nezlepší. 

VODNÁŘI – 21. 1. až 20. 2. 

Buďte hodně opatrní na silnicích, 
ať už pojedete autem, nebo na kole. 
Hrozí vám menší úraz, který by se 
neobešel bez ošetření v nemocnici. 
Nešlo by sice o nic vážného, ale je 
lepší se tomu raději vyhnout. 

RYBY – 21. 2. až 20. 3. 

Pokud hledáte vhodnou práci, která 
by vás konečně uspokojovala, právě 
teď se blýská na lepší časy. Blízký 
přítel vás doporučí majiteli úspěšné 
firmy, která po vás sáhne. Vyděláte si 
víc než dosud. 

LVI – 23. 7. až 22. 8. 

Pro ostré slůvko nejdete nikdy daleko, 
v těchto dnech ale výrazně přestřelíte. 
Pustíte se do křížku s člověkem, který 
by vás dokázal prosadit na daleko 
lukrativnější funkci v  práci. Škoda. 
Budete litovat. 

PANNY – 23. 8. až 22. 9. 

Čeká vás krásný a  romantický 
víkend, který jste už dlouhá léta 
nezažili. Do života vám totiž vs-
toupí člověk, který si vás bude 
předcházet a  nabídne vám luxusní 
výlet. Rozhodně ho neodmítejte. 

VÁHY – 23. 9. až 23. 10. 

Je čas udělat si pořádek v příbuzenských 
vztazích, které do této doby trpěly. 
Obzvláště tím, že právě vy jste ignor-
ovali návštěvy sourozenců i  rodičů. 
Pokud se neudobříte právě teď, budete 
toho litovat. 

ŠTÍŘI – 24. 10. až 22. 11. 

Budete i  nadále rozvíjet svůj vz-
tah s  partnerem a  neustále budete 
vymýšlet nové a nové plány, které by 
byly atraktivní pro oba. Společnému 
soužití sice nepřejí pracovní povin-
nosti, to se ale zlepší. 

BÝCI – 21. 4. až 21. 5. 

Nemáte rádi vypjaté situace, přesto 
se kolikrát zdá, že stres přímo vy-
hledáváte. I  nyní uděláte spoustu 
chyb, které vám přinesou jen samé 
problémy. Udělejte vše pro to, aby 
vás následky nezničily. 

BLÍŽENCI – 22. 5. až 21. 6. 

Konečně se dohodnete s partnerem 
na tom, kde a  jak prožijete druhou 
polovinu dovolené. Nebude to jed-
noduché, protože dlouhou dobu si 
povedete každý tu svou. Ale kompro-
mis uspokojí vás oba. 

RACI – 22. 6. až 22. 7. 

Obec: Štarnov, Nová Dědina, 
Slavíkov

Dne: 15. 8. 2022 od 7:30 do 
17:30 hodin. Vypnutá oblast: 
celé obce Štarnov, Nová Dědina, 
Slavíkov. TS Vodafone Budětsko 
(703662).
Obec: Kralice na Hané
Dne: 15. 8. 2022 od 7:30 do 
16:30 hodin. Vypnutá oblast: 
Kralice na Hané: celé ulice 
Trávníky, Krátká, U  Pivovaru. 
Ulice Vítova od č. 407 po ulici 
Trávníky.
Obec: Čechy pod Kosířem
Dne: 15. 8. 2022 od 7:30 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast:
Čechy pod Kosířem – č. p. 339, 
385, 3366, 325, 340, 281, 270, 
334, 297, 329, 273, 324, 301, 341 
na ul. Lípy.
Obec: Plumlov
Dne: 16. 8. 2022 od 7:30 do 
16:00 hodin. Vypnutá oblast:
část obce Plumlov - celá ul. 
Vinohrádky, ul. Lesnická, ul. 
Pod Vinohrádkem, Nad Pilou, 
ČOV, sportovní areál V Borkách, 
ul. Boskovická oboustranně 
od rybníka po konec obce 
vč. stavebnin, pneuservisu, 
GREWIS, s.r.o., ZD, hřbitova. 
Odběratelské TS: Plumlov omr 
(č. 300774), Plumlov pila (č. 
300408).
Obec: Určice, Seloutky
Dne: 16. 8. 2022 od 7:30 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: celé obce 
Určice, Seloutky. Odběratelské 
trafostanice: Určice ZD (č. 
300735), Bioplynová stanice 
Určice (702928), FVE SOLAR 3 
s.r.o. Určice (701423).
Obec: Kralice na Hané
Dne: 17. 8. 2022 od 7:30 do 
12:30 hodin. Vypnutá oblast:
celé ulice: Hrubčická, Zahradní, 
Biskupická, Úzká, Vítova, 
Trávníky, Krátká, U pivovaru. Na 
ul. Hlavní třída č. 420 a 13. Ulice 
Tichá od ul. Vítova po č. 447 
a 440.
Obec: Čelechovská Kaple
Dne: 17. 8. 2022 od 7:30 do 
16:00 hodin. Vypnutá oblast: 
obec Čelechovská Kaple vč. 
ČD, mimo část od č. 18, 17 a  1 
(u čekárny) sm. Lípy.
Obec: Kralice na Hané
Dne: 17. 8. 2022 od 7:30 do 12:30 
hodin. Vypnutá oblast: celé ulice: 
Hrubčická, Zahradní, Biskupická, 
Úzká, Vítova, Trávníky, Krátká, 
U Pivovaru. Na ul. Hlavní Třída č. 
420 a 13. ulice Tichá od ul. Vítova 
po č. 447 a 440.
Obec: Seč u Lipové
Dne: 19. 8. 2022 od 7:30 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast: 
celá část obce Seč u Lipové včetně 
chatových oblastí a  lokality 
Lipovský Mlýn.

Obec: Plumlov
Dne: 19. 8. 2022 od 8:00 do 
11:00 hodin. Vypnutá oblast: 
Agrop Nova a. s. - odběratelská 
trafostanice Plumlov pila (č. 
300408).
Obec: Plumlov
Dne: 22. 8. 2022 od 7:30 do 16:00 
hodin. Vypnutá oblast: celé ulice: 
Bližník vč. MŠ, Na Aleji + č. 251, 
Podhradská, Zámecká (mimo 
areál zámku), Hlavní nám., celé 
sídliště a  ul. Cvrčelka včetně chat, 
ul. Boskovická pravá strana od 
bývalého kina č. 362  po č. 112 vč. 
nákupního střediska a  levá strana 
od č. 95 po Tyršovo nám., celá 
ul. U Parku po č. 233 a dále ul. Sv. 
Čecha po č. 229 a  297, Tyršovo 
nám. č. 158, 159, 160, 180, 181, 
183, 184, 186, 544, bankomat, 
CETIN a.s. a  celá ul. Krátká, dále 
Ohrozimská od Hlavního náměstí 
po č. 294 a 328, včetně části ul. Nová 
po č. 360 a 415, Bezručova č. 28. 
Obec: Mostkovice
Dne: 22. 8. 2022 od 7:30 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: celé ulice 
Ohrozimská, Hlinická, V Proluce, 
Nábřežní, Pěší, Za Stodolami od 
č. 534 po č. 561, Stichovická od 
ul. Ohrozimská po konec sm. 
Plumlov, část Prostějovské od 
č. 80 po č. 88 dále lokalita chat 
kolem Letního kina, od hráze 
po parkoviště a  po č. chat 1145, 
1135 u yacht klubu, včetně kina, č. 
1156, občerstvení č. 834.
Obec: Brodek u Konice, 

Lhota u Konice, Pohora, 
Horní Štěpánov, Jednov, 
Stražisko-Maleny

Dne: 22. 8. 2022 od 7:30 do 14:00 
hodin. Vypnutá oblast: celé obce 
Brodek u Konice, Lhota u Konice, 
Suchdol, Jednov, Horní Štěpánov 
včetně Nové Sady, Pohora, Žleb. 
Stražisko - Maleny, část obce 
nalevo od tratě sm. Konice od č. 
52, 143 po 225 a  dále chaty sm. 
Čertovy rybníky. Lokalita. chat 
vymezená č. 121, 112, 191, 61. 
Podél potoka Bukovanka od č. 
25 a 30 po č. 23 a 44 vč. celé chat. 
osady. Odběratelské TS: Oskar 
(č. 310061) Vantage Towers s.r.o., 
Stražisko Osik (č. 300820), Jednov 
Vodárna (č. 300803), Brodek 
u Konice Preciosa (č. 300797).
Obec: Hvozd
Dne: 23. 8. 2022 od 7:30 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: Hvozd č. 
p. 56, 31, 57, 30, 97, K/604/3 
Odběratelská trafostanice Hvozd 
vodárna (č. 300802).
Obec: Vincencov
Dne: 25. 8. 2022 od 7:30 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast: 
Vincencov – č. p. 48, 29, 80, 82, 
36, 39, 25, 46, 32, 37, 44, 27, 34, 
27, 34, 28, 45, 70, 31, 49, 35, 42, 
26, 1, 43, 49, K/3702.

Obec: Prostějov
Dne: 23. 8. 2022 od 7:30 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
Prostějov, Plumlovská č. 57-85.
Obec: Čelechovice na Hané, 

Kostelec na Hané, 
Smržice

Dne: 24. 8. 2022 od 7:00 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast: 
část obce Smržice s  ulicemi 
Prostějovská - od Pv po Zákantí 
č. 18 a  ul. Olší, celé ul. Olší po 
konec obce sm. Kostelec n. H, vč. 
č. 535, RS plynu, T-Mobile, celé 
ul. Mlýnská, Kobližnice, J. Krezy, 
Za Kobližnicí, celé Zákostelí, 
levá strana ul. Příční od ul. 
Prostějovské po č. 454 (mimo 
452, 453), Trávníky č. 629, 
RS plynu, T-Mobile, celý areál 
SEMO, a. s. č. 414,  ARBOEKO s. 
r. o., areál Moravská vodárenská, 
a. s. č. 323, Farma Kopeček s. r. 
o. Kostelec na Hané č. 962, dále 
část obce Čelechovice na Hané 
- oboustranně část ul. Světničky 
od parc. č. 376/2, č. 330č a  122 
po č. 25 a 43 na ul. Cukrovarská, 
celá ul. Pod Hrází, ul. Příční od 
ul. Světničky po č. 135 a  266, 
č. 354 na ul. Hlavní, celý areál 
bývalého cukrovaru - ARMEX 
Oil, s.r.o. č. 41. Odběratelské TS: 
Čelechovice Bema (č. 300751), 
Smržice vodárna (č. 300790), 
Smržice ŠS (č. 300789), Kostelec 
Skleníky (č. 705976).
Obec: Kladky, Ošíkov, Trpín, 

Ludmírov, Dětkovice 
(část obce Ludmírov)

Dne: 24. 8. 2022 od 7:00 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast: 
celé obce: Kladky, Ošíkov, 
Trpín, Ludmírov, Dětkovice 
(část obce Ludmírov). Lokalita 
Bělá u  Kladek (č. 133, 148, 148, 
150, 151, 215), Lokalita Upolín 
(Kladky č. p. 200). Odběratelské 
TS: Kladky vlek (č. 300621) 
Lyžařský areál TJ Sokol Kladky, 
Kladky Oskar (č. 300799) 
Vantage Towers  s. r. o., Kladky 
5. v  ZD (č. 300518) Areál ZOD 
Ludmírov – Kladky.
Obec: Slatinky
Dne: 24. 8. 2022 od 9:00 do 
12:00 hodin. Vypnutá oblast:
celá obec Slatinky 
Obec: Olšany u Prostějova, 

Držovice
Dne: 26. 8. 2022 od 7:30 do 12:00 
hodin. Vypnutá oblast: lokalita 
RD "Trávníky" vč. parc. č. 644/1, 
720/4 a odb. místa za hřištěm sm. 
Lutín s  č. 553, 360 a  TJ Olšany 
u  PV, dále fa. Mürdter - Dvořák, 
s.r.o., fotovoltaická elektrárna 
Tower of Power s. r. o. u Držovic. 
Odběratelské TS: Olšany u  Pv 
Murdter (č. 300034), Držovice 
FVE Tower of power (č. 701616). 

EG.D, a.s.

Z důvodu plánovaných prací na zařízení distribuční soustavy - rekonstrukcí, oprav, 
údržbových a revizních prací - bude přerušena dodávka elektrické energie:

Oznámení o přerušení dodávky
elektrické energie
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... tentokrát ze sortimentu:... tentokrát ze sortimentu: 

Špagety 500 g 29,90 24,90 37,90 19,90 18,90 24,90

Kolínka 500 g 21,90 26,90 19,90 19,90 18,90 19,90

Penne 500 g 24,90 25,90 37,90 26,90 18,90 24,90

Farfalle 500 g 24,90 - 37,90 26,90 24,90 24,90

Lasagne 500 g 45,90 34,90 29,90 
(250 g) 35,90 79,90 35,90

Polévkové nudle 500 g 18,90 32,90 19,90 19,90 18,90 21,90 
(400 g)

nákupní servis nákupní servis pro váspro vás

Těstoviny jsou potraviny ze syrového těsta, upravené sušením 
a  tvarováním. Pocházejí z  Itálie a  připravují se zpravidla ze pšenice, 
vody a  barvicích i  ochucujících látek. Používají se především jako 
příloha k  masu či nejrůznějším omáčkám. S  oblibou se však dávají 
i  jako zavářka do polévek, do salátů, k  zapékání, jako předkrm stu-
dený či teplý. Uskladňují se přitom stejně jako mouka. A tak jsme vyra-
zili k regálům s tímto sortimentem. V případě, že si budete chtít k obědu 
či večeři připravit jako přílohu špagety, kolínka, nebo penne, nejlevněji 
tyto tři druhy pořídíte shodně v  Tescu. Pro lasagne se zastavte v  Bille 
a polévku připravíte za nejnižší cenu s nudlemi z Albertu či znovu Tesca. 
No, a  motýlky farfalle zakoupíte nejvýhodněji hned na třech místech: 
v Albertě, Kauflandu a také Penny Marketu. Přejeme dobrou chuť!

Průzkum byl proveden ve středu 3. srpna 2022.

NašeNaše

 Pozorování Slunce každé úterý, čtvrtek a pátek od 15:00 hodin.
V případě jasného počasí si můžete našimi dalekohledy prohlédnout denní hvězdu ve viditelném světle i pomocí filtru Hα.

 Večerní pozorování každý čtvrtek a pátek od 21:30 hodin.
Pohádka každou středu od 15:30. 

U dětí se naše pohádky těší velké oblibě. Dozví se něco o vesmíru, a také se dobře pobaví.
Všechna pozorování se konají pouze za příznivého počasí. Objednávejte se předem (9:00 - 16:00) na tel. čísle: 
+420 724 013 039 nebo emailem hvezdarna@hvezdarnapv.cz. Všechny aktuality jsou uvedeny na interneto-
vých stránkách i sociálních sítích muzea a hvězdárny. 

 Týden pohádek pro děti 22. až 26. 8. od 15:30 hodin
Kromě pravidelných středečních pohádek se můžete v srpnu těšit na celý pohádkový týden. V pondělí předsta-
víme Letní pohádku, v úterý Vyprávění o Sluníčku, ve středu Jak vojenský bubeníček zachránil svět, ve čtvrtek O 
mlsném medvíděti a v pátek Princeznu labuť. 

 Astrosoboty 20. 8. a 27. 8.  
Pokud vám nevyhovují termíny během týdne, nabízíme o astrosobotách pozorování Slunce od 16:00 a večerní 
pozorování od 21:30.



Čas ubíhá a nevrací, co vzal, Čas ubíhá a nevrací, co vzal, 
jen vzpomínky, úcta a láska jen vzpomínky, úcta a láska 

v srdcích žijí dál .

Dne 9. srpna 2022 Dne 9. srpna 2022 
uplyne 8 let, uplyne 8 let, 

kdy nás navždy opustil kdy nás navždy opustil 
pan Miroslav PETRÁSEK pan Miroslav PETRÁSEK 

z Ohrozimi. z Ohrozimi. 
Za tichou vzpomínku děkuje Za tichou vzpomínku děkuje 

syn Miroslav s rodinou.syn Miroslav s rodinou.

Dnes, tj. 8. srpna 2022, 
vzpomínáme vzpomínáme 

7. smutné výročí od úmrtí 7. smutné výročí od úmrtí 
pana Jiřího KUPKY pana Jiřího KUPKY 

z Prostějova.z Prostějova.
Za tichou vzpomínku děkují Za tichou vzpomínku děkují 
manželka a děti s rodinami.manželka a děti s rodinami.

Předobré srdce na světě jsme měli, Předobré srdce na světě jsme měli, 
jež dovedlo nás milovat, jež dovedlo nás milovat, 

kdybychom z klídku vzbuditi je chtěli,kdybychom z klídku vzbuditi je chtěli,
 neozve se nám vícekrát,  neozve se nám vícekrát, 

umlklo, ztichlo, šlo již spát.

Dne 12. srpna 2022 Dne 12. srpna 2022 
vzpomeneme 9. výročí vzpomeneme 9. výročí 

úmrtí naší tetičky úmrtí naší tetičky 
paní Růženy TYLŠAROVÉ paní Růženy TYLŠAROVÉ 

z Přemyslovic.z Přemyslovic.
S láskou vzpomínají S láskou vzpomínají 

a za tichou vzpomínku děkují a za tichou vzpomínku děkují 
švagrová Helena, neteř Dana švagrová Helena, neteř Dana 

a synovec Stanislav a synovec Stanislav 
s rodinami.s rodinami.

 Děkujeme za přání  Děkujeme za přání 
 upřímné soustrasti  upřímné soustrasti 
 a květinové dary  a květinové dary 
 na pohřbu 

          pana Jaroslava VAŇKA. 
Dík také 

Pohřební službě Makový 
za přípravu pohřbu.

Eva Vaňková s rodinou.

PODĚKOVÁNÍ

Naše milá Leničko, Naše milá Leničko, 
ať Ti chutná kafíčko. ať Ti chutná kafíčko. 

Přejeme Ti do dalších let Přejeme Ti do dalších let 
hodně štěstí, zdraví, lásky, hodně štěstí, zdraví, lásky, 

ať nemáš žádné vrásky, ať nemáš žádné vrásky, 
ať se směješ den co den, ať se směješ den co den, 
ať splní se Ti každý sen, ať splní se Ti každý sen, 
ať máš kolem prima lidi, ať máš kolem prima lidi, 

co Tě vždy rádi vidí!co Tě vždy rádi vidí!

Dne 12. srpna 2022 Dne 12. srpna 2022 
oslaví 50. narozeniny oslaví 50. narozeniny 

paní Lenka MIKEŠOVÁ paní Lenka MIKEŠOVÁ 
z Prostějova.z Prostějova.

Přejí manžel František, Přejí manžel František, 
dcera Kateřina, syn František, dcera Kateřina, syn František, 

bratr Pavel s rodinou, bratr Pavel s rodinou, 
sestra Romana s rodinou, sestra Romana s rodinou, 

maminka z Konice a všichni, maminka z Konice a všichni, 
kteří ji mají rádi. kteří ji mají rádi. 

GRATULACE
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Za pouhou dvacetikorunu
 si můžete v tomto týdnu 

podat inzerát v naší rubrice
PROSTĚJOVSKÉHO

Večerníku.

Kdo byl milován, Kdo byl milován, 
nebude nikdy zapomenut. nebude nikdy zapomenut. 
Dík za to, čím jsi nám byl, Dík za to, čím jsi nám byl, 

za každý den, jenž jsi pro nás žil. za každý den, jenž jsi pro nás žil. 
Odešel jsi, jak si osud přál, Odešel jsi, jak si osud přál, 

v našich srdcích a vzpomínkách v našich srdcích a vzpomínkách 
zůstáváš dál.zůstáváš dál.

Dne 5. srpna 2022 Dne 5. srpna 2022 
uplynulo 8 let od úmrtí uplynulo 8 let od úmrtí 

pana Milana GAMBERSKÉHO pana Milana GAMBERSKÉHO 
z Prostějova.z Prostějova.

 Za tichou vzpomínku Za tichou vzpomínku 
děkuje manželka Marie děkuje manželka Marie 

a dcera Milena a dcera Milena 
s rodinou.s rodinou.

Dnes, tj. 8. srpna 2022, Dnes, tj. 8. srpna 2022, 
by se dožil 100 let by se dožil 100 let 

pan Josef NOVÁK pan Josef NOVÁK 
z Hrubčic. z Hrubčic. 

S láskou vzpomíná rodina.S láskou vzpomíná rodina.

Kdo v srdci žije, neumírá...

Dnes, tj. 8. srpna 2022, Dnes, tj. 8. srpna 2022, 
vzpomínáme 5. smutné výročí, vzpomínáme 5. smutné výročí, 
kdy nás opustila naše maminka, kdy nás opustila naše maminka, 

dcera, sestra a manželka, dcera, sestra a manželka, 
paní Mgr. Silvie SVOBODOVÁ. paní Mgr. Silvie SVOBODOVÁ. 

Kdo jste ji znali a měli rádi, Kdo jste ji znali a měli rádi, 
vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 

S láskou v srdci vzpomíná S láskou v srdci vzpomíná 
manžel, děti, rodiče manžel, děti, rodiče 

a celá rodina.a celá rodina.

UZÁVĚRKA
ŘÁDKOVÉ 
INZERCE
proběhne 
v PÁTEK
12. srpna,

v 10.00 hodin
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Pohřební služba Pavel Makový

Pohřební služba FCC Prostějov

Libuše Ruthová 1929  Vrahovice
Jiří Janeček 1961  Prostějov
Bohumil Krejčí 1940  Prostějov
Miloslav Musil 1931  Prostějov

Ladislav Kryl 1949  Prostějov 
Anna Belicová 1957  Prostějov 
Marie Kovářová 1948  Prostějov 
Růžena Tatýrková 1952  Prostějov 

Středa 10. srpna 2022
   Zdeňka Kolářová 1935 Soběsuky 9.30 Smuteční síň Mlýnská    

úzký rodinný kruh

Pondělí 8. srpna 2022
   Vlastimil Pospíšil 1937 Čechy pod Kosířem 11.00 Obřadní síň Prostějov 

SMUTEÈNÍ OZNÁMENÍ

Pohřební služba Václavková a spol. s.r.o., 
Mlýnská 31, tel.: 582 343 883, 582 340 004

Pohřební služba Pavel Makový,
Drozdovice 79 a Brněnská 104, tel.: 582 332 100

Pohřební služba FCC Prostějov,
Žižkovo náměstí 19, tel.: 582 344 073, mobil: 602 581 098
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Milada Kadlecová 1944  Prostějov
Mgr. František Nevrlík 1944  Prostějov
Miroslav Horáček 1943  Prostějov
Jana Lánská 1945  Alojzov
Jiří Vejmola 1933  Vrahovice
Libuše Benešová 1940  Prostějov 
Milada Špačková 1948  Kralice na Hané
Marie Kejíková 1938  Protivanov
Marie Fidrová 1921  Mořice
Tomáš Zedník 1969  Krumsín
Ivo Schäffer 1932  Křenůvky
Květoslava Volková 1938  Vrahovice

Pondělí 8. srpna 2022
   Emil Bártů 1946 Prostějov 10.00 Obřadní síň Brněnská 104 
   Josef Drápal 1935 Lutotín 11.45 Obřadní síň Prostějov
Středa 10. srpna 2022
   Jiří Musil 1950 Vřesovice 13.15 Obřadní síň Prostějov 
   Jindřiška Koudelková 1931 Baldovec 15.00 Obřadní síň Rozstání  
Pátek 12. srpna 2022
   Jaroslava Cetkovská 1924 Vřesovice 13.00 kostel Vřesovice  
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Soukromá pohřební služba Václavková a spol.

GALERIE UMĚNÍ PROSTĚJOV,
nám. Svatopluka Čecha 2, (vchod za 
Zlatou bránou) vykupuje a  zdarma 
oceňuje veškeré obrazy  a  starožitnos-
ti, zlaté šperky 1g/1000 Kč. Neprodá-
vejte překupníkům, ale odborníkům
za nejvyšší ceny. Jindřich  Skácel,
tel.: 608 805 775, www.gupv.cz. 

Koupím čs. dukáty a jiné zlaté mince. 
Tel.: 778 080 060

Vykupujeme starý nábytek do roku 
1965, lampy, lustry, hodiny, hudební ná-
stroje, staré vzduchovky i nefunkční, svá-
řečka TRIODYN a jinou, staré motorky 
Javy a celé pozůstalosti a obrazy morav-
ských a čekých malířů. Tel.: 702 809 319

KOUPÍM
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Odborný řez ovocných stromů, sekání 
travních porostů, kácení stromů, 
péče o  zahrady.  Tel.: 605 864 140, 
www.seceni-kaceni.cz - Bc. Ivo Kroupa

Odvoz fekálií-čištění kanalizace. 
Svoboda, tel.: 774 368 343. 

SLUŽBY
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Hledám pronájem gáraže 
Prostějov-Krasice. Tel.: 736 403 595

REALITY

Jaroslav Dostál 1951  Držovice
Václav Vetešník 1946  Biskupice

Josef Procházka 1934  Domamyslice
Danuška Pavlíková 1930  Prostějov

Jiřina Nedbalová 1947  Dětkovice Mgr. František Šolc 1947  Prostějov



UZÁVÌRKA ØÁDKOVÉ 
INZERCE probìhne 
v pátek 12. srpna

v 10.00 hodin

PR ÁCI NABÍZÍ

Jsme stabilní firma a na trhu působíme už 
25 let. Pro rozšíření našeho týmu hledáme 
kolegy/-ně do obchodního oddělení. 
Nabízíme: zázemí, přátelský kolektiv, 
pracovní doba pondělí-pátek, mzda 
25.000 + provize, firemní telefon
a notebook. 
Požadujeme: komunikativnost, příjemné 
vystupování, samostatnost, flexibilitu, 
chuť pracovat. Nástup možný ihned.
Tel.: 773 775 648

EXKLUSIV NABÍDKA PRACOVNÍCH MÍST
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Kontaktní pracoviště Prostějov, nám. Spojenců 2632/13, PV.  Zprostředkování zaměstnání tel.: 950 154 317.

AKTUÁLNÍ NABÍDKA VOLNÝCH MÍST

HLEDÁTE PRÁCI?
Stálá rubrika PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku av Úřadu práce ČR - Kontaktní pracoviště Prostějov 

Asistent/-ka jednatele 20 000-27 000 jednosměnný ÚSO s maturitou ODT Management, Prostějov
Člen/-ka výjezdové služby 18 500-30 000 turnusový ZŠ+praktická škola SBA Alarmy, Prostějov
Konstruktér/-ka 25 000-30 000 jednosměnný ÚSO s maturitou ODT Management, Prostějov
Přípravář/-ka, vedoucí skladu 34 000-36 000  jednosměnný ÚSO s maturitou Neat Houses-Dřevostavby, Prostějov
Řidič/-ka 31 000-32 500 jednosměnný ÚSO s maturitou  Neat Houses-Dřevostavby, Prostějov
Vrátný/-á 12 650 jednosměnný střední odborné Sida, Prostějov
Dílenský šič/-ka 14 250-20 000 jednosměnný ZŠ+praktická škola Moděva, Konice
Silniční dělník/-ce 40 000-50 000 jednosměnný ZŠ+praktická škola Road service 2018, Prostějov

 Pozice Plat (v Kè) Provoz Kvalifikace Firma

22
08

03
11

32
0

22
08

04
11

32
2

22
08

04
11

35
4

22
08

04
11

35
3

22
08

04
11

35
2



21
12

28
60

00
7

KDEKDE V PROSTĚJOVĚ NAJDETENAJDETE
Naše dnešní otázka již tradičně zní:

Kde je k vidění objekt na  uvedeném snímku?

I dvaatřicáté vydání letošního roku vám přináší podobu oddechové strany, při které můžete báječně relaxovat
a ještě k tomu NĚCO VYHRÁT!

Vzhledem k vysoké oblíbenosti stávajících soutěží, kterou jste jako věrní čtenáři prokazovali po celé předchozí roky, najdete 
i v těchto vydáních kvintet tradičních možností. Také dnes máte za úkol rozpoznat fotografii jisté známé osobnosti veřejného

 života, jež je graficky mírně "poupravena", námi zachycený objekt z města Prostějova, nechybí stále oblíbenější bádání s čísly,
 ani hrátky s písmenky a pochopitelně klání nejtradičnější - křížovka. A když se na vás usměje trošku toho štěstíčka, máte šanci

 získat nějaký ten bonus navíc. Proto neváhejte, luštěte, bádejte, hádejte a hlavně bavte se !
Správné odpovědi nám můžete i nadále zasílat na známou emailovou adresu SOUTEZE@VECERNIKPV.CZ, 

volat na ještě známější číslo 582 333 433, případně psát SMS na 608 960 042.
Řešení nám také můžete zaslat na adresu Vápenice 19, Prostějov a to do ČTVRTKA 11. SRPNA 2022, 10:00 hodin,

pokud není u některého z klání uvedeno jinak! 
                                                                                                     POUKAZY je možné vyzvednout v redakci do 14 dnů od zveřejnění výhry.

SUDOKU

BÁDEJTE, KDO SE
SKRÝVÁ POD TOUTO TVÁŘÍ...

OSMISMĚRKA
ČEKAJÍ NA VÁS ...

Výherce získá 

Kdo je na fotografii? Nyní jsme zabrousili do DO SPORTU 

a graficky lehce poupravili staronovou tvář v kádru 

prostějovských volejbalistek, která se na Hanou přesunula 

z brněnského angažmá u Šelem...

AEON, AOMI, BAJKAL, BODKA, IDEJE, JILM, JUIN, KAMP, KDES, 
KEAN, LADO, MAST, METANY, NDAI, OBUJ, OPEL, PŘENOS, 
ŠKYT, TUNY, UEFA, UFON, ÚPONA, VANY, VIKS, VJEMY, VONKU, 
VYSOKO, ŽUPAN
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Vydavatel týdeníku PROSTĚJOVSKÝ Večerník – společnost Haná Press s.r.o. - zpracovává osobní údaje 
o soutěžících v tomto rozsahu: jméno, příjmení, bydliště. V případě zaslání odpovědi e-mailem, SMS zprávou či 
v případě jejího oznámení telefonicky zpracovává vydavatel nad rámec uvedených údajů též údaj o emailové adrese 
či telefonním čísle. Tyto osobní údaje jsou zpracovávány výlučně pro účely účasti v soutěži, losování a kontaktování 
výherců. Výherci soutěže jsou vždy zveřejněni v  následujícím vydání PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku, a  to 
s uvedením těchto údajů: jméno, příjmení, obec bydliště. Po vyhlášení soutěže jsou osobní údaje soutěžících vymazány.

KDE v Prostìjovì najdete...?

Výhra: ČTYŘI VOLNÉ VSTUPENKY v hodnotě 400 Kč na akci
Jméno výherce: František VYSLOUŽIL, Prostějov

Vrahovická ulice

KDO je tváø na obrázku...?

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč ze sortimentu prodejny.
Jméno výherce: Natálie BENEŠOVÁ, Kralice na Hané

Marek Ošťádal

OSMISMÌRKA

Výhra: DVĚ VOLNÉ VSTUPENKY v hodnotě 600 Kč na akci.
Jméno výherce: Marie NOVÁKOVÁ, Prostějov

...PROGRAM

SUDOKU

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč od marketingové společnosti.
Jméno výherce: Ladislav HÝŽA, Prostějov 

2, 6, 2, 3

Výhra: DÁRKOVÝ POUKAZ v hodnotě 400 Kč na sortiment prodejny.
Jméno výherce: Marie PÁLENÍKOVÁ, Křenůvky

Ponožky všeho druhu sportovní barevné 
teplé či s nanostříbrem

Poučení pro soutěžící o zpracování osobních údajů v rámci GDPR:

Výherce získá 

...s námi po 
cestách 

ŠAMPIONU
o



Kino 
Metro 70

Školní 3694, Prostějov
pondělí 8. srpna
18:00 STŘÍDAVKA 
česká romantická komedie
20:00 MURÉNA
drama USA
úterý 9. srpna
18:00 PLANETA PRA HA
český dokument
20:00 THOR: 
 LÁSKA  JAKO HROM
fantasy USA
středa 10. srpna
17:30 BULLET TRA IN
americký thriller
20:00 TYGŘI
drama Itálie
čtvrtek 11. srpna
15:00 HODNĚ ŠTĚSTÍ, 
 PANE VELIKÝ
komedie Velká Británie
19:00 SIROTEK: PRVNÍ OBĚŤ
americký horor
pátek 12. srpna
14:00 CESTA DO TROJZEMÍ
animovaný fi lm Slovensko
16:00 KRÁSKY Z DUBAJE
polské životopisné drama
18:00 TRA XX SELEKTA: 
 HOUSE MUSIC SESSION
19:00 BULLET TRA IN
akční komedie USA
sobota 13. srpna
14:00 CESTA DO TROJZEMÍ
16:00 TOP GUN: MAVERICK
18:30 KRÁSKY Z DUBAJE
neděle 14. srpna
10:30 MIMONI 2: 
 PADOUCH PŘICHÁZÍ
animovaná komedie USA
15:30 DC LIGA 
 SUPERMAZLÍČKŮ
animovaný fi lm USA
17:30 BULLET TRA IN
20:00 SIROTEK: PRVNÍ OBĚŤ

Petra Bezruèe

Bezručova 153, Kostelec na Hané
do konce října: pá, so, ne 
9:30-12:00 
a 13:00-17:00
EXPOZICE BÁSNÍK 
SLEZSKÉHO LIDU 
Ve dvou přízemních místnostech 
návštěvníci naleznou panely s  texty 
o  životě a  díle básníka.  Zároveň si 
mohou prohlédnout pokoj v  takové 
podobě, v jaké jej Petr Bezruč obýval. 
Nechybí ani dokumenty s  osobními 
věcmi. 

Prostìjov

Konečná 23, Prostějov
do 31. srpna
PROSTĚJOV OČIMA 
PROSTĚJOVANŮ
výstava vítězných fotografi í ze soutěže 
senátorky Jitky Chalánkové

Letní,  Mostkovice
středa 10. srpna
21:00 V LÉTĚ TI ŘEKNU, 
 JAK SE MÁM
česká komedie
pátek 12. srpna
21:00 KDYBY RA DŠI HOŘELO
komedie ČR

Uprkova 18, Prostějov
čtvrtek 11. srpna
17:00 XI. MEMORIÁL 
 LUĎKA  MAŘÁKA 
vernisáž výstavy fotografi í za účasti autorů
neděle 14. srpna
16:00 NÁVRA T DOMŮ 
 NEŽÁDOUCÍ. MECENÁŠ 
 BRUNO WINTER
komentovaná prohlídka, kterou vás provede 
kurátor výstavy Filip Gregor. Samotná 
výstava, která trvá do 30. října, připomíná 80. 
výročí transportů židovského obyvatelstva 
z  Prostějova a  také uplynulých 80 let od 
smrti místního židovského podnikatele 
a mecenáše Bruna Wintera, jež v polovině 
března 1939 věnoval svou hodnotnou 
sbírku hodin prostějovskému muzeu. 

Galerie

Knihovna
Skálovo nám.6, Prostějov

pondělí 8. srpna
11:00 POHODOVÝ PIZZA KVÍZ
rébusy, hádanky, křížovky a kvízy 
středa 10. srpna
10:00 DESKOHRA NÍ
deskovky s  kamarády či rodiči, 
pro všechny se najde ta pravá hra 
čtvrtek 11. srpna
10:00 TVOŘIVÁ DÍLNA
výroba dárečků, upomínkových 
předmětů a  další drobností z  papíru 
a přírodních materiálů 
pátek 12. srpna
10:00 VIRTUÁLNÍ REALITA
Zajímá vás, co můžete zažít ve 
virtuální realitě (VR)? Chcete si ji 
vyzkoušet na vlastní kůži? Pak na vás 
čeká 15minutový VR zážitek. Můžete 
si vybrat jednu z her: Ocean Descent, 
VR Luge, Danger Ball, Astro Bot 
a Beat Saber. „Hra“ je určená pro děti 
a mládež od 12 do 18 let.

Zámek 99, Plumlov
pátek 12. a sobota 13. srpna
18:00 až 0:00 NOČNÍ 
 PROHLÍDKY
Tajemné a  záhadné jsou pověsti 
Plumlovského panství. Pojďte s námi 
při svitu svíček do nich nahlédnout 
a  zažít tuto atmosféru dávných dob. 
Buďte svědky i  šermířského turnaje 
a  těšte se na skupinu historického 
tance Roseta.
do 29. srpna
UMĚLECKÁ ŘEMESLA
výstava děl
do 4. září
SAUDKOVI NA ZÁMKU
výstava fotografi í a obrazů světoznámého 
umělce Jana Saudka a  fotografi e jeho 
manželky Pavlíny Saudkové
do 12. září
OČIMA, SRDCEM, 
OBJEKTIVEM
12. ročník mezinárodní 
výstavy fotografi í

KDY: SOBOTA 13. SRPNA, 15:00 HODIN
GULÁŠ ROCK FEST

Seriál Rock Maier Fest bude uzavřen 
tuto sobotu tradičním Guláš Rock Fes-
tem. Opět se můžete těšit na mnoho 
druhů výborných gulášů a bohatý do-
provodný program včetně živé hudby, 
seskoku parašutistů nebo nafukovací 
atrakce. Teď už jen zajistit dobré počasí 
a hurá vyrazit!
Nejprve Burger Rock Fest, pak Rock 
Memory of a  nakonec Guláš Rock 
Fest. Všechny tyto akce organizu-
je agentura HIT TRADE v  rámci 
tradičního seriálu Rock Maier Fest. 
Uzavírat ho bude právě gulášová 
párty s  rockem, na kterou mohou 
návštěvníci zavítat již od roku 2015. 
Spojení dobrého jídla s muzikou je již 

tradičně osvědčeným receptem, jak při-
táhnout návštěvníky. Pravidelně pro-
dejci gulášů nabízejí víc než deset druhů 
včetně zvěřinového, jeleního, hovězího 
či pštrosího. Nejinak tomu bude i letos. 
„Kromě gulášů bude program zaměřen 
na všechny generace, připraveny budou 
seskoky parašutistů, nafukovací atrakce, 
přehlídka hasičů a podobně. Jako vždy 
půjde o program pro celé rodiny s tím, 
že děti do 12 let budou mít vstup zdar-
ma,“ zve Petr Zlámal, ředitel pořádající 
umělecké agentury HIT TRADE. 
Tradičně vystoupí na akci i několik ka-
pel. Mezi nimi ZZ Top revival, Smokie 
revival, Sláva Bend, Uriah Heep, Suzi 
Quatro revival a  Majestico Muzikus. 

„Jde z naší strany o tradiční akci, která 
posloužila v nedávné minulosti spous-
tě ostatních organizátorů k podobným 
akcím. Chtěl bych pozvat všechny, 
kteří mají rádi výbornou rockovou 
i  popovou muziku, ale rovněž ty, kte-
ří se chtějí akce zúčastnit jako výrobci 
nebo prodejci gulášů,“ dodal Zlámal. 
Akce s názvem Guláš Rock Fest se usku-
teční v sobotu 13. srpna na pláži U Vr-
biček na plumlovské přehradě a  první 
kapela vystoupí už od 15.00 hodin. Stej-
ně jako všechny předchozí události 
se i tato koná pod záštitou náměstka 
primátora Jiřího Pospíšila a  výtěžek 
je věnován na pomoc bratrům Ivo 
a Davidovi Dostálovým.

NOHEJBAL
sobota 13. srpna
9.00 Memoriál Romana Oplockého 
a Petra Matkulčíka (turnaj registrovaných 
a  neregistrovaných hráčů, nohejbalové 
hřiště Sokol I Prostějov)

sobota 13. srpna
21.00 Noční závod Velké cena 
Prostějovska (klání v požárním útoku, 
Niva) 

TTIPIP    VečerníVečerníkuku

CO, KDY, KDE CO, KDY, KDE 
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Zámek Prostějov
zámek Prostějov
pátek 12. srpna
21:00 ŘEKNI TO PSEM
česká komedie
sobota 13. srpna
21:00 SIN CITY: 
 MĚSTO HŘÍCHU
thriller USA

Prostìjov

a galerie
Hlavní budova, nám. T. G. Masaryka 2

do 4. září
70 let VÚ 8280 (601. SKUPINA 
SPECIÁLNÍCH SIL GENERÁLA 
MORA VCE)
Výstava, která přibližuje dějiny elitního 
vojenského útvaru Armády České 
republiky, který téměř 20 let funguje pod 
názvem 601. skupina speciálních sil 
generála Moravce. Její původ sahá až 
do roku 1952 a  výstava tak sleduje 
působení a  proměnu od prvopočátků 
jejího vzniku do současnosti. 
Připomíná také 80. výročí uskutečnění 
operace Anthropoid a  uplynutí 
75 let od založení československého 
výsadkového vojska.
do 11. září
O MÁKU
výstava originálních „makových“ obrazů
a dekorací od Marcely Šimečkové
do 9. října
PAROHATÍ A DUTOROZÍ/
HISTORICKÉ TROFEJE 
Z CELÉHO SVĚTA
Výstava Ing. Jaroslava Šmída k vytvoření 
unikátní kolekce trofejí. Svou sbírku lebek 
zvěře převážně z Afriky a Asie, kterou začal 
budovat v roce 2004, sám charakterizuje 
mott em: „Nemůžeme chránit to, co 
neznáme“. Majitel sbírky, který není lovec, 
ani myslivec, chce přispět především 
k poznání života zvířat v různých částech 
světa a také k jejich ochraně. 

Dožatá v Pivíně
Malý návrat do minulosti zažijí účastníci Dožaté v Pivíně. 

Dožínky se tam totiž konají v  tradiční podobě: se starou mlátičkou, v  krojích, 
s koňským povozem. Ani letošek nebude jiný. Akce pořádaná divadelní společností 
Větřák z Pivína začne sklizením louky a naložením povozu. Následovat bude vy-
mlácení a také několik vystoupení folklórních souborů. Předně půjde o kralický 
Klas, dále také o Národopisný soubor Mánes. Chybět však jako obvykle nebudou 
ani hosté. Tentokrát nepůjde o  soubory zahraniční, ale o  Olešnicu Doloplazy. 
Nebo o sbor Rovina. Akce začíná v sobotu 13. srpna od 14:00 hodin a bude pokra-
čovat do pozdních večerních hodin. Po devatenácté hodině zahraje DJ Zrno. 

Noční prohlídky v Plumlově 
V pátek 12. a sobotu 13. srpna od 18:00 hodin do půlnoci budete moci navštívit 
Noční prohlídky zámku v Plumlově. Při svitu svíček zažijete tajemnou atmosféru 
dávných dob. Návštěvníci budou svědky šermířského turnaje, kde vítěz pojme za 
choť krásnou Polyxenu z Pernštejna a přítomní se pak dokonce zúčastní jejich 
svatby. Těšit se můžete i na skupinu historického tance Roseta. 

akce v regionu

Ptenský Dvorek jako Dvoreček radosti 
Sobotní odpoledne bude ve Ptenském Dvorku patřit radosti. Na místním hřišti bude 
13. srpna připraven odpolední program, který začne ve 14.00 hodin. Návštěvníci se 
mohou těšit na různé soutěže a dílničky pro děti. Chybět nebude ani ukázka mladých 
hasičů ze Ptení a v případě příznivého počasí bude i pěna. Sokolnický a zvířecí koutek 
si připraví Ivan Páleník. Večer pak přijdou na řadu ještě soutěže pro dospělé. K poslechu 
zahraje Holóbkova mozeka a jako další se představí kapely Marasd a Absolute Bon 
Jovi revival, po jejichž vystoupení bude následovat tradiční diskotéka.  

KULTURNÍ CENTRUM MOZAIKA
Raisova 1159, Prostějov

* každé pondělí od 9:30 hodin se 
uskuteční setkání rodičů s  batolaty 
a  předškolními dětmi, kromě 
pravidelných aktivit pro děti 
(říkanky, písničky, tanečky) bude 
připravena i  rodičovská diskusní 
skupina
* v úterky od 16:30 do 18:00 
hodin probíhá program s  malými 
dětmi KLUB RODIČŮ A  DĚTÍ 
Z  UKRA JINY. Vedeno v  českém 
jazyce s  tlumočením do ukrajinštiny. 
Pro děti budou připraveny 
básničky, říkanky, vyrábění, stolní 
hry a  další aktivity. Dospělí si 
mohou odpočinout u  kávy či čaje.
* v úterky od 18:00 do 19:30 hodin
se koná KLUB UKRA JINCŮ 
ŽIJÍCÍCH V  PROSTĚJOVĚ 
A  OKOLÍ. Pravidelné setkání za 
účelem vzájemné podpory, výměny 
informací a  sdílení. Pro zájemce je 
k dispozici ve spolupráci s Apoštolskou 
církví Prostějov duchovní poradenství 
a modlitby. Děti mohou během setkání 
využít hernu

CENTRUM PRO RODINU
nám. J. V. Sládka 2, Prostějov

* každé pondělí od 16:00 hodin,
po předchozí telefonické domluvě, 
nabízíme podporu a doprovázení při 
hledání řešení v čase náročné životní 
etapy či manželské krize, poradenství 
pro rodiče při obtížích ve vztahu 
s  dětmi, pomoc při výchovném 
směřování s psycholožkou Marcelou 
Anežkou Kořenkovou
* každé úterý a  čtvrtek od 8:30 do 
11:30 hodin se uskuteční PRVNÍ 
ŠKOLIČKA  – adaptační kroužek pro 
děti od 2 do 4 roků. Účast v  kroužku 
usnadňuje přípravu na nástup do 
MŠ, připravuje na separaci od rodičů 
a navazování vztahů s vrstevníky v malé 
skupině a bezpečném prostředí.

EKOCENTRUM IRIS
Husovo nám. 67, Prostějov

* od pondělí 8. do neděle 21. srpna se 
uskuteční samoobslužná POHÁD-
KOVÁ STEZKA  PARKEM na Hu-
sově náměstí
* v úterý 9. srpna od 9:30 do 14:45 
hodin se koná DEN NA LOUCE 
V  DĚTKOVICÍH. Vycházka 
pro rodiny s  dětmi z  Alojzova na 
kopec Plániva nad Dětkovicemi. 
Pro děti i dospělé budu připraveny 
hravé aktivity. Společný odjezd 
autobusem do Alojzova v  9:30 
hodin (st. č. 12). Návrat z Dětkovic 
dle počasí, nejpozději ve 14:45 
hodin. Délka trasy 5 km.
* v  sobotu 10. srpna od 9:00 do 
11:00 hodin proběhne u dostihové 
stáje Cavalo v biokoridoru Hloučela 
v  Prostějově DISCGOLF. Akce 
určená nejen seniorům. Pod 
vedením instruktora ze Sportcentra 
si vyzkoušíte discgolf, seznámíte 
se s  pravidly této hry a  pokusíte se 
projít celou trasu s  9 koši. Disky 
ke hře budou zajištěny. Ráno sraz 
v 9:00 hodin u Cavala.

SONS PROSTÌJOV

Svatoplukova 15, Prostějov
Prostějovská pobočka Sjednocené 
organizace nevidomých a  slabozrakých 
(SONS) poskytuje zrakově postiženým 
klientům základní poradenství, sociálně 
aktivizační služby a  dopomoc v  rámci 
dobrovolnické služby. Dále nabízí možnost 
zapůjčení kompenzačních pomůcek 
a zajišťuje pomoc při vyřizování záležitostí 
v rámci výhod a dávek sociální péče. 
Konzultační hodiny ve Svatoplukově 
ulici č. 15: pondělí 9.00–12.00, 
14.00–16:30, čtvrtek 9.00- 12.00 
a dále po tel. domluvě.

SLUÒÁKOV

centrum ekologických aktivit 
města Olomouce, o. p. s. 

Skrbeňská 70, Horka nad Moravou
do 14. září
PO STOPÁCH BROUKA  PYTLÍKA  
výstava z říše hmyzu Ondřeje Sekory. 
Na výstavě se můžete rozluštit, co je 
která postavička z  knížek Ondřeje 
Sekory ve skutečnosti zač a dozvědět 
se o nich spoustu zajímavostí. Výstava 
obsahuje velkoplošné plakáty 
s ilustracemi jednotlivých literárních 
postav s  krátkým textem z  knihy. 
Nechybí fotografi e daného hmyzu 
z  reálného světa. Makrofotografi e 
pocházejí od Pavla Krásenského 
a Jitky Raisové. Díky nim tak můžou 
na výstavě návštěvníci vidět škvora 
obecného, ruměnice, mravence nebo 
třeba krtonožky. Jak ale tyto hmyzí 
celebrity vypadají ve skutečnosti? 
Nespletl se Ondřej Sekora při 
popisování jejich schopností či 
podoby. A  jakým broukem je ve 
skutečnosti Pytlík? 

RÙZNÉ...

Regionální pracoviště Tyfl oCentra 
Olomouc v Prostějově nadále 
poskytuje služby nevidomým

slabozrakým občanům na adrese: 
Kostelecká 17, Prostějov. Provozní 
doba: pondělí od 8:00 do 12:00 

a od 12:30 do 14:00. V úterý a ve 
středu po telefonické domluvě.

Svaz tělesně postižených v  ČR, o.s. 
v  Prostějově, Kostelecká 17, nabízí 
k  zapůjčení kompenzační pomůcky, 
např. Polohovací lůžka, ortopedické 
vozíky, chodítka, WC křesla aj. Služby 
jsme rozšířili o rozvoz pomůcek. 
Bližší info na tel.: 588 008 095, 
 724 706 773

SVAZ NESLYŠÍCÍCH 
A NEDOSLÝCHAVÝCH OSOB 

V ČR, z.s.
Svatoplukova 15, Prostějov 796 01, 

tel. 775 549 777
Provozní doba: úterý a středa od 8:30 
do 11:30 a od 13:00 do 16:30 hodin, 

čtvrtek jen pro objednané klienty. 
Můžete využít služeb našeho zařízení 

v podobě odborného sociálního 
poradenství a nabídky baterií do 

sluchadel a drobné příslušenství ke 
sluchadlům (hadičky, čisticí tablety 
či ušní tvarovky různých velikostí).  

V  neděli 14. srpna k  příležitosti 
DNI ŽIDOVSKÝCH PAMÁTEK 
proběhne v  11:00 hodin komento-
vaná prohlídka výstavy VIRTUÁLNÍ 
REKONSTRUKCE PROSTĚJO-
VSKÉHO TEMPLU v  kostele Čs. 
Církve husitské-Husův sbor. A  ve 
14:00 hodin se uskuteční KOMEN-
TOVANÁ PROHLÍDKA  NOVÉHO 
ŽIDOVSKÉHO HŘBITOVA za Br-
něnskou ulicí v Prostějově.

Ve středu 10. srpna od 14:00 hodin 
proběhne PREZENTACE KOM-
PENZAČNÍCH POMŮCEK FIRMY 
ADAPTECH, Na Splávku v  Doma-
myslicích. Od 14:30 hodin se můžete 
těšit na hudební vystoupení s  kytarou 
v  režii našich interpretů. Odjezd z  au-
tobusového nádraží autobusem č. 61, 
v 13:25 nebo č. 4, ve 13:35 hodin.

V  sobotu 27. srpna ve 14:00 hodin se koná třetí ročník charitativního běhu 
„KOBERSKÁ PĚTKA “, který pořádá SK Kobra, z. s. a poběží se pro Julinku 
z Brodku u Prostějova a Štěpánka z Rozstání se zdravotním postižením. Oběma 
holčičkám bude předám výtěžek ze startovního. Událost se koná v Hradčanech-
Kobeřicích od 14:00 hodin. Trasa hlavního běhu je 5 km. Registrace je možná na 
e-mailu: koberskapetka@seznam.cz (jméno, příjmení, tel. číslo, rok narození), 
nebo přes internetové stránky www.koberskapetka.cz. Prezentace proběhne 
27. srpna 2022 od 12:00 do 13:00 hodin.



Jan FREHAR
PROSTĚJOV Do jednatřicátého 
ročníku World Junior Tenis Finals 
2022 vstupovaly české tenistky 

pod obrovským tlakem. Hlavní 
favorit v turnaji týmů do 14 let na 
celkový triumf, navíc v domácím 
prostředí. Že by jim ale tlak svá-
zal nohy? Kdepak. Mužstvo ve 

složení Alena Kovačková, Laura 
Samsonová a Eliška Forejtková 
pod vedením kapitánky a rodač-
ky z Prostějova Petry Cetkovské 
neztratilo v průběhu turnaje je-
diný duel a v sobotu večer mohly 
všechny zmíněné oslavit v pros-
tějovském areálu, kde se šam-
pionát konal již potřiadvacáté, 
titul mistryň světa.  „Před holkami 
můžu jen smeknout klobouk, 
zvládly to neskutečně,“ hlásila po 
finálové výhře hrdá kapitánka. 
„Tento úspěch je pro nás jedním 
z největších v dosavadní kariéře,“ 
shodovaly se následně nové svě-
tové šampionky. 

ZPRAVODAJSTVÍ
Z TURNAJE A EXKLUZIVNÍ 
OHLASY S KOMPLETNÍM 

VÝSLEDKOVÝM SERVISEM 
WJTF 2022 NAJDETE NA 
STRANÁCH 45 A 46-47

navštivte   naše   internetové 
stránky    www.vecernikpv.cz

SPORT
KULTURA

SPOLEČNOST Pondělí 8. srpna 2022

Číslo 32 • Ročník 26

FC KOSTELEC NA HANÉ
FK JESENÍK

PÁTEK 12. 8. 18.00 HODIN
Fotbalový stadion v Kostelci

SK LIPOVÁ
FK MOHELNICE

NEDĚLE 14. 8. 17.00 HODIN
Fotbalový stadion v Lipové

SK PROTIVANOV
1.FC OLEŠNICE

NEDĚLE 14. 8. 17.00 HODIN
Fotbalový stadion v Protivanově

SOKOL OTASLAVICE
SOKOL VRCHOSLAVICE 1946
SOBOTA 13. 8. 17.00 HODIN
Fotbalový stadion v Otaslavicích

HANÁ PROSTĚJOV
SK ZVOLE

SOBOTA 13. 8. 17.00 HODIN
Fotbalový stadion Za Místním nádražím

SOKOL VRAHOVICE
SOKOL OLŠANY U PV

SOBOTA 13. 8. 17.00 HODIN
Fotbalový stadion ve Vrahovicích

              boje na zelených trávnících aneb K A M  Z A  F   T B A L E M
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Naleznete
uvnitř

Olympic řádil! První z  vrcholů 
Prostějovského léta přilákalo na pět tisíc 
fanoušků dvoustrana 26-27

JANDA JAKO
ZAMLADA

Prostějovské eskáčko nepotvrdilo 
výhru z  venku a  v  prvním domácím 
střetnutí jim sebral výhru Třinec

dvoustrana 32-33

PREMIÉRA
NAPOLOVIC

Úřadující mistryně VK Prostějov 
zahajují právě dnes přípravu na nový ročník 
extraligové soutěže. S čím? strana 43

HOLKY 
JDOU NA TO
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PROSTĚJOV Druhý domácí zápas po postupu do 
krajského přeboru sehrají o víkendu fotbalisté Konice. 
Na svém hřišti nastoupí proti naopak tradičnímu účast-
níkovi krajského přeboru Želatovicím. Utkání začne 
tuto neděli 14. srpna v 17:00 hodin.
Letos se Konice konečně dočkala. Nebyl snad v I.A třídě 
Olomouckého KFS jiný tým, který by tak dlouho prahl 
po postupu. Konice si jej ale vybojovala až letos na jaře, 
a to v přímém souboji o první místo s Olešnicí.
Od té doby začaly v Konici velké přípravy na krajský přebor. Trenér Petr Ull-
mann si byl podle svých slov vědom, že rozdíl mezi soutěžemi ve kvalitě je. 
Například v soubojovosti. A tak tým čekalo v letní přestávce hned několik sys-
témových změn. Třeba velmi tvrdá letní příprava. Fuška ale hráčům s koncem 
přípravy neskončila, naopak. V průběhu sezóny jsou v plánu pravidelně tři tré-
ninky týdně. Ostatně kouč Ullmann je znám coby náročný a velmi energický.
Druhou věcí jsou změny v hráčském kádru. Odešli David Holub či Luděk Knoll. 
Naopak do brány se postaví Jakub Nakládal, který chytával i třetí ligu. Tým rov-
něž posílili Josef Cibulka z Kralic na Hané či Petr Kovář z Lipové. Mužstvo dosud 
sázelo na nízký počet inkasovaných branek i na to, že velkou část soupeřů jedno-
duše převálcovalo. „Tohle ale nyní nemůžeme očekávat,“ varuje Petr Ullmann.
Pro tým Konice druhé domácí utkání nebude ničím jednoduchým. Želatovice 
mají s krajským přeborem bohaté zkušenosti. V předešlém ročníku skončily 
čtvrté. A jak obranou, tak útokem se řadily k tomu nejlepšímu v soutěži. Navíc 
Želatovice mají ještě jednu výhodu. Zatímco Konice založila „B“ tým až nyní, 
tým z obce u Přerova jej má delší dobu a navíc ve vyšší soutěži.  (sob)

ŠLÁGR VEČERNÍKU – FOTBAL

vs.

SRPNOVÝ
Restaurant Day 

se !

PROSTĚJOV Stále populárněj-
ší Restaurant Day zná svůj nový 
termín! Kuchaři, kuchařky, cuk-
ráři a  cukrářky, pekaři a  pekařky 
a  vůbec všichni milovníci dobré-
ho jídla a pití se sejdou 28. srpna 
dopoledne opět na zahrádce Ná-
rodního domu. A hledají se nové 
chutě!
Pokud máte čas, chuť a kuráž nabíd-
nout ostatním svou specialitu, mů-
žete se hlásit na e-mailu restaurant-
daypv@seznam.cz. „Pojďme se opět 
potkat ke konci prázdnin, popovídat 
si o  stráveném prázdninovém čase, 
neboť při ochutnávání nových či 
netradičních pokrmů máme skvělou 
příležitost k  seznamování a  výmě-
ně několika milých slov,“ zve jedna 
z  pořadatelek Milada Sokolová, 
předsedkyně Okrašlovacího spolku 
města Prostějova.
Akci, kterou zaštítilo Zdravé město 
Prostějov, pořádá Okrašlovací spo-
lek města Prostějova a Marky obchů-
dek Markéty Valentové. 
Pospěšte si, počet stolků je limito-
ván!  (red) 20
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Èešky nedaly 

konkurenci šanci
konkurenci šanci

PROSTĚJOV Smutná zpráva 
přišla o víkendu z fotbalového 
světa. Ve věku 76 let zemřel ně-
kdejší fotbalista Rostislav Vác-
lavíček. Rodák z Vrahovic byl 
úspěšným fotbalovým obrán-
cem, dosáhl například olympij-
ského titulu na Letních olympij-
ských hrách v Moskvě. Odehrál 
pak navíc skoro tři sta ligových 

zápasů, všechny za Brno. S fotba-
lem však začínal v rodném Pro-
stějově. Po hráčské kariéře se 
věnoval trénování, nejvýše vedl 
divizní mužstvo. Nechyběl při 
oslavách 115 let fotbalu v našem 
městě před necelými třemi lety. 
Při této příležitosti byl i uvedený 
mezi nejlepšími fotbalisty pros-
tějovské historie.  (sob)



Olympici v příštím roce oslaví neuvě-
řitelných 60 let na scéně. Na Prostě-
jovsku vystupovali mnohokrát, zatím 
naposledy to bylo před dvěma lety, 

kdy je na pláž U Vrbiček pozvala agen-
tura HIT TRADE organizátora Petra 
Zlámala. Tehdy návštěvnost zůstala za 
očekáváním, navíc mnohé z  přítom-

ných zaskočilo výrazné ochlazení, kte-
ré přišlo po teplém zářijovém dni. Pří-
tomným tak nezbývalo než se zahřát 
muzikou, přičemž frontman Olympi-

cu Petr Janda v tomto ohledu skutečně 
fungoval jako kotelna na sídlišti, a kdo 
dorazil, mohl si užít opravdu fantastic-
kou atmosféru.  

Uplynulý čtvrtek byla řada věcí jinak. 
Nejenže panovalo obzvláště teplé 
počasí, vzhledem k  tomu, že koncert 
skupiny Olympic pořádalo statutární 
město Prostějov v rámci probíhajícího 
Prostějovského léta 2022, měli na něj 
všichni příchozí na náměstí T. G. Ma-
saryka volný vstup. Nic tedy nebráni-
lo tomu, aby se celé náměstí naplnilo 
tisíci natěšenými posluchači, kteří se 
k sobě mnohdy tiskli doslova tělo na 
tělo. Radost z  celé akce měli nejen 
oni, ale také všichni provozovatelé 
zdejších restaurací a kaváren, jejichž 
zahrádky se rovněž zaplnily do po-
sledního místečka. 
Na začátku koncertu zazněly dvě no-
vější skladby, aby je posléze vystřídaly 
osvědčené „vály“ starých dobrých 

Olympiců. K  poslechu tak byly hity 
svižné i  romantické, ale hlavně ne-
smrtelné osobní výpovědi jako třeba 
v případě písní Dávno, Jako za mlada 
či Já nejsem zlej. Celému koncertu pak 
svědčilo perfektní nazvučení.  
Lidé odcházeli z  prostějovského 
náměstí naprosto nadšení, oceňo-
vali přitom zejména výkon osmde-
sátiletého Petra Jandy. „Byla to pec-
ka, nemělo to chybu, opravdu nejlepší 
koncert, co byl Prostějově,“ zhodnoti-
la za mnohé Jana Veselá. 
Spokojeni museli být i lidé z řad orga-
nizátorů. „Mám velkou radost, že jsme 
se výběrem Olympicu trefili do vkusu 
tak velkého množství lidí. Byl to úžasný 
zážitek poslouchat slova legendárních 
písní zpívaná tolika lidmi z Prostějova,“ 

PROSTĚJOV „Je tu někdo starší než já?“ otázal se ve čtvrtek 4. srpna 
zcela zaplněného prostějovského náměstí osmdesátiletý zpěvák sku-
piny Olympic Petr Janda. Přestože ve stejný okamžik v jeho okolí stálo 
hrubým odhadem k pěti tisícům lidí, neozval se nikdo. Navzdory tomu 
si tento „starý pán“ všechny ty mladíky a mladice pod pódiem zcela 
podmanil. A Večerník byl u toho! 

OLYMPICI ROZEZPÍVALI OLYMPICI ROZEZPÍVALI 

BYLI  JSME

U TOHO

KULTURA 252526 8. srpna 2022 WWW.VECERNIKPV.CZ

pro Večerník 
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FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

PROSTĚJOV Dvě oblíbené kapely 
Stracené Ráj a Olympic vystoupily 
minulý týden na náměstí T. G. Ma-
saryka v rámci Prostějovského léta. 
Obě skupiny přitáhly ve středu, re-
spektive ve čtvrtek uplynulého týd-
ne rekordní divácké návštěvy, což si 
pochvalovala i  náměstkyně primá-
tora pro kulturu v  Prostějově Mi-
lada Sokolová. Ta se v exkluzivním 
rozhovoru pro Večerník zároveň 
pochlubila tím, že osobně mohla 
pohovořit s  lídrem legendární ka-
pely Olympic Petrem Jandou a do-
konce si sáhnout na jeho kytaru. 

Michal KA DLEC
 Během uplynulého týdne se na 

pódiu před radnicí vystřídaly dvě 
oblíbené kapely. Jaký pocit máte 
z vystoupení skupiny Stracené Ráj?
„Velká spokojenost. Je báječné, že 
kapela, která byla založena nedaleko, 
právě v našem kraji, se vypracovala do 
takové formy. A slyšet z pódia hanác-
ké bigbít bylo skvělé. Nářečí a tradice 
je potřebné uchovávat a tato forma je 
přeci naprosto úžasná.“

 Právě kapela Stracené Ráj je po-
měrně hodně častým hostem v Pro-
stějově. Proč padla volba na tuto 
skupinu i během letošního Prostě-
jovského léta?
„Myslím, že odpověď nám dalo velké 
množství návštěvníků, kteří si tuto 
velmi oblíbenou kapelu přišli opět po-
slechnout.“

 Co říkáte na fenomenálního 
Petra Jandu? Měla jste možnost se 
s ním ve čtvrtek osobně setkat?
„Petr Janda a  ‚jeho kluci‘ neměli chy-
bu! Potkala jsem se s nimi a samozřej-
mě požádala o  fotografii. Byli velmi 
milí, dokonce jsem si mohla i sáhnout 
na Petrovu kytaru a  ukazoval mi, jak 

už je věkem sešlá… (úsměv) Což se 
o  něm samotném v  žádném případě 
říci nedá!“

 Koncert Olympicu ale trval 
pouhou hodinu, což jinak spoko-
jené diváky docela mrzelo. Byl to 
záměr nebo se stalo něco nepředví-
daného?
„Koncerty Prostějovského léta trvají 
vždy kolem hodiny. Není to tedy vů-
bec nic neobvyklého. A myslím si, že 
výkon, který pánové podali, byl feno-
menální! Nedokážu si ani představit, 
kdo druhý by takto v osmdesáti letech 
pobíhal na pódiu a  podával 
při tom neuvěřitelné pě-
vecké i  kytarové vý-
kony! Jsem navíc 
moc ráda, že na-
prosto zaplněné 
náměstí vyrov-
nalo a  možná 
navýšilo divác-
ký rekord z po-
sledních let, 
který v  mých 
očích držela ná-
vštěvnost kon-
certů kapel Mirai 
a  No Name. Opět 
se ukázalo, že Prostě-
jovské léto dokáže 
lidi nalákat do 

středu města a podpořit život i podni-
kání v něm.“

 Na co byste ve zbytku programu 
Prostějovského léta pozvala teď?
„Osmnáctého srpna nás čeká módní 
přehlídka, myslím si, že na své si při-
jdou všichni návštěvníci. Módní pře-
hlídka bude i připomenutím oslav pěti 
set let od položení základního kamene 
prostějovského zámku, tedy nás čekají 
i historické oděvy z pernštejnské doby, 
ale těšit se můžeme i na spodní prádlo, 
společenské i  casual šaty, stejně jako 

svatební módu. Prostějovské kul-
turní léto završí Václav Noid 

Bárta poslední srpnový 
čtvrtek pětadvacátého. 

Doporučila bych i ná-
vštěvu Kolářových 

sadů v  úterý 30. 
srpna, kde s  před-
stavením pod ši-
rým nebem Pod-
skalák vystoupí 
Moravské diva-
dlo Olomouc. 

Nenechte si ujít!“

BYLI  JSME

U TOHO

BYLI  JSME

U TOHO

PROSTĚJOV Šestnáct chlapeckých 
a  stejný počet dívčích týmů vstou-
pili v pondělí 1. srpna do mistroství 
světa hráčů do 14 let v  tenise, který 
už po třiadvacáté hostil Prostějov. 
Před úvodními zápasy se družstva 
pozdravila a složila přísahu na kurtu 
číslo jedna, kde proběhl zahajovací 
ceremoniál, jehož se zúčastnila řada 
významných hostů v čele s prostějov-
ským primátorem Františkem Jurou. 
Všech 32 celků včetně kapitánů se 
minulé pondělí seřadilo před prvním 
dvorcem na slavnostní nástup, který 
proběhl v plánovaných deset hodin. Na 
tenisových kurtech v Prostějově je přiví-

tala ředitelka turnaje Petra Černošková, 
zástupce mezinárodní tenisové federace 
ITF Matt Byford, předseda Národní 
sportovní agentury Filip Neusser, pre-
zident Českého tenisového svazu Ivo 
Kaderka, hejtman Olomouckého kraje 
Josef Suchánek a  již zmíněný primátor 
Statutárního města Prostějova František 
Jura. 
Z  úst Matta Byforda kromě pozdravu 
a  popřání štěstí všem zúčastněným za-
znělo také velké poděkování. „Musím 
vypíchnout organizaci a celkovou spolu-
práci, jaká zde v Prostějově panuje. Máte 
tu naprosto skvělý a špičkový tým, který 
dokáže vše perfektně nachystat a  není 

tak náhodou, že takto významná událost 
se zde koná už po třiadvacáté,“ prozradil 
Byford. 

Následovaly přísahy od vybraného 
hráče, kapitánky a  sudích. Následně si 
všichni zúčastnění vyslechnuli hymnu 

pořádající země a následně už ředitelka 
turnaje Petra Černošková otevřela letoš-
ní šampionát. 

Postupně ale přidala na kvalitě a  svou 
soupeřku přehrávala. Uzmula pro sebe 
první sadu v  poměru 6:3  a  do druhé 
sady vstoupila v podobném duchu. Na-
konec po hodině a jedné minutě přines-
la první bod do českého tábora po výhře 
6:2. Duel jedniček mezi Alenou Kovač-
kovou a Julií Stušek byl o chvíli odložen. 
Na vině byla přeháňka, která se prohnala 
Prostějovem. Ani tato pauza ale nevyko-
lejila domácí jedničku a v prvním setu 
dobře známou soupeřku dokázala pora-
zit hladce 6:2. Ve druhém dějství se ale 
Němka zvedla a úvod patřil jí. Vedla do-
konce 1:3 a měla možnost zvýšit vedení. 
To však česká naděje nepřipustila a zača-
la obracet skóre. Za stavu 5:3 šla podávat 
na vítězství v turnaji a po skvělých výmě-
nách a náročném gamu mohla společně 
s kapitánkou a svými spoluhráčkami sla-
vit. Děvčata se pak ještě domluvila i na 
závěrečné čtyřhře, kterou obstarala Eliš-
ka Forejtková společně s Laurou Sam-
sonovou, a i v ní Češky zvítězily 2:0 na 
sety. Během celého turnaje tak neztratily 
jediný duel. 
Hodnocení kapitánky Petry Cetkovské: 
„Přišlo zcela jiné počasí a od rána jsme tak 
řešily i  různé věci kolem. Měnil se výplet 
a promýšlely jsme i taktiku. Holky to stejně 
jako celý turnaj zvládly bravurně a musím 
před nimi smeknout klobouk. Už teď jsou 
skvělé hráčky a já jim k tomuto úspěchu ze 
srdce gratuluji.“
Čeští reprezentanti měli za sebou ve 
vyřazovacích bojích tři úspěšné bitvy 
a chtěli na ně navázat i v zápase o deváté 
místo proti nasazeným jedničkám z Itá-
lie. V prvním duelu nastoupil Jan Raštica 
proti Ciurnellimu a oba sety s ním doká-
zal držet krok. O jeden brejk byl ale vždy 
lepší italský tenista a  připsal tak první 
bod pro svůj tým. Ve druhém se na kur-
tu představil Filip Košarko, který se vrátil 
po dni volna. A znovu na turnaji odehrál 
třísetovou bitvu. Tentokrát v ní byl ale 
úspěšnější italský tenista Marigliano, 
který dokázal vyhrát v  super tiebreaku 
10:7 a rozhodl o vítězství celku z jihu Ev-
ropy. Po vzájemné dohodě odehráli klu-
ci ještě čtyřhru a v ní byl úspěšnější český 
pár Raštica, Brückner, který utekl soupe-
ři z mečbolu a v super tiebreaku zvítězil 
11:9. Konečné skóre tak bylo 2:1  pro 
Itálii a Češi uzavřeli první desítku. 

Hodnocení kapitána Jiřího Kulicha: 
„Zase to byly neuvěřitelně těsné zápasy, 
které rozhodovaly maličkosti. Věděli jsme 
o síle Italů, jsou také úřadující mistři Evropy 
a dnes to ukázali. Kluci jim ale bojovností 
nedali nic zadarmo a chybělo pár lepších 
rozhodnutí v klíčových momentech.“ 
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ITA KAZ EKV ARG body poø. KOR BUL MAR JAR body poø.

NÌM KOL ŠVÝ MEX body poø.

Skupina A Skupina B

Skupina C Skupina D

chlapci

1:2 2:1 2:1 2 2

2:1 2:1 2:1 3 1

1:2 1:2 0:3 0 4

1:2 1:2 3:0 1 3

3:0 1:2 3:0 2 2

0:3 1:2 1:2 0 4

2:1 2:1 3:0 3 1

0:3 2:1 0:3 1 3

0:3 2:1 1:2 1 3

3:0 1:2 2:1 2 1

1:2 2:1 0:3 1 4

2:1 1:2 3:0 2 2

2:1 2:1 2:1 3 1

1:2 1:2 1:2 0 4

1:2 2:1 2:1 2 2

1:2 2:1 1:2 1 3

USA JAP SLO ÈES body poø.

3:0 2:1 3:0 3 1

0:3 1:2 3:0 1 3

1:2 2:1 3:0 2 2

0:3 0:3 0:3 0 4

2:1 3:0 2:1 3 1

1:2 3:0 2:1 2 2

0:3 0:3 0:3 0 4

1:2 1:2 3:0 1 3

3:0 3:0 3:0 3 1

0:3 1:2 2:1 1 3

0:3 2:1 1:2 1 2

0:3 1:2 2:1 1 4

2:1 3:0 3:0 3 1

1:2 3:0 3:0 2 2

0:3 0:3 1:2 0 4

0:3 0:3 2:1 1 3

Skupina A Skupina B

Skupina C Skupina D

ÈES ARG KOR KAN body poø. SVK AUS BRA TUN body poø.

USA VBR LOT SRB body poø.NÌM JAP IND EGY body poø.

dívky

Když se vrátíme ještě k základním 
skupinám, kde se dalo získat kýženou 
výhru navíc?
„Myslím si, že už při prvním zápase s Ame-
ričany to šlo. Po singlech jsme měli vyrov-
naný stav. Bohužel v  tom deblu to bylo 
špatné, to se bohužel stane. Proti Slovinsku 
si všichni myslíme, že to určitě šlo. Tam 
jsme mohli udělat výsledek, ale bohužel 
soupeř nastoupil ve skvělé formě a  hrál 
dobře. Byl v ten den lepší a zaslouženě nás 
porazil.“

Vy jste pravidelně končili od stře-
dečního duelu jako poslední. Jak ná-
ročné to bylo vydržet fyzicky i v dalších 
dnech?
„Fyzicky to bylo strašně náročné. Někdo 
musel navíc hrát dva zápasy v jednom dnu 
a to bylo opravdu cítit. Být tam víc jak pět 

hodin v  takovém vedru 
a na tom vyprahlém kurtu je oprav-
du hrozný. (smích) Byli jsme tu ale jako 
jeden tým a snažili jsme se pořád heco-
vat, takže se to dalo zvládat.“

Kde se vždy našla ta síla, že jste utká-
ní dokázali otáčet i z matchballů soupe-
ře?
„Nechtěli jsme vzdát ani míč a  bojovali 
jsme. Už proti Japoncům, kdy jsme unikali 
asi z  pěti matchballů, to bylo jasně znát. 
Hecovali jsme se, že to dáme, a bavilo nás 
být ještě na kurtu. Ta největší síla tak byla 
právě v té bojovnosti a pomoci jeden dru-
hému.“

Který ze zápasů se vám vydařil a kde 
to naopak zkrátka nešlo?
„U mě se to odehrálo hned v první den 
proti Američanům, kde jsem porazil jejich 

jedničku asi po čtyřech hodinách opravdu 
náročného boje. Tam jsem se cítil skvěle 
a  myslím si, že to byl jeden z  nejlepších 
zápasů, co jsem kdy odehrál. Jenže vzápě-
tí přišla čtyřhra a odehrál jsem ji naprosto 
tragicky.“

Na turnaj jste se dostali díky divoké 
kartě. Dá se tak finální desáté místo brát 
pozitivně?
„Vždycky lepší nějaké místo než posled-
ní… (usměje se) Desáté místo nemůžeme 
já ani nikdo jiný z  týmu včetně kapitána 
hodnotit pozitivně.“ 

PROSTĚJOV Tenisté i  tenist-
ky toho na dvorcích v  Prostějově 
odehráli během jediného týdne 
opravdu dost. Ve čtvrtek podvečer 
tak přišlo zasloužené odreagování, 
které si všichni zúčastnění opravdu 
užili. 

Na nedalekou plumlovskou přehradu 
vyrazili sportovci autobusem a čekala 
na ně společná večeře, různé soutěže 
a hry, ale také tradiční diskotéka, která 
pokračovala až k desáté hodině večer-
ní. Tradičně oblíbená akce měla také 
letos své místo v kalendáři a vytvořila 

i řadu nových přátelství. Tuto dopro-
vodnou akci velmi kvitovala Meziná-
rodní tenisová federace ITF, když si ji 
ani její zástupci nenechali ujít. Večer 
zakončil ohňostroj a pak se jelo zpátky 
do hotelu, protože ráno už tenisté zno-
vu předváděli svůj um. 

PROSTĚJOV Poslední duel skon-
čil pro Čechy výhrou v  deblu, která 
ale porážku od Itálie už neodvráti-
la. Kluci bojovali, co jim síly stačily, 
nicméně na letošní špičku to zkrátka 
nestačilo. Rozhodně se však ukázalo, 
že divokou kartu nedostal domácí 
celek náhodou. V konečném důsled-
ku měl bilanci vyrovnanou: tři výhry 
a tři prohry stačily na konečné desáté 
místo. 
Při všech hodnoceních cenil kapitán Jiří 
Kulich bojovnost českého výběru a neji-
nak tomu bylo i v tom celkovém. „Naším 
největším pozitivem byla jednoznačně 
bojovnost. Kluci se vzájemně podporovali 
a nevypustili jediný míček, čímž se snažili 
vyrovnat i těm žebříčkově lepším hráčům, 
a podařilo se jim to. Proto jsme takto vyd-
řeli i řadu utkání po dlouhých bitvách, kdy 
jsme často utíkali ze soupeřova mečbolu,“ 
prozradil na úvod.  
S umístěním hráči příliš spokojení nebyli. 
„Není to příčka, pro kterou jsme sem jeli, 

ale na divokou kartu to musíme brát rela-
tivně pozitivně, i  když jsme samozřejmě 
chtěli do čtvrtfinále. Nutno však říct, že 
skupina byla opravdu těžká,“ potvrzovala 
dvojice David Brückner a Jan Raštica. 
Stejně tak to viděl i trenér, který výsledek 
ovšem nebere jako katastrofu a sportovně 
přiznává, že zde zkrátka byly lepší celky. 
„Herní kvalitou to letos zkrátka na medaili 
nebylo. Jak už říkali i sami kluci a já před 
turnajem, mezi tu osmičku jsme se chtěli 
nacpat. V případě jiného losu by to možná 
i šlo, ale i to desáté místo je solidní a hlavně 
přístup hráčů musím opravdu pochválit,“ 
vzkazuje Kulich.
„Mistrovství je opravdu náročné. Obsahuj 
šest zápasů v šesti dnech a když tam denně 
odehrajeme takových hodin, tak se to musí 
i  na únavě podepsat. Kluci každopádně 
pracovali skvěle pospolu a  nebyly žádné 
potíže. Hodně si zahráli všichni tři a moc 
nám samozřejmě pomohly i  podmínky, 
které nabízí zdejší areál na regeneraci,“ do-
dal nehrající kapitán. 

PROSTĚJOV Na turnaji byl mla-
dý tenista spadající právě pod TK 
Agrofert Prostějov Filip Košárko (na 
snímku) týmovou jedničkou a svou 
roli plnil znamenitě. Od úvodního 
duelu ale většinu svých zápasů trávil 
na kurtu velké množství času a byl 
to pravidelně boj o každý míček. 
To se také odrazilo i na jeho zdra-
votním stavu a páteční duel musel 
kvůli bolestem v zápěstí vynechat. 
V sobotu už byl ale opět připraven a i když porážku 
s Itálii neodvrátil, rozhodně zanechal skvělý dojem. 
S celkovým umístěním spokojen nebyl, ale přístup 
a atmosféru v mužstvu si nemohl vynachválit.

turnaj turnaj 

a exkluzivní rozhovory
pro Veèerník
Jan FREHAR 

lišta partnerù

„Těžká základní skupina, desáté místo 

ale asi odpovídá našim kvalitám,“
ohlédnul se za turnajem kapitán Jiří Kulich



libovala si náměstkyně prostějovského 
primátora Milada Sokolová zodpověd-
ná za kulturu ve městě. 
A  spokojen byl i  sám Petr Janda. 
„Jste báječné publikum, moc jsme 
si to užili, Díky,“ vzkazoval publi-
ku přes Večerník, který s  ní získal 
exkluzivní rozhovor. Ten přinese 
v jednom z příštích vydání.
Vystoupením Olympicu Prostějovské 
léto rozhodně nekončí. Už ve čtvrtek 
18. srpna se před radnicí bude ko-
nat Módní přehlídka prostějovských 
firem, během níž vystoupí výborná 
prostějovská herečka a zpěvačka Nina 
Horáková. O týden později se tamtéž 
představí zpěvák Václav Noid Bárta 
a vše uzavře zářijový koncert Michala 
Davida.  

OLYMPICI ROZEZPÍVALI 
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jak na Olympic zdarma… 

PROSTĚJOV Dehonestující proti-
židovské plakáty, vězeňské obleče-
ní, knížky či dopisy běžných židov-
ských obyvatel Prostějova, sbírku 
hodinek mecenáše Bruno Wintera, 
na kameru zachycené poutavé vy-
právění Maud Beerové, ale třeba 
i  spletitý osud dramatika Maxe 
Zweiga a jeho manželky Margarety.  
To vše a mnohé další přináší výsta-
va Návrat domů nežádoucí, která 
je od uplynulého čtvrtka 4. srpna 
k  vidění ve Špalíčku prostějovské-
ho muzea. 

Martin ZAORA L 
Výstava se koná 80 let od prvních hro-
madných transportů prostějovských 
Židů do koncentračních táborů. Při-
pomíná tak osudy obyvatel našeho 
města, kteří na přelomu června a čer-
vence roku 1942 byli nuceni nastoupit 
cestu, z níž už nemělo být návratu. Vše 
je představeno na příbězích konkrét-
ních lidí. 
„Nepřátelství vůči cizincům či zá-
stupcům odlišných kultur můžeme 
nepochybně vnímat i dnes. Pokud se 
situace ve společnosti zhoršuje, na-
bývají tyto nálady na intenzitě. Proto 
bychom si měli připomínat k  čemu 
tato nenávist může vést a  pokusit se 
ji nahradit nadhledem a přátelstvím,“ 
odůvodnila vznik výstavy Veronika 
Hrbáčková, ředitelka prostějovského 
muzea, které expozici připravilo ve 
spolupráci se spolkem Hanácký Jeru-
zalém, statutárním městem Prostějov, 
státním okresním archivem a  Pamětí 
národa. 

„Dávní židovští obyvatelé Prostějova na-
šemu městu rozhodně ostudu nedělali. 
Naopak byli velkou oporou nejen hos-
podářského, ale i kulturního a společen-
ského života. I proto stojí za to, abychom 
si jejich často tragické osudy připomí-
nali,“ poznamenal předseda spolku Ha-
nácký Jeruzalém Michal Šmucr během 
vernisáže, na níž zazněly i trefně vybrané 

básně kanadského písničkáře a básníka 
Leonarda Cohena v podání ředitele pro-
stějovské knihovny Aleše Procházky.  
Výstavu Návratu domů nežádou-
cí můžete navštívit až do 30. října 
v  Galerii Špalíček, kterou najdete 
v  Uprkově ulici v  Prostějově. Ote-
vřeno je denně mimo pondělí od 
9.30 do 17.00 hodin.
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PROSTĚJOV Prostějovské letní kino 
navazuje na červencový program kome-
dií Řekni to psem, kterou bude promítat 
na nádvoří zámku již tento pátek 12. srp-
na ve 21:00 hodin. Hned druhý den se 
pak budete moci ve stejný čas přijít po-
dívat na thriller Sin City – Město hříchu.
„Dita místo vytouženého miminka dostane 
od svého přítele Filipa mladou border kolii, 
přestože nikdy žádného psa nechtěla. Navíc 
Ditě pejskařská komunita připadá směšná 
a nesnáší psí exkrementy. Celý příběh začí-
ná tím, že do jednoho šlápne. Opravdu to 
znamená štěstí?“ Ve filmu uvidíte Bereniku 
Kohoutovou, Štěpána Benoniho, Hanu Va-
gnerovou, Jiřího Lábuse a další. 
Sobotní večer bude patřit známému thri-
lleru Sin City – Město hříchu. „Detektiv 

John Hartigan chce před odchodem do
předčasného důchodu uzavřít případ je-
denáctileté Nancy Callahanové unesené
psychopatickým, sériovým vrahem. Kri-
minálník Marv zase potkal tu nejkrásnější
ženu ve svém životě. Voněla jako anděl
a  darovala mu nejúžasnější milostnou
noc. Ale ráno vedle něj Goldie leží mrtvá.
Toto nemůže Marv nechat bez pomsty.
A  pak je tu ještě tajuplný muž Dwight
pokoušející se zabránit válce policie a ma-
fie s  gangem prostitutek. Film se třemi
různými hrdiny spojuje místo děje Basin
City…“ Ve snímku hrají Bruce Willis, Je-
ssica Alba, Mickey Rourke a spousta dal-
ších. Bude se promítat v originálním zně-
ní s titulky. Na oba dva filmy činí vstupné
100 korun.  (tez)

Letní kino zahraje
komedii a thriller

pro Večerník 

Michal
SOBECKÝ

původní 
reportáž

Kapela v  čele s  Markem Ošťádalem, 
známým také jako Pepin z Hané, začala 
svou klasikou: písní Pomalo. Pomalo 
ale koncert neodsýpal, právě naopak. 
Lehčí tempo skupina umně střídala 
s rychlejšími rytmy. A celý koncert do-
plňovaly proslovy frontmana. „Me sme 
Stracené ráj, kdo nás neznáte. A me vám 
dneska zahráme. Zahráme vám neja-
ký pesničke. A první, respektive druhá 
bude věnovaná všeckém melovníkum 
turistike,“ pravil k  publiku Marek Oš-

ťádal. Se svými čtyřmi kolegy už hraje 
nějaký pátek. Ukázalo se ale, že někte-
ří přítomní skupinu skutečně neznají. 
„Kapelu slyším poprvé. Možná někdy 
dříve v rádiu,“ uvedla Ivana Dostálová. 
„Jejich hudba se mi líbí. Mluvím tak 
také, takže jim rozumím,“ dodala se 
smíchem poté, co kapela spustila hity 
jako Hanák, Pískáč nebo Trávníkář.
Smích ostatně doprovázel celý průběh 
koncertu. Bavily texty, bavili hudebníci. 
„Só tade nějaky ježibabe? Vždecky se 
v  publiku nějaka najde, to jsme radi,“ 
zvolal na zaplněné náměstí Marek Oš-
ťádal. Ten záhy zjistil, že na motorce 
přijelo posluchačů a  fanoušků jen po-
málu. Ať už ale lidi přišli pěšky, nebo 
přijeli autem, byli vesměs nadšení. 
Hodinový koncert, kdy zazněly kromě 

kytary, baskytary a bicích taky klávesy 
a tamburína, si lidi užili. 
„Bylo to úžasné, líbilo se mi to. Naživo je vi-
dím poprvé. Jejich písničky moc neznám. 
Ale jsou úžasní,“ ocenila Pavlína. V závěru 
potěšili krásným sólem kytarista Alexan-
der Zárivnij a recitováním Marek Ošťádal. 
Ten byl po koncertě neméně nadšený 

než fanoušci. Užít si tak mohl velkou dě-
kovačku a taky dvojitý hudební přídavek. 
„Hrozně rádi hráváme v hanáckých met-
ropolích. Tam se lidi sjedou i z vesnic a má 
to ještě lepší atmosféru než na vesnicích,“ 
poznamenal po koncertě v exkluzivním 
rozhovoru, který vám Večerník zproos-
tředkuje v příštím tištěném vydání.

PROSTĚJOV Pravé hanácké bigbít dorazil ve středu do Prostějova 
z Nákla na Olomoucku. O půl osmé před radnicí začala zvuková 
zkouška kapely Stracené ráj, známé pro svůj neotřelý projev na pó-
diu a zpěv v hanáčtině. Už samotná stála za to. V jednu chvíli se do to-
ho skupina pustila i pěvecky. A tak se stalo, že se jí prvního potlesku 
dostalo ještě před koncertem, který se konal v rámci Prostějovského 
léta 2022. A u toho Večerník nesměl chybět.

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

MOSTKOVICE Mostkovické letní 
kino si pro návštěvníky opět připravilo 
bohatý program. Tento týden se může-
te těšit na české komedie V létě ti řeknu, 
jak se mám a Kdyby radši hořelo a také 
na pohádku Zakletá jeskyně. Kromě 
toho bude na děti před nedělním pro-
mítáním pohádky čekat ještě zábavné 
překvapení.
Ve středu 10. srpna se ve 21:00 hodin bude 
v Mostkovicích hrát česká komedie V létě 
ti řeknu, jak se mám. Komedie pojednává 
o přátelích, kteří se za každou cenu snaží 
naplnit životní cíl být šťastný. Film pood-
krývá spleť vztahů a ukazuje reálné a sou-
časně komické situace, které přináší sám 
život. Na plátně uvidíte Terezu Kostkovou, 
Simonu Babčákovou, Ondřeje Sokola 
a další. Vstupné činí 100 korun.
V pátek 12. srpna se od 21:00 hodin opět 
můžete přijít podívat na komedii Kdyby 

radši hořelo. „Filmová komedie o dobro-
volných hasičích s Miroslavem Krobotem,
Michalem Isteníkem nebo Annou Polív-
kovou v hlavních rolích. Klidný a spokoje-
ný život ve vsi totiž zničí podezření na akci
teroristů…“ Za lístek na toto představení
zaplatíte 120 korun.
V nedělí 14. srpna promítání filmu Zakletá
jeskyně začne už ve 20:30 hodin. „Pohád-
ka vypráví pověst o zázračné jeskyni, v níž
jsou uložené vzácné poklady. Je mezi nimi
i obyčejná sůl, kterou lidé potřebují nejvíc.
Jsou zde však i drahokamy, ale toho, kdo by
chtěl některý z nich odnést, postihne dáv-
ná kletba.“ Ve filmu hrají například Táňa
Pauhofová, Karel Dobrý nebo Ondřej
Kraus. Vstupné činí 100 korun. A  právě
před promítáním této pohádky si pro vás
v letním kině připravili překvapení. Pro děti
tam přichystá program společnost Zábav-
né atrakce, tak určitě přijďte!  (tez)

 zaburácel po hanácke

První den:
Holky zaèaly skvìle,
Èeši na favorita nevyzráli

Češky jako nasazené jedničky směřova-
ly do duelu s Kanadou v pozici jasného 
favorita. Po slavnostním ceremoniálu 
se jako první představila na kurtu Laura 
Samsonová, která dvojce kanadského 
výběru povolila pouhé tři gamy a jedno-
značně došla pro první bod domácího 
výběru. O  stejný výsledek poměrem 
6:2, 6:1  se postarala i  jednička výběru 
Petry Cetkovské Alena Kováčková, kte-
rá porazila Nadii Lagaev a po dvouhrách 
mohly Češky slavit první vítězství ve 
skupině. Nic náhodě pak holky nepone-
chaly ani v následné čtyřhře a i do třetice 
zopakovaly shodný výsledek. První krok 
k vytouženému cíli tak proběhl na jed-
ničku. 

První den:
Holky zaèaly skvìle,
Èeši na favorita nevyzráli

Hodnocení kapitánky Petry Cetkovské: 
„Kanada pro nás byla velkou neznámou, 
ale my jsme chtěly úspěšně vstoupit do tur-
naje a nic jsme nepodcenily. Výsledek sice 
napovídá, že to byl jednoznačný duel, ale 
zase tak jednoduché to nebylo a holky to 
zvládly především svými skvělými výkony.“
Chlapci pod vlaječkou České republiky 
se představili hned na vedlejším kurtu, 
kde proti nim stál jeden z hlavních favo-
ritů na celkové vítězství z USA. V prv-
ním duelu se představil David Brückner, 
který těžil z velmi dobré hry a dokázal 
první set uzmout poměrem 6:4. Další 
dva sety už ale patřily favoritovi duelu 
a  Keaton Hance dokázal utkání otočit 
ve svůj prospěch. Následoval souboj 
jedniček, v němž si Filip Košárko (TK 
Agrofert Prostějov) dokázal po dlouhé 
bitvě poradit s Carlem Ngounouem ve 
třech setech a  vyrovnal proti Američa-
nům stav. O vítězi duelu tak musela roz-
hodnout až čtyřhra, která nabídla přeta-
hovanou o každý míček v úvodních pěti 
gamech. Bohužel pro domácí hráče byli 
v  rozhodujících momentech přesnější 
hráči Spojených států a v dalším průbě-
hu už utkání jednoznačně opanovali. 

Hodnocení kapitána Jiřího Kulicha: 
„S Američany to bylo po singlech vyrovna-
né. Oba zápasy byly třísetové, velmi kvalitní 
a tušil jsem, že větší šanci bychom měli přes 
ty singly. V deblu nás soupeř jasně přehrál. 
Určitě ale dobrý vstup do turnaje. Kluci se 
na to těšili a předvedli dobré výkony.“  

Jízda Èešek pokraèovala,
kluci pøišli o nadìji

Ve druhém skupinovém zápase čekal 
v úterý na česká děvčata duel s Argen-
tinou, která byla do turnaje nasazena 
z  osmé pozice. První utkání obstarala 
tentokrát Eliška Forejtková a vystřídala 
tak Lauru Samsonovou. Souboj s  Lu-
nou Cinalli trval přes dvě a půl hodiny 
a úspěšněji ho zvládla česká hráčka, která 
musela skóre otáčet, když ztratila první 
sadu v tie-breaku. Pak už ale dominovala 
a  soupeřce povolila jen tři hry. Souboj 
jedniček byl pak opět jednoznačnou 
záležitostí pro Alenu Kováčkovou, která 
předvedla znovu vynikající výkon a sou-
peřku Sol Larraya Guidi vyprovodila 
přesně za hodinu po setech dvakrát 6:1. 
S jistotou druhého bodu vstoupila Ale-
na Kováčková i do čtyřhry a s parťačkou 

Laurou Samsonovou ovládly za necelou 
hodinu i tento duel zcela jasně 6:0, 6:2. 
Po dvou dnech tak holky ztratily jediný 
set a vyhrály všech šest utkání. 
Hodnocení kapitánky Petry Cetkovské: 
„Věděly jsme, že hráčky ze španělsky mlu-
vících zemí budou velmi dobré antukářky, 
což se potvrdilo. Eliška měla proti sobě 
opravdu dobrou soupeřku a dokázala zá-
pas vybojovat. Následně předvedla kvalitní 
výkon i Alča a čtyřhru zvládly holky taky 
skvěle.“
Chlapci museli proti Slovinsku zvítě-
zit, aby si udrželi naději na postup do 
dalšího kola. V  prvním utkání se opět 
představil David Brückner, který vedl 
vyrovnanou bitvu se Svitem Suljičem. 
Koncovka prvního setu ale domácímu 
hráči nevyšla a  Slovinec se dostal do 
vedení 1:0 na sety. Ve druhém setu se 
podařilo soupeři odskočit a náskok už 
do konce druhého setu nepustil. Po prv-
ním duelu tak Češi opět prohrávali a Fi-
lip Košárko musel dotahovat. Na Slo-
vince Žigu Šeška si nadějný tenista věřil, 
ale v  duelu tahal za kratší konec. Jeho 
soupeř hrál opravdu fantasticky a i přes 
velkou snahu nedokázal domácí hráč 
na svého soka vyzrát. Soupeř rostl mí-
ček po míčku a po triumfu v první sadě 
jasně ovládl i druhou poměrem 6:1 a za-
jistil Slovincům druhý bod, vítězství 
a také jistý postup do čtvrtfinále. Češi už 
naopak věděli, že se jich boje o medaile 
týkat nebudou. V  závěrečné čtyřhře si 
pak po dvou porážkách David Brückner 
alespoň spravil chuť, když společně s Ja-
nem Rašticou dokázali zvítězit. 

Hodnocení kapitána Jiřího Kulicha: 
„Žili jsme v tom, že proti Slovincům bychom 
mohli mít šanci. Ale ukázali, že přijeli ve skvě-
lé formě. Skončili čtvrtí na Evropě a i v jed-
notlivcích ukázali progres. Po singlech bylo 
jasno. Byly to dobré zápasy, ale sportovně je 
nutné přiznat, že soupeř byl lepší. Potěšil mě 
vítězný debl, kde to kluci nevzdali.“

Tøetí den:
Vítìzství slavily 
oba domácí celky

V  rámci posledních soubojů v  základ-
ních skupinách čekala na Češky další 
prověrka ze světového tenisu. Po du-
elech s  Kanadou a  Argentinou přišla 
na řadu Asie a  měření sil s  nadějnými 
Korejkami. V posledním dnu dvouher 
dostala volno jednička týmu Alena Ko-
váčková, která nastoupila až do závěreč-
né čtyřhry. Během skupin tak kapitánka 
Petra Cetkovská rozdělila zátěž rovným 
dílem mezi všechny tři hráčky. V  prv-
ním duelu se tak představila Eliška Fo-
rejtková, která se svým výkonem nebyla 
spokojená, ale i přesto se dokázala kous-
nout a po více než dvou a půl hodinách 
přinesla do českého tábora první bod. 
V  druhém duelu se představila Laura 
Samsonová a  ta Korejce Ju povolila 

pouze pět her a po hodině a čtvrt přines-
la druhý bod a i třetí výhru ve skupině. 
V závěrečné čtyřhře chtěly holky udržet 
stoprocentní bilanci. První set jim sice 
hrubě nevyšel, ale pak se nakoply k lepší-
mu výkonu a i devátý duel skončil vítěz-
ně bez ztráty duelu. 
Hodnocení kapitánky Petry Cetkovské: 
„S Koreou jsme sestavu opět protočily a hol-
ky to znovu zvládly. Eliška se trápila spíše 
sama se sebou, ale bojovala a přineslo jí to 
ovoce. Laura pak přinesla druhý bod a ve 
čtyřhře holky ukázaly, že se dokáží zved-
nout i po nevydařené úvodní sadě.“
Chlapci České republiky v  posledním 
zápase hráli o třetí příčku proti nasaze-
ným Japoncům. Ve třetím dnu dostali 
prostor oba hráči domácího Prostějova 
a po úmorné bitvě se jim podařilo svého 
soka porazit. Už první duel se protáhl na 
tři sety a Jan Raštica proti Matsumurovi 
bojoval, ale po prvním úspěšném setu 
na soupeře v  následujícím průběhu 
nestačil. Filip Košárko pak ale potvrdil 
pozici jedničky a proti Tabatovi dokázal 
skóre vyrovnat, když ho porazil ve dvou 
setech. O vítězi tak musela rozhodnout 
čtyřhra. V ní Košárko s Rašticou bojo-
vali o každý míč a po prvním ztraceném 
setu to nezabalili a zadařilo se jim už ve 
druhé sadě vyhrabat i z mečbolů soupe-
ře. Následný super tie-break byl znovu 
bitvou o každý bod a nakonec byli opět 
úspěšnější čeští hráči. 

Hodnocení kapitána Jiřího Kulicha: 
„S Japonskem velmi napínavý souboj, který 
byl o pár míčkách, kde se rozhodovalo, kte-
rá strana je zvládne lépe. Musel rozhodnout 
debl a super tie-break, který skončil 13:11. 
To byla totální rovina a jsme spokojení, že 
jsme to dokázali urvat bojovností a srdcem.“ 

Hodnocení skupin oèima
kapitánky Petry Cetkovské:

 „Chtěli jsme během skupin protočit všech-
ny tři holky, což se nám podařilo. Týden je 
dlouhý a  každá si tak zasloužila určitou 
pauzu. Obzvláště to počasí, které tu nyní 
panuje, je hodně únavné. Jsme rády, že jsme 
skupinu ovládly bez ztráty kytičky. Dodá 
jim potřebné sebevědomí a i pro soupeřky je 
to signál, že to holky myslí vážně. Věřím, že 
se s tím tlakem favoritek a domácího pro-
středí dokážeme poprat.“

Hodnocení skupin 
kapitána Jiøího Kulicha: 

„Řekl bych, že nám trošku schází rychlost 
v úderech. Nechybí nám ale nasazení a bo-
jovnost. Bojím se trochu toho, aby nám nedo-
šla šťáva, protože všechny ty zápasy jsou hod-
ně bojovné a určitě nás jiný průběh nečeká 
ani v dalších dnech. K tomu ještě to vedro, ale 
nutno dodat, že takto to má většina celků.“

Èešky v semifinále,
kluci pøehráli Maroko

Tuzemské reprezentantky zvládly skvěle 
i první duel vyřazovací části a stále ne-

poznaly hořkost porážky. Ve čtvrtfinále 
na ně čekal souboj s Japonkami a opět 
potvrdily pozici favoritek. Do dvouher 
nominovala kapitánka Lauru Samso-
novou a  Alenu Kovačkovou, které své 
duely zvládly a zajistily si tak postup do 
bojů o medaile. V prvním duelu nedala 
Laura Samsonová příliš šanci Japonce 
Kosakaové a  během celého duelu jí 
povolila pouhé čtyři hry. Po vítězství 
dvakrát 6:2 tak získala první bod. Výhra 
v úvodním duelu dodala klid i jedničce 
Aleně Kovačkové, která v  první sadě 
předvedla koncert a kanárem vyprovo-
dila Sonobe z kurtu. Do druhého setu se 
ale Japonka zvedla a vyrovnaný set mu-
sel rozhodnout až tiebreak. V něm už ale 
opět dominovala česká hráčka a krátce 
po třinácté hodině bylo v domácím tá-
boře opravdu veselo. 
Hodnocení kapitánky Petry Cetkovské: 
„Povedlo se všechno, jak jsme si představo-
valy. Laura odehrála velmi vydařený zá-
pas a při takovém výkonu na ni soupeřka 
zkrátka stačit nemohla. Alča pak do druhé 
duelu vstoupila skvěle, ale Japonka to neza-
balila a ve druhém se dokázala vyrovnat, 
kde jí šel skvěle forhend. Alča to ale v tiebre-
aku zvládla a je pro nás důležité, že jsme 
nemusely absolvovat delší duely.“
Na vedlejším kurtu bojovali chlapci 
České republiky o souboje v lepší části 
pavouka o umístění. Na ně čekal soupeř 
z Maroka. Do prvního duelu nominoval 
kapitán tentokrát opět svou dvojku Da-
vida Brücknera, který svedl další velkou 
bitvu proti Guessousemu. V první sadě 
slavil africký tenista, který na kurtu vlá-
dl. Od druhého setu se ale domácí hráč 
zvednul a v následujícím průběhu se do-
kázal vyrovnat soupeři a postupně přebí-
rat otěže zápasu. Po více než dvou hodi-
nách tak mohl slavit zisk prvního bodu. 
Do druhého duelu nastoupila jednička 
výběru Filip Košarko. Průběh zápasu 
pak byl velmi podobný předchozímu 
duelu. Maročan Mussoum získal první 
sadu, ale Košarko dokázal zápas srovnat 
a v rozhodující sadě urvat na svou stra-
nu. I kluci tak mohli slavit vítězství a boje 
o lepší konečné umístění. 

Hodnocení kapitána Jiřího Kulicha: 
„Ukázalo se, že bylo důležité zvládnout 
vítězně duel s  Japonskem. Čekal nás tak 
soupeř z Maroka, který byl pro první duel 
určitě přijatelný. Čekali jsme však možná, 
že na tom nebudou až tak dobře, a i když 
jsme vyhráli obě dvouhry, je nutné dodat, že 
to byly těsné tříseťáky a kluci to museli zase 
odedřít a odbojovat.“

Federální derby v èeské

s Ekvádorem

Páteční program nabídl semifinálo-
vé duely i  další pokračování v  bojích 
o  umístění. Nejpočetnější fanouškov-
ská základna se umístila u  kurtu číslo 
jedna, kde se české reprezentantky po-
stavily Slovenkám v boji o finále. Čeka-
la se tuhá bitva o každý fiftýn. Češky ale 

ukázaly, že na domácí půdě se umí s tla-
kem vypořádat skvěle. V prvním utkání 
předvedla Laura Samsonová skvělý 
tenis v úvodní sadě a ovládla ji 6:3. Ve 
druhém dějství ale zabrala i Pohanková 
a  byla to dlouhá přetahovaná, kterou 
rozhodl až tiebreak. V  něm si domá-
cí hráčka vypracovala rychle náskok 
a dokázala ho udržet až do závěrečného 
míčku. Po náročné druhé sadě tak zís-
kala první bod. V následujícím souboji 
dvou velkých nadějí se představila Ale-
na Kovačková proti Soně Depešové, 
očekávala se strhující bitva. Tu ale česká 
jednička razantně odmítla a předvedla 
fantastický výkon bez jediné chyby. Po 
setech 6:2  a  6:0 tak bylo rozhodnuto 
o postupu českého výběru. 
Hodnocení kapitánky Petry Cetkovské: 
„Jsem na holky nesmírně hrdá. Věděly jsme, 
že nás čeká opravdu těžký zápas. Proti Slo-
vensku je to tak vždycky. Holky se vzájemně 
skvěle znají a na obou stranách jsou vyni-
kající hráčky. Bylo to pro ně náročné nejen 
tenisově, ale i psychicky a zaslouží si oprav-
du jen slova chvály, jak se s tím popasovaly.“
Chlapci se opět představili hned za kur-
tem, kde sváděly boj holky, a i tentokrát 
z toho bylo dlouhé drama s úspěšným 
koncem pro domácí výběr. Dnes do zá-
pasů nezasáhl Filip Košarko, který řešil 
menší zdravotní komplikace. V prvním 
duelu se tak představil Jan Raštica a proti 
Chavezovi si vedl skvěle. Ve vyrovnaném 
duelu měl vždy lepší koncovku a po vý-
hře dvakrát 6:4 zajistil první bod. Druhé 
utkání nabídlo podobnou podívanou 
jako první a šlo o vyrovnaný zápas, kde 
byl pro změnu úspěšnější Yunes, který 
Davida Brücknera zdolal po dvou setech 
(4:6, 5:7). Rozhodnout tak musela čtyř-
hra a ta se opět protáhla na nejdelší duel 
dne. Dvojice Raštica-Brückner prohrá-
vala už 3:6, 1:4 a odvracela tři gamebally. 
Z  těžké situace se ale dostali a  dovedli 
druhý set do tie-breaku, kde prohrávali 
už 0:4. Přesto se nakonec radovali z vý-
hry a následně ovládli i super tie-break. 
V sobotu si tak zahrají o devátou příčku 
s nasazenými jedničkami z Itálie.

Hodnocení kapitána Jiřího Kulicha: 
„My to tu každý zápas hrajeme hlavně na 
bojovnost a  i  tentokrát ji kluci opět před-
vedli v  plném rozsahu. Honza odehrál 
skvělou první dvouhru a i David měl hod-
ně vyrovnaný duel. Nejvíce mě ale těší ta 
čtyřhra, kterou kluci nezabalili už za téměř 
hotového stavu a vrátili se neuvěřitelně do 
zápasu.“ 

Èešky slaví zlato,
kluci skonèili desátí

Poslední den mistroství nabídl finálové 
souboje, které slibovaly napínavé bitvy. 
Ty také přišly, ale mezi ně nepatřilo ani 
šesté vystoupení domácích hráček. Po 
jednoznačných předešlých bitvách je 
čekaly v boji o zlato Němky. Ani těm ale 
dvojice Samsonová, Kovačková nedala 
naději. V prvním duelu se Laura Sam-
sonová v  prvních gamech rozehřívala. 

BYLI  JSME
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Chlapci:

Dívky:

I chlapci srdnatě bojovali a stačilo to na desátou příčku
PROSTĚJOV Šest dní skvělého žákovského tenisu bylo k vidění v areálech NTC MORAVA Za 
Kosteleckou ulicí i TK Prostějov ve Sportovní ulici, kde se na šestnácti dvorcích představila šestnáctka 
nejlepších zemích v rámci mistrovství světa hráčů a hráček do 14 let. Na domácí půdě měly před 
sebou náročný úkol české hráčky, které do turnaje vstupovaly jako mistryně Evropy a hlavní favoritky 
na zisk titulu. Během turnaje ukázaly, proč byly svěřenkyně prostějovské rodačky Petry Cetkovské 
hlavními favoritkami, a bez ztráty jediného zápasu letošní ročník opanovaly. Staly se tak královnami 
Evropy i celého světa! V mužské části slavili po heroickém finále chlapci Švýcarska. Českým repre-
zentantům se sen o medaili rozplynul už po základních skupinách, když skončili na třetí příčce a šli 
do bojů o umístění. V něm ale srdnatě bojovali a dokázali uhrát desáté místo, které je solidním poči-
nem. World Junior Tennis Finals 2022 je za námi a my už se můžeme těšit na WJTF 2023, protože jak 
Večerníku potvrdila ředitelka podniku Petra Černošková, pořadatelství v příštím roce má Prostějov 
jisté. „A už jednáme o prodloužení spolupráce, s níž panuje oboustranná spokojenost. Chceme mini-
málně završit pořadatelské čtvrtstoletí,“ nechala se slyšet šéfka prostějovských tenisových projektů.

jaký byl 31. ročník wjtf 2022…

turnaj 



 Foto: Michal Kadlec
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*** www.dalimilovarozhledna.cz ***

Nová čtyřiatřicetimetrová soukromá rozhledna stojí od roku 2021 na holém vrcholu 
Větrova na rozhraní Králického Sněžníku, Rychlebských hor a Hrubého Jeseníku.

Návštěvníci jsou povinni seznámit se s provozním řádem rozhledny a dodržovat jej. Vstup do objektu rozhledny může být omezen či zcela uzavřen za deště, při silném větru, 
snížené viditelnosti a při jiných nepříznivých povětrnostních podmínkách! Provoz občerstvení může být spolu s uzavřením rozhledny taktéž omezen nebo zcela uzavřen.

od 1. července otevřeno denně od  9:00  do 18:00

sjízdné 
na horském 
kole

možnost
zakoupení
suvenýrů

možnost 
zakoupení 
občerstvení

nejblíže lze dojet automobilem k  parkovištím ve 
Velkém Vrbně, kde je zajištěná dostatečná park-
ovací kapacita - odtud se dá k  rozhledně dojít 
pěšky či na horském kole

„Nepochybuji o tom, že tradici festivalu udržíme,“ 
věří náměstkyně primátora Milada Sokolová

PROSTĚJOV Kulturní program v centru Prostějova byl minu-
lý týden skutečně hodně nabitý. Ve středu zaplnilo prostějov-
ské náměstí vystoupení kapely Stracené Ráj, o den později 
pak legendární skupina Olympic (čtěte na dvoustraně 26-27). 
Opravdovou lahůdku pak město Prostějov, Kulturní klub Duha, 
Martin Soldán a kino Metro 70 připravili na pátek 5. a sobotu 6. 
srpna. V pořadí již druhý ročník Profest country festivalu přitá-
hl další stovky a stovky diváků. Ti během dvou dnů zhlédli na 
nádvoří prostějovského zámku celou řadu country kapel, ov-
šem další atrakce v podobě tanečních vystoupení byly připra-
veny před kinem Metro 70 a k vidění byla i výstavka motocyklů 
Harley Davidson a další zajímavosti spojené se světem country. 

saa jak probíhal country festival… jjaakk pprrrobbííhhaal coouuunnnttryyy ffeessstiivaaal… 3x foto: Michal Kadlec

Během uplynulého pátku a  soboty 
nabídly velice pestrý country reper-
toár kapely z celé republiky. Prostějo-
vané měli na nádvoří zámku možnost 
v pátek vidět naživo vystoupení pro-
stějovské kapely Strejda Bábek Band 
a  ostravské skupiny Goodwill Blue-
grass Band. Večer pak byl k vidění po-
řad Route 66 spojený s  promítáním 
dokumentu o  této legendární silnici 
napříč Spojenými státy americkými. 
V sobotu pak natěšení diváci tleskali 
kapelám Prolom, Taverna, Drops, 
The(y) Wanted, Dobré ráno Blues 
Band, Frankie the Deadbeats a  celý 
dvoudenní festivalový program za-

končila v  sobotu večer kapela Tres 
Soldanos. „Profest country festival se 
konal poprvé v loňském roce. Chtěli 
jsme, aby ke klasickému Prostějov-
skému kulturnímu létu přibyla i mož-
nost návštěvy jiného hudebního sty-
lu, proto vznikl country festival a také 
festival rockových kapel. Country fes-
tival měl tak skvělý ohlas, že jsme letos 
uspořádali hned dvoudenní festival,“ 
sdělila Večerníku Milada Sokolová, 
náměstkyně primátora Prostějova, 
která ještě podotkla, že s výběrem ka-
pel pro letošní festival problém nebyl. 
„Na festivalu vystoupilo hned devět 
kapel. Jejich výběr byl na hlavních or-
ganizátorech akce Pavle Vaškové z naší 
Duhy a  Martinu Soldánovi z  kapely 
Tres Soldanos. Jsou naprosto skvělí, 
mají obrovský přehled, a  tudíž byl 
výběr kapel zcela na jejich volbě a do-
stupnosti a  ochotě kapel na festivalu 
vystoupit,“ řekla Večerníku Milada 

Sokolová s tím, že organizátoři podle 
ní vybrali i to nejlepší místo pro uspo-
řádání akce. „Určitě. Nádvoří zámku je 
skvělé místo, vhodné právě pro takové 
akce a festivaly. Hudba se neline celým 
městem, nikoho neruší a skutečně po-
těší ty, kteří coby návštěvníci přijdou. 
V letošním roce je program na nádvoří 
zámku skutečně nabitý. Kromě již tra-
dičního promítání letního kina si toto 
skvělé místo našla pro svá vystoupení 
řada umělců různých žánrů,“ připo-
mněla náměstkyně primátora. 
Nádherné představení bylo k vidění 
i před budovou kina Metro 70, kde 
skupina po oba dva festivalové dny 
předváděla country tanečky. „Ano, 
sama jsem si tyto prvky vyzkoušela 
a zodpovědně mohu říci, že mi to moc 
nešlo! Bylo báječné, že program byl 
‚ušitý‘ do takových detailů, že v době, 
kdy se na pódiu na nádvoří zámku 
střídaly kapely a docházelo k jejich pře-

zvučení, se mohli lidé pobavit country 
tanci, právě pro tento festival připra-
vené,“ těšilo Miladu Sokolovou, která 
je s  úrovní druhého ročníku country 
festivalu spokojená. „Návštěvnost 
byla skvělá, lidé se různě střídali podle 
toho, jak kapely znali či jestli byli jejich 
příznivci, každý si našel tedy to své. 
K tomu krásná výstava vozů a moto-
rek, promítání kultovního filmu Route 
66 – Jedna jízda nestačí, country tance 
a skvělé občerstvení. Byly to skutečně 
báječně prožité dva dny ve stylu coun-
try,“ rozplývá se nadšením Milada So-
kolová, které se Večerník ještě na závěr 
zeptal, zda město bude v této country 
tradici pokračovat. „Nepochybuji 
o tom. V posledních letech se podaři-
lo navázat nejen na tradiční zavedené 
akce, ale zavést spoustu novinek. A co 
je dobré, v tom se má pokračovat,“ je 
přesvědčena náměstkyně primátora 
Prostějova Milada Sokolová. 

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz
a VIDEO
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O L O M O U C - H O D O L A N Y, 
PROSTĚJOV Fotbalový matador 
Miroslav Takáč odehrál nedávno 
svůj dvoutisící fotbalový zápas. Osla-
vu neuvěřitelně vysoké číslovky upo-
řádal v Hodolanech, kde s aktivním 
fotbalem před více než padesáti lety 
začal a kam se nyní v 60 letech vrací 
jako aktivní hráč a  trenér místního 
„B“ mužstva. Při slavnostní příleži-
tosti si zahrál poločas za celek Plum-
lova a druhý za hráče Hodolan. Oba 
týmy spojují jeho poslední fotbalové 
roky. Do statistik zapsal dvě branky, 
především se potkal s  řadou svých 
kamarádů a spoluhráčů, se kterými 
zažil roky své kariéry. 

„Bylo to něco neuvěřitelného a jsem 
rád, že jsem se tohoto jubilea dočkal. 
Domluvili jsme v  rámci této akce 
přátelský duel mezi Plumlovem, 
odkud jsem teď odešel, a Hodolany, 
kam se naopak nově přesouvám. 
Vracím se tak velkou oklikou na mís-
to, kde jsem s fotbalem začal. Zahráli 
jsme kvalitní zápas, kde jsem si za-
hrál s řadou legend obou klubů nebo 
také se synem. Výkop měla má vnuč-
ka, a ještě jsem se dokázal dvakrát za-
psat mezi střelce. Opravdu nádherná 
akce,“ rozplýval se Miroslav Takáč. 
V  prvním poločase ještě válel se 
svými dnes už bývalými spoluhráči 
a  svěřenci z  Plumlova. Ve druhém 

pak přesídlil na opačnou stranu 
hřiště a nastoupil za Hodolany, kde 
nejprve skóroval z penalty a násled-
ně po pěkné akci z  volného kopu. 
Konečný výsledek byl 6:2 pro Ho-
dolany, ale o něj zde zase tolik nešlo. 
Fanoušci si pro fotbalového matadora, 
který si vyzkoušel celou řadu soutěží 
a  klubů, připravili i  choreo, plakáty 
i  dýmovnice. Další dárky dostal i  od 
svých přátel a  spoluhráčů. „Fanoušci 
byli neuvěřitelní. Sešlo se tam přes 
dvě stě lidí a udělali skvělou atmosfé-
ru, jaká tu je známá. Velkou radost mi 
udělali i moji spoluhráči, kteří pro mě 
měli nachystanou řadu překvapení. 
Peťa Kiška mi věnoval bundu, kde je 

číslovka nekonečno, tak nyní uvidíme, 
jak se mi podaří přiblížit třeba ještě 

k další tisícovce,“ prozradil dále Takáč. 
Jeho počin v tomto směru je napros-

to neuvěřitelný a  jak sám říká, ještě 
rozhodně končit nehodlá. Časem 
doufá i  v  překonání některých re-
kordů. „Tvrdit, že statistiky někdo 
nesleduje, je nesmysl. Samozřejmě 
jsou hlavní body a  týmový úspěch, 
ale na čísla se vždycky každý dívá. 
Dva tisíce mám za sebou a nyní tak 
můžu rozjet třetí tisícovku. Když 
jsme se na to dívali, tak to vychází 
po čtyřiceti zápasech za rok během 
padesáti let,“ podivoval se sám nad 
svým počinem. „Vzpomínali jsme 
také s mými spoluhráči, jak to bylo 
v  sedmdesátých a  osmdesátých 
letech minulého století. To byly re-
gistračky ještě metr na metr a musel 
jste mít i svolení od lékaře. V té době 
jsem klidně přestupoval i  třikrát do 
roka, což bylo nemožné, ale vždy se 
to dalo nějakým způsobem vyřídit?ů 
pousmál se šibalsky. „To dnes už je 
zcela odlišné. Už jednou se o  mě 
zajímala ‚Guinessovka‘ ohledně po-
čtu přestupů, nyní se jim připome-
nu i s počtem zápasů, tak uvidíme. 
Všem ale moc děkuji a těším se, až 
se zase potkáme na nějakém kvalit-
ním fotbale,“ dodal závěrem spoko-
jený Takáč.  (jaf)
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KONICKO, 
ALE NE VŠUDE

Je to už známé klišé od hráčů i trenérů. Prakticky 
vždy se shodnou na tom, jak je důležité chytit začá-
tek sezóny. „Může to být klíčové,“ dozvídáme se také 
od některých. Přehánějí? Ne tak docela.
Tým potřebuje po těžkých letních přípravách brzy 
zjistit, že se dřina vyplatila. Přípravy obvykle nepatří 
k úplně oblíbeným částem sezóny. Posilování, běhá-
ní, hodně únavy. To jsou typické faktory. Tím spíše 
je vstup důležitý. Druhou věcí je psychika. Po zisku 
několika bodů hned na úvod a odehrání solidních 
zápasů hned poroste. To může týmu jen pomoct 
a dát mu takříkajíc „křídla“.
Právě fotbalovému eskáčku se vstup do soutěže vcel-
ku povedl. Mužstvo hned zkraje vyhrálo nad zálož-
ním týmem Slavie Praha. Nováček ze třetí nejvyšší 
soutěže? Slabota, mohlo by se zdát. Nicméně právě 
u těchto záložních celků je nesmírně těžké se na ně 
nachystat. Nevíte vůbec, s čím a s kým přijedou. Na-
víc za ně může nastoupit nemálo ligistů.
Po Slavii následoval další solidní víkend, byť plichta 
s  Třincem se může zdát někomu málo. Prostějov 
však má tentokrát jeden z nejmladších týmů v soutě-
ži a nicméně ukazuje, že to ničemu nevadí. A mladé 
pušky se v samém začátku ročníku ukazují v dobrém 
světle. Čtyři body ze dvou kol je dobrý počin.

Postupně, nenápadně, zato však vytrvale. Tak se 
stalo Konicko regionálním fotbalovým centrem 
ve středu s  Konicí jako přirozeným spádovým 
klubem. Nyní z Prostějovska patří právě nejbližší 
okolí Konice k těm nejfotbalovějším lokalitám.
Důvodů je víc. Předně samotná demografie. 
Konice je ve zhruba jedenáctitisícovém regio-
nu jediné město a taky jediné větší sídlo v okolí. 
Nachází se zde silný klub, který postupně roste. 
A kolem funguje spousta menších. Dalším důvo-
dem je právě četnost klubů. I když se to možná 
někdy nemusí zdát, tak fotbal a Konicko, to není 
jen Konice. Ale třeba také Brodek u Konice, Jese-
nec, Kladky, Hvozd či Horní Štěpánov. Některé 
z klubů si drží i mládež, což je jak sympatické, tak 
důležité.
Nyní to navíc třeba ve III. třídě bude jedno derby 
za druhým. Kromě Brodku u Konice „B“, Kladek 
a Hvozdu totiž nově přibyli taky Konice „B“ a Je-
senec. A co my víme, třeba se někdy v budoucnu 
ještě dají dohromady muži i v Horním Štěpáno-
vě… Nebo i jinde, vyloučené není nic.
Zatímco se tak třeba o Ostravsku říká, že je to 
„region razovity“, o Konicku platí, že jde o region 
fotbalový.

Prostějov, město sportu. Tenhle přídomek není 
nijak nový, hovoří se tak o  městě už dlouho. 
Přesto je stále rezerva v  tom, jaké zázemí mají 
jednotlivé sporty a kluby. Rozdíly jsou obrovské, 
stejně ale jako možnosti, kam se posunout.
Příkladem jsou nejsledovanější sporty ve městě 
fotbal a hokej. V případě fotbalu se mluví o no-
vém stadionu. Je už studie, řeší se peníze. Věci 
jsou na dobré cestě. Nebude to nic levného. Ale 
fakt je, že prostějovský fotbalový stánek jen sotva 
splňuje parametry pro druhou ligu. A jen málo 
splňuje nároky moderního fanouška.
V případě hokejového stadionu je to vlastně po-
dobná situace. Zde už se i opravuje, přestavuje. 
Dosud šlo spíše o  jednotlivosti, výjimkou bylo 
nové zázemí šaten či střelnice.
Ale co dál? V  Prostějově dlouhodobě chybí 
krytý padesátkový bazén pro plavce, přiměřená 
dráha pro atletiku, oba sporty mají ve městě svo-
ji tradici a kvalitu. A v neposlední řadě zde není 
sportovní hala s přiměřenými rozměry. Totéž se 
pak dá říct i o venkovních tartanových hřištích. 
Byť přibylo jedno ve Vrahovicích. Na město veli-
kosti Prostějova jich je ale pořád málo. Třeba by 
si chodilo čutnout více lidí.

SONDA 
MICHALA 

SOBECKÉHO

PROSTĚJOV Personální složení na lavičce Čechovic doznává od právě započatého soutěžního ročníku 2022/2023 většího počtu změn. Hlavním koučem zůstává Lukáš 
Koláček, který ale bude mít k sobě nová jména. Pozici vedoucího mužstva přebírá po Ondřejovi Maděrkovi jeho otec Aleš, přičemž Ondřej se nově přesune do vedení klu-
bu. Další změnu zaznamená role asistenta trenéra, již zaujme stále ještě aktivní fotbalista Nových Sadů Pavel Kucharčuk. „Pavel bude i napříště působit jako hráč v Nových 
Sadech, ale do budoucna by se rád vydal na trenérskou dráhu. Nyní dostane příležitost u nás. Kromě mě tak v realizačním týmu zůstává už pouze Marek Žídek, který bude 
i nadále připravovat hráče po fyzické stránce,“ prozradil Večerníku Lukáš Koláček. 

  Jan FREHAR

dvoutisícovku
Jubilejní zápas odehrál v Hodolanech, 

kam se nyní vrací 

Dotkly se 
Dotkly se 

i realizaèního 

i realizaèního 

➢DALŠÍ FOTBALOVÉ NOVINKY A PŘEHLED PŘESTUPŮ NAJDETE NA STRA NĚ 34

zjistili jsme
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Juniorky VK mají dvì
posily na hostování

Prostějov (son) – Jak už Večerník 
informoval dříve, mládežnický výběr 
volejbalistek VK Prostějov U20 získal 
pro nadcházející ročník extraligy juni-
orek ČR 2022/23 výraznou posilu na 
nahrávku – Báru Abendroth z Olomou-
ce/Šternberka. Nejde však o  jedinou 
akvizici ke zkvalitnění družstva. „Pří-
pravu na novou sezónu s námi zahájily 
i dvě hráčky na hostování z jiných klubů. 
Zatím není jejich prostějovské působe-
ní administrativně dotaženo, proto ne-
můžu prozradit jména. Ale určitě by za 
nás měly v soutěži nastupovat,“ vysvětlil 
hlavní trenér juniorského týmu vékáčka 
Zdeněk Sklenář. Ženy Sokola Štern-
berk se nakonec budou muset obejít 
bez dříve ohlášené posily a  navrátilky-
ně v jednom, neboť americká blokařka 
Olivia Loren Kofie zrušila dohodnutý 
kontrakt kvůli nedoléčenému zranění 
ramene. Místo plejerky z  USA však 
do TJ přijde jiná zahraniční střeďačka, 
konkrétně Sara Hasku z oddílu Vllaznia 
Skadar. Zajímavostí je, že půjde o první 
vyslankyni albánského volejbalu v Čes-
ké republice.

vékáèka o pìt dní døíve
Prostějov (son) – Podle původního 
rozlosování UNIQA extraligy žen ČR 
2022/2023 měly volejbalistky VK Pro-
stějov nastoupit poprvé doma až v  5. 
kole. Tedy 27. října proti Přerovu. Tahle 
skutečnost se však změnila, premiéro-
vý duel na vlastní palubovce odehrají 
o jedno dějství a pět dnů dříve. „Vedení 
klubu z Králova Pole se na nás obrátilo 
s prosbou, jestli bychom si nemohli pro-
hodit pořadatelství vzájemných utkání 
v  základní části, protože 22.  října mají 
obsazenu svou halu jinou akcí. Této 
žádosti jsme bez problémů vyhověli,“ 
prozradil sportovní ředitel a hlavní kouč 
hanácké organizace Miroslav Čada. 
Nově tak platí, že v sobotu 22. října 
prostějovské ženy přivítají KP Brno 
v  Národním sportovním centru PV.
Zatímco 10. prosince se představí v br-
něnské Městské hale míčových sportů 
ve Vodově ulici. Beze změny zůstal zá-
pasový program vékáčka v  úvodních 
třech extraligových kolech blížící se se-
zóny. Což znamená 8. října vstup do nej-
vyšší tuzemské soutěže na hřišti Sokola 
Frýdek-Místek, následně 15. října volno 
a 20. října zápas s klubem Olymp Praha.

RYCHLÝ
NÍK

EXKLUZIVNÍ
zpravodajství 
pro Večerník
Marek
SONNEVEND

Většina tréninků se odehrává v domovském stánku 
vékáčka, tedy v hale Národního sportovního centra 
PV. Kromě toho však děvčata chodí i běhat ven do te-
rénu, zařazují tréninkové jednotky na atletické dráze 
a chybět nemůže ani regenerace včetně plavání.

Juniorky i kadetky už navíc mají za sebou první pří-
pravný turnaj, a to venkovní pod širým nebem na an-
tukových kurtech v Kojetíně (sobota 6. srpna). Hned 
o den později pak obě nejstarší věkové kategorie pro-
stějovských nadějí odjely na soustředění do Dolního 
Bušínova v tamním Sport & Relax areálu Bozeňov. 
Na severní Moravě stráví necelý týden od neděle 7. 
do pátku 12. srpna.
Žákyně budou mezitím pokračovat v  do-
mácím prostředí, kde se k  nim násled-
ně jejich zkušenější kamarádky znovu 
přidají. Až koncem měsíce pak dojde k dalšímu roz-

dělení početné mládežnické základny hráček VK.
Juniorky s kadetkami se vydají na své druhé soustře-
dění do Mikulova, ve dnech 28. až 31. srpna bude již 
mnohem víc herně zaměřeno. Starší žákyně, mladší žá-
kyně i přípravka přitom absolvují ve stejném termínu 
tradiční tréninkový kemp v Karlově pod Pradědem se 

zázemím v tamním hotelu Kamzík. „V září potom při-
jdou na řadu přípravné turnaje. Celý program jsme se-
stavili tak, aby holky postupně nabíraly formu po všech 
stránkách a rozehrávaly se směrem ke druhé polovině 
září, kdy jim začnou soutěže,“ sdělil šéftrenér talentova-
ných volejbalistek Prostějova Aleš Novák.

Juniorky i kadetky už mají za sebou 
turnaj v Kojetíně a jsou v Bozeňově

PROSTĚJOV Mládežnické volejbalistky VK Prostějov zahájily společnou pří-

pravu na novou sezónu 2022/2023. Juniorky a kadetky ji odstartovaly už 

v pondělí 1. srpna, žákyně se vrhly po letní pauze do práce od středy 3. srpna.

 Foto: Marek Sonnevend

EXKLUZIVNÍ
rozhovor 
pro Večerník
Marek
SONNEVEND

Co vás přivedlo do Prostějova? 
Proč jste se rozhodla sem jít?
„Nebylo to pro mě úplně neznámé pro-
středí, mám tady spoluhráčky z  repre-
zentace. A  nemám to daleko od svého 
domova.“

Jaké byly z vašeho pohledu první 
dny přípravy na novou sezónu?

„Jako každá příprava před sezónou je 
tvrdá, ale je to potřeba, abychom pak 
během roku měly z čeho čerpat a měly 
dobrý základ.“

Pomohly vám k adaptaci v no-
vém klubu tréninky absolvované 
s VK už během června?
„Tak určitě mi to pomohlo, poznala 
jsem zbytek týmu i trenéry. A navníma-
la domácí halu při trénincích.“

Co si od prostějovského angaž-
má slibujete?
„Abych se zlepšovala ve své hře, ab-
solvovala kvalitní tréninky. A  aby-
chom si jako tým vedly v  soutěžích 
co nejlépe.“

S juniorkami vás čeká extraliga 
U22, extraliga U20 a ještě 1. liga žen. 
Vítáte tak velké zápasové vytížení?
„Není to pro mě nic neobvyklého, už 
jsem podobné vytížení absolvovala 
v Olomouci i ve Šternberku.“

Jakou máte představu o svém 
začlenění do A-týmu žen VK Pros-
tějov?
„Tak chtěla bych být postupem času plat-
nou hráčkou a láká mě být jeho součástí.“

Prozradíte váš cíl či sen ohled-
ně vlastní volejbalové kariéry?
„Být zdravá, být platnou hráčkou své-
ho klubu. A reprezentovat Českou re-
publiku v mezinárodních soutěžích.“

 Foto: Marek Sonnevend

ZADAR, PROSTĚJOV Volejbalist-
ky České republiky odehrály v rám-
ci Challenger Cupu žen 2022 na 
chorvatské půdě jediný duel, neboť 
ve čtvrtfinále nestačily na favori-
zovanou Belgii. Ani jedna ze dvou 
hráček VK Prostějov momentál-
ně figurujících v  reprezentaci naší 
země přitom do střetnutí v  Zadaru 
nezasáhla.
Nahrávačka Simona Bajusz na Balkán 
vůbec necestovala, neboť ji hlavní 
kouč nezařadil do užší nominace kvůli 
menšímu zranění. A  smečařka Klára 
Faltínová zůstala celé utkání jen na la-

vičce, do ztraceného mače nenaskočila 
ani na chvíli coby případná střídající.
Kolektiv ČR proti silným Belgičankám, 
které v  uplynulém ročníku elitní Ligy 
národů obsadily předposlední čtrnácté 
místo se stejným bodovým ziskem jako 
několik družstev před nimi, tahal celou 
dobu za kratší konec herního provazu. 
Vyrovnaná byla pouze druhá sada, na-
konec se zrodila jasná porážka 0:3 (-18, 
-23, -15).
„Byl to atraktivní zápas, Belgičanky jsou 
ve světovém žebříčku dvanácté a dneska 
hrály skvěle. Trochu jsme riskovali na ser-
visu, ale jejich hra byla daleko efektivnější 

a přinášela jim body. Belgie byla i mentál-
ně silnější. Šlo o úžasně cennou zkušenost 
proti tak kvalitnímu týmu, byť jsme pod-
lehli. Teď si musíme zanalyzovat, co mů-
žeme udělat líp, abychom my byli lepším 
týmem,“ zhodnotil trenér českých žen 
Giannis Athanasopoulos.
Příprava nyní pokračuje v  Táboře, kde 
bude národní výběr volejbalistek ladit 
formu na kvalifikaci Mistrovství Evropy 
2023 startující 20. srpna právě v  jiho-
českém městě proti Islandu. V  součas-
né nominaci šestnácti plejerek je Klára 
Faltínová a vinou zdravotních problémů 
zatím není Simona Bajusz.  (son)

Bajusz s repre necestovala a 
Češky vypadly na Challenger Cupu hned ve čtvrtfi nále

 Foto: internet

„„

a co nejvíc pomoct týmu“a co nejvíc pomoct týmu“

PROSTĚJOV Právě dnes odpoledne 
odstartují volejbalistky VK Prostějov 
přípravu na novou sezónu 2022/23. 
Sejdou se tedy v  pondělí 8. srpna od 
16.00 hodin v  hale Národního spor-
tovního centra PV a  absolvují první 
společný trénink po letní týmové pauze 
s individuální náplní.

Marek SONNEVEND
Do dvouměsíční kolektivní práce před nad-
cházejícím ročníkem UNIQA extraligy žen 
ČR naskočí tyto členky mírně obměněného 
hráčského kádru: nahrávačka Soňa No-
váková, blokařky Raquel Löff, Kateřina 
Kvapilová a Petra Kožoušková, smečařky 
Jéssica Silva, Pavla Meidlová a Michaela 
Smolková, univerzálka Michaela Berán-
ková a libero Adéla Stavinohová.
„Podle mých dosavadních informací ze 
vzájemné komunikace s  holkama by se 

měly od začátku zapojit všechny jmenova-
né, žádná nemá větší zdravotní problémy,“ 
ujistil hlavní trenér Miroslav Čada. Chy-
bět bude jen trio plnící reprezentační 
povinnosti, tedy nahrávačka Simona 
Bajusz a smečařka Klára Faltínová (Čes-
ko), respektive univerzálka Karin Šun-
derlíková (Slovensko).
„Karča se k našemu mančaftu přidá v po-
lovině září po kvalifikaci o Mistrovství Ev-
ropy 2023, Simča s Klárou pak nejpozději 
začátkem října po světovém šampionátu,“ 
informoval Čada. Kromě toho se do pří-
pravy ženského áčka VK budou dle ča-
sových možností připojovat rovněž čty-
ři juniorky hanáckého klubu, konkrétně 
nahrávačka Bára Abendroth, blokařka 
Zuzana Dostálová, smečařka Simona Ma-
rešová i libero Andrea Píchalová. „Všechny 
už mají s dospělým volejbalem nějaké zku-
šenosti, chceme dál rozvíjet jejich talent 

a schopnosti,“ upřesnil zkušený stratég.
Právě on zůstává v čele nezměněného re-
alizačního týmu v  následujícím složení: 
hlavní kouč Miroslav Čada, asistent trenéra 
Lubomír Petráš, statistik a asistent trenéra 
Jakub Krčmař, kondiční trenérka Solange 
Soares, masér Marek Roba, lékař Pavel Na-
vrátil, fyzioterapeut David Lisický, vedoucí 
týmu Marek Sonnevend. „Jedeme společ-
ně dál a  chceme, aby i  tahle další sezóna 
po minulé mimořádně úspěšné byla zase 
vydařená,“ řekl Čada jasným hlasem.
K tomu je zapotřebí poctivě dřít, čehož se 
jeho svěřenkyním dostane měrou vrcho-
vatou. „Úvod přípravy ale samozřejmě 
nebude nijak extrémně náročný, jako vždy 
zahájíme postupným zvyšováním zátěže 
v  rozumné míře. Holky by každopádně 
měly být ve slušné fyzické kondici, neboť 
měly během letní přestávky individuální 
tréninkové plány. A právě na kondici pod 

vedením naší specialistky na tuto oblast 
Soli Soares se budeme v prvních týdnech 
hodně zaměřovat. Vedle toho dostanou 
prostor i herní věci, kterých bude s postu-
pujícím časem logicky přibývat,“ přiblížil 
ostřílený lodivod v obecné rovině.
V  průběhu srpna si plejerky ještě užijí 
volné víkendy, protože náplň počítá 
každý týden s programem od pondělí do 
pátku. „Vždy tři dny absolvujeme dvoufázo-
vé tréninky, k tomu jeden den jednofázový 
dlouhý. Výrazný prostor při jejich vedení 
dostane tradičně Luboš Petráš a podstatné 
přitom je, aby vše mělo hlavu i patu. Tento-
krát neplánujeme žádné soustředění jinde: 
celou dobu strávíme v domácím prostředí, 
kde máme výborné podmínky.“
V závěru srpna přijde na řadu premié-
rová zápasová příprava. „V tomto přípa-
dě však půjde spíš o společný modelovaný 
trénink s  Olympem Praha, jenž stráví na 

Hané týdenní kemp. Dáme si proti sobě 
i  nějaké cvičné sety, což bude pro nás 
v daném období ideální rozjezd před ná-
slednými přáteláky. Na ty dojde vzápětí,“ 
prozradil Čada.
O prvním zářijovém víkendu si volejbalist-
ky vékáčka zahrají přípravný turnaj v Pře-
rově, kde se dále představí Šelmy Brno, 
Olymp Praha, Frýdek-Místek a  domácí 
Zubřice. „Čtyři nejlepší týmy postoupí na 
přípravný turnaj v Prostějově, který uspo-
řádáme v  Národním sportovním centru 
PV třetí víkend v září,“ nadhodil Čada zají-
mavý plán. Mezitím nebudou prostějovské 
ženy chybět během druhého zářijového 
víkendu na turnaji v Olomouci. „Na pře-
lomu září a října pak ještě zařadíme jedno-
rázové přátelské zápasy podle naší potřeby. 
Nejdůležitější pochopitelně je, abychom 
8. října ve Frýdku vstoupili do extraligy 
v dobré formě,“ zdůraznil Miroslav Čada.

Ženy VK dnes zahájí tréninkový dril

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

PROSTĚJOV Už ve svých šestnácti letech naskakovala v dresu UP Olomouc jako střídající do 
zápasů ženské UNIQA extraligy a dokonce i evropské Champions League. Teď má volejbalová 
nahrávačka Bára Abendroth (na snímku) za sebou sezónu pravidelného nastupování za do-
spělý výběr Sokola Šternberk, letní přestup do VK Prostějov a začátek přípravy na další ročník 
v novém působišti.

Prostředek tabulky a  vcelku po-
klidný průběh sezóny. Ročník 
2021/2022 byl pro Mostkovice 
jedním z  úspěšnějších. Tým od 
začátku sezóny v  „B“-skupině I.B 
třídy Olomouckého KFS průběžně 
bodoval a jen v málokterém zápase 

byl o poznání slabší než soupeř. Če-
muž odpovídaly i  výsledky: Most-
kovice kromě slušné obrany ukáza-
ly, že umí i dávat góly.

„Celkově hodnotím sezónu jako 
úspěšnou. Nemuseli jsme 

se strachovat 
o sestup jako 

v minulých 
letech, ale hráli 
jsme klidný střed tabulky,“ 
ohlédl se za boji v minulé sezóně hra-
jící trenér Ondřej Milar. Spokojený 
byl i s bodovým ziskem. „Získali jsme 
jich šestatřicet a byli jsme kousek od 
šestého místa hlavně díky tomu, že 
jsme zvládli většinu důležitých zápasů 
o pomyslných šest bodíků. Lépe jsme 
pak hráli spíše proti papírově silnějším 
soupeřům než proti těm slabším, se 
kterými jsme byli nuceni tvořit hru,“ 
nemohl si nepovšimnout.
Ani Mostkovice se ale nevyhnuly zra-
něním a řadě absencí. Přesto dokázal 
celek odehrát dvě solidní půlky sezó-
ny. „Je pravda, že na jaře jsme jako tým 
působili mnohem lepším dojmem 
a podle mě došlo i k jistému hernímu 
posunu. Čísla mluví jasně: po podzi-
mu jsme měli patnáct bodů, na jaře 
dalších jedenadvacet. V obou částech 
jsme vstřelili stejně branek. Paradox-
ně jsme jich na jaře i více obdrželi, ale 
tento údaj dost ovlivnil nepovedený 
zápas ve Velké Bystřici,“ shrnul Milar.
Trenér a  zároveň také obránce mohl 
být spokojený i  s  početností kádru 
a jeho stabilitou. „Vždy je pro tým lep-
ší, když je jeho kostra stabilní a hlav-

ně funkční. Toho se 
snažíme dlouhodobě 
docílit zapojením 
našich dorostenců. 
Navíc nás na jaře 
doplnilo trio Jakub 
Šlézar, Pavel Entner 
a  Martin Petr, kteří 
se při zranění právě 
našich kosterních 
hráčů Honzy Karafi-
áta a  Jirky Jančíka se 
ctí zhostili jejich za-
stoupení.
Mužstvo zažilo opro-
ti předešlým roč-
níkům v  některých 
oblastech progres. 
Oproti dřívějšku se 
pohybovalo ve středu 
tabulky, nedostávalo 
také tolik branek. Se-
stava působila stabil-
ním dojmem. Posun 
Mostkovice hlásí i po 
herní stránce. „Zlepši-
li jsme se trochu v de-
fenzívě, hlavně pak 
v charakteru a vnitřní 
síle týmu. Myslím, že 
se nám podařilo vy-
tvořit dobrý kolektiv. 
A  největší slabina? Nevíme...,“ usmívá 
se Ondřej Milar. Může jej pak těšit, že 
právě již zmiňovaní dorostenci se stali 
důležitou součástí týmu, ne pouhý-
mi doplňky na pár minut. „Vzhledem 
k  tomu, že jsme ani neměli moc na 
výběr, tak jsme museli zapojit celkem 

velký počet mladíků, kterým se během 
sezóny úspěšně povedlo zvyknout si na 
dospělý fotbal. Dva z  našich mladíků 
dokonce zaujali 1.SK Prostějov, kam 
míří na hostování. Přejeme jim spoustu 
sportovních úspěchů,“ vzkázal na závěr 
hrající kouč Mostkovic.

Čtyři týmy z Prostějovska soupeřily 
o body v rámci I.B třídy Olomouc-
kého KFS ve skupině „B“. Kvar-
teto Haná Prostějov, Mostkovice, 
Smržice a Jesenec-Dzbel se snažilo, 
seč mohlo. Nicméně se jim sezóna 
vesměs tolik nepovedla. A zejména 
jarní část byla třeba pro Smrži-
ce a  prostějovskou Hanou značně 
nevydařená, o  vystoupení výběru 
pod hlavičkou Jesenec-Dzbel škoda 
mluvit.
Právě Haná Prostějov se ale, po-
dobně jako v minulých letech, ocitla 
ze zástupců Prostějovska opět nej-
výše. Mužstvo hrajícího trenéra Ko-
láře zejména v podzimní části exce-
lovalo, když z prvních deseti utkání 
v  sezóně devětkrát vyhrálo. Konec 
první poloviny soutěžního ročníu 
2021/2022 už tak vydařený nebyl 
a  opakovaně se v  něm nezadařilo. 
Tehdy Haná spadla z  průběžné-
ho prvního místa. Začátek jarní 
části byl sice ve znamení úspěchu 
proti prvním Slatinicím, velká část 
zbytku odvetných soubojů ale byla 
o  porážkách, často dokonce vyso-
kých. Až sám závěr sezóny se týmu 
znovu povedl. Za zmínku stojí tře-
ba desetibrankové vítězství proti 
Jesenci-Dzbelu nebo unikátní počin 
Patrika Gábora, který cílil na metu 
40(!) vstřelených branek. Haná 
během ročníku znovu potvrdila, že 

sází spíše na starší zkušené hráče. 
Prosadilo se ale i pár mladíků, kteří 
rozhodně nebyli jen do počtu.
O  něco hůře skončily Mostkovice. 
Ty se sice jednu dobu praly o širší 
špičku tabulky, byť neuspěly, cel-
kově mohou být vcelku spokojené: 
střed tabulky uhrály a  s  velkým 
předstihem si zajistily záchranu. 
Tým dalšího hrajícího lodivoda 
Ondřeje Milara začal impozant-
ně, když bodoval v  prvních čty-
řech zápasech ročníku, ve dvou 
dokonce naplno a bez inkasované 
branky. Pak se trochu výsledky 
zadrhly. V krátkém sledu mužstvo 
narazilo na velmi kvalitní celky 
Hané Prostějov a  Slatinic, načež 
celkem pětkrát v  řadě prohrálo. 
Samotný závěr podzimní části už 
ale zase přinesl body. Totéž platí 
o  jarní polovině. Mostkovice sice 
vybouchly 0:7 s  Velkou Bystřicí, 
nicméně na přelomu dubna a květ-
na zaznamenaly pět výher v řadě. 
Zbytek sezóny se nesl v duchu vcel-
ku vyrovnaných výsledků. Celkově 
zapsali Milarovi svěřenci solidní 
sezónu, mohli přitom sázet jak na 
staré tváře, tak i na několik nových 
hráčů.

Ve spodní části tabulky skončily 
i letos Smržice. Nyní ovšem výše než 
v  předešlých letech. Tehdy se mu-
sel tým znovu hrajícího kouče Iva 
Zbožínka zachraňovat v soutěži na 
poslední chvíli. Po podzimní části 
to ale zprvu vypadalo, že Smržice 
mohou konečně směřovat výše. Na 
úvod braly tři body, pak těsně ne-
stačily na Hanou a  Hněvotín. Ná-
sledovalo sbírání po bodíku nebo 
dvou. Zle se ale vedlo Smržicím se 
Šternberkem “B“ a Velkou Bystřicí. 
Závěr podzimní části byl dokonce 
skvělý. Kromě očekávané poráž-
ky se Slatinicemi přišlo pět výher 
v  řadě. A  Smržice tak měly velmi 
nadějný základ pro jarní boje. Ty 
ale dopadly pro tým katastrofálně. 
V  prvních třech zápasech Smržičtí 

nedali branku a dostali jich třináct. 
Na první body čekal tým až do kon-
ce května, kdy porazil beznadějně 
poslední Jesenec. Celkem Smržice 
ve druhé polovině sezóny sebraly 
jen čtyři body. Během celé sezóny je 
trápily četné absence, odchod kapi-
tána a  v  půlce sezóny taky rozpad 
osy týmu v důsledku zranění a od-
chodů. Další ztrátu tým zazname-
nal hned s  koncem sezóny: opustil 
jej dlouholetý hráč a trenér Zboží-
nek.
Zatímco o  Smržicích se dá říct, že 
nezažily dobrou sezónu, pro Je-
senec-Dzbel byla přímo katastro-
fální. Oproti předešlým sezónám 
nastupoval tým oslabený o některé 
klíčové hráče, třeba bratry Tiché 
nebo Zbyňka Polese. A bylo to hod-

25258. srpna 2022 WWW.VECERNIKPV.CZ

Jak to dopadlo 

PŮVODNÍ zpravodajství pro Večeník

Michal SOBECKÝ

TABULKA DOMA

2 – Radek Dohnal (Doloplazy), 
1 – celkem 23 hráčů včetně Michala 
Trnavského, Michala Čermáka a To-
máše Mazoucha (všichni Haná Pro-
stějov), Martina Petra (Mostkovice), 
Jaroslava Žouželky (Jesenec-Dzbel), 
Aleše Kaprála (Smržice)

Èervené kartyÈervené karty
12 – Petr Hlavinka (Haňovice), 
11 – Petr Smrček (Šternberk „B“), 
10 – Filip Sova (Hněvotín), 9 – Petr 
Novotný (Velká Bystřice), Matěj 
Holub (Hněvotín), 8 – Kamil Kři-
žan (Hněvotín), Nikos Malinovský 
(Moravský Beroun), Martin Luža 
(Smržice), Michal Koupil (Velká 
Bystřice), Tomáš Mazouch (Haná 
Prostějov)

Brankáøi:

Obránci:

Brankáøi:Brankáøi:

Obránci:Obránci:

KOMENTÁØ

 Foto: Michal Sobecký

PROSTĚJOVSKO Také druhé srpnové vydání PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku 
nabízí další díl seriálu FOTBAL EXTRA, který pravidelně přinášíme už takřka 
rok, vězte, že ještě zdaleka nekončíme. Zatímco v minulém čísle jste mohli 
najít hned tři díly včetně preview ke startu nové sezóny 2022/2023 a kom-
pletního losu všech soutěží, jež započaly o uplynulém víkendu, dnes se vra-
címe ryze k bojům, které se udály v soutěžním ročníku 2021-2022. A stejně 
jako před týdnem zůstaneme u I.B třídy Olomouckého KFS, pouze skupinu 
„A“ vystřídá „béčko“, kde mělo Prostějovsko kvarteto zástupců. 
Ještě než se ohlédneme za tím, jak si čtveřice Haná Prostějov, Mostkovice, 
Smržice a Jesenec-Dzbel vedla, připomeňme si ve stručnosti, co vše jste 
mohli najít v předchozích sedmatřiceti dílech. Prvotní ohlédnutí jak po 
podzimní, tak jarní části patří souhrnům seniorských, ženských i mládež-
nických soutěží, největší prostor následně dostává jediný profesionální 
klub v regionu, jímž je účastník druhé ligy 1.SK Prostějov. Poté přišel na řa-
du krajský přebor, ještě s duem Kralice na Hané a Lipová. Následovaly další 
grupy Olomouckého KFS až po III. třídu OFS Prostějov, přidali jsme také 
ženská klání s regionálním zastoupením a došla i řada na menší potěr, tedy 
mládež. Nejinak tomu bude i v příštích týdnech. Tu a tam nám občas do na-
plánovaného harmonogramu skočí aktuální události, jako bylo například 
čtvrtfinále krajského poháru, či naposledy již zmíněné rozlosování všech 
soutěží. V neposlední řadě jsme se v seriálu věnovali i těm, bez kterých by 
fotbal nebyl fotbalem, tedy rozhodčím. 
A jedeme zvesela dál! Už příště se můžete těšit na důkladný monitoring 
Přeboru OFS Prostějov-II. třídy. Následně bude seriál FOTBAL EXTRA pokra-
čovat výkonnostně nejnižším kláním ve III. třídě, abychom postupně přešli 
k již zmíněným ženám v kopačkách a mládežnickým soutěžím. 
Takže se pohodlně usaďte a pečlivě se začtěte do všeho, co má s „kulatým 
nesmyslem“ společného!

Z V VP PP P S B
26 19 2 2
26 2 2
26 2 2
26 1 1

26 2 11
26 2 11
26 12 1

26 9 2 1 14
26 2 14 28

26 6 1 1 18 21

„Lépe jsme hráli proti 
papírově silnějším“

Mostkovice skončily uprostřed, 
Smržice se protrápily k záchraně. 

Jesenec-Dzbel se loučí

  

TABULKA VENKU

2365 – Jaroslav Dočkal a  Adam 
Kropáček (oba Doloplazy), 2345 
– Jakub Holub (Hněvotín), 2336 
– Ondřej Milar (Mostkovice), 2335 
– Pavel Kovařík (Velký Týnec), 
2333 – Nikos Malinovský (Morav-
ský Beroun), 2325 – Patrik Gábor 
(Haná Prostějov), 2302 – Lukáš 
Darda (Hněvotín), 2300 – Matěj 
Holub (Hněvotín), 2289 – Filip 
Sova (Hněvotín)

37 – Patrik Gábor (Haná Pros-
tějov), 26 – Viktor Schulmeister 
(Velká Bystřice), 25 – Jan Mužát-
ko (Moravský Beroun), 22 – Da-
vid Hornich (Velká Bystřice), 21 
– Zdeněk Šemro (Slatinice), 19 – 
David Lacman a Nikos Malinovský 
(oba Moravský Beroun), 18 – Ma-
těj Holub (Hněvotín), 17 – Martin 
Thomas (Kožušany), 13 – Zdeněk 
Zlámal (Kožušany), 12 – Roman 
Doležel (Velký Týnec), Jan Typner 
(Haná Prostějov)

2 – David Lacman (Moravský Be-
roun), 1 – Zdeněk Šemro a Ondřej 
Valsa (oba Slatinice), Matěj Holub 
(Hněvotín)
Sedm vstřelených branek:
1 – Patrik Gábor (Haná Prostějov)

Ètyøi branky:Ètyøi branky:

3 – David Hornich a  Vojtěch 
Schulmeister (oba Velká Bystři-
ce), 2 – Jan Mužátko (Moravský 
Beroun), Zdeněk Zlámal (Kožu-
šany), Patrik Gábor (Haná Prostě-
jov), 1 – Roman Doležel, Tomáš 
Ehrenberger, Petr Giler a  Jan Drá-
bek (všichni Velký Týnec), Nikos 
Malinovský a  David Lacman (oba 
Moravský Beroun), Miroslav Seke-
la a Pavel Kryl (oba Šternberk „B“), 
Kamil Křižan a  Jakub Schinneck 
(Hněvotín), Štefan Danis (Slatini-
ce), Jan Typner (Haná Prostějov), 
Pavel Entner (Mostkovice), Petr 
Kundrt (Černovír)

Hattricky:Hattricky:

Brankáøi:

Obránci:

Brankáøi:

Obránci:



pro Večerník

původní
zpravodajství

MichalMichal KADLEC KADLEC
„Zmíněný plán vychází z požadavků 
zákona, který ukládá obcím vytvá-
řet podmínky pro sport. Obsahuje 
vymezení oblastí podpory sportu, 
priority v  jednotlivých oblastech 
podpory sportu a opatření k zajiště-
ní dostupnosti sportovních zařízení 
pro občany obce,“ osvětlil primátor 
František Jura s  tím, že není opo-
menuta ani oblast pro zabezpečení 

rozvoje školního, závodního, rekre-
ačního sportu, stejně jako přípra-
vy sportovních talentů a  podpora 
sportu zdravotně handicapovaných 
občanů. Součástí jsou rovněž vý-
sledky dotazníkového šetření reali-
zovaného na základních a středních 
školách a  ve sportovních klubech. 
Analýza výsledků dotazníků přinesla 
významné podněty pro jeho tvorbu.
„Plán rozvoje sportu obsahuje také 
vymezení oblastí podpory sportu, 
stanovení priorit v  jednotlivých ob-
lastech podpory sportu a  opatření 
k  zajištění dostupnosti sportovních 
zařízení pro občany, obce nebo kra-
je. Nedílnou součástí je také určení 

prostředků z  rozpočtu obce nebo 
kraje, které jsou nezbytné k naplnění 
plánu,“ okomentoval náměstek pri-
mátora pro sport Jan Krchňavý.
Během středeční tiskové konference 
rady města pak primátor František 
Jura opět zkritizoval míru podpory 
sportu ze strany státu. „Jsou tady 
dámy, takže nemůžu být vulgární. 
Ale státní podpora sportovních 
klubů, zařízení a sportu vůbec je na-
prosto nedostačující. Mizivá je také 
finanční podpora sportující mláde-
že,“ podotkl Jura. 
Zastupitelé budou v  září taktéž 
rozhodovat o  doporučení rad-
ních, které se vztahuje k  dotač-
ním programům v  oblasti spor-
tu. I  nadále budou v  této oblasti 
vyhlášeny dva dotační programy 
– Program na podporu sportovní 
činnosti v  roce 2023 z  rozpočtu 
statutárního města Prostějova 
a  Program na podporu pořádání 
jednorázových sportovních akcí 
v roce 2023 opět z městského roz-

počtu. V  pravidlech však dochází 
ke změnám, které je třeba při po-
dávání dotací dodržet. „Navržené 
změny vyplývají z dodatku zákona 
a  týkají se obou vyhlášených do-
tačních programů. Týkají se napří-
klad povinných příloh k  žádostem 
nebo odeslání účetních uzávěrek. 
Další změnou v přípravě dotačních 
programů na podporu činnosti je 
posunutí termínu podávání žádos-
tí,“ v  hrubých obrysech nastínil 
náměstek primátora pro sport Jan 
Krchňavý. 
Rozpočet u obou dotačních progra-
mů je prozatím navržen ve stejné 
výši jako v  letošním roce, to je   23 
milionů korun. „Sportovní kluby 
jsou ve složité situaci. Stát svou roli 
v  této oblasti plní nedostatečně 
a  k  dosavadním problémům se při-
dalo i  zdražování energií. Chceme 
dát všem jasný signál, že s  městem 
a  jeho pomocí mohou organizace 
v  oblasti sportu i  nadále počítat,“ 
prozrazuje  primátor František Jura. 
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PROSTĚJOV Pořádně nabitý 
program mají během léta členové 
Lukostřelby Prostějov. Trénin-
ky, závody i  soustředění. Všeho 
si v  těchto měsících užívají dosy-
tosti. „Přes prázdniny normálně 
fungujeme, máme za sebou třeba 
soustředění s dětmi. Platí pak, že 
se blíží mistrovství České repub-
liky dorostu a  žáků, nemůžeme 
tak polevit,“ uvedla předsedkyně 
Lukostřelby Prostějov Magda Ro-
bová. 
Už během července oddíl čekala 
řada akcí. A  to na nejvyšší možné 
úrovni. „Naposledy byli Michal Hla-
hůlek a  Josef Křesala na světovém 

poháru v  Kolumbii. Byl tam malý 
počet střelců, postupovalo jen 64 
lidí. Dál postoupil Hlahůlek, který 
v prvním kole narazil na rekordma-
na z Koreje. Držel s ním tempo, ale 
zatím na něj nestačí,“ konstatovala 
Magda Majarová z Lukostřelby Pro-
stějov. Aktivní ale byli také dorosten-
ci. „Dorost se představil v Bukurešti, 
kam vyrazili Michael Roba a Eliška 
Koleňáková. Míša měl technické 
problémy s  lukem. Měl tedy nevý-
hodu, ale v kvalifikaci udělal stabilní 
výsledek. V eliminaci mu na postup 
nestačil skvělý průměr 9,3. Eliška 
Koleňáková postoupila také a nako-
nec skončila na sedmnáctém místě. 

Na závodě udělala svůj druhý nej-
lepší výsledek,“ informovala Magda 
Robová.
I po zbytek prázdnin budou však 
lukostřelci v  jednom kole. Pořád 
mají hodně akcí před sebou, včet-
ně zahraničních. „Nedávno někteří 
naši střelci absolvovali jednodenní 
turnaj na Slovensku. Je před námi 
také finále ligy. Kluci se o první mís-
to dělí s Plzní. Holky jsou na druhém 
místě a věříme v obhajobu. Michael 
Roba pak také míří na mistrovství 
Evropy do Anglie. Až do konce září 
máme nabitý program,“ pozname-
nala Magda Robová s tím, že na krát-
ký oddech bude čas v říjnu.  (sob)

 Foto: Facebook

Další úspěch Horáků. 
V Příbrami vybojovali 8. místo
PŘÍBRAM, PROSTĚJOV V  so-
botu 23. července proběhl tře-
tí sezónní podnik rally-sprintu 
v  Příbrami. Tým Futures Cont-
product Rally z Prostějovska se již 
podruhé za sebou umístil v top 10 
posádkách a vybojoval osmé mís-
to na Středočeském podniku. 
Předposlední červencový víkend 
byl provázen příbramským podni-
kem Rallye, kterého se zúčastnila 
i  posádka Futures Contproduct 
Rally tým. V  autě Škoda Fabia RS 
startoval jako jezdec Michal Horák, 
vedle kterého navigoval jeho otec 
Ivan Horák. Tým si po poslední 
rychlostní zkoušce dojel pro fantas-
tický výsledek konečného 8. místa 
v  sérii rally-sprint a  7. místa v  třídě 
P2+. Posádek bylo téměř osmdesát. 
„Podařil se nám hezký výsledek. Na 
páté místo, které jsme chtěli obsadit, 
nám chybělo pouhých deset vteřin,“ 
nechali se závodníci slyšet. 
Po 70 odjetých kilometrech se jed-
ná o minimální ztrátu, ale i celková 
osmá pozice přináší úsměv na tvá-
řích celého týmu. Přestože Michal 
s Ivanem zajeli skvělý výsledek, svě-
řili se, že trať nebyla jednoduchá. 
„Příbram byla hodně rychlá. Nějak 
se nám nedařilo se do toho dostat,“ 
pověděli. Ideální podmínky naru-
šil i déšť, který od rána kropil tratě. 
Tým se rozhodl obout pneumatiky 
se střední směsí, dvě z toho o něco 
tvrdší než obvykle. Hned po první 
rychlostní zkoušce je však přeha-
zovali, protože tratě velmi rychle 
schnuly. „Snažili jsme se hned od 
začátku tahat a byly z toho hned dvě 

krize,“ vzpomíná Ivan. „Michal je 
však bravurně vyřešil, díky čemuž 
jsme se umístili tak vysoko,“ proho-
dil s úsměvem.
Na víkendový závod se týmy mohly 
připravovat delší dobu než obvykle. 
Příbramský podnik
proběhl po šestitýdenní pauze od 
podniku v Plzni. „Dlouhá pauza byla 
znát. Než se rozjedete, hned je po 
závodě,“ povzdychl si Ivan. Dlouhé 
odmlky jsou spíše přítěží než výho-
dou. Rally je drahý sport a závodníci 
s autem jezdí často až na oficiální tra-
ti. Někteří mohou ztratit cit,
kontrolu a pár klíčových vteřin, kte-
ré mohou rozhodnout o  výsledku. 
„Michal ani po pauze o
cit nepřišel a  prokázal tak svou 
úctyhodnou kvalitu jednoho 
z  nejlepších jezdců letošní se-
zóny,“ pochválil řidiče manažer 
týmu a  jednatel společnosti Futu-
res Contproduct Milan Korčák.
„Není však čas na odpočinek,“ 

říká Ivan a  dodává: „Budeme pra-
covat na dalším posunu a  teď
nás čeká další závod 13. srpna ve 
Fulneku.“ Po úspěchu ve středních 
Čechách je čeká podnik
z  novojičínského okresu již v  půlce 
srpna. První místo v  Příbramském 
rally-sprintu vybojovala posádka 
Jana Dohnala a Iva Vybírala, kteří za-
jeli s Fordem Fiesta WRC čas v souč-
tu 37 minut a 12,8 sekund. Následně 
se jako druzí umístili Kicker Racing 
Autoklub s  posádkou Václava Ko-
páčka a  Petra Picka se ztrátou 55,9 
sekund na první místo. Medailové 
pozice završili Vojtěch Štajf a Franti-
šek Rajnoha se svými ACCR Racing 
21 týmem a  Škodou Fabia Rally2 
Evo, kteří dojeli se ztrátou 1 minuta 
a  9,9 vteřin na první příčku. Tým 
Futures Contproduct se umístil na 
osmém místě s  konečným časem 
39 minut a 29,1 vteřin. Nyní se ale 
již připravuje na další podnik, který 
bude startovat ve Fulneku.  (red)

PROSTĚJOV Radní statutárního města Prostějova předkláda-
jí zastupitelům ke schválení Plán rozvoje sportu v Prostějově 
na roky 2023 až 2027. Ten obcím v samostatné působnosti 
stanovuje legislativa. Návrh Plánu rozvoje sportu v Prostějově 
na uvedené roky navazuje na aktuální Plán rozvoje sportu na 
roky 2018 až 2022 a Koncepci rozvoje tělovýchovy a sportu 
Olomouckého kraje pro období let 2019 až 2023. Návrh plánu 
doporučila schválit Sportovní komise rady města. 
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Smržice měly v  předešlých 
sezónách jeden hlavní cíl 
udržet I.B třídu. To se jim 
opakovaně povedlo. Ve 
třech případech ale až v po-
sledním kole. Uplynulý roč-
ník 2021/2022 vypadal pře-
ce jen jinak. Tým sice znovu 
patřil k těm horším, nicméně 
zejména podzimní část se svě-
řencům trenéra Iva Zbožínka 
povedla. „Jako celek 
se sezóna těžko 
hodnotí. Samo-
zřejmě podzim 
vyšel dobře. 
Jaro bylo naopak podprůměrné. 
Celkově jsme se zachránili,“ odde-
chl si někdejší prvoligový fotbalis-
ta. „Říkal jsem, že bych chtěl klidný 
ročník, a  to se nám zase nepoved-
lo. O  velké spokojenosti tedy moc 
mluvit nemůžeme,“ dodal k sezóně 
kritický. 
Ročník přitom začal velmi nadějně. 
Na podzim se zprvu dařilo herně, tu 
a tam tým bodoval. Konec první po-
loviny sezóny byl ale z kategorie pove-
dených. A samotný závěr proti favori-
tovi ze Slatinic se tuze nepovedl. „Bylo 
to jak na houpačce. Nějaký zápas vyšel 
víc, nějaký míň. Ale za mě vždycky 
byl problém, že šance máme, ale ne-
proměňujeme je v pravý čas. Když se 

mužstvo dostane do-
vedení, tak se uklid-
ní a  je schopné hrát 
celkem dobrý fotbal. 
Ale nejsme schopní v  rozhodujících 
momentech proměnit vytvořené pří-
ležitosti. A  naopak ve chvílích, kdy 
by se inkasovat nemělo, dostaneme 
branku. Je to pořád nahoru, dolů,“ shr-
nul ročník svými pocity Ivo Zbožínek, 
hrající lodivod fotbalistů Smržic.
Čím si vysvětluje horší období? „Na 
podzim to bylo zraněními. Jaro bylo 
takové z  objektivních důvodů. Vím, 
proč. Změnil se nám brankář, skončil 
klíčový stoper a kapitán Přema Gott-
wald, předtím skončil další kapitán 
a  střední záložník Luboš Klus. Do 

toho byl zraněn Lukáš Augustin, bra-
tři Verneři měli zdravotní problémy, 
Martin Luža se svalem,“ vypočítal ve-
ledůležité ztráty. Zmínil i další důvody, 
proč se klubu nedařilo a většina jarní 
části se nesla v duchu vysokých porá-
žek. „Objektivních příčin, proč se tak 
stalo, bylo hodně. Nejzásadnější však 
bylo, že se nám rozpadla osa a  kluci 
museli nastupovat na místech, která 
jim nejsou vlastní. Tam jsme hledali, 
zkoušeli, ale neměli jsme sestavu vy-
váženou. 
>>>pokračování na straně 34

ně znát. Mužstvo se trápilo a v prv-
ních zápasech se hodně nadřelo 
na góly. V  průměru tým naopak 
inkasoval pět gólů na zápas. Urči-
tý náznak zlepšení přišel až pro-
ti Slatinicím, se kterými dokázal 
tým odehrát solidní utkání. Jediné 
dva podzimní body urval tým pro-
ti Kožušanům v  10. kole. Do jara 
tým vstupoval s vysokou jistotou se-
stupu. A snad i to a lepší sehranost 
přispěly ke slušným výsledkům. Je-
senec-Dzbel sice znovu hlavně pro-
hrával, mezi to ale vměstnal hubené 
výhry se Šternberkem „B“, Haňovi-
cemi a  Doloplazy. Na záchranu to 
ale zdaleka nestačilo. Mužstvo po 
sezóně navíc nespadlo jen do II. tří-
dy, klub zvolil sešup hned o dvě ka-
tegorie níže, rovnou do „pralesa“...
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Daniel Kolář: „„Proojevvilaa se únaava 
aa souučassně nnetrrénovvanost““
PROSTĚJOV Hořkosladkou se-
zónu mají za sebou fotbalisté pro-
stějovské Hané. Tým, který je zná-
mý zejména tím, že je složen spíše 
ze starších, ale o to fotbalovějších 
hráčů, zakončoval podzimní 
část velice slibně. Záhy sice přišel 
o  první místo, pomyslné stříbro 
však udržel. Na jaře se mu ale tolik 
nedařilo. V jednu chvíli dokonce 
přestal dávat branky, naopak jich 
spoustu inkasoval. Přesto ale na-
konec Haná udržela pozici v širší 
špičce tabulky skupiny „B“ I.B 
třídy Olomouckého KFS. A moh-
la se radovat z  velice obstojného 
umístění i  dojmu. Ve výběru se 
opět ukázalo několik výrazných 
tváří, nechyběli opora v bráně Jan 
Marák nebo nestárnoucí padesát-
ník Ivan Jančiar. A  zejména také 
ohromný střelecký příspěvek Pat-
rika Gábora, který se stal suverén-
ně nejlepším kanonýrem soutěže. 
Jak ročník hodnotí Daniel Kolář, 
který si taktéž krátce připomněl 
roli hrajícího trenéra?

 Podzimní část měl tým velice 
dobrou, jarní boje už ale byly hor-
ší. Čím to?
„Začali jsme výborně, porazili jsme 
Slatinice, které byly první. Navázali 
jsme na to dalšími skvělými výsled-

ky. Nicméně pak se projevila únava 
a  současně netrénovanost. Nebyli 
jsme schopni pořádně se připravit, 
což se ukázalo jako rozhodující. Na 
rozdíl od nejlepších týmů soutěže, 
které trénovaly, to bylo vidět. V sezó-
ně jsme prohráli pár zápasů se stejně 
kvalitními, ale trénovanějšími celky. 
Nicméně na konci sezóny se nám 
podařilo nadechnout, jaro jsme do-
hráli se ctí. Potvrdilo se nám, že s vět-
šinou týmů můžeme hrát vyrovnaně 
i vyhrávat.“

 Co byly nejsilnější, a  naopak 
nejslabší stránky týmu?
„Myslím si, že jen v  pár zápasech 
jsme herně propadli a  byli oprav-
du horší. Namátkou si vzpomenu 
na Velkou Bystřici, která opravdu 
byla mnohem lepší než my. Vím, že 
s Kožušany jsme prohráli, ale zápas 
byl vyrovnaný, o jednom gólu, který 
jsme dostali my. Určitě nás zdobilo 
to, co už dlouhou dobu: dobrá kom-
binační, ofenzivní hra. Dávali jsme 
stále dost gólů. Pomohl nám k tomu 
samozřejmě výkon nejlepšího střel-
ce soutěže Patrika Gábora. A jak už 
jsem říkal, největším negativem bylo 
zejména, že jsme ztráceli zápasy fy-
zičkou. Soupeř, pokud byl kondičně 
lépe připravený než my, nás uběhal. 
Přitom máme dobrý tým, v němž je 
plno kvalitních fotbalistů. Přesto se 

ukázalo, že bez tréninků to na ty nej-
lepší nestačí.“

 Jak byste zhodnotil téměř 40 na-
střílených branek Patrika Gábora?
„Pochopitelně to mluví za vše. A na 
rozdíl od minulosti Patrik taky na 
hodně gólů přihrál. Kdyby se počíta-
ly kanadské body, tak by to bylo zase 
úplně někde jinde. I  tak je to číslo 
úžasné. Moc nám pomohl.“

 Je někdo, koho byste z jedinců 
vyzdvihl?
„Asi nikoho nebudu vyzdvihávat. 
Opravdu působíme jako tým, jako 
parta. Jsme složeni z  fotbalově sta-
rých hráčů a  pak těch mladších. 
Snažíme se, aby to do sebe zapadalo. 

Rozhodně bez našich mladých skvě-
lých hráčů, jako jsou Honza Typner, 
Kuba Novák nebo Martin Hladký, 
by to nešlo. Máme dobrého gólma-
na Honzu Maráka, který je také ještě 
věkem mladý. Ostatní hráči u  nás 
působí dlouhou dobu, vyzdvihávat 
nebudu. Výraznou individualitou 
byl pochopitelně zmíněný Patrik Gá-
bor. Ale ani on by bez ostatních hráčů 
tolik gólů nedal. To do sebe zapadlo. 
A konečné páté místo pak můžeme 
hodnotit kladně.“

 Klub umístil na Facebook 
náborový leták do „A“ týmu. To 
není úplně běžný způsob shánění 
hráčů…
(smích) „Pokud vím, tak ten článek 
na Facebooku, jak to říct: jednalo se 
o  interní chybu v  komunikaci klu-
bu. Protože žádný klub nemá dost 
nových hráčů, to je jasné. Nicméně 
zájem o to působit u nás v klubu je. 
Nechci říct, že by to nebylo myšleno 
vážně, samozřejmě přivítáme rádi 
každého dobrého fotbalistu, který by 
u nás chtěl hrát. Nicméně způsob té 
komunikace nebyl šťastný.“

 Jak to vypadá se změnami kád-
ru před novou sezónou?
„Jasné ještě není nic. Nicméně s nej-
větší pravděpodobností nás nejméně 
na půl roku opustí Tomáš Mazouch, 
o kterého je zájem jinde. Řešíme ještě 

pár příchodů a odchodů, ale ani na startu nové sezóny ještě 
není všechno dořešené.“

  Foto: Michal Sobecký

Ètyøi branky:

Není úplně obvyklé, aby 
v soutěžích dospě-
lých bylo faktic-
ky rozhodnuto 
o  sestupujícím 
už v první polovi- ně se-
zóny. Občas se to ale stává. V této nepříjemné 
pozici se ocitl tým Jesence-Dzbelu. Družstvo z nejse-
vernějšího koutu Prostějovska uzmulo v podzimní 
části skupiny „B“ I.B třídy Olomouckého KFS soupeřům 
pouze dva body. Na jaře tak už nebylo prakticky co 
řešit. I tak se ale tým z Konicka ještě dokázal zvednout 
a s výjimkou samotného závěru ročníku se ctí – a ně-
kolika výhrami – ročník zakončit. Po sezóně se padající 
mužstvo přesunulo hned o dvě patra níže, do III. třídy 
OFS Prostějov. Co to pro oddíl přinese, okomentoval 
jeho předseda Stanislav Polcr (na snímku), který rovněž 
zhodnotil sezónu 2021/2022.

 Jak zpětně hodnotíte sezó-
nu? A jak vyzní srovnání jara 
s podzimem?
„Bylo to bláznovství a  šílenost. 
Hrát I.B třídu, když zůstane po 
sezoně jen sedm osm hráčů je asi 
šílenost. Teď to hodnotím tak, 
že jsme podali možná nadlidský 
úkol sehnat hráče během měsíce 
a půl. Dnes bych už do toho ale 
nešel a  je to pro nás velká zku-
šenost do budoucna. Nálada 
v kabině nebyla dobrá a mnoho 
hráčů ji opustilo. Ale i těm bych 
chtěl poděkovat alespoň za dílčí 
práci. Nejvíc si však vážím těch, 
kteří vydrželi až do konce, i když 
některým to bylo již méně pří-
jemné. Podzim byl o  sehrávání 
se. Jaro pak o boji o nějaké body 
a především o dohrání sezóny. 

 Bylo těžké vůbec tým po 
nepříliš povedeném podzimu 
motivovat?
„Motivovat tým, který je odsou-
zen k poslednímu místu, je těžké. 

Spíš jsme se snažili soustředit na 
to potrápit soupeře a  odehrát 
zápasy se ctí. A  především hrát 
dobře doma pro naše diváky, což 
se nám povedlo.“

 Na jaře začalo mužstvo sbí-
rat body. V čem fungoval tým 
jinak? Co změnil?
„Nechtěl bych to svádět na změ-
nu trenéra, to určitě ne. Spíše to 
bylo to, že jsme jaro hráli už jen 
pro radost. Prostě jsme si chtěli 
zahrát a užít fotbal a spadla z nás 
ta tíha získat body za každou 
cenu.“

 Co bylo nejsilnější, 
a  naopak nejslabší herní 
stránkou týmu? 
„Nejsilnější stránkou pro 
mě jsou kluci, kteří na klub 
nezanevřeli a  dohráli to. 
Nejslabší stránkou byla 

především fyzička, kterou 
bez tréninku nezískáte, dále 
malá zkušenost většiny hrá-
čů v krajské soutěži, ale pře-
devším nám chyběl hrotový 
útočník.“
>>>pokračování na str. 34

Foto: Facebook

Hattricky:

Smržický kouč se rozhodl 
skončit. Kdo jej nahradil?
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Cyklisté ukázali své kvality na Hané
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PROSTĚOV Na silnicích manévry, tu a tam nedočkaví lidé nata-
hující krky. A plní očekávání. Snad příjezd nějakého významné-
ho politika? Ne, v Česku by takový rozruch nikdo nevzbudil. Ale 
velká sportovní akce plná hvězd? To je jiná.Právě ta ve čtvrtek 
čekalo obyvatele Prostějova. Město, už tak cyklistům rovinatým 
povrchem a řadou cyklostezek zaslíbené, se proměnilo doslova 
v jejich ráj. Právě v Prostějově končila první etapa závodu Sazka 
tour, nevětšího tuzemského závodu silničních kol. 

pro Večerník 

původní
reportáž

Michal Michal SOBECKÝSOBECKÝ
Etapa začala ráno v Uničově. O 181 
kilometrů později dorazili jezdci do 
cíle. „Ani první etapa nebyla úplně 
jednoduchá. Pořád je to ale rozcvič-
ka před dalšími dny,“ připomněl 
Leopold König, sám vynikající cyk-
lista, v  minulosti úspěšný účastník 
Tour de France.
Věděl, o  čem mluví: už první eta-
pa zavedla peloton do kopců Dra-
hanské vrchoviny. Z  nížinatého 
Uničovska na Konicko, z  něj až 
k  Protivanovu. A  poté dolů na Ha-
nou. Nicméně až další dny zavedly 
účastníky do skutečných hor. „Mys-
lím si, že první etapa byla nádherná. 
Bylo tedy trochu teplo… viděli jsme 
skupinu, která dojela do cíle sym-
paticky, zasloužila si to po takovém 
úniku. Etapa byla taková startovací 
před těmi teprve náročnými, kde se 

bude rozhodovat,“ pověděl König.
I přesto, že se nejednalo o cíl závodu 
jako celku, byla z  akce na náměstí 
v  Prostějově velká show. Soutěži-
ly zde děti o  ceny, další, tentokrát 
z  dětského domova v  Čeladné, do-
staly BMX kola. „Myslím si, že není 
důležité, zda se děti na tom BMX 
kolu stanou závodníky. Nejdůleži-
tější je, aby měly radost z  pohybu 
a  užily si to,“ vzkázal publiku gene-
rální ředitel Sazky Aleš Veselý. Už 
tehdy bylo před pódiem dost lidí: 
ti před malou chvílí zažili dojezd 
skupinky pěti cyklistů, mezi nimiž 
nechyběli ani dva Češi. Jeden z nich 
nakonec stanul na stupních vítězů.
Překvapení? Ani ne. Někteří takový 
konec tušili, respektive v  něj dou-
fali. „Dopadlo to tak, jak jsme to 
tipovali. Je to naprosto perfektní, 
úžasná věc. U  tohoto závodu jsem 
spoustu let. Vím tedy, co to zna-
mená za úsilí, za práci, aby všechno 
klaplo. Jsem rád, že se Prostějov po 
nějaké době stal cílovým a  etapo-
vým městem,“ konstatoval primátor 
František Jura. Spolu s hejtmanem 

Josefem Suchánkem předávali ceny 
těm nelepším: tedy Runemu Her-
regodtsovi, Johanu Meensovi a Mi-
chalu Kukrlemu.
Fotoaparáty blikají, jezdci jsou 
nadšení. A  vlastně i  organizáto-
ři. Mohli si odechnout: první část 

je úspěšně za nimi. „Byl to jeden 
z nejlepších pelotonů, co máme. Ta 
sestava, která je, je velmi našlapaná. 
Zatím to můžu hodnotit opravdu 
jako jeden z nejlepších,“ poznamenal 
Leopold König. A Čech na stupni ví-
tězů? „Pokaždé jsme rádi, když vidí-

me tuzemského závodníka na stupni 
vítězů. A  doufejme, že to bude tak 
pokračovat Za Česko rozhodně 
máme pár želízek v ohni,“ řekl König 
po ceremoniálu první etapy Sazka 
Tour, která vrcholila na náměstí T. 
G. Masaryka v Prostějově.

Foto: Michal Sobecký

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

Aleš Veselý, 
generální ředitel Sazky A.S., 
titulárního partnera Sazka tour

„Počasí bylo super, přálo nám. 
Lepší vstup do Sazka tour jsme 
si ani nemohli přát. Možná by 
nemuselo být takové vedro. Jsem 
ale strašně rád, že můžeme hostit 
takto významný závod.“

Josef Suchánek,
hejtman Olomouckého kraje

„Viděl jsem start a viděl jsem cíl. 
(úsměv) Líbilo se mi, jak Uničov 
připravil odstartování. A  stejně 
tak se mi líbí, jaké město Prostějov 
připravilo zázemí v  cíli. Myslím 
si, že je to fajn. Osobně obdivuji 
všechny závodníky, kteří v tomhle 
vedru zvládli etapu v  těchto ča-
sech. A  jsem rád, že Olomoucký 
kraj podporuje a  bude dál pod-
porovat cyklistické svátky, jako je 
tento.“

Michal Kupka, 
fanoušek

„Konkrétně jsem se nepřišel po-
dívat na nikoho. Ale jedu ještě 
na Dlouhé stráně. Celkově jsem 
fanoušek cyklistiky. Viděl jsem 
Tour de France, takže když zde 
měl být největší závod v  Česku, 
řekl jsem si, že se půjdu podívat. 
Etapa byla pěkná. Uprchlíci to 
zdárně dotáhli do konce, to jsem 
rád, že nebyl spurt. Uprchlíkům 
vždy fandím, aby to dojeli.“

Zaznamenal: 
Michal Sobecký

OČIMA PRIMÁTORA 
STATUTÁRNÍHO MĚSTA 

PROSTĚJOVA

„Je to největší profesionální závod 
v České republice. Máme zde přitom 
dva, Závod míru do 23 let a Sazka 
tour, předtím Czech tour. Jako ná-
městek hejtmana jsem v minulosti or-
ganizoval víceletou podporu pro tuto 
akci a  měl možnost také předávat 
cenu pozdějšímu dvojnásobnému ví-
tězi Tour de France Tadeji Pogačaro-
vi. Na Sazka tour je obrovská konku-
rence, účastní se ho světové cyklistické 
stáje. Mezi velice kvalitní účastníky 
patří Jan Hirt nebo Michal Kukrle, 
což jsou skvělí čeští cyklisté. Ale je zde 
také spousta světových závodníků. 
Jedná se o  prestižní událost. V  mi-
nulosti se Prostějovem projíždělo, 
nyní už je dokonce cílovým městem. 
Vnímám ale i  kritiku toho, že bylo 
město ucpané a plné objížděk. Mys-
lím si ale, že jednou za rok bychom 
dopravní komplikace kvůli závodu 
světové úrovně mohli skousnout. Za 
dopravní obtíže se samozřejmě lidem 
omlouváme. Zároveň věřím, že při 
prestiži tohoto podniku bychom to 
s trochou tolerance mohli zvládnout.“

František JURA

mimo okruh, byl jsem vynervovaný“mimo okruh, byl jsem vynervovaný“
PROSTĚJOV První etapa SAZKA TOUR dopadla pro české barvy 
dobře, když jeden tuzemský závodník se propracoval mezi tři nejlepší. 
Na bronzové pozici se totiž usadil osmadvacetiletý Michal Kukrle. Člen 
cyklistického týmu Elkov-Kasper, který startoval s číslem 95, se dokázal 
včas utrhnout a v samotném závěru dojel v malé vedoucí skupince těsně 
následován dalším Čechem Janem Kašparem. Přitom Kukrle byl v me-
zičasech dokonce první. Pro závodníka, rodáka ze Šternberka se jednalo 
podle jeho slov o ne úplně lehkou pasáž závodu. Přesto se krátce po jeho 
vyhlášení uvolil účastník olympiády v Tokiu k exkluzivnímu rozhovoru.

Michal SOBECKÝ
 Jak hodnotíte náročnost prv-

ní etapy? Nebyly zde vyšší hory, 
ale přesto…
„Převýšení bylo velké, pořád naho-
ru, dolů. Bylo to těžké. I proto jsem 
věřil, že by se mohlo podařit dotáh-
nout únik až do cíle. Náročné to bylo 
dost, určitě i vedrem.“

 Byla nějaká část, která pro vás 
byla obzvlášť náročná?
„Asi ne. To byl asi až potom spurt, 
kdy jsme se na ochozech snažili udr-
žet náskok. A potom ještě to, že nás 

poslali mimo okruh, to jsem byl dost 
vynervovaný.“

 Takže nakonec jste toho odjel 
i víc, než jste měl?
„To asi ne. Možná míň? Nevím. Ale 
byly to zmatky, nic příjemného.“

 Jaké jsou vaše cíle do celé-
ho závodu?
„Chtěl jsem se na úvod 
dostat do úniku. Kdyby 
se s  tím podařilo dojet 
do cíle, plánoval jsem 
v takovém případě po-
kusit se vyhrát. To se 
nepovedlo. (úsměv) 

Asi zkusím jít do úniku poslední 
den. Uvidíme, co z toho vyjde.“

 Při vyhlašování došlo k men-
ším zmatkům. O co šlo v zákulisí?
„Nevědělo se, který je nejlepší dres pro 
nejlepšího Čecha… Asi ještě zmatky 

budou. Nevím, jestli 
se vůbec může no-

sit. To tady taky 
málokdo ví.“ 
(směje se)

 Foto: Michal Sobecký

SE
Ze stáje Na srdéèku zazáøil i její odchovanec Larizano 

PARDUBICE Další splněný 
cíl si může odškrtnout uzná-
vaný trenér Stanislav Popelka 
z  Hvozdu. Uplynulou sobotu 
6.  srpna se na závodišti v  Par-
dubicích běžela třetí kvalifikace 
na populární Velkou pardubic-
kou. Na pátém místě v ní době-
hl Popelkův svěřenec Zataro, 
který tím splnil limit pro říj-
nový start v  nejtěžším dostihu 
kontinentální Evropy. 
Zatara by měl do Velké pardu-
bické doprovodit další kůň ze 
stáje Na Srdéčku. Stretton do-
kázal splnit podmínky pro start 
v  náročném dostihu již v  květnu, 

když v  kvalifikaci doběhl čtvrtý. 
Hlavní letošní hvězdou stáje však 
pro letošek zůstává její odcho-
vanec Larizano. Ten totiž zvítě-
zil v  Prvomájové steeplechase 
v  Lysé nad Labem. Díky tomu 
se stal vůbec nejstarším vítězem 
v  61leté historii tohoto prestiž-
ního dostihu. Kůň, který dlouho 
bojoval se zraněními, si tak za svo-
ji kariéru vyběhal již solidních 2,1 
milionu korun. Už loni na podzim 
totiž zářil v Polsku. Ve Velké Wroc-
lavské doběhl druhý, v říjnu pak ve 
vrcholu tamní překážkové sezóny 
Crystal cup dokonce zvítězil. Na 
svoji fazónu dokázal navázat i na tu-

zemských závodištích. První květ-
nový den v Lysé nad Labem porazil 
dvojnásobného vítěze Prvomájo-
vé ceny a  vítěze Velké pardubické 
z roku 2019 Theophila. 
„Po tom, co Larizano předváděl na 
podzim v  Polsku, jsem od něj po-
dobný výkon čekal. Důležité bylo, 
že se nezranil a že jej do dostihu vedl 
žokej Jaroslav Myška, který si s ním 
náramně rozumí,“ hledal příčiny 
úspěchu svého svěřence spokojený 
trenér Stanislav Popelka.  (mls)

výsledky 1.etapy (Uničov – Prostějov, 181 km) 

1. Rune Herregodts
  Belgie Sport Vlaaderen-Valoise 4:24:00
2. Johan Meens
  Belgie Bingoal Pauwels Sauces WB 4:24:00
3. Michal Kukrle
  Česká republika Elkov-Kasper 4:24:00
4. Jan Kašpar
  Česká republika ATT Investments 4:24:00
5. Alexander Tartlon
  Německo Team Lotto – Kern Haus 4:24:03
6. Filippo Fortin
  Itálie Maloja Pushbikers 4:24:22

OLOMOUCKÝ KRAJ Čtyřetapový závod Sazka tour, největší cyklis-
tický závod v České republice, v neděli skončil. Bohužel tuzemští zá-
vodníci se mezi pět nejlepších nedostali, přestože třeba Michal Kukrle 
skončil v první i poslední etapě na stupních vítězů. 
Z konečného vítězství se radoval Ital Lorenzo Rota, který trať ujel v čase 
17:34:43. Nejblíže k jeho překonání měl Dán Anthon Charmig, na třetím 
místě skončil Kevin Colleoni z Itálie. Na následujících místech se umístili 
další Ital Filippo Zana a Johannes Staune Mittet z Norska. Nejlepší Čech 
v celkovém pořadí Jan Hirt se těsně nevešel do nejlepší desítky – skončil je-
denáctý.  (sob)

PROSTĚJOV První domácí zápas 
mají za sebou fotbalisté 1. SK Pros-
tějov. Na Hanou zavítal v sobotním 
odpoledni nevyzpytatelný Třinec, 
který nepatří ke špičce FORTU-
NA:NÁRODNÍ LIGY. Nicméně 
kdo očekával ofenzivní hody, byl 
zklamaný. V utkání 2. kola bylo k vi-
dění jen pár vyložených šancí, mís-
ty chyběla fotbalovost. Nakonec se 
ale každý z  týmů jednou prosadil, 
což znamená, že si soupeři odnesli 
z utkání po jednom bodu.

Michal SOBECKÝ
Oba celky vstupovaly do druhého 
kola druhé nejvyšší české soutěže 
v  odlišném rozpoložení. Zatímco 
Prostějov v  úvodním zápase dokázal 
posbírat plný počet bodů s „B“-týmem 
Slavie, Třinec na domácí půdě padl 
rozdílem třídy proti Karviné. Na po-
slední vzájemný duel však vzpomínali 
lépe hosté, kteří minule vyhráli vysoko 
4:0. Minimálně podobný výkon chtěli 
předvést i  tentokrát, museli se však 
obejít bez svého nejlepšího střelce 
z loňské sezony Reného Dediče, jenž 
přestoupil do Viktorie Plzeň. Domá-
cí kouč Šustr oproti tradici změnil 
vítěznou sestavu, když na pravý kreaj 
obrany se místo Bolfa postavil Blahuta 
a  do stoperské dvojice pochopitelně 
naskočil minule se ženící Schaffartzik, 
což odnesl místem v sestavě Gáč.
Úvod zápasu patřil k těm opatrnějším. 
Zprvu měli míč více na kopačkách 
domácí, k šanci se však nedostali. Po 
standardce v šesté minutě naopak mu-
sel zasahovat Krynskyi, ale Habusta 
mu moc práce nenadělal. V  dalších 

minutách byl více vidět Třinec. Nic-
méně hosté se nedokázali dostat s mí-
čem do vápna. A  centry jim srážela 
pozorná obrana. Potom přišla šance 
pro Prostějov: Koudelka se postavil 
k  rohu, poslal míč do chumlu před 
bránou. Balón si našel Bartolomeu, 
který odvrátil hrozící protiútok, při-
strčil Kušejovi a  ten poslal míč na 
hlavu Bialka – 1:0. Hra se poté trochu 
otevřela. Juřena nicméně šanci nedo-
táhl. A Koudelka zase nemířil přesně 
nahrávkou na rozběhnutého Kušeje. 
Ve 26. minutě byla poprvé vidět střela 
z dálky, Koudelka však minul. Po půl-
hodině hry to zkoušel z dálky i Foltyn, 
obrana pokus srazila. Následně 36. mi-
nuta přinesla sporný moment. Třinec 
několikrát fauloval, naposledy zatahá-
ním za dres Kušeje. Ten mohl nahrát 
do pohybu a  úniku Koudelkovi, ale 
rozhodčí probíhající akci přerušil. Do 
konce poločasu už viděli diváci jen 
fauly a taky nepřesnou střelu Habusty.
Ve 49. minutě nebyl Prostějov daleko 
od zvýšení skóre. Pinc ovšem v soubo-
ji s Hasalíkem zatahal za kratší konec 

a míč před prostějovským útočníkem 
bral brankář. Na hřišti pak přibývaly 
spíše strkanice než šance. Jednu viděli 
diváci v 55. minutě, kdy byl „oceněn“ 
žlutou kartou Solomon Omale. Tři-
nec měl tou dobou v  utkání mírně 
navrch: dostával se ke standardkám 
a centrům. Dlouho se však hostím ne-
dařilo na prostějovskou obranu v čele 
s  Krynskyim najít recept. Po hodině 
hry si vyměnily oba týmy po šanci, 
Foltyn nicméně mířil hlavou vedle. 
A  centr Omaleho adresáta nakonec 
nenašel. V  65. minutě se pak Třinec 
prosadil. Akce vedená po pravé straně 

vyústila ve sražený balón na Foltyna, 
který se z  voleje trefil k  pravé tyči – 
1:1. Prostějov byl poté znovu trochu 
aktivnější. V  73. minutě z  toho bylo 
nepřesné zakončení, následně se ne-
povedla nahrávka Koudelky do šance 
Zapletalovi. Třinec pak hrozil hlavně 
ze standardních situací. V  obrovské 
šanci se následně ještě objevil Pinc, 
který ale centr Vlachovského poslal 
hlavou vedle. V závěru se ještě střelou 
z  dálky připomněl Koudelka. To ale 
bylo vše. I  přes drobný závar Prostě-
jova těsně před koncem se už skóre 
neměnilo.

pro Večerník 

Michal
SOBECKÝ

PŮVODNÍ
zpravodajství

Třinec je soupeř, kterého Prostějov po-
tkává velice často. Nejen v  soutěži, ale 
pravidelně i  v  přípravě. A  výsledky jsou 
jak na houpačce. Tentokrát se více štěstí 
nepřiklonilo k  ani jednomu týmu. Byť 
každý z nich si připsal jeden částečně lepší 
poločas. „Možná trochu, ale že bych tam 
viděl nějakou naši dominanci v první půli, 

to určitě ne. My zbytečně ztrácíme míče 
v situacích, kdy je ztrácet nemusíme. Je to 
takové hektické. Spíš si myslím, že jsme 
zkrátka ve druhém poločase tahali za 
kratší konec,“ konstatoval po zápase kouč 
Pavel Šustr. Do utkání už tentokrát zasáhl 
nejzkušenější hráč sestavy obránce Jan 
Schaffartzik, nedostalo se naopak třeba 
na Samuela Kuliga, jen z lavičky šel Jakub 
Bolf či David Gáč, v úvodním dějství čle-
nové základní sestavy.
Ovšem co zápasu chybělo obzvlášť, byly 
útočné manévry. Šancí na ohrožení branky 
bylo na obou stranách minimum. „Byly 
tam situace, které jsme mohli řešit lepší fi-

nální nahrávkou, nenašli jsme hráče v šest-
náctce. Ale zas na druhé straně Prostějov to 
pokryl, pohlídal si standardky, odbouchal 
to. Chtěli jsme se prosadit, ale nevyšlo to,“ 
uvedl kouč hostí Martin Zbončák. 
Utkání s odstupem zhodnotil také před-
seda 1. SK Prostějov František Jura. „Spo-
kojeni se čtyřmi body asi musíme být. Po 
vítězství nad Slavií jsme tajně doufali, že 
uspějeme i  doma. Ale nestalo se, zápas 
se nám nepovedl. Minimálně ve druhém 
poločase jsme byli horší,“ komentoval. 
Některé herní situace se mu vyloženě ne-
líbily. „Příprava se přitom vyvíjela slušně. 

Vypadalo to ale, jako bychom se báli hrát. 
Soupeř byl dobrý. V utkání jsme zbytečně 
ztráceli balón, po jeho zisku jej neudržíme 
a druhou nahrávkou ztratíme. Pořád tak 
jen běháme a  bojujeme,“ kroutil hlavou 
po utkání.
Zápas se místy vyhrotil, padala ostrá 
slova a  několikrát se (slovně) hráči 
pustili do rozhodčího Daniela Vokou-
na. Některé verdikty vyvolávaly údiv. 
„Nehodnotil bych ovlivnění zápasu, víc 
ho ovlivňovali hráči, jak to hráli. Na obě 
strany tam bylo hodně situací, které mi 
přišly zvláštní. Ve vší úctě mi připadal roz-

Branky: 

Branky: 

Branky: 

Branky: 

Branky: 

Branky: 

Branky: 

FORTUNA NÁRODNÍ LIGA

Padl první hattrick 
sezóny

Prostějov (red) - Dlouho fanoušci FOR-
TUNA:NÁRODNÍ LIGY čekat nemuse-
li. Jen do druhého kola. Už v něm poprvé 
během ročníku 2022/2023 padl hattrick. 
Postaral se o něj Pavel Vandas z Líšně. Běže-
la 36. minuta. Líšeň kope standardní situaci 
kousek od rohu vápna. Po nastřelení míče se 
o něj strhla mela. Nakonec jeden z bránících 
hráčů srazil míč k Vandasovi a ten se nemýlí, 
z hranice malého vápna trefuje do šibenice. 
Vandas brankou zvýšil na konečných 3:0 
a fakticky rozhodl zápas. Jeho střelecký po-
čin má ale ještě několik zajímavostí. Jednak 
jde o první hattrick v sezóně Fortuna:Ná-
rodní ligy. Zadruhé hattrick vstřelil za pou-
hých šest minut. A zatřetí tím vyrovnal své 
střelecké maximum ze druhé ligy. Šestadva-
cetiletý útočník se navíc Líšni velmi vyplácí, 
byl to pro něj teprve druhý zápas v dresu 
Jihomoravanů.

Prostějov (sob) - Krátké bylo působení 
univerzála Jakuba Urbance na Hané. V Pro-
stějově se objevil v průběhu podzimu 2021, 
načež s týmem absolvoval zbytek ročníku. 
Záhy po něm se přesunul do ligových Tep-
lic, kam si jej vytáhl exprostějovský trenér 
Jarošík. Přestože jde o jeho první ligové an-
gažmá, ukazuje se, že rozhodně nebude do 
počtu. Hráč, který hrál v Prostějově záložní-
ka i obránce, se totiž okamžitě zapsal mezi 
hlavní postavy severočeského týmu. Po 
odehraných dvou kolech má na svém kontě 
hned tři branky: jediné, které Teplice vstřeli-
ly. Dvě z nich přitom poslal do brány Plzně. 
Bohužel pokutový kop na hattrcika a skole-
ní úřaduícího mistra neproměnil. V ligovém 
programu se už ale objevili i další hráči, kteří 
působili v Prostějově. Rovněž za Teplice si 
krátce zahrál střídající Filip Žák. A na čtvrt 
hodiny naskočil za Sigmu Olomouc Jakub 
Matoušek. 

RYCHLÝ
NÍK

V  zápase se zajímavým a  kvalitním výkonem blýsklo hned 
několik hráčů. Nejvíce se ale (v dobrém) ukázal Vasil Kušej, 
který hrál dobře už v prvním kole na pražské Slavii Rychlo-
nohý záložník se dostával do řady náznaků šancí, vítězil v os-
obních soubojích, dokázal přispět ke kombinaci. A neztrácel 
míče. Navíc měl velice dobrou šanci v prvním poločase. 
Když v tom druhém střídal, dostalo se mu od diváků 
potlesku. Právem.

VASIL KUŠEJ

                                                      

PODLE

               MOMENT
               ZÁPASU

DUELU

ZNÁMKA

MINIŠPÍLMINIŠPÍL

ZNÁMKA

88
Rozhodli jsme se pro souboj dvou 

77

LUKÁŠ LUKÁŠ 

KANIA KANIA 

DANIEL DANIEL 

BIALEK BIALEK 

Prostějov se zatím na góly nadřel. 
S Třincem to nelepilo

PROSTĚJOV Úvod do soutěžního ročníku FORTUNA:NÁRODNÍ 
LIGY je pomalu minulostí. Eskáčko do aktuální půlsezóny vstoupi-
lo rozhodně lépe než do té předešlé, kdy dostávalo gólové příděly. 
Nicméně po vítězném zápasu se Slavií „B“ přišel souboj s Třincem. 
A nepříliš pohledný fotbalový mač zakončený remízou. Tým se zno-
vu napracoval na góly, prosadil se jen sváteční střelec Bialek.

 vs.

Branky: 17. Bialek – 65. Foltyn.  Vokoun – Matoušek, 
 55. M. Mach, 65. Bartolomeu, 90.(+3) Oma-

 650. 
 1:2.  4:5.  5:4. 

 42%:58%.

 Krynskyj – Blahuta (62. Bolf), Bi-

Kušej (74. Zapletal) - Pinc. Pavel Šustr.

(0:0)
1 1

FOTBAL 252532 8. srpna 2022 WWW.VECERNIKPV.CZ

Pavel ŠUSTR 
„Bylo od nás podobné jako proti Slavii. Viděl jsem ve hře více bojovnosti, toho 
fotbalu se tam moc neobjevilo. Byl to takový boj o výsledek, což samozřejmě do 
fotbalu patří. Nás to ale zbytečně svazovalo a brzdilo. Kluci zaslouží ocenění za 
to, že v zápase pracovali, na druhé straně je potřeba do budoucna zapracovat na 
některých věcech. Zejména na tom, abychom dokázali víc držet míč a zkusili tem-
po hry diktovat. Neberu to dnes jako ztrátu. Beru to tak, že pro nás je bod dobrý.“

Martin ZBONÈÁK 
„Pro nás je to bod z  venku, který se počítá a  jsme za něj rádi. 
(úsměv) My jsme zápas odpracovali, nemůžu nikomu nic vy-
tknout. Celou druhou půli jsme šli za vyrovnáním, já i věřil, že 
jsme schopni otočit. Na druhé straně hrozil Prostějov z  brejků 
a standardek, kdy nás mohl potrestat. Ale kluci dneska opravdu šli 
za vítězstvím, měli vůli. Myslím si, že druhý poločas byl v naší režii. 

PROSTĚJOV Hned několik hráčů 
Prostějova se domácím fanouškům 
představila poprvé. Tým prostě-
jovského eskáčka totiž do zápasu 
s Třincem nastoupil s řadou nových 
plejerů, mezi něž patřil i Jakub Elbel
(na snímku). Pro něj se může v přípa-
dě letošního ročníku jednat o sezónu 
zlomovou: doposud působil ve třetí 
nejvyšší soutěži, nyní zažívá první 
druholigové angažmá. A  ukazuje se, 
že má od trenérů důvěru. Jak v přípra-
vě, tak nyní v mistrovských utkáních 
dostává hodně prostoru. Proti Třin-
ci pak ukázal, že se nebojí podpořit 
útok ani chodit do soubojů. Záhy po 

utkání pak mač hráč s číslem 4 exklu-
zivně pro Večerník zhodnotil.

Michal SOBECKÝ
 Jak jste viděl sobotní utkání? 

„Za mě jsme do toho nevstoupili vů-
bec špatně, měli jsme tam šance. Ale 
nedokázali jsme proměnit. Nechci 
se na to vymlouvat, ale taky to bylo 
trochu kvůli tomu, jak rozhodčí ne-
pískl faul, kdy jsme mohli jít sami na 
bránu. Potom ve druhém poločase 
mi přišlo, že jsme se jim strašně při-
způsobili herně. Měli jsme tam na-
kopávané balony, nehráli jsme úplně 
svou hru.“

 I coby obránce jste hodně podpo-
roval útok. Byl to pokyn trenéra nebo 
zkrátka vaše hráčská přirozenost?
„Řekl bych, že asi obojí. Trenér po nás 
chce, abychom hráli ofenzívně na kra-
jích. A  mně to jen vyhovuje. Jsem ten 
typ hráče, co si rád zaútočí.“

 Hodně jste byl vidět v situacích, které 
skončily na jedné nebo druhé straně fau-
lem. Berete se za hráče na černou práci?
„Ne, to ne. To asi nejsem. (úsměv) Ale 
rozhodčí nastavil metr, který s béčkem 
Slavie byl jinde. Měli jsme pokyny, že 
Třinec bude hrát soubojově. Chtěli jsme 
se tomu vyrovnat. Akorát prostě rozhod-
čí se rozhodl, že bude pískat jinak…“

 Zaznamenal jsem názor, že tro-
chu eskáčko po vstřelení branky 
usnulo na vavřínech. Vnímáte vývoj 
zápasu stejně?
„Je to možné... Ještě se na to musím po-
dívat. Z toho hřiště to vypadá trochu ji-
nak. Nevím. Hlavní je, že jsme se herně 
přizpůsobili.“

 Bylo to vaše první utkání před 
domácím publikem. Co na něj říká-
te?
„Já jsem si to užil. Snažili jsme se celý 
týden připravovat, abychom divákům 
ukázali, že umíme hrát fotbal. A myslím, 
že v první půlce to vyšlo. Ale ve druhé už 
jsme se soupeři přizpůsobili.“

 Měl jste v hledišti i podporu?
„Ano, ano. Byl tady táta, také můj bývalý 
trenér a  kondiční trenér. Všichni přišli. 
Tím víc škoda, že jsme nevyhráli.“ 

 

„Nehráli jsme úplně svou hru“



ANADIA, PROSTĚJOV Ne-
dávno proběhnuté mistrovství 
Evropy v cyklistice pro katego-
rie mužů U23 a  juniorů v  por-
tugalské Anadii. Bajkery vy-
střídali silničáři a  poté si přišli 
na své i  dráhaři. Byl den před 
závody a  ráno klasický šru-
mec. Brzká snídaně, mechanici 
jdou k  autům, chystají kola na 
trénink jak silniční, tak časov-
kářská. Bicykly pumpují, ještě 
umyjí auto a  maséři pak chys-
tají pití do bidonů, iontové ná-
poje i  vodu. Vše se musí řádně 
zaledovat a  také se připravují 
traťovky, energetické tyčinky 
a  další potřebné věci k  trénin-
ku. Kdo je v  tomto realizač-
ním týmu reprezentace České 
republiky nepřehlédnutelnou 
postavou a  doslova ikonou? 
Jednoznačně dvoumetrový me-
chanik a odchovanec prostějov-
ské cyklistiky Richard Šmída, 
zvaný „Šmíďák“ (na snímku). 
Ten se nyní rozhodl dráhu u ná-
roďáku ukončit.

v rámci exkluzivního
interview
pro Večerník
se ptal
Marek SONNEVEND
za přispěníza přispění
Jana FREHARAJana FREHARA

 Po kolikáté jste vlastně byl na 
vrcholné akci s nároďákem ČR?
„No, nemám to přesně spočítané, 
ale na mistrovství světa jsem byl 
asi osmkrát, na mistrovství Evro-
py šestkrát a taky jednou na olym-
pijských hrách v Tokiu.“

 Který světový šampionát byl 
váš první?

„Mistrovství světa v  Richmondu 
v USA, tam vlastně vyhrál Slovák 
Peter Sagan.“

 Jak berete takový reprezen-
tační výjezd, co pro vás zname-
ná?
„Ať je to olympiáda, nebo mis-
trovství, jde o vrchol pro všechny 
závodníky i pro nás, co jsme v re-
alizačním týmu. Člověk se musí 
připravit co nejlépe a nechat tam 
– jak se říká – všechno.“

 Co vás nejvíc těší na závo-
dech? Máte nějaký obzvlášť 
emotivní zážitek?
„Pro mě je vždy emotivní to, když 
se vracíme domů s nějakým skvě-
lým výsledkem. Je jasné, že me-
daile je nejen pro sportovce, ale 
i  pro nás tím nejcennějším. Veli-
ce to našim cyklistům přejeme, 
a  když se pak s  námi dělí o  svou 
radost, tak je to ze všeho nejvíc. 
Medaile, úspěch, radost z  dobře 
odvedené práce. Navíc v  repre-
zentaci jsme opravdu super tým.“

 S  kým nejčastěji spáváte na 
pokoji?
„To je přece jasné, s  masérem 
„Perňasem“ Josefem Perným. Ale 
rád mám úplně všechny kluky, 
jako pes. (smích) Od mechaniků 
Libora Maisnera, Karla Slezáčka 
a mého syna Martina přes maséry 
Petra Vopálku, Jana Čuřína i  Mi-
chala Frantíka až po doktory Ro-
berta Válku nebo Aleše Kroužec-
kého. Navíc kouč Tomáš Konečný 
je opravdu super člověk, bývalý 
závoďák a  pro mě osobně skvělý 
šéftrenér. Vždy má všechno doko-
nale připravené a drží, jak se říká 
lajnu, vždycky je vše v  pořádku. 
Bude se mi po téhle partě stýskat.“

 Váš nejoblíbenější nápoj?
(směje se) „Řekl bych ionťák, ale 
odpovím Myslivec s Pepsi colou.“

 Co olympiáda?
„Byla specifická, jiná, emoční, ale 
krásná. Dokonce i tam jsme se za-
smáli. Jsem rád, že jsem na olym-
pijských hrách s kluky byl.“

 A  jsou v  cyklistice obecně 
i  smutné nebo stresující oka-
mžiky?
„To odbočím od reprezentačního 
výjezdu. Nejvíc emotivní chví-
le jsem zažil asi letos na jaře při 
Českém poháru v  Kyjově, kde 
jsem doslova zachraňoval holý 
život jednomu rakouskému zá-
vodníkovi. On vrazil do stojícího 
auta, prolétl jeho zadním oknem 
dovnitř, pořezal se na krku, já byl 
u něho první, dával mu první po-
moc a vlastně držel pořezané mís-
to na krku. Pomoc druhému beru 
jako samozřejmost, to by měl 
udělat každý člověk bez váhání. 
Jsem rád, že se cyklistu povedlo 
zachránit, to byla pro mě nejkrás-
nější zpráva. A vážím si i toho, že 
mi po návratu z  nemocnice na-
psal, poděkoval.“

 Prostějov je cyklistické měs-
to a vy se tímto sportem i živíte 
mimo reprezentaci. Je to tak?
„Ano. Mám v  Prostějově cyklis-
tickou prodejnu a  servis, v  zimě 
navíc půjčujeme ještě lyže. Také 
občas jezdím jako mechanik 
i  s  prostějovským týmem TUFO 
PARDUS.“

 Letošní evropský šampionát 
proběhl v  Portugalsku, jak ho 
berete?
„Jsem za účast rád. Byla tam opět 
super parta lidí i skvělí závodníci, 
kterým moc přeji úspěch. A jinak 
pěkné teplo.“ (úsměv)

 Co byste chtěl říct závěrem?
„Bez podpory své rodiny a  man-
želky by mechanika u  nároďáku 
a  vůbec u  cyklistiky dělat nešlo. 
Budete se divit, ale naposledy 
jsem byl na dovolené s  rodinou, 
když syn Martin – dnes také me-
chanik české reprezentace – měl 
tři roky.“ (pousměje se)
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vizitka
RICHARD ŠMÍDARICHARD ŠMÍDA

✓ narodil se 30. ledna 1968 v Brně
✓ od útlého dětství vyrůstal v Prostějově
✓ od mládí byl aktivním sportovcem 
a vystřídal celou řadu sportů, 
nakonec ale zvítězila cyklistika

✓ začátky své závodní kariéry strávil v TJ OP Prostějov, 
 během vojenské služby závodil za Duklu Louny
✓ do konce vojny byl aktivním závodníkem a následně 
 se stal ceněným mechanikem
✓ stal se mistrem republiky v tandemu
✓ po ukončení vojenské služby upřednostnil profesi mechanika
✓ v pozici mechanika se zúčastnil několika mistrovství světa i Evropy 
✓ nyní působí jako mechanik klubu TUFO PARDUS Prostějov 
 a českého národního týmu
✓ v roce 2021 byl také na Olympijských hrách v Tokiu
* se svou výškou (2 metry) je nepřehlédnutelnou postavou
✓ je ženatý, syn Martin
zajímavost: v Prostějově provozuje prodejnu se servisem kol 
                       a také půjčovnu se servisem lyží

Cyklistický mechanik Richard ŠmídaCyklistický mechanik Richard Šmída
z Prostějova se vrátil z ME v Portugalskuz Prostějova se vrátil z ME v Portugalsku
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Nejvíc emotivní chvíle jsem zažil asi letos na jaře Nejvíc emotivní chvíle jsem zažil asi letos na jaře 
při Českém poháru v Kyjově, kde jsem zachraňoval při Českém poháru v Kyjově, kde jsem zachraňoval 
život rakouskému závodníkovi. Vrazil do stojícího auta, život rakouskému závodníkovi. Vrazil do stojícího auta, 
prolétl jeho zadním oknem, pořezal se na krku. Já mu prolétl jeho zadním oknem, pořezal se na krku. Já mu 
dával první pomoc a držel pořezané místo na krku. Jsem rád, dával první pomoc a držel pořezané místo na krku. Jsem rád, 
že se jej povedlo zachránit, to byla nejkrásnější zpráva. A vážím že se jej povedlo zachránit, to byla nejkrásnější zpráva. A vážím 
si i toho, že mi po návratu z nemocnice napsal, poděkoval...si i toho, že mi po návratu z nemocnice napsal, poděkoval...

pro Večerník 

Petr
KOZÁK

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

 Začneme netradičně zcela 
mimo prostějovský fotbal. V červ-
nu jste se stal místopředsedou Li-
gové fotbalové asociace řídící dvě 
nejvyšší soutěže. Už jste měl mož-
nost se s kolegy seznámit?
„Já samozřejmě všechny členy vede-
ní LFA dlouhá léta znám. Skupina 
fotbalových funkcionářů a zástupců 
prvoligových a  druholigových klu-
bů není nekonečná. Potkáváme se 
dlouhodobě a formálně i neformál-
ně řešíme fotbal už řadu let.“

 Tak co je nového?
„Od mého zvolení do vedení Ligové 
fotbalové asociace se už stihl sejít vý-
bor, na kterém jsme řešili marketin-
gová práva pro příští období. Nijak 
se netajím ambicí rovnoměrnějšího 
rozdělení příjmů, které z těchto práv 
plynou. Proto jsem rád, že budu mít 
možnost u  celé věci být a  podílet 
se na celkovém rozhodování. Kon-
krétně v  tomto případě směřujeme 
k  vypsání transparentního tendru, 
který považuji za vhodný začátek 
celého procesu. A nijak jsem se ne-
vzdal myšlenky, že na konci celého 
rozhodování by mohlo být více pe-
něz například i pro druholigové klu-

by. Financování fotbalu je v  České 
republice stejně problematické jako 
jakéhokoliv jiného sportu. Pro stát 
to rozhodně není priorita. Proto se 
musíme snažit pomoci si jinak a na-
jít nové zdroje peněz pro naši práci, 
především samozřejmě pro výchovu 
mládeže.“

 Berete svou účast v  Ligovém 
výboru LFA jako prestižní?
„Samozřejmě ano, ale nikoliv pro mě 
jako osobu. Je to výborná známka 
především pro 1. SK Prostějov. Beru 
to jako potvrzení, že vedení našeho 
klubu dělá svou práci dobře. Tím se 
samozřejmě nijak nezříkám nových 
impulsů pro naši práci a těším se, že 
díky mému angažmá v  LFA nějaké 
získáme. Kdo chce růst, musí se po-
řád učit.“

 A teď pár slov k startu nového 
ligového ročníku. Bylo těžké zís-
kat znovu trenéra Pavla Šustra?
„Jeho návrat jsem od určitého oka-
mžiku považoval za nejlepší řešení. 
Rád věci řeším napřímo a bez vytáček 
a Pavel to ví. Takže když jsem mu řekl, 
že ho chci zpátky, mohl to brát jako 
jasný impuls. Náš klub určitě nebyl je-
diným, kdo se mu ozval. Ale my jsme 
známí férovým jednáním, podaná 
ruka je u nás zákon. Myslím, že to hrá-
lo ve prospěch Prostějova a pomohlo 
nám to rychle se dohodnout. Budu 
moc rád, když u nás vydrží podstatně 
déle než minule, kdy jej zlákala prvoli-
gová nabídka ze Slovenska.“

 Jaké jsou jeho úkoly?
„Moje ambice v  každém ročníku 
jsou dost podobné. Hrát do pátého 
místa v tabulce a třeba i pomýšlet na 
baráž. Předloni se nám to podařilo, 
loňská sezona nám ale moc nevyšla. 
Takže to je samozřejmě jedno důle-
žité kritérium. Ale Pavel Šustr toho 
musí zvládnout mnohem víc. Jeho 
úkolem je především zapracovat do 
kádru nové mladé hráče. Koupili 
jsme jich před startem ligy celkem 
deset a  chceme s  nimi dlouhodobě 
pracovat. Pavel to umí velmi dobře, 
na jeho schopnosti posouvat indivi-
duální kvality hráčů hodně sázíme. 
Máme navíc dobrou mládežnickou 
základnu a  dlouhodobě počítáme 
s  postupným zapojováním svých 
vlastních odchovanců.“

 Je pravda, že ze svalnatého tre-
néra s  rozhodným hlasem a  vidi-
telně srovnanými myšlenkami jde 
respekt…
„To rozhodně ano, k tomu ještě patří 
jeho výborné fotbalové znalosti. Jeho 
tréninky jsou vyhlášené, z  každého 
hráče dostane maximum. A  samo-
zřejmě umí být i náročný na všechny 
kolem, netýká se to jenom hráčů. 
S  trochou nadsázky se nebojím říct, 
že Pavel Šustr by donutil běhat i vás 
a celou vaši redakci.“ (smích)

 No, máte pravdu, že smích by 
nás asi brzy přešel. Tak vážněji, 
jak se díváte na jeho dosavadní 
výsledky v novém ročníku?

„Začnu přípravou, která nám 
dala hodně naděje. Ukázalo se, 
že máme dva srovnatelně kva-
litní brankaře a víceméně každý 
post na hřišti je zdvojený. Ale po-
řád platí, že ani přípravné zápasy 
se sebelepšími soupeři vám ne-
řeknou tolik, jako samotná liga. 
Proto jsme se moc těšili na první 
ostrá utkání, ve kterých už půjde 
o body. V prvním kole jsme vy-
hráli nad béčkem Slavie, dokon-
ce na jeho hřišti. První poločas 
byl hodně vyrovnaný, ve dru-
hém jsme tahali za kratší konec. 
Přesto jsme nakonec vybojovali 
cenné tři body. Velmi dobrý vý-
kon podali například Volodymyr 
Krynskyi v bráně, ale také Vasil 
Kušej a Jakub Elbel. Na tribuně 
výkony sledovali manažeři a tre-
néři mládežnických národních 
celků. Z  jejich reakcí soudím, 
že o naše hráče bude brzy opět 
zájem. Méně spokojený mohu 
být s  domácím výkonem proti 
Třinci z  uplynulého víkendu. 
Uhráli jsme sice bod, ale druhý 
poločas nám opět příliš nevyšel. 
Je jasné, že nás čeká ještě spous-
ta práce. Trenéři mají nad čím 
přemýšlet a celý tým se musí do 
příštích utkání zvednout. Přede-
vším na domácím hřišti bychom 
chtěli dlouhodobě předvádět ty 
nejlepší výkony, protože naši fa-
noušci si to zaslouží.“

PROSTĚJOV Třetí zápas v  roč-
níku 2022/2023 čeká o  víkendu 
klub 1. SK Prostějov. Los FOR-
TUNA:NÁRODNÍ LIGY přivál 
svěřencům kouče Šustra do ces-
ty severočeský Varnsdorf. Ten je 
jedním z  tradičních druholigo-
vých celků, před pár lety dokonce 
mohl mířit za postupem do nej-
vyšší soutěže, ale nakonec se prá-
va účasti kvůli podmínkám vzdal. 
V  blížícím se zápase mají Prostě-
jované tomuto soupeři co oplácet. 
Oba vzájemné zápasy totiž eskáč-
ko prohrál, navíc v nich dohroma-
dy inkasoval sedm branek. Utkání 

s Varnsdorfem začne v neděli 14. 
srpna až od 17:00 hodin.

Michal SOBECKÝ
Varnsdorf v  minulé sezóně skončil 
na šestém místě F:NL. To je nej-
lepší umístění v posledních čtyřech 
letech. A tak i letošní ambice nemu-
sí být malé. Ostatně to naznačil už 
první zápas v  ročníku. Los přihrál 
Severočechům Opavu a  ti si s  ní 
poradili ve velkém stylu. Tým se do-
stal ve 21. minutě do vedení. Krátce 
nato Slezané srovnali, nicméně ještě 
do přestávky stihl Varnsdorf oto-
čit. A  dílo zkázy, z  pohledu Opavy, 

pak krátce před koncem 
utkání dovršil gólem na 
konečných 3:1 Tanko. 
Varnsdorf tak bral všech-
ny tři body a  do sezóny 
vstoupil impozantně. Ve 
druhém dějství už však na 
vydařenou premiéru ne-
navázal a  po podprůměr-
ném představení si odvezl 
z brněnské Líšně „trojku“.
Severočechům se ale mis-
trovský kousek povedl 
ještě před začátkem sezó-
ny. V  kádru totiž udrželi 
dva nejlepší střelce minulého roční-
ku: Bojana Dordiče, který aspiroval 
na nejlepšího snajpra celé soutěže, 
a  také Patrika Schöna. Dohromady 
se postarali o  polovinu branek své-
ho týmu. Rovněž dva nejvytíženější 
hráči minulé sezóny – tedy záložník 
Ondřej Bláha a útočník Marek Rich-
ter – ve Varnsdorfu zůstali. Tým ale 

mohla pořádně zabolet ztráta bran-
káře Adama Richtera, jenž vychytal 
hned sedm čistých kont a  přispěl 
k  tomu, že měl Varnsdorf jednu 
z  nejlepších obran v  soutěži. Při 
srovnání soupisek z této a minulé se-
zóny ale celkově dospějeme k tomu, 
že na severu Čech nedošlo k velké-
mu exodu: kostra týmu vydržela.

hodčí vyděšený. Možná ze svého výkonu, 
možná že píská tuto soutěž,“ řekl k tomu 
Pavel Šustr. Smířlivý byl Martin Zbončák. 
„Kluk zažil ve šestadvaceti letech debut 
v  profesionální soutěži. Všichni jsme to 
věděli. Bylo to místy hektické. Myslím, 
že někdy mohl a  jindy naopak nemusel 
karty udělit. Ale člověk dělá chyby. Nijak 
zásadně to podle mě utkání neovlivnilo,“ 
konstatoval. Po dvou kolech se každo-
pádně oba týmy – tedy Prostějov a Třinec 
– nachází na opačných pólech tabulky: 
eskáčko uzavírá nejlepší pětici, Třinec je 
v suterénu tabulky.
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LUKÁŠ 

KANIA 

DANIEL 

BIALEK Foto: Michal Sobecký vs.vs.
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Co rozhoduje zápasy? Proměňování 
šancí, odpoví vám řada trenérů. A  mají 
samozřejmě pravdu. Tuplem ve vyšších 
soutěžích, kde jsou mužstva a  jednotliví 
hráči vyspělejší, stejně jako taktika, s níž 
jdou týmy do zápasů. Že se v  I.A  třídě 
jeden tým dostane do sedmi a druhý do de-
seti velkých šancí? Celkem normální. Hráči 
zde tolik netrénují, nejsou tak zkušení. 
Obojí pochopitelně vede k chybám a z těch 
se rodí góly. I  ve druhé lize nezkušenost 
může vést k  chybám, stejně jako určitá 
zbrklost. Platí to všude. Jenže chyb je 
v profesionálním fotbalu o poznání méně. 
A  zatímco třeba v  přeboru si tým může 
dovolit nevyužít pět velkých tutovek, ve 
druhé nejvyšší soutěži to neplatí. Bohužel, 
Prostějov si jich proti Třinci nevytvořil 
ani pět. Zápas nepřinesl ofenzivní podí-
vanou, často ani příliš fotbalovosti. Jak 
pravil trenér Pavel Šustr, byl to boj, který 
tentokrát rozhodly ne tolik šance jako 
obranná hra obou celků.

Michal SOBECKÝ

GLOSA 

Prostě málo šancí

Šéf eskáčka se zabydluje ve vedení LFA 
a řeší marketingová práva

František Jura: „Trenér Šustr by 
donutil běhat i vás!“

PROSTĚJOV V  minulých dvou týdnech začal další ročník 
FORTUNA:NÁRODNÍ LIGY, v něž má zdejší region jediného zástupce, 
tým 1.SK Prostějov. O dojmech z přípravy, hodnocení prvních zápa-
sů a celkové atmosféře Večerník na počátku nové sezóny pohovořil 
s předsedou 1. SK Prostějov Františkem Jurou (na snímku). Ten má 
na starosti nejen eskáčko, ale nově se také dostal do vedení Ligové 
fotbalové asociace (LFA). Zajímalo nás tak, zda-li už se mezi bafuňář-
skou špičkou zabydlel.



pro Večerník 

Jan
FREHAR

EXKLUZIVNÍ
reportáž

První utkání letošního turnaje ob-
staral domácí celek, který se posta-

vil Otaslavicím. Ve vyrovnaném 
utkání se vedení dvakrát otočilo 
a duel nakonec skončil zaslouže-
nou remízou. O vítězi tak musely 
rozhodnout penalty, které lépe 
zvládly „Metle“ a zajistily si tak fi-
nálový souboj. 
Druhé semifinále patřilo Nezamys-
licím, kde si svěřenci kouče Marka 

Pavelky dokázali poradit s Hošti-
cemi-Herolticemi z Vyškovského 
okresu poměrem 4:2 a mohli si tak 
jít odpočinout před finálovým sou-
bojem. To Hoštice čekal krátce nato 
duel proti domácímu výběru. 
Zápas o třetí místo byl odehrán 
pro fanoušky, kde ani jeden z celků 
příliš nebránil a na promočeném 
hřišti padala řada branek. Už po 
prvním poločase bylo skóre 6:3 
pro domácí a ve druhé půli z bran-
kových hodů příliš hráči nepolevi-
li. Přestávka byla sice o něco delší, 
protože déšť během poločasu hod-
ně zesílil. Utkání nakonec domácí 
vyhráli poměrem 9:5. 
Před finálovým soubojem došlo na 
slavnostní předání dárkového koše 
a dalších pochutin pro Ivo Anto-
níčka. Ten své nejlepší fotbalové 
roky spojil právě s Dobromilice-

mi a dál pokračuje jako arbitr. Na 
začátku roku oslavil šedesáté na-
rozeniny, na které v jeho bývalém 
klubu nezapomněli. 
Pak už se šlo na finále, které nabíd-
lo zcela jednoznačnou záležitost. 
Otaslavice se po prvním zápase 
zvedly ke zcela odlišnému výko-
nu a Nezamyslicím nedaly žádnou 
šanci. Postupně přidávaly další 
branky a konečný stav 8:2 hovořil 
za vše. Čtveřice celků ale odcháze-
la ve spokojeném duchu a ukončila 
tak přípravné období. 

Jan FREHAR
Potvrdilo se tak, že Lipová jde do 
nového ročníku s podporou prostě-
jovského eskáčka, ze kterého přišli 
nováčci do týmu, ale i nový kouč. 
Všechny čtyři celky v krajském pře-
boru si pak vybraly minimálně po 

jednom hráči z Kralic, které čeká 
radikální přestavba kádru, jelikož 
změn je opravdu hodně. V I.A třídě 
Olomouckého KFS hlásí zajímavé 
posílení v Určicích, které přivedly 
dvojici nadějných hráčů z Prostějova 
a navrátilce Šnajdra. Otázka bude, jak 
dopadne situace i Petra Piňose. V I.B 
třídách nejvíce posílily jednoznačně 
Kralice, které hlásí hned dvě špičkové 
posily v podání Marka Hirsche a Pet-
ra Poláčka. K tomu kádr doplnily ještě 
o další hráče z okresního přeboru. 
Na všechny zajímavé přesuny v rám-
ci regionálních celků v krajských 
soutěžích se můžete podívat v dneš-
ním přehledu. 
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Změny v Lipové! Růžičku u kormidla 
nahradil Popelka

PROSTĚJOV Řada domněnek 
a spekulací provázela letošní 
přestupové období a ukázalo 
se, že většina těchto transferů 
stála na faktech, protože krátce 
před zahájením nového roční-
ku už je potvrzovaly i samotné 
kluby.

Josef Cibulka FC Kralice na Hané -> Sokol Konice

Michal Snášel 1.FC Olešnice -> Sokol Konice

Vojtěch Nakládal Rakousko -> Sokol Konice

Petr Kovář SK Lipová -> Sokol Konice

Filip Studený FC Kralice na Hané -> Sokol Čechovice

Vít Kopečný FC Kralice na Hané -> Sokol Čechovice

Lukáš Zelina TJ Sokol Určice -> Sokol Čechovice

Martin Luža TJ Smržice -> Sokol Čechovice

Marek Hradečný Sokol Konice -> Sokol Čechovice

Michal Prokop FC Kralice na Hané -> FC Kostelec na Hané

Jan Vítek SK Líšeň -> FC Kostelec na Hané

Adam Vyroubal Sokol Konice -> FC Kostelec na Hané

Marek Bačovský 1. SK Prostějov U19 -> SK Lipová

David Holub Sokol Konice -> SK Lipová

Adam Klimeš 1. SK Prostějov U19 -> SK Lipová

Pavel Pěček 1. SK Prostějov U19 -> SK Lipová

Dušan Deák FK Medlov -> SK Lipová

Ondřej Šup FC Kralice na Hané -> SK Lipová

Karel Spáčil 1. SK Prostějov U19 -> SK Lipová

Jakub Vyhlídal SK Sigma Olomouc U19 -> SK Lipová

David Frohn obnova registrace -> SK Lipová

Denis Faris Kubušek TJ Slovan Ostrava -> SK Lipová

Adam Dlouhý FC Kralice na Hané -> TJ Sokol Určice

Jiří Horák 1. SK Prostějov U19 -> TJ Sokol Určice

Tomáš Gottwald 1. SK Prostějov U19 -> TJ Sokol Určice

Matěj Šnajdr TJ Smržice -> TJ Sokol Určice

Petr Bross Sokol Držovice -> FC Kralice na Hané

Martin Flajzar TJ Sokol Chválkovice na Hané -> FC Kralice na Hané

David Flajzar TJ Sokol Bohdalice -> FC Kralice na Hané

Kamil Žáček TJ Smržice -> FC Kralice na Hané

Charles Ian Leeney Sokol Čechovice -> Sokol Plumlov

Šimon Mynařík Sokol Čechovice -> Sokol Plumlov

Michal Baran FC Kralice na Hané -> TJ Zborovice

Tomáš Škrabal FC Kralice na Hané -> FK Nové Sady

Erik Dreksler Sokol Klenovice na Hané -> TJ Sokol Otaslavice

Marek Hirsch FK Nové Sady -> Sokol Klenovice na Hané

Lukáš Chlud FK Výšovice -> Sokol Klenovice na Hané

Jan Vrána K Němčice nad Hanou -> Sokol Klenovice na Hané

Martin Buček FK Němčice nad Hanou -> Sokol Klenovice na Hané

Petr Poláček Rakousko -> Sokol Klenovice na Hané

Radek Štěpánek Sokol Klenovice na Hané -> TJ Sokol Vícov

David Trajer Sokol Čechovice -> Sokol v Pivíně

Daniel Churý TJ Haná Nezamyslice -> TJ Sokol Vrchoslavice 1946

Adam Holásek FK Chropyně -> TJ Sokol Vrchoslavice 1946

Michal Tomek FK Němčice nad Hanou -> TJ Sokol Vrchoslavice 1946

Oldřich Dospiva Sokol Vrahovice -> Haná Prostějov

Miroslav Vatter registrace -> Haná Prostějov

>>>dokončení ze strany 31
Záložníci museli hrát stopery, různě 
jsme s tím šachovali. Proto to bylo, jak 
to bylo,“ povzdychl si Zbožínek.
Jak se ukázalo, Smržice si podobně 
jako další týmy musely po ročníku 
shánět nového trenéra. Ivo Zbožínek 
se totiž rozhodl u  mužstva skončit. 
„Už jsem o tom přemýšlel delší dobu. 
Působím u týmu dlouho, došel jsem 
tedy k tomu, že by hráči potřebovali 

nový impuls. Zadruhé jsem do toho 
trochu ztratil chuť. A  zatřetí jdu na 
operaci s kolenem. Bylo toho tedy víc, 
nemůžu říct jeden důvod nebo jeden 
moment. Dozrálo to zkrátka k tomu-
to rozhodnutí,“ objasnil. Jeho místo 
je už i obsazené. „Tým povede Míra 
Martinák, nejspíše jako hrající kouč. 
Vzal to, jinak se kouč hledá těžko. Ne-
být ho, tak nevím, zda by zde fotbal 
vůbec byl,“ zauvažoval Ivo Zbožínek.

 Bylo těžké rozhodnutí přesunout 
se hned o dvě úrovně níže?
„Rozhodnutí nebylo těžké, měli jsme to 
udělat už loni. Čekají nás teď pořádná 
derby a těším se na plné ochozy.“

 Jaké jsou aktuální změny v kád-
ru?

„Odešli bratři Mrňkové do Konice 
a  Michal Fürle do Držovic. Skončil 
Martin Laštůvka, kterému bych chtěl 
zvlášť poděkovat za uplynulou sezónu. 
Jinak chystáme příchod dvou mladých 
hráčů a možná i brankáře. No a určitě 
začneme zapojovat naše kluky doros-
teneckého věku. Konečně nám začínají 
dorůstat.“

PROSTĚJOV O jedno z největ-
ších zemětřesení v regionální ko-
pané se v létě postarala Lipová. 
Mužstvo během letní přestávky 
dohnala radikální přestavba nejen 
v kádru, ale i realizačním týmu. 
Do nového ročníku hráče do 
krajského přeboru povede kouč 
Roman Popelka, jenž působí i v 
roli mládežnického kouče v 1.SK 
Prostějov. A právě z tohoto celku 
by měla přijít řada nových tváří, 
které by měly v Lipové hrát prim. 

„Na konci května se začala řešit 
otázka ohledně Lipové a po se-
zóně bylo jasně, že mužstvo budu 
přebírat. Během krátké letní pří-
pravy přišla i řada změn v kádru a 
mužstvo se postupně sehrává, bo-
hužel toho času příliš nebylo. Vše 
se ale zvedá a věříme, že do sezó-
ny vstoupíme tak, jak bychom si 
přáli, a naše výkony budou mít 
vzestupnou tendenci,“ prozradil 
nový muž na lavičce Lipové Ro-
man Popelka. 

Kromě něj bude v mužstvu působit 
i řada nových hráčů, většina z nich 
by měla být z vycházejícího dorostu 
1.SK Prostějov. Má se jednat o Ja-
kuba Vyhlídala, Adama Klimeše či 
Dušana Deáka, posilami by mohli 
být i další hráči, kteří prošli mládeží 
eskáčka. Spekuluje se také například 
o Ondřeji Šupovi, jenž poslední 
období strávil v Kralicích na Hané. 
Zajímavou posilou by byl i příchod 
Karla Spáčila, který byl v minulých 
dnech taktéž v jednání.  (jaf) 

se radovaly Otaslavice
DOBROMILICE Poslední týden před startem sezóny proběhl v 
Dobromilicích tradiční turnaj pro čtyři celky. V letošním roce byla 
sestava stejná jako v předešlém ročníku a na trávníku se kromě 
domácího výběru představily Otaslavice, Nezamyslice a Hoštice-
Heroltice. Semifinálové souboje probíhaly už od pravého poled-
ne a závěr turnaje se konal až po osmnácté hodině. Ani silnější 
déšť turnaj nezrušil, ale muselo se kvůli němu přeci jen několikrát 
zastavit. Kromě čtyř zápasů se také slavilo jedno významné jubile-
um, které se týkalo bývalého hráče Dobromilic a dnes sudího Ivo 
Antoníčka, jenž na začátku roku oslavil 60. narozeniny.

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz
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Přehled letních přesunů 2022/2023

Řezem prochází 
i kádr, rozšířila se 

spolupráce 
s 1.SK Prostějov



ČECHOVICE Stejně jako řada dal-
ších hráčů i Filip Studený (na snímku) 
opustil před novým ročníkem řady 
Kralic a v jeho případě se novým do-
movem staly Čechovice. V  prvním 
utkání se postavil ve stoperské dvojici 
k  Janu Walterovi a  nutno říct, že jim 
to klapalo znamenitě. Nová posila se 
blýskla perfektním čtením hry, jis-
totou, ale i  skvělou rozehrávkou. Jak 
sám také přiznal, tento post je mu 
v  Čechovicích velmi blízký, i  když si 
ho kouč bral spíše coby defenzivního 
záložníka.

Jan FREHAR
 Filipe, v první řadě gratulace k vý-

hře. Jaký byl dnešní duel z  tvého po-
hledu?
„Díky moc. Já jsem se opravdu těšil, 
protože je to pro mě nová výzva. A  co 
si budeme povídat, ač bylo v  Kralicích 
často dobře, tak to byla příšerná sezóna. 
Věděl jsem, že jdu do klubu, kde je kvalita. 
Dneska jsme ji i ukázali a v zápase jsme 
byli lepším týmem, který zaslouženě zví-
tězil. Bylo otázkou času, kdy dáme první 
branku, a po ní jsme se uklidnili. Když bu-
deme takto pokračovat, tak můžeme hrát 
opravdu s každým.“

 Co se změnilo po nástupu do dru-
hé půle? V  té první to bylo vyloženě 
bez šancí na obou stranách a ve druhé 
jste dominovali.
„Hodně nám pomohl první gól, který byl 
víc než šťastný, a pomohlo nám asi i hřiště 
trošku. A zaplať pánbůh za branku, proto-
že po ní to z nás spadlo. Soupeř byl vysoký, 

důrazný a problémy nám dělal. Nám ale 
asi nejvíce chybělo zrychlení nějakou na-
rážečkou před vápnem, z čehož jsme ve 
druhé půli začali těžit.“

 Hrál jste dnes na stoperovi, i když 
jste poslední roky hrál spíše na šestce. 
Bylo těžké se během měsíce přípravy 
přeorientovat?
„Myslím si, že kouč mě bral jako středního 
záložníka, ale jsou tu Novák s Lakomým, 
kteří na tom středu pracují skvěle, takže 
to dopadlo takto. S  Honzou Walterem 
na stoperu se hraje skvěle. A pro mě je to 
možná i  lepší, protože jsem schopný to 
těm klukům v pohybu rozdat a oni už to 
zvládají dostat nahoru kombinačně. Pro-
blém to tak opravdu nebyl.“ 

 Kouč chválil i obrannou fázi, kdy 
jste soupeře k ničemu nepustili. I to je 
dobrá vizitka ne?
„Snažili jsme se na tom pracovat, protože 
kouč nebyl spokojen s počtem inkasova-
ných gólů loni. Dneska jsme to týmově 
zvládli skvěle a soupeř nás ohrozil jen po-
kusem z přímáku, což je rozhodně pozi-
tivní. Hlavně v tom ale musíme i v dalších 
duelech pokračovat.“

V  prvním kole se čekalo, s  kolika 
změnami vyběhnou Čechovice na 
trávník. V modrém dresu se tak pre-
miérově postavilo na hřiště hned 
pět posil, které ukázaly, že během 
měsíčního drilu stihly do mužstva 
skutečně zapadnout. Rapotín byl 
loni v  soutěži v  horší polovině, ale 
pochvaloval si letní přípravu a  roz-
hodně se dalo čekat, že svou kůži 
nepřijede dát lacino.  

Utkání toho v  prvním poločase 
opravdu nenabídlo mnoho. Od za-
čátku se hrálo od vápna po vápno 
a  prvních dvacet minut bylo pře-
devším bojem o  to, kdo bude mít 
převahu na středu hřiště. Aktivnější 
byli domácí, ale dlouho nepřicháze-
lo větší ohrožení. Za celý poločas se 
tak dalo hovořit pouze o dvou zají-
mavějších akcích, ale Kopečný ani 
Lakomý skóre neotevřeli.
Druhá půle už nabídla docela jiný 
pohled a  šancí byla k  vidění celá 
řada. Drtivá většina ale na straně 
domácího výběru. Téměř po ho-
dině hry otevřel skóre Hanák a tím 
odšpuntoval daleko vyšší tempo du-
elu. Hosté museli začít více riskovat, 
nicméně domácí svým trpělivým 
výkonem postupně svého soka stále 

více tlačili do úzkých. Když krátce po 
svém příchodu na hřiště přidal po-
jistku Halouzka, už byla dominance 
domácích zcela patrná. Poslední slo-
vo si v zápase vzal ještě Šteigl a Če-
chovice znamenitým druhým polo-
časem zaslouženě došly k vítězství.  

Až po čtvrthodině se diváci dočka-
li prvního střeleckého pokusu, ale 
ani ten nesnesl příliš velké měřítko 
a  Hradečného v  brance Čechovic 
spíše rozchytal. V třiadvacáté minu-
tě se hosté dožadovali pokutového 
kopu, avšak píšťalka sudího zůstala 
klidná. První vážnější šanci domá-
cích měl Kopečný, když k  němu 
propadl centr Zeliny, ale volej skon-
čil hodně nad. Jednu nebezpečnější 
střelu si ještě vypracoval Juráš, jeho 
pokus ovšem branku nenašel. V za-
jímavé příležitosti se na druhé stra-
ně objevil Novák. Jeho pokus však 
zblokovala obrana. Největší šanci 
první půle měl v jejím nastavení La-
komý, který se dostal k volnému míči 
ve vápně a  pohotově vypálil, jenže 
brankář Max byl pozorný, a  tím 
skončil první poločas.
Ve druhém dějství nejdříve vyzkou-
šel pozornost brankáře Šteigl. Brzy 
nato měl na kopačce první branku 
Luža, když se dostal k  zakončení 
po krásné souhře Nováka se Štei-
glem. Jeho pokus do protipohybu 
ale dokázal konečky prstů brankář 

vyškrábnout. Následovaly dva rohy 
v  krátkém sledu pro domácí celek 
a z  toho druhého si poprvé v kraj-
ském přeboru mohli diváci zařvat. 
Odražený míč napálil Hanák hodně 
vedle, střelu zblokoval jeden z beků 
a míč před brankářem Maxem zce-
la změnil trajektorii a  zapadl do 
sítě. Branka hodná zapsání do sil-
vestrovského vydání, ale rozhodně 
se počítala – 1:0. Gól nalil hráčům 
Čechovic potřebné sebevědomí 
a najednou přicházely i další šance. 
Ve velké byl Kopečný, ovšem pálil 
nad. V  pětašedesáté minutě se do-
mácí radovali už z druhé branky. Po 
faulu za vápnem následoval centr, 
který propadl až na malé vápno, 
a  Filip Halouzka byl u  míče dříve 
než brankář – 2:0. Hosté hodně hla-
sitě protestovali, ale na verdiktu se 
nic neměnilo ani po poradě s asis-
tentem. Domácí byli i dál aktivnější 
a  tlak hostí nepřicházel. Deset mi-
nut před koncem přidal třetí pojist-
ku Šteigl, který předvedl one man 
show a prošel přes čtyři hráče, než 
poslal míč zkušeně kolem brankáře 
– 3:0. Rapotín se dostal k vážnější-
mu ohrožení Hradečného až v  85. 
minutě, ale střelu z  přímého kopu 
dokázal brankář zlikvidovat. 
Poslední šanci zápasu si připsal do-
mácí Petržela, ale jeho pokus z hra-
nice vápna golman vyrazil.

Vybrat jediného hráče by dnes byl až 
moc těžký oříšek. Na straně Čecho-
vic to byl totiž především perfektní 
kolektivní výkon a každý se o něj za-
sloužil svým dílem. Pokud bychom 
se zaměřili na nováčky v  týmu, tak 
velmi dobře si svou premiéru odbyli 
vzadu velmi jistí Zelina a Studený. 

V tradiční rubrice bychom dnes našli 
hned dva momenty. Prvním bylo, když 
si hostující trenér natrhal trošku trávy 
do bot pro štěstí, což se jen tak nevidí. 
Druhým je rozhodně první branka, 
protože aby míč zcela změnil směr po 
odrazu, se hned tak nevidí a nejeden 
fanoušek už otáčel hlavu, protože věřil, 
že míč má brankář v náručí. 

Jedním slovem skvělá. Podle zápisu 
rozhodčího na utkání dorazilo 314 
diváků, ale troufáme si tvrdit, že lidí 
bylo i více. Na tribuně se z plna hrdla 
fandilo a  domácí celek hnali diváci 
kupředu, jak to jen šlo. Ostatně sa-
motnou kulisu chválili i oba trenéři 
a  jen ať to v  útulném areálu vydrží 
i do dalších zajímavých bitev. 

ČECHOVICE Premiérový zá-
pas v nejvyšší krajské soutěži 
má za sebou dlouhodobě je-
den z nejlepších celků v regio-
nu z Čechovic. A parta kolem 
kouče Koláčka do nové etapy 
vstoupila nejlepším možným způsobem. První poločas pro více 
než tři stovky fanoušků mnoho atraktivních momentů nena-
bídl, ale domácí se bohatě odvděčili ve druhé půli, kdy svého 
soupeře nepustili k jedinému většímu ohrožení a naopak to byli 
oni, kdo diktoval tempo hry. Nakonec také zaslouženě vstřelili 
tři branky a výsledek jednoznačně odpovídá dění na hřišti.  

F    TBALOVÁ R    ZHLEDNA
 přímé reporty
 zpravodajství
 pozápasové ohlasy

„Vzhledem k  výsledku panuje naprostá 
spokojenost. Z prvního kola jsme měli 
určité obavy, protože letní příprava se ne-
vyvíjela podle plánu. Poslední zápas nám 
ale dal naději a my jsme svou vzrůstající 
tendenci dokázali potvrdit. Jsem tak rád 
za výsledek i  za hru, kterou jsme hned 
v  prvním kole předvedli. Zvládli jsme 
utkání skvěle směrem dozadu, nabádal 
jsem kluky k trpělivosti, kterou si zacho-
vali, a po první brance jsme už domino-
vali. Skvělý vstup, snad dokážeme takové 
výkony zopakovat.“

„Myslím si, že v prvním poločase jsme se do-
mácím vyrovnali. Ve druhém jsme ale ztráceli 
zbytečně míče už při přechodu do útoku a nic 
jsme si nedokázali vytvořit. Soupeř naše chy-
by trestal a zcela zaslouženě dnes zvítězil. Je to 
sice nováček, nicméně rozhodně ukázal kva-
litu, o které jsme věděli. Musím je pochválit 
a celkově i prostředí a atmosféru. Přišla spous-
ta lidí a hned je i  ten fotbal o něčem jiném. 
Jsem rád, že postoupilo právě takové muž-
stvo. Výsledek odpovídá dění na hřišti a nám 
hodně ublížilo vynucené střídání v obraně už 
v prvním poločase.“

 Foto: Jan Frehar
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ÈECHOVICE RAPOTÍN

Rohové kopy: 3Rozhodčí: Štětka – Matulík, Kundrát Diváků: 314

Branky: 55. Hanák, 65. Halouzka, 79. Šteigl

Střely na branku: 8

Rohové kopy: 7 Žluté karty: bez karet

Střídání: 61. Halouzka za Lužu, 70. Šolín za Kopečného, 84. Petržela za Nováka, 

84. Veselý za Muzikanta.

Střely mimo branku: 5 Střely na branku: 3

Branka: -

Střely mimo branku: 2

„Myslím si, že kouč mě bral„Myslím si, že kouč mě bral
jako středního záložníka,“jako středního záložníka,“

Žluté karty: 43. Juráš, 63. Morong, 65. Max, 66. Klemsa, 74. Kocourek

Střídání: 44. Šabo za Juráše, 67. Jankovič za Musílka, 78. Svačinka za Hudce

EXKLUZIVNÍ
reportáž
pro Večerník
Jan
FREHAR
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smál se po utkánísmál se po utkání
Filip StudenýFilip Studený

Foto: Jan Frehar

Vyrovnaný poločas, pak dominance ČechovicVyrovnaný poločas, pak dominance Čechovic
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Lipová na úvod 
padla v Jeseníku

JESENÍK, LIPOVÁ První ostrý 
duel mají za sebou v  Lipové, která 
před novým ročníkem drasticky 
obměnila kádr. Hned na úvod če-
kal partu kolem koučů Popelky a 
Růžičky zájezd do Jeseníku a brzký 
budíček, protože utkání se odehrálo 
už v deset patnáct. Lipová se dokáza-
la v první půli dostat do vedení, ale 
dva slepené góly ve druhém poloča-
se rozhodly o osudu zápasu, a cesta 
zpět tak byla bez bodů. 
V Jeseníku čekal na Lipovou dobře při-
pravený soupeř, přesto úvodní dějství 
patřilo výsledkově hostům. „Typické 
první utkání. Byl to bojovný zápas, plný 
nepřesností na obou stranách. Soupeř 
byl hodně aktivní. Potvrdilo se tak, co 
jsme čekali. Protivník měl malinko více 
ze hry, ale do poločasu jsme šli spokoje-
nější díky jediné brance,“ vracel se k zá-
pasu kouč Popelka. 
Jenže jednobrankové vedení se během 
necelých dvou minut Lipové rozply-
nulo a najednou musela dohánět, což 
se jí ve zbytku utkání nepodařilo. „Ve 
druhém poločase se obraz hry příliš 
nezměnil a během minuty jsme dva-
krát inkasovali, což se ukázalo jako roz-
hodující. Výkon to nebyl úplně špatný, 
ale je znát, že mužstvo je hodně mladé a 
bude chtít ještě nějaký čas, než si všech-
ny změny sednou. Už to však podle 
přípravy zase vypadá lépe a věřím, že to 
půjde správným směrem i nadále.,“ do-
plnil závěrem lodivod Lipové. Odčinit 
porážku bude chtít Lipová na domácí 
půdě příští neděli, kdy od 17.00 hodin 
přivítá Mohelnici. 

FK Jeseník
2:1

 (0:1) SK LipováSK Lipová

Branky: 66. Bouchal, 67. Bříza – 26. 
Vyhlídal. Rozhodčí: Aberle – Svoboda, 
Chládek. Žluté karty: 34. Bráblík, 72. 
Bříza, 84. Janíček – 14. Vyhlídal, 34. Spá-
čil, 46. Holub, 64. Vykopal. Diváků: 120.
Sestava Lipové: Holásek – Musil, Takáč, 
Milar, Vykopal – Deák (60. Šup), Klimeš, 
Spáčil, Holub (83. Žilka), Vyhlídal – Ku-
bušek (75. Pěček). Trenér: Roman Po-
pelka a Pavel Růžička.

Na úvod prohra:

 trápil, ale neporazil
PROSTĚJOV Těžkého soupeře 
přisoudil los krajského přeboru 
nováčkovi z Kostelce na Hané. Jako 
první byl totiž na programu protiv-
ník ze Želatovic. Hráči z Přerovska 
trvale jsou mezi elitou krajského 
přeboru. A mluví se i o případných 
postupových ambicích. Na utkání 
to bylo znát. A i když se Kostelec za 
zápas stydět nemusí, všechny body 
bere soupeř.
Kostelec na Hané se stal trochu 
nečekaně ze druhého místa účast-
níkem krajského přeboru. A to, zda 
zaplatí nováčkovskou daň, bylo asi 
největší otázkou. Podle výsledku 
prvního utkání se to snad může 
zdát. Ale výsledek neříká vše. „Jsem 
nadstandardně spokojený. Poprvé 
jsme nastoupili do krajského přebo-
ru, Želatovice jsou naopak pospolu 
nějaký rok. Hrají pořád stejně, po 
stranách,“ komentoval soupeře kouč 

Kostelce Lubomír Keluc. Jeho tým 
rozhodně nehrál zanďoura, čemuž 
nasvědčuje i rozestavení. „Chtěli 
jsme být aktivní. Poprvé v  historii 
jsem s Kostelcem hrál na tři útoční-
ky. Soupeře to překvapilo, v prvním 
poločase jsme byli jednoznačně 
dominantní mužstvo. Želatovice si 
vytvořily jednu stoprocentní šanci, 
z  té daly gól, z  další minuly. My 
měli čtyři stoprocentní šance, které 
jsme neproměnili. Gólman soupe-
ři výborně zachytal,“ řekl Lubomír 
Keluc. Tým měl i další příležitosti. 
Krátce před přestávkou třeba nepro-
měnil penaltu. Druhá půle přinesla 
vyrovnanější hru. „Ve druhém polo-
čase jsme měli pološanci, následně 
propadl centr na zadní tyč, chlapec 
si to navedl na roh vápna a výstavně 
trefil. Hned z rozehrávky jsme si dali 
vlastňáky, přihráli jsme soupeři pří-
mo na nohu, borec šel sám,“ ohlédl 
se za brankou soupeře Lubomír 
Keluc. Jeho tým pak zkoušel ještě 
se zápasem něco udělat. To už se 
nepodařilo. „Nepovedlo se nám to 
vyrovnat. Ale jsem nadšený: po pří-
pravě, která byla hrozná, jsme poda-
li vynikající výkon. Šli do maxima. 
Pokud jsme schopni takového sou-
peře přehrát nebo být vyrovnaným 
soupeřem, je to obrovský impulz do 
další práce,“ uzavřel kouč Kostelce 
Lubomír Keluc. 

3:1
 (1:1)

Branky: 7. Zezulka, 58. Braun, 59. 
Čtvrtníček – 29. Lužný. Rozhodčí:

Perutka – Pekárek, Slota. :
72. Skopal – 64. Lužný, 66. Drčka, 88. 
Vyroubal. Diváci: 135.
Sestava Kostelce na Hané:

 (80. Kupka), Prokop, Pavlí-
ček, Abrahám – Kořenovský, Skalník 
(80. A. Grulich), Hruban – Lužný, 
Preisler, Vyroubal. Trenér: Lubomír 
Keluc.

Konice dokázala
 na úvod remizovat

PROSTĚJOV Podobně jako 
Kostelec na Hané i Konice zažila 
premiéru v  krajském přeboru. A 
nedopadla špatně. Tým dokázal 
se soupeřem držet krok. A i když 
prohrával, včas dokázal stav zápa-
su dorovnat. Mužstvu kouče Petra 
Ullmanna pomohlo i chycení pe-
nalty brankářem Nakládalem.
Konice se dočkala. Po řadě let si moh-
la užít krajského přeboru. Navíc se za-
jímavým soupeřem: právě s Bohuňo-
vicemi ještě před třemi lety bojovala 
o postup. „Byli jsme plni očekávání. 
Bylo na klucích vidět, že měli moti-
vaci,“ poznamenal konický trenér Petr 
Ullmann. Zápas byl podle jeho slov 
jak na houpačce. „Zápas byl ve vlnách, 
chvíli jsme měli navrch my, chvíli hos-
té. V prvním poločase jsme měli více 
příležitostí. Byl tam pěkný průnik 
Davida Pospíšila. Pak Pepa Cibulka 
řešil přečíslení střelou, která šla těsně 
vedle,“ řekl k některým šancím svých 
svěřenců. Branku ale diváci do půlky 
neviděli. „Kluky jsem o přestávce na-
bádal, ať jsme trpěliví, že je to možná 
o jedné brance. Ať neotvíráme hru,“ 
vzpomněl Petr Ullmann. Hráči jej 
poslechli. Přesto šel soupeř do vede-

ní. „Gólu předcházel nešťastný odkop 
ve vápně, kdy to soupeř odkopl levou 
nohou na zadní tyč. Prohrávali jsme 
tedy 1:0. Musím ale hráče pochvá-
lit, že to nezabalili, dřeli. Vytvořili 
jsme si šance a Roman Kamený po 
pěkné akci uklidil k tyči,“ uvedl Petr 
Ullmann. Závěr byl z  kategorie hek-
tických. 
„Měli jsme tam plno standardek, tlak. 
V závěru jsme ale mohli prohrát, kdy 
po sporné situaci byla nařízena pe-
nalta. Ale Vojta Nakládal v 81. minu-
tě penaltu chytl. Pak jsme měli ještě 
závar,“ řekl ke konci zápasu Ullmann. 
Remízu už ale Konice udržela. „Mu-
sím hráče pochválit, odmakali zápas, 
hrálo se v  tempu. Viděli jsme hodně 
soubojů, bolelo to. Remíza je podle 
mě spravedlivá,“ uzavřel trenér.

1:1
 (0:0)

Branky: 66. Kamený – 66. Fryčák. 
Rozhodčí: Slota – Doležal, Pekárek. 

: 56. F. Bílý – 47. Veselský, 
48. Kopecký, 53. Král, 76. Poláček. Di-
váci: 166.
Sestava Konice: Nakládal – F. Bílý, 
Bláha, F. Drešr (64. Jašíček), M. Bílý 
(84. R. Krása) – Pospíšil, Kořenov-
ský, J. Krása (57. Kovář), M. Škrabal 
– Cibulka, Kamený. Trenér: Petr Ull-
mann.

3:0
 (0:0)

Více najdete v rozhledně na straně 

PROSTĚJOVSKO Úvodní kolo za sebou má krajský přebor mužů. Nově také hned se čtyřmi zástupci Prostějovska. Jak si vedli? Obstojně. Nejvíce se premiéra 
podařila Čechovicím, které dokázaly přehrát Rapotín a vyhrály doma 3:0. Obstojně se zadařilo i Konici, jež si připsala bod. V utkání přitom dotahovala. Kostelec 
na Hané měl proti sobě velmi kvalitní tým Želatovic. A i přes dobrý výkon nakonec prohrál. Porážku si z úvodu ročníku odnesla i Lipová. Byť těsnou.

5:0
 (1:0)

Branky: 32., 51. a 71. Uvízl, 60. Vi-
límec, 86. Dostál. Rozhodčí: Panák 
– Vilímek, Vybíral. Žluté karty: 43. 
Procháska. Diváci: 151.
Sestava Smržic: Tomiga – Holomek, 
R. Kotlár (86. Bokůvka), Gottwald, 
Obručník (51. Nevřela) – Kaprál, 
Š. Verner, M. Verner, R. Kotlár ml. – 
Martinák (75. Zbožínek), Kratochvil. 
Hrající trenér: Miroslav Martinák.

Hodnocení hrajícího trenéra 
Smržic Miroslava Martináka:

„První poločas byl od nás dobrý. 
Dostali jsme nechtěný gól na 0:1 po 
chybě z rohu. První poločas byl jinak 
v  pořádku, kluci to odbojovali. Ani 
na jedné straně nebylo moc šancí. 
Druhý poločas jsme taky začali dob-
ře. Ale pak jsme dostali gól a zvrtlo se 
to. Odcházeli jsme fyzicky. Nemáme 
natrénováno. Kluci to dobře odbojo-
vali, nemám proti nim výtku. Někteří 
jsou na dovolené, na marodce je pak 
Lukáš Augustin. Chyběli nám hráči, 
musíme se dát dohromady. Pokud bu-
dou mít ale kluci chuť, odehrajeme to 
v pohodě. Na rovinu řeknu, že někteří 

hráči odešli, často zbytečně. Ale tak to 
občas ve fotbale je.“

1:4
 (1:2)

Branky: 39. Bureš – 2. Garzina, 28. 
Pluháček, 69. Šemro, 76. Ryšavý. 
Rozhodčí: Milek – Procházka, Milar. 
Žluté karty: 83. Krčal. Diváci: 170.
Sestava Mostkovic: Jurný – Drábek, 
Wolker (59. Krčal), Milar, Kratina – 
Němeček (78. Svoboda), Jančík, Bu-
reš (78. Vojtíšek), Karafiát – Šlambor 
(89. Lacika), Foret (78. Grulich). 
Hrající trenér: Ondřej Milar.

Hodnocení hrajícího trenéra 
Mostkovic Ondřeje Milara:

„Utkání skončilo 1:4. Výsledkově 
nejsme spokojení. Na druhé straně 
Slatinice bereme za jeden z nejlepších 
týmů soutěže. A oproti minulému 
utkání jsme byli lepším a nebezpeč-
nějším soupeřem. První poločas jsme 
odehráli určitě kvalitněji, byli jsme vy-
rovnanější než ve druhém. Prohrávali 
jsme 0:2, podařilo se nám ale snížit na 
1:2, což nám dalo vítr do plachet. Hra 
se trochu srovnala a z naší strany zlep-
šila. Druhý poločas jsme začali slušně, 

nicméně po deseti minutách jsme do-
stali na 3:1. Soupeř se uklidnil a měl 
pasáž, kdy měl výraznější tlak. Z toho 
vyplynula čtvrtá rozhodující branka. 
Slatinice zaslouženě vyhrály. Nicméně 
i tak za výkon můžeme být rádi. Byla 
to prohra 1:4, ale posun oproti zápasu, 
který jsme hráli ve Slatinicích, tam je.“

5:3
 (3:2)

Branky: 13., 83. a 94. Mužátko, 2. 
Malinovský, 11. Lacman - 19. a 32. 
Hladký, 51. Jakub Novák. Rozhodčí: 
Ondráček – Štěpán, Konvička. Žluté 
karty: 78. Malinovský, 81. Mužátko, 
90. Baláž – 8. Krupička, 83. Čermák. 
Diváků: 100.
Sestavy:
Haná Prostějov: Marák – Světlík, 
Trnavský, Martin Kolář (61. Dospi-
va) – Hladký, Krupička, Kaprál, Jakub 
Novák – Gábor, Cibulec. Trenér: Da-
niel Kolář.
Moravský Beroun: Venera – Pohan-
ka, Šlížek, Zálešák, Kraus (59.Vlček) 
– Baláž (72. Kašpar), Hrdlička, Mu-
žátko, Kúřil (46. Hlaváč), Malinovský 
(90.Vraněšic), Lacman. Trenér: Josef 
Varga.

PROSTĚJOVSKO Smutně vyzněly koncovky zápasů 
všech tří zástupců Prostějovska. Na úvod totiž všichni tři 
prohráli. Přestřelku v závěru nezvládla Haná Prostějov. 

Ze stavu 3:3 nakonec byla porážka 3:5. Mostkovice nestačily na Slatinice, přesto nebyl kouč 
Mostkovic úplně kritický. Smržice zase na úvod obdržely búra. Tým se po jaře trápí s mnoha ab-
sencemi, ale také odchody.

I.B třída skupina B

zapasove

menicko

´

´

6:1
 (1:1)

Branky: 11. a 55. Macháček, 63. 
Machač, 67. Cagášek, 85. Vojtě-

chovský, 90. Hrabal – 32. Vitásek. 
Rozhodčí: Jelínek – J. Horák, A. 
Horák. Žluté karty: 38. Machač, 48. 
Dýčka – 58. Novotný, 63. Kobylík. 
Diváci: 123.
Sestava Kralic na Hané: Flajzar

Hlačík, Novotný, Dvořák – Da-

niel, Jurtík, Kobylík, Flajzar – Bluma, 
Vitásek. Hrající trenér: David Kobylík.

Hodnocení předsedy Kralic 
na Hané Jana Novotného:

„Jeli jsme tam v  jedenácti lidech, je-
den musel střídat, byl zraněný. Da-

niel, ten měl natažený sval. Fakticky 
jsme dohrávali v  devíti. První půlka 
dobrá, prohrávali jsme 0:1. Marek 
Vítek srovnal. Bohužel, neměli jsme 
hráče na střídání. Výsledek je takový, 
že jsme prohráli 1:6. Už to prostě ne-
šlo uhrát.“

PROSTĚJOVSKO Malé zemětřesení zažily po pádu z krajského přeboru Kralice na Hané. 
Řada hráčů se přesunula do okolních klubů v nejvyšší krajské soutěži. Klub zažil velký exo-
dus. Nakonec ale poskládal „A“ i „B“ tým. Áčko pak v prvním zápase dlouho statečně vzdo-
rovalo přes to, že nemělo jak střídat. Nakonec ale vysoko padlo. Vstup do nové sezóny se 
zkrátka Kralicím nepovedl. Tým nyní vyhlíží hráče, navrátilce z dovolených. 

I.A třída skupina B

1. kolo: Jeseník – Lipová 2:1 (0:1). Branky: 66. 
34. 

Mohelnice – Litovel 1:3 (1:2). 
Branky: 

Kostelec n./H. 3:1 (1:1). Branky: 

Medlov – Velké Losiny 
1:0 (1:0). Branky: 

Brodek 
Branky: 

Konice 
Branky: 

Branky: Šteigl. 

1. kolo: Branky: 3. 
Šichor

Plumlov – Chomoutov 1:2 (0:1). Branky: 55. 

Branky: 

Branky: 

n./H. – Loštice 3:0 (3:0). Branky: 
Branky: 

(1:0). Branky: 

1. kolo: Branky: 

Branky: 

Branky: 

Chválkovice – HFK Olomouc 
Branky: 

Branky: 

Branky: 

Lipník n./B. 2:2 (0:1). Branky: 

1. kolo: Branky: 

2:1 (2:0). Branky: 

Branky: 

Branka: 

Branky: 

2:4 (1:3). Branky: 

1. kolo:
Branky: 

Branky: 

Mostkovice – 
Branky: 

Šemro
Branky: 

Branky: 

Branky: 

3:3 (1:2). Branky: 

1. kolo: Branky: 

(0:4). Branky: 

Šoc

u Konice 2:1 (1:1). Branky: 

Branky: 

Branky: 75. 

Branky: 

PB SCOM 
KRAJSKÝ PŘEBOR

0:2
 (0:1)

Branky: 30. Cetkovský, 62. César. 
Rozhodčí: Vybíral – Panák, Navrátil. 
Žluté karty: 40. Navrátil – 33. César, 
83. Spálovský. Diváků: 142.
Sestava Klenovic: Polák – Bridzik, 
César, Cetkovský, Popelka – Zapletal 
(90. Kubalčík), Rozehnal, Všianský, 
Grepl – Spálovský (85. Drábek), Chlud 
(78. Buček). Trenér: Vladimír Horák. 

Hodnocení trenéra Klenovic 
Vladimíra Horáka:

„V prvním poločase to byl bojovný fotbal 
a hrálo se hlavně od vápna po vápno. My 
jsme zodpovědně bránili a čekali na svou 
příležitost. Ta přišla po pěkně rozehrané 
standartní situaci, kdy otevřel skóre Cet-
kovský. Zbytek poločasu jsme si pohlídali. 
Ve druhé soupeř otevřel hru a my jsme 
měli i  další šance. Krásnou branku pak 
přidal César z  volného přímého kopu, 
kdy už předtím trefil břevno. Zápas se 
pak už spíše dohrával. I soupeř měl nějaké 
šance, ale nevyužil je a na konci bych řekl, 
že už mu trochu došla energie.“

0:1
 (0:0)

Branky: 61. T. Hon. Rozhodčí: No-
vák – Koníček, Pospíšil. Žluté karty: 
10. Nykolyshyn, 27. Běhal, 48. Talla, 
86. Navrátil – 41. Ruszó, 55. Drmola. 
Diváků: 106.
Sestava Otaslavic: Sika – Ruszó, Vogl, 
Maňák, Smékal – T. Hon (86. Koude-
la), Chvojka, Dreklser, Gerneš – M. 
Hon (59. Tkáč), Drmola (90+2. Kola-
řík). Trenér: Jiří Hon.

Hodnocení trenéra 
Otaslavic Jiřího Hona:

„K  vidění nebyl vidět moc pohledný 
fotbal. Na nevalném hřišti. Nicméně 
prvních patnáct minut bylo v  naší 
režii, kdy jsme soupeře dostávali pod 
tlak. A vytvářeli jsme si gólové šance. 
Ale vázlo zakončení. Potom se hra vy-
rovnala. Trošku jsme se přizpůsobili 
soupeřově hře. O poločase jsme si pár 
věcí řekli, co musíme zlepšit. Z jedné 
šance dobrým přechodem jsme skó-
rovali. Navyšovali jsme tlak, ale vázla 
nám koncovka. Nicméně tři body 
z venku bereme a jsme za ně rádi.“  

1:1
 (0:0)

Branky: 61. z  penalty J. Svozil – 56. 
Válek. Rozhodčí: Salva – Smé-
kal, Kubalák. : 88. J. 
Svozil, 90. Vrba – 54. Grin, 80. 

PROSTĚJOV Úvod sezóny se v I.B třídě skupině A zástupcům Prostějovska spíše povedl. Hned dva naplno bodo-
vali. Klenovice vyhrály dokonce venku. Otaslavice se zase mohou pochlubit vskutku fotbalovým skóre v podobě 
1:0. Slušný vstup do sezóny zaznamenal i Pivín, který dokázal remizovat a taky potvrdil, že už nemusí dostávat tolik 
branek jako v nedávné minulosti. Vrchoslavice pak prohrály. I když ne tak hrozivě jako během minulého ročníku. 
Jeden tým z Prostějovska však nehrál: Brodek u Prostějova má přeložený zápas s Radslavicemi na 28. září.

I.B třída skupina A

Klenky a Metle vynulovaly soupeře
CLEAN4YOU KRAJSKÝ PØEBOR:

2. kolo, neděle 14. srpna, 17.00 
hodin: FC Kostelec na Hané – FK 
Jeseník (pátek 12. 8., 18.00), Tatran 
Litovel – TJ Sokol Čechovice (so-
bota 13. 8., 17.00), SK Lipová – FK 
Mohelnice, TJ Sokol Konice – FC 
Želatovice

I.A TØÍDA O KFS, SKUPINA A:
2. kolo, sobota 13. srpna, 17.00 
hodin: SK Protivanov – 1.FC Oleš-
nice (neděle 14. 8., 17.00), Maletín 
– TJ Sokol Určice, TJ Libina – TJ 
Sokol Plumlov

I.A TØÍDA O KFS, SKUPINA B:
2. kolo, sobota 13. srpna, 17.00 
hodin: FC Kralice na Hané – TJ 
Sokol Dub nad Moravou.

I.B TØÍDA O KFS, SKUPINA A:
2. kolo, sobota 13. srpna, 17.00 
hodin: TJ Sokol Brodek u  Prostě-
jova – TJ Sokol Pavlovice u Přerova 
(neděle 14. srpna, 17.00), TJ Sokol 
Klenovice na Hané – TJ Sokol Opa-
tovice, TJ Sokol Hustopeče – TJ So-
kol Pivín, TJ Sokol Otaslavice – TJ 
Sokol Vrchoslavice 1946

LION SPORT I.B TØÍDA O KFS, 
SKUPINA B:

2. kolo, sobota 13. srpna, 17.00 
hodin: FK Šternberk „B“ – TJ So-
kol Mostkovice (neděle 14. srpna, 
17.00), TJ Smržice – TJ Sokol Velký 
Týnec, Haná Prostějov – SK Zvole

PØEBOR OFS-II. TØÍDA:
2. kolo, neděle 14. srpna, 17.00 
hodin: Vrahovice – Olšany 
u Prostějova (sobota 13. 8., 16.00), 
Výšovice – Brodek u Konice (sobota 
13. dubna, 17.00), Držovice – Dob-
romilice (sobota 13. dubna, 17.00), 
Vícov – Kostelec na Hané „B“, Krali-
ce na Hané „B“ – Nezamyslice, Urči-
ce „B“ – Přemyslovice, Němčice nad 
Hanou – Plumlov „B“

MSDL st.:
2. kolo, sobota 13. srpna, 10.30 
hodin: 1.SK Prostějov – Šumperk

MSDL ml.:
2. kolo, sobota 13. srpna, 12.45 
hodin: 1.SK Prostějov – Šumperk
(sob)
Zvýrazněné zápasy jsou tipem na 
vaši návštěvu!

Smržice, Haná
Prostějov a Mostkovice 

shodně bez bodů1:2
 (0:1)

Branky: 55. Frantík – 40. Kratochvil, 58. 
Vybíral. Rozhodčí: Petr – M. Konečný, 
Hrbáček. : 49. J. Kiška, 68. 
M. Bureš – 49. Kratochvil, 88. Kudlička. 
Diváci: 72.
Sestava Plumlova: Simandl – Kutný 
(89. ), Aujezdský, J. Kiška, M. 
Bureš (69. Mynařík), R. Bureš (79. 
Linney), Frantík, Hladký, Vysloužil, 
Fajstl, P. Kiška. Hrající trenér: Karel 
Frantík.
Hodnocení hrajícího trenéra Plumlo-
va Karla Frantíka se do redakční uzá-
věrky nepodařilo získat.

5:1
 (3:0)

Branky: 25., 38. a 83. Holan, 10. Nýdec-
ký, 88. Nimrichtr – 62. Fiedler. Rozhod-
čí: Sedláček – Doležal, Přenosil. 

: 56. Nimrichtr. Diváci: 120.
Sestava Protivanova: Piták – Henek 
(58. Kolínský), M. Pospíšil, D. Nejedlý, 
Z. Pospíšil (46. Fiedler) .

. .
.  (86. Jonšta). Trenér: David 

Novotný.
Hodnocení trenéra

Protivanova Davida Novotného:
„Docela nás poznamenalo, že se před zá-
pasem zranil Mara Grmela. Bylo to vidět 
na klucích, že nás to dostalo psychicky 
dolů. V prvním poločase jsme se snažili 

kombinovat, ale chyběl nám tam pohyb 
dopředu, dostávat se do šancí. Soupeř 
nás postupně začal trochu přehrávat. 
Góly jsme dostali z  brejků, jako přes 
kopírák. Pravá strana nám dělala problé-
my a z toho pramenily inkasované góly. 
Do druhé půle jsme vystřídali a řekli si, 
že se zápasem musíme něco udělat. Ve 
46. minutě byla penalta, tu náš brankář 
chytil. Postupem času jsme se dostávali 
do tlaku, do šancí, začali jsme být chvil-
kami lepší. A podařilo se snížit na 3:1. 
Za chvilku jsme dali gól na 3:2. Bohužel 
mu předcházela ruka, takže gól neplatil. 
Kdyby platil, vypadalo by to jinak. Bo-
hužel jsme pak ze dvou brejků dostali 
góly. Výsledek je 1:5 a za mě moc ne-
odpovídá průběhu utkání. Je to pro nás 
až moc kruté. Doufám hlavně, že Mara 
bude zdravotně v pohodě.“

2:0
 (1:0)

Branky: 34. Horák, 62. Halouzka. Roz-
hodčí: Látal – Němec, Vilímek. 

: 89. Horák – 44. Klemsa, 66. Va-
šíček. Diváci: 65.
Sestava Určic: Sohlich – Šnajdr (65. 
Krajíček), Horák, Rus, Grulich – Ha-
louzka, Piňos, Javořík, Menšík, Zapletal 
(80. Dadák) – Bureš (72. Sosík). Tre-
nér: Petr Gottwald.

Hodnocení trenéra
 Určic Petra Gottwalda:

„Samozřejmě byl to nový ročník, nová 
skupina i soupeři. Srovnání jsme tedy 
neměli. Chtěli jsme se soustředit jen 
na sebe a výkon, a to se nám povedlo. 

PROSTĚJOV První zápasy byly k vidění o víkendu z programu I.A třídy skupiny A. Zatímco loni se v soutěži 
z Prostějovska představila jen Konice, letos nabídla více týmů z regionu: ze skupiny „B“ se sem totiž přesunuly 
Plumlov, Protivanov i Určice. Premiéra ale vyšla jen Určicím, které doma bez ztráty kytičky porazily Lesnici. 
Naopak Plumlov doma na soupeře nestačil a jednogólovým rozdílem prohrál. Protivanov z tria našeho regi-

onu dopadl nejhůře: soupeř ho porazil vysokým rozdílem.

I.A třída skupina A

Otáhal, 82. Hodina. Diváci: 110.
Sestava Pivína: Oršel – J. Bartoník, M. 
Pospíšil, Běhal – S. Vrba, Hyžďál, Val-
tr, Frýbort (73. Vláčilík) – M. Svozil, 
J. Svozil, Trajer. Hrající trenér: Pavel 
Valtr.

Hodnocení hrajícího trenéra 
Pivína Pavla Valtra:

„Byl to první zápas, z  obou stran to 
bylo opatrné a trochu nervózní. Po 
prvním poločase se trochu hra změni-
la. První půle byla oťukávaná bez šan-
cí, bez ničeho. Jen hra ve středu pole. 
Druhý poločas už vypadal fotbalověji. 
Byly tam i šance. Samozřejmě soupeř 
potvrdil svou kvalitu a potrápil nás. 
Přestože tam byly šance, bohužel jsme 
je nedotáhli do gólového vyvrcholení. 
Takové zápasy jsou. Soupeř potom 
dal gól z brejku, na které oni hráli. Pro-
hrávali jsme 1:0. Pak jsem jako trenér 
i kapitán vyhecoval hráče, šli jsme na 
trochu jiný level. Podařilo se nám vybo-
jovat penaltu, kterou Svozil proměnil. 

Pak jsme soupeře tlačili, nějaké šance 
jsme si vytvořili. Bohužel jsme žádnou 
z nich nedokázali proměnit. Ale soupeř 
samozřejmě svou kvalitu má. Až jsem 
byl překvapený, jak organizovaně hrál 
a jak byl fyzicky připravený. Když jsem 
srovnal, jak hrál na jaře a nyní, tak jsem 
byl překvapený. Zápas byl vyrovnaný, 
ale na šance se nehraje.“

2:4
 (1:3)

Branky: 34. a 85. Vévoda – 10. Vesel-
ka, 11. Klvaňa, 42. Sigmund, 76. Šigut. 
Rozhodčí: Knoll – Vičar, Vachutka. 

: 81. Vévoda. Diváci: 100.
Sestava Vrchoslavic: Tomek – Ho-
lub, Lakomý, Gaťařík (34. Otáhal), R. 
Fialka – Bleša, V. Fialka, P. Horák, Vé-
voda – J. Horák (54. Hradil), Trávní-
ček (57. Panáček). Kapitán: Vladimír 
Fialka.

Hodnocení hrajícího trenéra 
Vrchoslavic Vladimíra fialky:

„Soupeř byl rychlejší, lepší, fot-
balovější. První půlku vedl o dvě 
branky, to bylo rozhodující. Ve 
druhé půlce to byl vyrovnaný 
zápas, ale už jsme to nedokázali 
zvrátit. Ještě jsme stáhli pak na 
4:2, měli nějaké šance. Rozhodl 
ale první poločas, kdy byli sto-
procentně lepší. Vypadalo to, že 
budou podstatně lepší a nebude-
me mít žádnou šanci. Po poločase 
se to srovnalo, možná jsme měli i 
mírně navrch. Byla to zasloužená 
výhra hostí. Ve všech ohledech 
byli lepší: rychlosti, nahrávkách, 
technice, všem. My jsme dneska 
neměli na to, abychom je porazili. 
Hráli jsme tak třicet minut. Výsle-
dek odpovídal hře.“

Jsem spokojený se třemi body i dvě-
ma vstřelenými brankami. Mohli jsme 
přidat i další a naopak minimálně jed-
nu obdržet. Pracovali jsme ale vzadu 
komplexně. Všichni hráli na více než 
sto procent. Zápas se hrál ve vysokém 
tempu, což bylo klíčové. Čekal jsem, 
že po pressingu budou hráči odpadat, 
ale tolik elánu a energie jsem u nich už 
dlouho neviděl. Korunovali jsme zápas 
tím, že jsme se dostávali do gólových 
šancí. Jednou po standardce a podru-
hé po kombinaci a následném úniku 
Halouzky na gólmana a excelentnímu 
zakončení. Mohli jsme gólů přidat víc 
a uklidnit to. Soupeř byl nepříjemný, 
neodpadl fyzicky. My ale byli hladověj-
ší, bylo vidět, že hrajeme doma. Chtěli 
jsme dobře odstartovat, a to se povedlo. 
Příprava splnila svůj účel. Nebyli jsme 
kompletní, ale budeme to doplňovat 
a pilovat. Když navážeme na tento vý-
kon, nemusíme se bát, že se budeme 
pohybovat na chvostu tabulky.“

Pivín uhrál remízu, Vrchoslavice na úvod bez bodů

V 1. kole 1.B třídy skupiny B olo-
mouckého KFS zajížděli Hanáci do 
Moravského Berouna. Už ve 2. mi-
nutě domácí hráči zahrozili a Mali-
novský střelou k tyči otevřel skóre 
zápasu – 1:0. V následující minutě 
prošel obranným valem domácích 
Gábor, ale jeho střelu mířící do bran-
ky vykopl domácí bek. V 11. minutě 
střelou vedle gólmana zvýšil Lacman 
na 2:0. A v 13. minutě to bylo už 3:0. 
Mužátko zblízka prudkou střelou za-
skočil domácí obranu. V 19. minutě 
dostal hostující Hladký míč do běhu 
po křídle a jeho dlouhý centr skončil 
v síti domácí branky – 3:1. Ve 22. mi-
nutě se dostal do šance opět hostující 
Gábor, ale zblízka přestřelil domácí 
branku. Ve 32. minutě se hosté dočkali 
proměněné šance, když míč napálený 
Krupičkou se odrazil před Hladkého a 
ten jej dopravil za záda brankáře Vene-
ry – 3:2. Ve druhém poločase pokra-
čovali Hanáci v bojovném výkonu a v 
51. minutě se podařilo Jakubu Nová-
kovi vyrovnat na 3:3. Poté kvalita hry 
mírně klesla. V 83. minutě odpískal 
hlavní arbitr přísnou penaltu a domácí 
šli opět po střele Mužátka do vedení – 
4:3. Hráči Hané vrhli v závěru všechny 

své síly do útoku ve snaze vyrovnat, ale 
byli to domácí, kteří v poslední minu-
tě vstřelili i pátý gól. Hosté tak „dojeli“ 
na trestuhodné neproměňování vylo-
žených šancí. Příští sobotu 13. srpna v 
17.00 hodin přivítají Hanáci tým Zvo-
le. Přijďte je povzbudit! 

Hodnocení trenéra Hané PV 
Daniela Koláře:

„Začátek dnešního zápasu byl pro nás 
jako ze zlého snu. Každý balon, který 
se dostal k naší bráně, jsme domácím 
připravili k zakončení a za pár minut 
tak prohrávali 0:3. Poté jsme se vzpa-
matovali a do konce prvního poločasu 
se z obou stran hrál na tuto soutěž vý-
borný útočný fotbal, kdy my jsme byli 
lepší a vytvořili si mnohem víc jasných 
gólových šancí, ze kterých se nám bo-
hužel podařilo proměnit pouze dvě. 
Ve druhém poločase jsme pokračovali 
v dobrém výkonu a zaslouženě vyrov-
nali. Poté hra z obou stran upadla do 
průměru a čekalo se na chybu toho 
druhého. Tu nakonec udělal rozhodčí, 
když sporný střet na hranici pokutové-
ho území ocenil penaltou pro domácí. 
Poslední gól jsme již dostali v poslední 
vteřině do prázdné branky. Škoda.“

Hanáci odjeli z Moravského

Berouna bez bodů



1. KOLO II. TŘÍDY OKRESNÍHO PŘEBORU OFS PROSTĚJOV V KOSTCE

6:0
(0:0)

Haná Nezamyslice
Sokol Určice „B“

Branky: 67. Přikryl, 70. Musil, 73. Oulehla, 81. 
Frgál, 83. Otáhal, 90. Dostalík. Rozhodčí: Pro-
cházka – Jurníček, Kordzik. Žluté karty: 52. 
Hudský (U). Diváků: 117.
Sestava Nezamyslic: Dvořák – Dostalík, Ou-
lehla, L. Král, Otáhal – Pleva, Frgál, Hájek, Mu-
sil, Rus – Přikryl. Střídali: Pavelka, Machálek, J.J. 
Král. Trenér: Marek Pavelka.
Sestava Určic: Kováč – M. Mlčoch, Hudský, 
Nakládal, Rosenberg – Makoš, Vaverka, Mašek, 
Bittner – Pospíšil, Ježek. Střídali: Petyrek. Tre-
nér: Lukáš Nakládal.

Pohledem trenérů:
Marek Pavelka: „Dnes nás příliš nebylo, proto-
že někteří hráči jsou ještě na dovolených. Moc 
nevím, proč se začíná takto brzo. Určice s tím 
ale měly ještě větší problém a bylo vidět, že hrály 
zároveň s A-mužstvem. Pro nás to měl být rela-
tivně jednodušší zápas, ale nedokázali jsme se 
dostat do vedení. První branku jsme tak vstřelili 
až po více než hodině a pak se to začalo sypat. 
Zápas jsme tak sice měli pod kontrolou, ale už 
to byla trochu křeč. Naštěstí jsme to však zvládli 
a věřím, že příští týden už to bude lepší.“
Lukáš Nakládal: „Na tu sestavu, jakou jsme měli, 
si myslím, že to nebylo tak zlé. Máme tam některé 
kluky na dovolené a další se nyní přesunuli k A-
-mužstvu. Nastoupili jsme tak s řadou dorostenců 

Vrahovice Olšany

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
reportáž

TomášTomáš KALÁB KALÁB
Lepší vstup do nové sezóny si snad 
ani nelze představit. Už po čtyřech 
minutách napřáhl zpoza šestnáctky 
Štěpánek a  míč směřující k  tyči pod-
klouzl brankáři Noskovi pod rukou 
do sítě – 0:1. Domácí se snažili oplatit 
po nepřímém kopu, Nedělova hlavič-
ka ale směřovala nad břevno. Ještě se 
nenaplnila ani úvodní desetiminutov-
ka, když po zmatcích v  domácí obra-

ně zužitkoval na zadní tyči Pliskův 
přízemní centr opět Štěpánek – 0:2.
Štěpánek následně mohl rychle zkom-
pletovat hattrick, jenže jedna střela šla 
přímo do míst, kde stál gólman, a  sa-
mostatný nájezd na Noska trestuhodně 
prováhal. Po půlhodině odmával faul 
v šestnáctce pomezní sudí a po konzul-
taci hlavní arbitr ukázal na penaltový 
puntík, příležitost Rajnoha nepromarnil 
– 0:3. Ještě do přestávky centr zleva vy-
užil před brankou střelou přes gólmana 
Pavel Pliska – 0:4.
O  přestávce se rozmrzelí domácí fan-
dové občerstvili a  po změně stran 
nestačili koukat. Už po třech minu-
tách předložil zleva míč Kratochvíl 

Seluckému na zadní tyč a  domácí 
se konečně mohli radovat – 1:4. Za 
další čtyři minuty nevěděl naopak 
Kratochvíl, co s  míčem, tak v  šest-
náctce vystřelil a  míč zapadl za Dre-
xova záda – 2:4. Na druhé straně 
vystřelil z  otočky Vávra, Nosek míč 
vyrazil. Hra se čím dal víc kouskovala 
a  vzdouvala se vlna emocí vzhledem 
k  množství nedovolených zákroků, 
přičemž se rozhodně nedalo říci, že by 
hlavní sudí měl situaci pevně v rukou.
Věci se děly až v závěrečných minutách. 
Nejprve to zkusil z  trestného kopu pří-

mo na bránu Václavík, jehož střelu pod 
břevno Drexa vyrazil. V  poslední mi-
nutě se do vápna vydal opět Kratochvíl 
a z hodně ostrého úhlu našel skulinku na 
přední tyči – 3:4. Sudí vzhledem k pro-
dlevám nastavil čtyři minuty a v posled-
ní chvíli po povedené individuální akci 
a centru usměrnil míč na zadní tyči do 
branky Neděla – 4:4!
Sudí pískal konec a následovaly penalty. 
Hned tu první umístil vícovský kapitán 
Humpolíček do tyče a jelikož další exe-
kutoři byli stoprocentní, brali domácí po 
neskutečném finiši hned dva body.

WWW.VECERNIKPV.CZ8. srpna 202238 2525 FOTBAL 

Michal ROCHLA  – FC Dobromilice:
„První poločas byl tragédie, na hřišti jsme se hledali, jistou roli také sehrál úvodní gól. O poločase jsme si řekli, že už asi 
nemá cenu tento zápas řešit, že je rozhodnutý, a nastoupili jsme do něj jako za bezbrankového stavu. Kluci se kousli, 
hosté také zřejmě trochu podcenili druhý poločas, což byl důležitý faktor pro konečný výsledek. Každopádně kluci si 
za tím šli, za stavu 3:4 jsem si už říkal, že kontaktní branka přišla pozdě. Pak ale následovala ještě jedna vydařená akce. 
Kluky musím za druhý poločas pochválit za bojovnost. Při penaltách jsme si řekli, že když už máme bod, vezmeme si 
i ten druhý. Na penalty se kluci přihlásili sami a stoprocentní úspěšnost mě opravdu překvapila.“

Miroslav KRUTOVSKÝ– TJ Sokol Vícov:
„V prvním poločase jsme jednoznačně dominovali. Dali jsme dvě rychlé branky, to nás uklidnilo. Drželi jsme 
pak míč, vytvářeli si šance a proměňovali je. Do druhého poločasu jsme trochu prostřídali, chtěli jsme udržet 
tempo hry a vývoj zápasu, ale nechápu to selhání, to je pro mě nepřijatelné a budeme se s tím muset srovnat. 
Soupeřovy góly byly jak přes kopírák, dlouhý nákop za obranu a nahrávka do vápna. V obranné práci chyběla 
větší součinnost, důraz v osobních soubojích. Soupeř hrál nepříjemně, byla tam spousta faulů a surových 
zákroků. Paradoxně červenou kartu jsme dostali my, což je trochu zvláštní v celkovém kontextu hry.“

Pozápasové hodnocení trenérù

2022/2023

Tip Veèerníku – 3:2

Tip Veèerníku – 5:2

Tip Veèerníku – 3:1

Tip Veèerníku – 3:2

Tip Veèerníku - 2:4

Tip Veèerníku - 2:1

Tip Veèerníku – 4:1

2. KOLOaneb VEÈERNÍK PØEDPOVÍDÁ

NAPROGNÓZAPROGNÓZA

DOBROMILICE Lepší reklamu na nový ročník okresního přeboru si snad 
ani nelze představit! Kdo přišel první srpnovou neděli v Dobromilicích 
na fotbal, viděl hned osm branek, a ještě penaltový nášup. Přitom o zá-
pase se dávno před přestávkou zdálo být rozhodnuto, na ukazateli 
svítilo hrozivých 0:4. Jenže domácí se zpočátku druhé půle dvěma 
brankami přece jen dostali do zápasu a v samotném závěru oslabe-
ný Vícov udolali. V nastaveném čase „Dobrátka“ srovnala skóre a sto-
procentním výkonem při penaltách urvala ještě bod navrch!

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

Zápas dvou poločasů rozhodl Zápas dvou poločasů rozhodl 
až samotný závěraž samotný závěr

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

FC Dobromilice – TJ Sokol Vícov 

44 44 Branky: 

90.

Trenér: 

Sestava Dobromilic:

Trenér: 

Sestava Vícova:

(0:4)

pen. 5:4

PROSTĚJOV Hned úvodní kolo 
nového ročníku nejvyšší okresní 
soutěže má první vážný prohřešek. 
Rezerva Kralic na Hané nedokázala 
poskládat dostatek hráčů a  jelikož 
jejich žádost o  přeložení byla v  týd-
nu zamítnuta, bude utkání s  největší 
pravděpodobností kontumováno ve 
prospěch Olšan a Kralice budou mu-
set platit pokutu. Dle slov současného 
kouče „béčka“ ještě nedáno účastníka 
krajského přeboru by se měla situace 
do příštího týdne zlepšit. Nicméně 
přiznává, že momentální krize, jaká 

v  klubu panuje, tu nebyla za jeho té-
měř padesátileté působení v klubu. 
Jako první Večerníku neodehraný duel 
potvrdil kouč domácího celku Antonín 
Pospíšil. „V  pondělí přišel první telefo-
nát z Kralic, že mají obavy, zda poskládají 
dostatek hráčů, a začalo se řešit přelože-
ní. Já jsem to pak probíral s hráči a jediné 
možné termíny byly v týdnu, což je pro 
nás neakceptovatelné, protože tu máme 
řadu hráčů, kteří mají dvou- či třísměnný 
provoz, a v týdnu bychom to těžko lepi-
li,“ prozradil lodivod Olšan. 
Soupeř pak podle něj přislíbil, že se po-

kusí dát jedenáct lidí dohromady, ale 
v průběhu týdne se situace ještě opako-
vala. „Nakonec to řešil klub přes vedení 
okresního svazu a bylo nám sděleno, že 
soupeř na utkání nedorazí. V  Kralicích 
teď očividně situace není dobrá. Snad 
se z toho dají dohromady, protože jinak 
sezónu nemohou odehrát. Pro nás ale 
přeložení vážně nepřipadalo v  úvahu,“ 
doplnil Pospíšil. 
Svůj pohled přidal i  kouč rezervy Kralic 
Jiří Němčík. „Bohužel je to tak. Vůbec ne-
rozumím, proč okresní přebor, kde hrají 
povětšinou starší chlapi s rodinami, začíná 

tak brzo. Nám se toho sešlo bohužel více. 
Marek Havlíček si přetrhl achilovku a vy-
padá to na konec kariéry, Leoš Zapletal si 
urval vazy v koleni, takže bude celý pod-
zim mimo. Do toho máme pět hráčů na 
dovolené a další dva nám sebralo A-muž-
stvo, které hrálo zároveň a má momentál-
ně víc problémů než my,“ prozradil trenér, 
který je z dění v klubu opravdu nešťastný 
a hlásí, že se bude muset tato situace za-
čít řešit. „Něco se musí změnit, takhle to 
nemůže fungovat. Za padesát let, co pů-
sobím v Kralicích, jsem větší krizi nezažil,“ 
dodala zklamaně.   (jaf)

a ani jsme nemohli moc prostřídat. Soupeř od za-
čátku diktoval tempo hry a byl jasně lepší, ale my 
se i díky skvělému brankáři dlouho drželi a pak 
už to byla z jejich strany křeč. Bohužel se nám pak 
brankář zranil a po první brance už to byla jedno-
značná záležitost. Zasloužené vítězství domácích, 
ale kluky musím pochválit.“

2:1
(1:1)

FC Kostelec na Hané „B“
Brodek u Konice

Branky: 35. Juračka, 72. Pírek – 5. Kolář. Roz-
hodčí: Jurníček – Dömisch, Weiser. Žluté kar-
ty: 44. Zatloukal – 41. K. R. Grepl, 43. J. Burget. 
Diváků: 125.
Sestava Kostelce: Jan Drčka – Synek, Tichý, 
Baláš, Chytil – Juračka, A. Grulich, Jurník, Pírek 
– Zatloukal, Lužný. Střídali: Fink, Světlík, Jiří 
Drčka, Kupka, Kastner, Kintr. Trenér: Vladimír 
Staněk.
Sestava Brodku u K.: K. Grepl – Možný, H. 
Burget, Zemánek, Blatner – J. Burget, Ksch-
wend, P. Koudelka, Z. Koudelka – Kolář, Svo-
boda. Střídali: J. Koudelka, Kalabis. Trenér:
Radovan Vičar.

Pohledem trenérů:
Vladimír Staněk: „Začátek duelu nás nezastihl 
nejlépe a soupeř nás dokázal po našem nedů-
razu potrestat. Paradoxní bylo, že nám branku 
vstřelil právě David Kolář, na kterého jsem kluky 
upozorňoval, a my mu necháme volnou cestu 
k brance. Postupně jsme ale otěže zápasu přebra-
li a byli jsme lepším týmem. Jenže se nám neda-
řilo vstřelit branku. Krátce před poločasem to 
dokázal až ve skluzu Juračka. Druhý poločas měl 
podobný průběh, soupeř byl hodně bojovný 
a nic nám nedal zadarmo. Herně jsme byli lepší, 
ale dlouho to vypadalo na remízu. Pak nás ale 
poslal do vedení Pírek, a to už jsme udrželi. Cen-
né tři body proti soupeři, který ukázal kvalitu.“
Radovan Vičar: „Dnes jen zprostředkovaně, 
na zápase jsem nebyl osobně přítomen, ale dle 
ohlasů zasloužená výhra domácích, začátek pat-

řil nám, což vyústilo v branku Koláře, od té doby 
patřil zápas domácím, kteří byli hladovějši po 
výhře, a nakonec se jim podařilo duel otočit 
a zaslouženě zvítězit.“

2:2
(0:2) PK

FK Němčice nad Hanou 
FK Výšovice

Branky: 61. Hrabal, 90+1. Studený – 31. J. 
Škop, 36. Pátek. Rozhodčí: Rek – Pokorný, 
Kordzik. Žluté karty: 35. Vyroubal – 21. 
Koukal, 57. Sokole. Diváků: 80.
Sestava Němčic: Chmelař – Frýda, Župka, 
Vejvoda, Řezáč – P. Hrabal, Jordán, Vyroubal, 
M. Hrabal – Studený, Pěnčík. Střídali: Elsner, 
Handl, Korčák, Jiříček. Trenér: Pavel Voráč.
Sestava Výšovic: M. Škop – Kozdas, Krajíček. 
J. Škop, Donát – Sokele, Křivinka, Koukal, 
Okleštěk – Prokop, Zavadil. Střídali: Nehera, 
Sysel, Mráček, Pátek. Trenér: Michal Dudík.

Pohledem trenérů:
Pavel Voráč: „My jsme měli velmi dobrý 
vstup do zápasu, ale stav zůstal bezbrankový. 
Nejprve jsme získali penaltu, ale tu jsme ne-
proměnili, a  pak jsme tisíciprocentní šanci 
z  malého vápna do prázdné překopli. Kluci 
se snažili, ale byla tam řada chyb na obou stra-
nách. Soupeř nás poprvé ohrozil z přímáků 
a trefil to přímo do šibenice. Druhou branku 
jsme dostali po dalším přímáku, kde to sou-
peř dorazil. V  šatně jsem musel zvýšit hlas, 
abychom se ještě zvedli. Ve druhém poloča-
se jsme se snažili do toho vletět a podařilo se 
snížit spíše náhodným gólem. Bojovali jsme 
pak do poslední minuty a  vyrovnali jsme 
v poslední minutě. Na penalty jsme chtěli více 
bod navíc a máme ho.“
Kristián Koukal (hrající asistent): „Úvod 
zápasu patřil jednoznačně domácím, ale dvě 
vyložené šance, z  nichž jedna byla penalta, 
jsme neproměnili. I nadále měl soupeř více ze 
hry. My jsme hrozili spíše z  brejků. Podařilo 
se nám dostat do vedení po krásném přímém 

kopu, který trefil Škop. Po chvíli jsme dali 
další branku, kdy jsme měli nepřímák za řeči. 
Soupeř byl hodně zaražený do konce prvního 
poločasu. Ve druhém se obraz moc nezměnil 
a domácí byli o něco aktivnější. Podařilo se jim 
snížit po chybě našeho brankáře, která se stane. 
V poslední minutě se pak štěstí, které bylo spíše 
na naší straně, odrazilo k nim a vyrovnali díky 
odrazu v poslední vteřině. Po průběhu možná 
ztráta, ale zřejmě zasloužená dělba bodů.“

1:3
(1:2)

Plumlov „B“
Vrahovice

Branky: 18. V. Kotlán – 17. a 45. Studený, 86. 
Hanák. Rozhodčí: Sedlák – Trávníček, So-
tolář. Žluté karty: 43. V. Kotlán – 86. Hatle. 
Diváků: 44.
Sestava Plumlova „B“: Grepl – P. Kiška, 
Frantík, D. Gryglák. Mynařík – Lynney, V. 
Kotlán, Bárta, Chmelař – Fajstl, Čarný. Stří-
dali: Ševcůj, R. Bureš, M. Bureš, T. Hladký. 
Hrajíc trenér: Ladislav Ševcůj.
Sestava Vrahovic: Krč – Jano, Kratochvíl, 
Prucek, Bukovec – Pokorný, Hanák, Hatle, 
Kalandřík – Studený, Dvořák. Střídali: Varga, 
Lasovský, Huňatý, Vitásek, Vybíral, Michalec, 
Kovačevič. Trenér: David Mezuliánek.

Pohledem trenérů:
Ladislav Ševcůj: „Soupeř hrál výborně, dostal 
se do vedení po naší chybě. Ale jeho hra byla 
dobrá, dostával nás pod tlak. Podařilo se nám 
díky jejich chybě vyrovnat ještě v poločase. Bo-
hužel nám před přestávkou po další chybě dal 
další gól. Druhý poločas jsme se snažili o vy-
rovnání. Měli jsme k němu blízko, ale nezada-
řilo se. Jedním protiútokem si soupeř dokráčel 
pro vítězství 3:1. Byl to dobrý zápas z  jejich 
strany a myslím si, že slušný i od nás.“
David Mezuliánek: „Musíme být velmi spo-
kojení s tím, že jsme začali vítězstvím. Musím 
pochválit tým za atraktivní a  trpělivý výkon. 
Pro nás to bude dobrý odrazový můstek do 

dalších bojů. Vítězství si velice vážím. Ale bu-
deme muset pracovat ještě dál. Jedno vítězství 
ještě nic neznamená.“ 

1:1
(0:1) pk 5:4

Přemyslovice
Držovice

Branky: 75. Tyl – 40. Valenta. Rozhodčí: 
Machourek – Strachoň, Kabát. Žluté karty: 
49. Zelinka. Diváků: 110.
Sestava Přemyslovic: Rozsíval – Liška, Oš-
ťádal, vybíral, Špaček – Šafránek, Tyl, Zahrad-
níček, Jurník – Raška, Kopečný. Střídali: Rů-
žička, Zelinka, Janoško, Horníček, Konečný, 
Řehulka. Hrající trenér: Lukáš Tyl.
Sestava Držovic: Pokorný – Furmanets, 
Šťastný, Procházka, Pospíšil – Budaj, Furle, 
Hodulák, Valenta – Koutný, Vymazal. Tre-
nér: Michal Štěpánek.

Pohledem trenérů:
Lukáš Tyl: „Byl to pro nás první ostrý zápas, 
v sestavě máme několik nových kluků, sehrá-
váme se. Bohužel se nám nepodařilo navázat 
na zápas v Kostelci, kde se kluci předvedli na 
výbornou. Bohužel, dneska nasazení nebylo 
takové, jaké jsem očekával. Soupeř přijel v je-
denácti, chtěli jsme jej unavit. To se bohužel 
nepodařilo. Soupeř hrál chytře, nechal nás 
běhat. V první půlce pak dal gól. Do druhé 
půlky jsme to promíchali s  tím, že budeme 
hrát jednoduchý fotbal s  nakopáváním, aby 
nám nestačili a nemuseli jsme složitě kombi-
novat. To se začalo dařit, dali jsme jeden gól, 
na víc jsme se ale nezmohli. Ale dva body po 
penaltách super. Bereme, co je. Na první zá-
pas v pohodě.“
Viktor Šťastný: „První poločas byl lepší 
z naší strany, bohužel jsme nedali jasné tutov-
ky. Nakonec jsme dali jeden gól a vedli 1:0. Ve 
druhé půlce už jsme odpadali fyzicky, chybě-
lo nám hodně lidí. Takže nic moc. Soupeř dal 
z  jedné šance náhodný gól. Penalty už jsou 
o štěstí.“  (jaf,sob)

SOKOL VRAHOVICE
Oproti loňskému roku vstoupili hráči Vrahovic do soutěže daleko lépe. Na půdě rez-
ervy Plumlova dokázali zvítězit a rozhodně by to pro ně mohlo znamenat důležité 
psychické povzbuzení směrem k lepším k výkonům. Loňskou sezónu totiž svěřenci 
kouče Mezuliánka opakovat nechtějí.

ŠAMPI   NŠAMPI   N KOLA

FC KRALICE NA HANÉ „B“
Tak tohle není úvod, jaký by si mohl kdokoliv přát. Nepřijet hned na první kolo 
je totiž zatracený malér. Navíc ani v „A“ mužstvu to příliš nejde a je otázkou, 
jak z této těžké úlohy ven. Nezbývá než popřát lepší zítřky, protože slova trenéra 
o největší krizi za jeho padesát let v Kralicích asi skutečně o něčem vypovídají.

SM   LÍKSM   LÍK KOLA

Hned v prvním kole se diváci příliš nenudili. V Němčicích domácí prohrá-
vali ještě v poslední minutě a z poslední akce zápasu se jim podařilo srovnat. 
V Dobromilicích přišlo ještě něco neuvěřitelnějšího, kdy domácí prohrávali 
o dvě branky, ale v nastavení dokázali skóre srovnat a uspěli na penalty.

ZAJÍMAVOSTZAJÍMAVOST KOLA

„Do druhého poločasu jsme trochu prostřídali, chtěli 
jsme udržet tempo hry a vývoj zápasu, ale nechápu 

to selhání, to je pro mě nepřijatelné a budeme se s tím 
muset srovnat,“

Hlásil po utkání oči-
vidně rozladěný kouč 
Vícova a není se moc co 
divit, ztratit čtyřbran-
kový náskok se jen tak 
nevidí.

VÝROKVÝROK KOLA



pro Večerník 

Jan
FREHAR

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

 Co rozhodlo ve prospěch nabídky, 
která přišla z Prostějova? Je pravdou, 
že jste po sezóně zvažoval, zda kariéru 
neukončit? 
„Po sezóně jsem v první řadě řešil Tře-
bíč, kde nějaké jednání proběhlo, ale 
nakonec se nám nepodařilo dohodnout. 
V tu dobu přišel zájem ze strany Prostě-
jova a zde se nám podařilo dohodnout. 
Velkým faktorem pro mě bylo i  to, že 
bydlím v Olomouci, mám to tak kousek, 

podstatné také bylo, že má klub ambice 
a chce hrát nahoře.“  

 Máte za sebou první dny na ledě, 
jaké jsou z vašeho pohledu, a už jste se 
těšil zpátky do bruslí?
„Těšil jsem se samozřejmě, ale už to 
po těch letech zas až tak neprožívám. 
(úsměv) Když už ale na tom ledě jsem, 
tak mě to baví. Je fajn, že jsme do toho 
vletěli hned od prvního dne a pilně se 
připravujeme.“

 Většina hráčů tvrdí, že suchou 
přípravu příliš v  oblibě nemá. Máte 
to podobně? A jaká byla ve vašem po-
dání? 
„Dřív jsem suchou přípravu neměl rád, 
ale čím jsem starší, tím jí přicházím víc na 
chuť. Když jsem byl mladý, tak to bylo hor-
ší, ale nyní si ji užívám, protože si splním 
a odcvičím, co potřebuji, a mám tak vol-
né víkendy. Člověk už za ty roky fyzičku 
a základní sílu v sobě má, takže už naštěstí 
nestojí ani tolik sil ji znovu obnovovat. Po-
slední tři roky jsem přípravu řešil individu-
álně, kde se pravidelně chystám v jednom 
centru v  Olomouci, s  letošní přípravou 
jsem spokojený. Podařilo se nám zapraco-

vat na věcech, které byly v plánu, a vše šlo 
bez nějakých komplikací.“

 Mužstvo doznalo po poslední 
sezóně řady změn. Už jste se během 
prvního týdne seznámili? 
„První týden byl hodně intenzivní v rám-
ci tréninku, takže toho času na seznáme-
ní tam bylo poměrně dost. Myslím si, že 
už se začíná tvořit dobrý kolektiv. Ještě tu 
ale bylo dost hráčů na zkoušku, takže po-
čítám, že jádro týmu se bude postupně 
sžívat v dalších týdnech ještě víc.“ 

Kádr je rozdělen na zkušené 
hráče, mezi které patříte, a dravé mládí. 
Věříte, že by to mohl být úspěšný mix?
„Určitě. Mně se tento mix hodně líbí. 

Jsou tu velmi dobří mladíci s velkým po-
tenciálem a pak je tu naše skupina starých 
psů. (smích) Věřím, že takto by to mohlo 
fungovat a budeme hrát prim.“

 Budete ze své pozice a řady extrali-
gových zkušeností jedním z těch, kteří 
se budou snažit mladé hráče posouvat 
na ledě i mimo něj? 
„Určitě se této role nezříkám a rád klukům 
pomůžu, když bude cokoliv potřeba. Za-
tím ale bojuji spíše sám se sebou, abych 
všechno zvládl a  postupně se dostal do 
provozní teploty. (smích) Myslím si ale, 
že příprava je dlouhá a určitě tak bude čas 
i  následně během sezóny předat nějaké 
cenné rady a informace.“ 

PROSTĚJOV První přípravné 
zápasy mají v  tomto týdnu před 
sebou zdejší Jestřábi. A  hned 
zkraje je čeká programově nároč-
ný a  konkurencí kvalitní turnaj 
v  Porubě, kde se už v  minulosti 
prostějovští hokejisté představi-
li. Tradiční je také účast polských 
celků. A ani letošní ročník nebude 
výjimkou. Svěřenci kouče Totte-
ra se utkají hned se dvěma celky 
z Ekstraklasy.
První ze zápasů Jestřábi odehrají 
ve středu 10. srpna od 16.00 hodin 
proti Jastrzebie. Tým sídlící neda-
leko hranic s Českou republikou je 
tradičním účastníkem nejvyšší pol-
ské soutěže. V posledních deseti le-
tech byl vždy v lepší půlce tabulky, 
naposledy mužstvo skončilo třetí. 
V Jastrzebie působí tradičně hodně 
cizinců, například Patrik Nechvátal 
nebo Roman Rác. Oba ale v týmu 
skončili. Ostatně klub zaznamenal 
hned osm odchodů a devět přícho-
dů. Klub přišel například o  velice 
produktivního Franka Razgalse. 
Na druhé straně řada lidí do klubu 
přišla, a to ze všech možných smě-

rů: slovenské extraligy, EBEL ligy, 
Litvy i Chance ligy. Z té přišla velice 
zajímavá posila v podobě útočníka 
Marcuse Korkiakoskiho, bývalého 
forvarda Poruby. 
Druhé utkání na turnaji Jestřábi 
sehrají den nato od 19.15 hodin. 
A  také další celek bude z  Polska, 
konkrétně Osvětim, která v posled-
ním ročníku skončila s minimálním 
odstupem druhá. Klub je mnoha-
násobným polským mistrem a  tr-
vale se pohybuje v horních patrech 
tabulky. V  týmu v  době nedávno 
minulé i současné působilo několik 
v  Česku známých tváří. Příkladem 
je třeba francouzský útočník Ted-
dy da Costa, který v minulosti hrál 
i  v  extralize. Starty v  NHL v  mi-
nulosti zapsal Ty Wishart. Klub 
během přestupového období také 
nelenil. Zatím uveřejnil zhruba 
desítku příchodů a  odchodů. Asi 
nejzajímavější změnou je příchod 
velice produktivního Alexe Szcze-
chury, který dorazil z Tychy.

Třetí utkání na turnaji v Porubě ode-
hraje Prostějov v  sobotu 13. srpna 
od 16:00 hodin proti domácímu 
výběru. Slezané v  předešlých dvou 
letech nedokázali splnit své předse-
zónní cíle. I když v obou případech 
pošilhávali po postupu do extraligy, 
ani jednou se k  němu nepřiblížili. 
V  posledním ročníku se dokonce 
nedostali ani do předkola. Klub rov-
něž několikrát změnil trenéry. A po 
sezóně 2021/2022 také výrazně 
obměnil mužstvo. Odešli hráči jako 
Korkiakoski, Bitten, Jenyš, Guman, 
Szathmáry nebo Žovinec. Tým na-
opak uvítal Tomáše Vildumetze, 
Vojtěcha Střondalu či Jakuba Šlaha-
ře. Z Prostějova se na sever Moravy 

přesunuli ještě další hráči, konkrétně 
duo Bláha -Klimíček. Poruba tedy 
opět hodně posílila. A  papírově by 
znovu měla patřit přinejmenším do 
první pětky. Turnaj může napově-
dět, zda tentokrát napraví klub do-
jem z předešlých sezón. 
První domácí zápas v  přípravě 
sehrají hokejisté Prostějova příš-
tí čtvrtek 18. září proti Třebíči 
a bezesporu nejatraktivnější sou-
peř v celém období před startem 
Chance ligy budou pro svěřence 
Aleše Tottera Pardubice. Ty mají 
dorazit do zrekonstruované Ví-
ceúčelové haly další čtvrtek 25. 
srpna. Oba zápasy začínají v 18.00 
hodin.  (sob)
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Kanko ukonèil kariéru

Prostějov (jaf) – Útočník Petr 
Kanko toho ve druhé nejvyšší 
soutěži odehrál opravdu hodně 
a častokrát se postavil i proti Pro-
stějovu. V osmatřiceti letech si už 
ale řekl dost. V Porubě, kde strávil 
poslední čtyři sezóny, bude sice 
pokračovat i nadále, tentokrát však 
na postu maséra. V mládežnických 
kategoriích byl i českým reprezen-
tantem a zahrál si také v NHL. Kro-
mě Poruby působil i  v  Havířově, 
Třinci, Ústí nad Labem a vyzkou-
šel si i rakouskou EBEL za Znojmo. 

Sokolov zkouší 
nové hráèe

Prostějov (jaf) – O posílení kádru 
se snaží Baník Sokolov, který nyní 
zkouší dvojici mladíků. Na takzva-
ném try-outu je Petr Ton mladší, 
syn bývalého vynikajícího útoční-
ka, a také obránce Tomáš Tomek, 
který má za sebou skvělý ročník 
v  extralize juniorů, kde kromě 
bronzové medaile se Spartou získal 
také cenu Karla Rachůnka pro nej-
lepšího obránce celé soutěže.

Krejèí do Tøebíèe?

Prostějov (jaf) – Naposledy pů-
sobil zadák Petr Krejčí v  prostě-
jovské letce, kde ale po letošním 
ročníku stejně jako většina kádru 
skončil. O  novém angažmá zatím 
jasno nemá, ale nyní je na přípravě 
v Třebíči, která si jej vzala na zkouš-
ku. V loňském roce na sebe nejvíc 
„upozornil“ při nešťastném zranění 
pukem do hlavy v zápase v Benát-
kách. Kromě šikovného obránce 
zkouší Třebíč nově také útočníka 
Matěje Tomajka.  

RYCHLÝ
NÍKČtyři noví hráči: Jestřábi posílili 

vesměs o mladíky
PROSTĚJOV Značný počet hráčů na zkoušce, tedy try-outu, 
v minulých dnech a týdnech měli trenéři LHK Jestřábi Prostějov. 
Začátkem srpna mělo dojít ke zúžení kádru, a tak se i stalo. Klub 
na svých webovkách zveřejnil další čtyři jména, která se už nyní 
neperou o to, zda budou hrát v Prostějově, ale o svou roli v týmu.

pro Večerník 

Michal
SOBECKÝ

PŮVODNÍ
zpravodajství

Od prvního dne přípravy na ledě se 
začalo hned zostra. K dispozici byla 
i zhruba patnáctka hráčů na zkoušku 
a trenéři z nich vybírali dva útočníky 
a  dva obránce. Soupiska prostějov-
ských hokejistů je tak oproti loňsku 
výrazně širší, když aktuálně čítá 2 
brankáře, 9 obránců a 15 útočníků. 
Nejnovějšími přírůstky do sestavy 
LHK Jestřábi jsou dva útočníci a dva 
obránci. 
Novými přírůstky do zadních řad 
jsou Vítek Benda a  Aleš Poledna, 
kteří zaujali naše kouče především 
výborným bruslením a  dravostí. 
Benda tak známým jménem není. 
Odchovanec Chebu má za sebou jen 
devět zápasů mezi muži. Nicméně 
dostatek zkušeností načerpal v  nej-
vyšší juniorské lize, v  níž bodově 
hodně vystřelil. V  uplynulé sezóně 
totiž coby obránce zapsal 36 bodů 
ve 49 zápasech, což je výborný po-
čin. Patřil dokonce k  nejproduktiv-
nějším obráncům soutěže. „Vítek je 

hráč, který výborně pracuje s  pu-
kem, hodně si dovolí na modré čáře 
a takový typ moderního obránce se 
nám hodně zamlouval,“ charakteri-
zoval jej kouč Jestřábů Aleš Totter.  
To platí i  o  Aleši Polednovi. Další 
mladík v  týmu byl dokonce čtvr-
tým nejproduktivnějším obráncem 
juniorské extraligy. A to i přesto, že 
olomoucká juniorka skončila až tři-
náctá. Pro Polednu se může jednat 
o  velký krok. Sezóna 2022/2023 
bude pro něj první mezi dospělými: 
dosud navíc neodehrál v  mužském 
hokeji jediný zápas. „Aleš je na tom 

velice podobně, je hodně zodpověd-
ný ve hře dozadu a hrál důležitou roli 
v  juniorce,“ uvedl na internetových 
stránkách klubu lodivod Jestřábů 
a  dodal: „Oba mají samozřejmě na 
čem pracovat, musí ještě hodně ze-
sílit a my věříme, že jim tady pomů-
žeme.“
V útoku se dá hovořit o staronových 
jménech. Oba hráči, kteří přibyli na 
soupisku LHK, Martin Dubský a To-
máš Jandus, totiž už v Prostějově pů-
sobili. Dubský dokonce v minulé se-
zóně. V dobrém na ni ale vzpomínat 
rozhodně nebude. Sužovaly jej totiž 

zdravotní problémy, a  tak z běžných 
čtyřiceti padesáti zápasů zbylo torzo: 
25 utkání (1+1). Tomáš Jandus, který 
na Hané odehrál v  minulosti necelé 
dvě sezóny, měl o  něco lepší roč-
ník. Po odchodu z Prostějova v roce 
2021 pendloval mezi Sokolovem 
a  Spartou. Za tu odehrál 15 zápasů, 
ale s minimálním ice-timem v podo-
bě průměrných šesti a půl minut na 
zápas. Bodově se neprosadil. V  So-
kolově měl naopak solidní pozici, 
hrál pravidelně a tu a tam i bodoval. 
Jandus nicméně zatím nejlepší sezó-
nu (2019/2020) zažil v  Prostějově. 

„Bratra Martina Janduse jsem už tré-
noval v Českých Budějovicích a oba 
jsou skvělí, pracovití hráči. Věřím, že 
Tomáš se u  nás letos ukáže a  bude 
mít příští rok stabilní místo v extrali-
ze,“ řekl ke staronovému forwardovi 
hlavní trenér. „Martin Dubský, když 
se loni začal herně zvedat, tak se bo-
hužel zranil. Nevzdal se však a šel le-
tos do riskantního try-outu, i přestože 
měl jiné nabídky. Toho si moc vážíme 
a pevně doufám, že se mu ta píle le-
tos vrátí,“ poznamenal na adresu po-
sledního přírůstku na soupisku Aleš 
Totter.

MARTIN MARTIN 
DUBSKÝDUBSKÝ

Vìk: 24 let

VÍTEK VÍTEK 
BENDABENDA

ALEŠ ALEŠ 
POLEDNAPOLEDNA

Vìk: 20 let

TOMÁŠ TOMÁŠ 
JANDUSJANDUS

Vìk: 24 let

  4x foto: internet

MICHAL SOBECKÝ

Trenéři se toho nebojí: 
tým bude hodně mladý
Tvorba soupisky se chýlí ke konci. Jes-
třábi – a jejich fanoušci – už prakticky 
ví, s  jakými hráči půjdou do sezóny. 
O týmu už toho bylo řečeno dost. Tře-
ba to, že by měl být dravější a možná 
dokonce ještě kvalitnější než v  minulé 
sezóně. Že by měl lépe bránit, že je vy-
rovnanější. Zapomíná se ale na jeden 
zajímavý aspekt, který rozhodně slouží 
trenérům ke cti. Alespoň podle jmen to-
tiž trenéři hodlají vsadit na mládí.
Pojďme se blíže na nově poskládaný 
tým podívat. Pro začátek jedno číslo: 
zatímco v minulé sezóně zasáhlo do hry 
na straně Prostějova pouze pět hráčů 
ročníku 1999 a  mladší, v  té letošní je 
to hned dvojnásobek. Zaujme napří-
klad rozdíl v obraně. Pouze Petr Krejčí 
do této věkové kategorie patřil. Nyní? 
Kromě tří obránců – zkušených Staňka 
s  Valentou a  dále Josefa Zajíce – jsou 
všechno mladí hráči okolo dvaceti let, 
často prvním rokem v mužské kategorii. 
Pro mladé tak angažmá v  Prostějově 
bude nepochybně výzvou a  budou se 
chtít předvést. Kromě jejich hráčských 
kvalit nepochybně trenérský štáb sází 

i na tohle.
V útoku už to není tolik vidět. I zde je 
však řada čerstvých dvacátníků. Také 
pět útočníků totiž patří mezi mladíky. 
Co to znamená? Jak v obraně, tak v úto-
ku se část z nich určitě prosadí. Naznačil 
to už nedávno i trenér Aleš Totter, když 
hovořil o tom, že v přípravě vždy nasadí 
jednoho mladíka vedle dvou zkušených 
hráčů. A alespoň zprvu nebudou tréno-
vat a hrát spolu mladí hráči „ve smečce“. 
Je samozřejmě otázkou, zda se přechod 
z  mládí mezi dospělé hráčům povede. 
Ale to, že dostanou šanci, navíc ve vy-
soce konkurenčním prostředí (tým je 
početnější než v minulé sezóně), je skvělý 
počin.
Přípravné zápasy teprve začínají a na-
víc ani ty úplně nenapoví, jak si bude 
tým počínat. Jedna věc je ale jistá už 
nyní: vzhledem k  mládí by rozhodně 
měl být celek bruslivější a  energičtější. 
A když se k tomu přidá pověst o vysoké 
pracovitosti některých zkušenějších po-
sil (Venkrbce, Buriana, Vlacha, Ostříž-
ka…), rodí se nám velice zajímavý kádr 
s potenciálem.

vs.
Atraktivním sokem v přípravě budou PardubiceAtraktivním sokem v přípravě budou Pardubice

„Je dobře, že jsme do toho vletěli hned od začátku,“ 
těší zkušeného útočníka Viléma BurianaPROSTĚJOV Již druhý týden 

na ledě po letní pauze mají za 
sebou hokejisté Prostějova, 
kteří začali přípravu na nový 
ročník Chance ligy i se všemi 
zvučnými posilami, jež do klu-
bu dorazily. Jednou z nich je 
Vilém Burian (na snímku), který 
v extralize odkroutil téměř pět 
set zápasů a nyní bude patřit 
mezi ty nejzkušenější Jestřáby. 
Je rád, že nabídka z Prostějova 
dorazila, a pevně věří, že mix 
dravého mládí a  zkušených 
hráčů bude zárukou úspěšné 
a dlouhé sezóny.

Foto: Jan Frehar
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Plíšková 

PROSTĚJOV Karolína Plíško-
vá s  prostějovskou minulostí se 
představila na turnaji v  San Jose 
pod vedením nového kouče Leo-
še Friedla a konečnou pro ni bylo 
druhé kolo. 
Po vydařeném úvodu duelu a zis-
ku první sady ztratila vyrovnaný 
druhý set a ve třetím ji Američanka 
Anisimovová jasně přehrála. Prv-
ní generálka před blížícím se US 
Open tak pro turnajovou osmičku 
nedopadla podle představ. Proti 
soupeřce měla Plíšková skvělou bi-
lanci, když ji v předchozích čtyřech 
duelech porazila, nyní ale přišla 
první porážka. Alespoň že zvládla 
úvodní duel proti neoblíbené Aus-
tralance Boulterové, s níž letos už 
dvakrát padla. 
Ostatní prostějovské tenistky 
v  uplynulém týdnu na žádném 
turnaji nehrály.   (jaf)

A byly u toho i dvě hráčky prostějovského tenisového klubu
MARIÁNSKÉ LÁZNĚ, PROSTĚJOV Mládežnických úspěchů je 
tento týden mezi ženami opravdu dost. Kromě světového titu-
lu hráček do 14 let ovládly na domácí půdě evropský šampionát 
i juniorky do 16 let. Finále turnaje proběhlo ve středu a Češky 
si v něm poradily s týmem Srbska 2:1 na zápasy. Po vítězství na 
Evropě budou české hráčky obhajovat v prvním listopadovém 
týdnu v turecké Antalyi i loňský světový titul. 

Jan FREHAR
Pavouk začal pondělním čtvrtfinále, 
kde si tenistky ve složení Tereza Va-
lentová (TK Sparta Praha), Lucie 
Urbanová a  Magdaléna Smékalová 
(obě TK Agrofert Prostějov) doká-
zaly poradit s Polskem jednoznačně 
3:0 na zápasy a postoupily mezi nej-
lepší čtyři celky turnaje. V  úterním 
semifinále si pak holky pod vedením 
kapitána Davida Škocha poradily se 
Španělkami 2:1 na zápasy. Rozhod-
nuto bylo už po singlech a do násled-
né čtyřhry Češky nenastoupily. 
Středeční finále se Srbskem ale mu-
sely Češky otáčet, první duel totiž 
ztratily. Ve druhé dvouhře ale doká-
zala zvítězit Tereza Valentová a  ná-

sledující čtyřhru pro sebe uzmula 
dvojice Valentová, Urbanová. Čes-
ké juniorky jsou tak opět mistry-
němi Evropy a  v  listopadu budou 
chtít obhájit i světový primát, který 
v  loňském roce získala trojice Sára 
Bejlek, Nikola Bartůňková a Brenda 
Fruhvirtová. 
Spokojeností tak zářil i  prezident 
Českého tenisového svazu Ivo Kader-
ka, který v  průběhu jediného týdne 
předával zlaté medaile hned dvěma 
juniorským výběrům. „Je to další ob-
rovský úspěch českého tenisu. Děv-
čata zase potvrdila, že naše juniorky 
dominují Evropě. Už jen pohled na 
žebříček, kde v první sedmičce figu-
ruje pět našich hráček, je něco fantas-
tického,“ hodnotil prezident. 

LIBEREC, PROSTĚJOV Na 
tuzemském antukovém challen-
geru byl prostějovský tenista Jiří 
Lehečka nasazenou jedničkou 
a svou roli favorita dokázal potvr-
dit. Na turnaji dokázal zvládnout 
všechny nástrahy a  ve finálovém 
klání porazil ve dvou setech Špa-
něla Nicolase Alvareze Varonu 
dvakrát 6:4. Lehečka tak slaví 
svůj třetí titul v kariéře a letos se 
jedná o jeho premiérový. Na tur-
naji se představila i celá řada dal-
ších českých tenistů, mezi nimi 
i prostějovský Vít Kopřiva, který 
prošel do čtvrtfinále. 
První sada byla ve finále velmi 
vyrovnaná a  oba hráči si drželi 
své podání. Český tenista se 
poprvé k brejkbolu dostal 
v  páté hře, ale ten ještě 
nevyužil. Podání pak 
sebral soupeři v  devá-
té hře a  set už zvládl 
doservírovat. Ve druhé 
sadě se hned pětkrát ra-

doval z gamu hráč na returnu. Z toho 
to byl třikrát Lehečka, a  i  druhou 
sadu tak opanoval 6:4 a  získal svůj 
první letošní titul na challengeru. 
Za vítězství získá Lehečka osmde-

sát bodů do žebříčku a ve světovém 
žebříčku by se měl posunout na 59. 
pozici, což je jeho nové maximum. 
Nejtěžší zkouškou bylo pro českého 
tenistu semifinále, kde se s  Fran-
couzem Perricardem přetahoval ve 
třech setech a utkání zlomil až v zá-

věrečném tiebreaku. 
Do čtvrtfinále se na domá-
cím turnaji dostal také Vít 
Kopřiva, kterému ale cestu 

turnajem zastavil právě jeho 
budoucí vítěz po setech 6:4 

a 6:1. Přes první kolo neprošel 
mladý Daniel Siniakov.  (jaf)
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Ve vyrovnaných duelech se nakonec jako 
nejlepší celek ukázal tým ve složení Jakub 
Novák, Ohlídal a Macourek. Poprvé v his-
torii turnaje se z  vítězství radovala hned 
trojice hráčů, protože Macourka musel 
nahradit právě Ohlídal. Pro Jakuba Nová-
ka, tedy syna slavného českého tenisty se 
jednalo o  premiérovou výhru na turnaji 
a vítězství si tak náležité vychutnal.  (jaf)

PROSTĚJOV Už jedenáctý roč-
ník napsal v letošním roce teniso-
vý turnaj Haná cup, v němž pra-
videlně poměřují síly současní 
i bývalí hráči fotbalové Hané. Le-
tošní ročník se opět vydařil a na 
dvorcích vládlo příjemné počasí, 
které ke kvalitním výkonům jed-
noznačně pomohlo. 



PROSTĚJOV Na kurtech před-
vedly zcela suverénní výkony 
a nedaly šanci ani jedné ze soupe-
řek. Trojlístek hráček Laura Sam-
sonová, Eliška Forejtková a Alena 
Kovačková s  prostějovskou  ka-
pitánkou Petrou Cetkovskou si 
tak na krk pověsily zlaté medaile 
a mohou oslavit zatím jeden z nej-
významnějších úspěchů své kari-
éry. Na turnaji jednoznačně uká-
zaly, že potenciál mají obrovský 
a  nezbývá než jim popřát štěstí, 
aby se jim dařilo i nadále jako celý 
týden v Prostějově. 

Jak zní hodnocení vašeho tur-
naje? 
Laura Samsonová: „Na začátku to 
bylo těžké. Přijely jsme jako favorit-
ky a  myslím si, že jsme hrály velmi 
dobře a jsme rády, že se nám poda-
řilo dosáhnout cíle, který jsme měly.“
Eliška Forejtková: „Jsme nesmírně 
šťastné. Dnes jsme se staly mistry-
němi světa a  dokázaly jsme obhájit 
post jedniček, což nebylo vůbec jed-
noduché.“

Našly byste některé z  vás ale-
spoň nějaký moment, kde jste 
měly strach o výsledek?
Alena Kovačková: „Nejtěžší mo-
ment jsem měla ve finále proti Ně-
mecku. Tam jsem v druhé sadě měla 
už výsledek 0:3 a Julia hrála opravdu 
dobře. Naštěstí se to podařilo otočit, 
ale ten poslední game byl hodně 
náročný, a  jsem ráda, že se podařil 
zvládnout, protože kdyby snížila, ur-
čitě by ji to nakoplo.“ 

Jak vysoko řadíte tento 
úspěch?
LS: „Pro mě osobně je to jeden 
z  největších úspěchů. Přeci jen stát 

se doma mistryněmi světa je úžasné 
v takto nabité konkurenci.“
EF: „Mám to úplně stejně a  jsem 
opravdu ráda, že jsme to dokázaly. 
Utvořily jsme i  skvělý tým a  partu, 
což bylo jasně znát i  mimo kurt, 
a hodně jsme se sblížily a jsme rády, 
že jsme to dokázaly společně.“  

Týmové soutěže jsou v tomto 
ohledu odlišné od těch individu-
álních, kterých máte více. Je to 
opravdu úplně jiná soutěž?
LS: „Je to zcela odlišné. Tady mů-
žete fandit, ale dění přímo na kurtu 
nedokážete ovlivnit, zatímco jinde 
prostě jedete jen za sebe. V tom je to 
určitě největší rozdíl a kouzlo.“

Kariéry jsou stále na začátku. 
Mohly byste prozradit, jaké bu-
dou vaše nejbližší cíle a čeho byste 
do budoucna rády dosáhly?
LS: „Já bych v  příštím roce ráda 
odehrála už některý z  juniorských 
grandslamů a následně je mým vel-
kým cílem vítězství na Roland Gar-
ros. Mám antuku hodně ráda a jed-
nou bych si chtěla zahrát na hlavním 
dvorci v Paříži.“
EF: „Mám to stejně jako Laura 
ohledně juniorky na grandslamu 
a  z  turnajů mě určitě nejvíce láká 
Wimbledon, kterých by si chtěla 
zahrát.“
AK: „Já to mám také úplně stejně 
jako Eliška, protože ten turnaj ráda 
sleduji a chtěla bych se tam i obje-
vit. Má to své kouzlo a tradici, která 
jinde není. A  taky kvůli těm jaho-
dám, jak mi tu šeptá kapitánka.“ 
(smích)

Proběhne i nějaká oslava, než 
se vrátíte do svých domovů? A jak 
bude případně vypadat?

LS: „No to já nevím. (úsměv) 
Všechny nás čeká už brzy dal-
ší program, ale na společné ve-
čeři asi nějaká oslava přijde.“
Alena Kovačková: „Nic speciál-
ního však zřejmě nebude, protože 
večeře jsou společné. (pousměje se) 
Možná ale něco vymyslíme spolu, 
ještě uvidíme.“ 

Od sobotniho finále čekala velice 
náročnou bitvu, protože už v  minu-
lém vzájemném souboji rozhodovala 
čtyřhra. „Čekaly jsme, že to bude další 
těžký boj a holky si moc přály vyhrát 
a šly si za tím od prvního až do posled-
ního míčku. Komplikovanější to navíc 
bylo v tom, že se vše měnilo. Nejdříve 
zpožděný start kvůli dešti, pak další 
přeháňka. Do toho ještě změna počasí 
z tropických veder. Byly to úplně jiné 

podmínky než v předchozím průběhu 
týdne a já jsem ráda, že to holky takto 
zvládly, a mám pro ně jen slova chvály,“ 
kochala se úspěchem nehrající kapi-
tánka Petra Cetkovská. 
Pozitivní slova pak pokračovala i  při 
hodnocení celého turnaje. „Za celý 
turnaj mohu děvčata opravdu jen 
chválit. Jak se vypořádaly s tlakem, kte-
rý na ně byl vyvíjen, je až neuvěřitelné. 
Neprohrát jediný duel je fascinující 

bilance a mají být právem na co pyš-
né,“ pokračovala ve svém hodnocení 
Cetkovská. „S některými celky to pro 
nás byla premiéra, jiné jsme znaly 
a povětšinou to byly vždy těsné zápasy, 
tady ale holky předváděly neskutečný 
tenis a turnaj je zastihl ve skvělé formě. 
K tomu se utvořil i vynikající kolektiv 
a hráčky si rozumí i mimo kurty, což je 
také velmi důležité při takto náročném 
turnaji,“ hledala další klíčové aspekty 
suverénní jízdy svých svěřenkyň. 

Během základních skupin pak 
zátěž mezi holky rozdělila rovno-
měrně, což považuje také za jeden 
z  faktorů úspěchu. „Jistě nám po-
mohlo i  to, že jsme měly možnost 
holky prostřídat a každá vždy odved-
la perfektní výkon. Všechny tři mají 
do budoucna velkou perspektivu 
a  já bych si přála, abychom o  nich 
ještě v budoucnu slyšely v tenisovém 
světě,“ rozloučila se šťastná Petra 
Cetkovská. 

PROSTĚJOV V loňském roce dovedla v pozici kapitán-
ky Petra Cetkovská dívčí výběr k bronzovým medailím. 
Letos  už nedala se svými svěřenkyněmi soupeřkám 
šanci a může tak s nimi oslavit zisk nejcennější medaile. 
Rodačka z Prostějova, která na místních dvorcích začala 
svoji profesionální kariéru, dokázala hráčky udržet jak po 
fyzické, tak především psychické stránce, protože tlak na 
ně v roli největších favoritek byl od začátku turnaje ob-
rovský. Ze suverénní jízdy turnajem i ze skvělé party proto 
měla po turnaji pochopitelně velkou radost.
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DÌKUJEME VŠEM PARTNERÙM

A PØÍZNIVCÙM ZA PODPORU

Týmy
1. Švýcarsko
2.
3. USA
4.
5.
6.
7. Bulharsko
8.
9.
10.
11.
12.
13.
14. Maroko
15.
16.

ChlapciChlapci

 Foto: Jan Frehar

PROSTĚJOV Slavnostní zakon-
čení letošního ročníku si letos 
domácí příznivci mohli skutečně 
užít. Svých zlatých medailí se totiž 
dočkaly domácí hráčky, kterým je 
předal předseda juniorské komise 
ITF Ulrich Klaus za doprovodu 
šéfa Českého tenisu Iva Kaderky. 
Ještě před tímto slavnostním oka-
mžikem oba pogratulovali všem 
hráčům, kapitánům, ale i rozhodčím 
za skvělé výkony a  velké pochvaly 
a slov uznání se od předsedy junior-

ské komise dostalo i Ivu Kaderkovi 
a  ředitelce turnaje Petře Černoško-
vé, za skvěle odvedenou práci tak 
byli odměněni i oni plaketou ITF. 
Kromě výše zmíněné trojice předá-
val ocenění také náměstek primá-
tora Jiří Rozehnal. Poté, co se svých 
ocenění dočkali tenisté i  tenistky, 
prohlásila ředitelka turnaje letošní 
klání za uzavřené a dodala, že už nyní 
se těší, až se se všemi uvidí v příštím 
roce, kdy bude Prostějov tuto akci 
hostit už po čtyřiadvacáté.    (jaf)

FOTOGALERIE

klikni na
www.vecernikpv.cz

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

Tenisové turnaje pravidelně ovlivňuje 
počasí. V  Prostějově si hráči i  hráčky 
vyzkoušeli vše. Po úvodním ceremoniálu 
přišla první sprcha, která zastavila první 
duely. Během druhého dne se bojovalo 
se silným větrem a od středy do pátku 
zase s  tropickými teplotami. Sobotní 
závěrečný den se pak nesl v ochlazení, 
které s  sebou přineslo i  dvě přeháňky. 
Naštěstí se ale nejednalo o  nic drama-
tického, a  i  finálový den bojů proběhl 
bez větších potíží. 

Hlavní favorit to na domácí půdě ne-
měl jednoduché. Především se hráčky 
musely vypořádat s  tlakem, který však 
zvládly bravurně, a  na turnaji zůstaly 
mezi oběma kategoriemi jako jediné, co 
nepoznaly hořkost porážky. O tom, že je 
titul ve správných rukou, tak nemůže 
být pochyb.

Pokud se kohokoliv, kdo navštívil letošní 
rok mistrovství, zeptáte, kdo dělal nej-
větší atmosféru, byl to fanklub Kaza-
chstánu, který hnal své hochy dopředu, 
a  atmosféra občas připomínala spíše 
dění na fotbale. Hráčům to očividně po-
mohlo ke skvělým výkonům a  medaile 
jim utekla až v závěrečné čtyřhře proti 
Američanům, i  tak je ale čtvrté místo 
úspěchem. 

Od středy do pátku se na kurtech nikdo 
nezdržoval tak dlouho jako čeští repre-
zentanti. Těžké zápasy s  Japonskem, 
Marokem i  Ekvádorem, jež se protáhly 
hluboko nad šest hodin, dokázali ovlád-
nout. V  nejednom případě kluci utíkali 
z  mečbolů a  ukázali lví srdce a  bojov-
nost. Delší utkání než oni opravdu nikdo 
neměl. 

Semifinálová bitva mezi Německem 
a Kazachstánem vrcholila, když se kro-
mě hlasů fanoušků Kazachstánu začaly 
ozývat i  další, které podporovaly Ně-
mecko. Hlasitou přízeň projevoval hráč 
s Jihoafrické republiky, který pak krátce 
po utkání slavil společně s  německým 
tenistou postup do finále. Respekt 
a přátelství zkrátka k bílému sportu pa-
tří.  Zaznamenal Jan Frehar

„Byla tu skvělá parta a je to jeden z největších úspěchů,“ 
shodovaly se všechny tři zlaté hráčky po získání titulu

Týmy
1.
2.
3. USA
4.
5.
6.
7.
8.
9. Lotyšsko
10.
11.
12.
13.
14. Egypt
15.
16.
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